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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA TRECE DE 

OUTUBRO DE DOUS MIL VINTE E 

DOUS 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 13 de outubro de 

2022. Baixo a presidencia da Excma. 

Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 

e coa asistencia dos edís D. José Manuel 

Lage Tuñas, D.ª Eudoxia María Neira 

Fernández, D. Francisco Dinís Díaz 

Gallego, D.ª Eva Martínez Acón, D. 

Jesús Javier Celemín Santos, D.ª María 

Esther Dolores Fontán Prado, D. Juan 

Ignacio Borrego Vázquez, D.ª Diana 

María Sobral Cabanas, D. Miguel 

Lorenzo Torres, D.ª Rosa María 

Gallego Neira, D. Roberto Rodríguez 

Martínez, D.ª Esperanza Peñalosa 

López-Pin, D. Antonio Deus Álvarez, 

D. Juan Carlos Varela Vázquez, D. 

Roberto García Fernández, D.ª María 

Nazaret Cendán Gayoso, D. Roberto 

Luis Coira Andrade, D.ª María García 

Gómez, D. Alberto Lema Suárez, D. 

Francisco Xesús Jorquera Caselas, D.ª 

Avia Veira González, D.ª Mónica 

Martínez Lema e D.ª Isabel Faraldo 

Calvo, reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Desculpa a súa ausencia a señora 

concelleira D.ª Silvia Cameán Calvete. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, D. Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, D. Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás dez horas e nove minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA TRECE DE 

OCTUBRE DE DOS MIL VENTIDÓS 

 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

13 de octubre de 2022. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles D. José Manuel Lage Tuñas, D.ª 

Eudoxia María Neira Fernández, D. 

Francisco Dinís Díaz Gallego, D.ª Eva 

Martínez Acón, D. Jesús Javier Celemín 

Santos, D.ª María Esther Dolores Fontán 

Prado, D. Juan Ignacio Borrego Vázquez, 

D.ª Diana María Sobral Cabanas, D. 

Miguel Lorenzo Torres, D.ª Rosa María 

Gallego Neira, D. Roberto Rodríguez 

Martínez, D.ª Esperanza Peñalosa López-

Pin, D. Antonio Deus Álvarez, D. Juan 

Carlos Varela Vázquez, D. Roberto 

García Fernández, D.ª María Nazaret 

Cendán Gayoso, D. Roberto Luis Coira 

Andrade, D.ª María García Gómez, D. 

Alberto Lema Suárez, D. Francisco Xesús 

Jorquera Caselas, D.ª Avia Veira 

González, D.ª Mónica Martínez Lema y 

D.ª Isabel Faraldo Calvo, se reúne, previa 

convocatoria reglamentariamente 

circulada, el Excelentísimo Ayuntamiento 

Pleno, al objeto de celebrar sesión 

ordinaria en primera convocatoria. 

 

 

Disculpa su ausencia la señora concejala 

D.ª Silvia Cameán Calvete. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, D. Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, D. Ángel David 

Murado Codesal. 

 

A las diez horas y nueve minutos la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 
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incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas. Iniciamos 

esta sesión ordinaria do Pleno 

correspondente ao mes de outubro 

saudando a todos os membros da 

Corporación, persoal municipal que nos 

acompaña, señor secretario, señor 

interventor, aqueles que nos seguen na 

tribuna de convidados e aos xornalistas 

acreditados neste salón de plenos.  

 

Parte resolutiva asunto número un, señor 

secretario.  

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIÓNS DA ALCALDÍA 

 

 

140. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia machista. 

 

Ben, nas comunicacións de Alcaldía 

iniciaremos este pleno seguindo o 

compromiso acadado o pasado 14 de 

setembro de 2015 onde se aprobou por 

unanimidade unha moción conxunta 

sobre a violencia de xénero e o interese 

común en avanzar na Coruña cara unha 

realidade sen violencias machistas, e 

dentro deses compromisos estaba o de 

iniciar cada Pleno ordinario agardando 

tantos minutos de silencio como persoas 

fosen asasinadas polo machismo desde o 

anterior Pleno. 

 

Segundo os datos facilitados pola 

Delegación do Goberno infórmase que o 

número de mulleres asasinadas por 

violencia de xénero en España ascende a 

34 no ano 2022 e a 1.164 desde o 1 de 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas. 

Iniciamos esta sesión ordinaria del Pleno 

correspondiente al mes de octubre 

saludando a todos los miembros de la 

Corporación, personal municipal que nos 

acompaña, señor secretario, señor 

interventor, a aquellos que nos siguen en la 

tribuna de invitados y a los periodistas 

acreditados en este salón de plenos.  

 

Parte resolutiva asunto número uno, señor 

secretario.  

 

I. PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

COMUNICACIONES DE LA 

ALCALDÍA 

 

140. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia machista. 

 

Bien, en las comunicaciones de Alcaldía 

iniciaremos este pleno siguiendo el 

compromiso acordado el pasado 14 de 

septiembre de 2015 donde se aprobó por 

unanimidad una moción conjunta sobre la 

violencia de género y el interés común en 

avanzar en A Coruña hacia una realidad 

sin violencias machistas, y dentro de esos 

compromisos estaba el de iniciar cada 

Pleno ordinario guardando tantos minutos 

de silencio como personas fueran 

asesinadas por el machismo desde el 

anterior Pleno. 

 

Según datos facilitados por la Delegación 

del Gobierno, se informa que el número de 

mujeres asesinadas por violencia de 

género en España asciende a 34 en el año 

2022 y a 1.164 desde el 1 de enero de 
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xaneiro de 2003. O número de menores 

asasinados ou asasinadas ascende a 1 no 

ano 2022 e a 47 desde o 1 de xaneiro do 

ano 2013, quedando 361 menores orfas e 

orfos desde 2013 e 24 no ano 2022. 

 

Desde o Pleno do 8 de setembro de 2022 

ata o Pleno de día de hoxe, 

confirmáronse 6 mulleres asasinadas por 

violencia de xénero. 

 

O 13 de setembro de 2022, María del 

Carmen, de apelidos descoñecidos, de 71 

anos, en Zaragoza. Deixa un fillo e dúas 

fillas maiores de idade.  

 

O 21 de setembro de 2022, Anna García 

Llobregat, de 21 anos, en Girona, 

Cataluña.  

 

O 25 de setembro de 2022, unha muller 

de identidade descoñecida, de 67 anos, en 

Alicante. 

 

O 26 de setembro de 2022, unha muller 

de identidade descoñecida, de 32 anos, en 

Palencia que deixa unha filla e un fillo 

menores de idade.  

 

O 28 de marzo de 2022, unha muller de 

identidade descoñecida, de 39 anos, en 

Málaga que deixa dúas fillas menores de 

idade.  

 

E o 20 de agosto de 2022, unha muller de 

identidade descoñecida, de 20 anos, en 

Madrid. 

 

Solicito a todos os presentes que se poñan 

en pé para gardar seis minutos de 

silencio.  

 

(Gárdanse seis minutos de silencio).  

 

Ás dez horas e dezanove minutos entra 

no Salón de Sesións o señor concelleiro 

D. Iago Martínez Durán. 

 

2003. El número de menores asesinados o 

asesinadas asciende a 1 en el año 2022 y 

a 47 desde el 1 de enero del año 2013, 

quedando 361 menores huérfanas y 

huérfanos desde 2013 y 24 en el año 2022. 

 

Desde el Pleno de 8 de septiembre de 2022 

hasta el Pleno del día de hoy, se 

confirmaron 6 mujeres asesinadas por 

violencia machista. 

 

El 13 de septiembre de 2022, María del 

Carmen, de apellidos desconocidos, de 71 

años, en Zaragoza. Deja un hijo y dos hijas 

mayores de edad.  

 

El 21 de septiembre de 2022, Anna García 

Llobregat, de 21 años, en Girona, 

Cataluña.  

 

El 25 de septiembre de 2022, una mujer de 

identidad desconocida, de 67 años, en 

Alicante. 

 

El 26 de septiembre de 2022, una mujer de 

identidad desconocida, de 32 años, en 

Palencia que deja una hija y un hijo 

menores de edad.  

 

El 28 de marzo de 2022, una mujer de 

identidad desconocida de 39 años, en 

Málaga que deja dos hijas menores de 

edad.  

 

Y el 20 de agosto de 2022, una mujer de 

identidad desconocida, de 20 años, en 

Madrid. 

 

Solicito a todos los presentes que se 

pongan de pie para guardar seis minutos 

de silencio.  

 

(Se guardan seis minutos de silencio). 

 

A las diez horas y diecisiete minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor concejal 

D. Iago Matínez Durán. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Seguindo con este punto, nas 

comunicacións de Alcaldía comunicar á 

Corporación a ausencia hoxe da señora 

Cameán Calvete, a quen lle desexamos 

desde aquí unha pronta recuperación, e 

tamén comunicarlles que trala renuncia 

da señora Delso Carreira, foi requirida a 

seguinte na lista, tal e como se establece 

na lei, a señora Soneira Lema, quen 

aceptou expresamente a credencial de 

concelleira desta corporación e comunica 

ao Pleno que neste pleno, onde se debería 

efectuar a súa toma de posesión, a 

imposibilidade de concorrer nesta data a 

facelo e manifestando a súa vontade de 

tomar posesión no seguinte Pleno que se 

celebre, o que se comunica ao Concello 

da Coruña, e a Presidencia comunica á 

Corporación aos efectos oportunos.  

 

 

 

141. Aprobación de actas. 

 

Nas comunicacións de Alcaldía tamén 

está a aprobación dos borradores das 

actas das sesións plenarias ordinaria de 7 

de xullo e extraordinaria de 15 de xullo, 

ás que non constan obxeccións e polo 

tanto entendemos aprobadas.  

 

 

E paso a dar lectura agora ás declaracións 

institucionais deste pleno. 

 

 

A primeira delas é unha declaración 

institucional de apoio ó sector pesqueiro 

coruñés e galego. 

 

142. Declaración institucional do 

Concello da Coruña de apoio ao sector 

pesqueiro coruñés e galego. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Siguiendo con este punto, en las 

comunicaciones de Alcaldía comunicar a 

la Corporación la ausencia hoy de la 

señora Cameán Calvete, a quién le 

deseamos desde aquí una pronta 

recuperación, y también comunicarles que 

tras la renuncia de la señora Delso 

Carreira, fue requerida la siguiente en la 

lista, tal y como se establece en la ley, la 

señora Soneira Lema, quien aceptó 

expresamente la credencial de concejala 

de esta corporación y comunica al Pleno 

que en este pleno, donde se debería 

efectuar su toma de posesión, la 

imposibilidad de concurrir en esta fecha a 

hacerlo y manifestando su voluntad de 

tomar posesión en el siguiente Pleno que se 

celebre, lo que se comunica al 

Ayuntamiento de A Coruña, y la 

Presidencia comunica a la Corporación a 

los efectos oportunos.  

 

141. Aprobación de actas. 

 

En las comunicaciones de Alcaldía 

también está la aprobación de los 

borradores de las actas de las sesiones 

plenarias ordinaria de 7 de julio y 

extraordinaria de 15 de julio, a las que no 

constan objeciones y por lo tanto 

entendemos aprobadas. 

 

Y paso a dar lectura ahora a las 

declaraciones institucionales de este 

pleno.  

 

La primera de ellas es una declaración 

institucional de apoyo al sector pesquero 

gallego. 

 

142. Declaración institucional del 

Ayuntamiento de A Coruña de apoyo al 

sector pesquero coruñés y gallego. 
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Ante a recente aprobación, o pasado 19 

de setembro, do Regulamento de 

Execución (UE) 2022/1614, da Comisión 

de 15 de setembro de 2022, polo que se 

determinan as zonas de pesca en augas 

profundas existentes e se establece unha 

lista de zonas nas que se coñece a 

existencia de ecosistemas mariños 

vulnerables ou ben a posibilidade de que 

existan, cuxa entrada en vigor tivo lugar 

o 9 de outubro, causando graves 

prexuízos ás frotas deste porto e, por 

extensión a toda a frota galega tanto do 

Gran Sol como á que faena en augas do 

Caladoiro Nacional do Cantábrico-

Noroeste, ao vedar 87 zoas á actividade 

pesqueira, a Corporación municipal da 

Coruña en Pleno manifesta: 

 

Que estimamos vital a discusión sobre os 

límites entre a política pesqueira e a 

ambiental. Ambas políticas deben ser 

aliñadas, sen que unha prevaleza sobre a 

outra, pero é moi preocupante observar 

como unha vez máis a política ambiental 

imponse á política pesqueira.  

 

A proposta de establecer 87 áreas 

sensibles na fachada atlántica mediante 

un acto delegado, no que a industria 

pesqueira apenas foi consultada, 

constitúe un exemplo do que non se debe 

facer. 

 

Estamos de acordo no obxectivo de 

preservar os nosos ecosistemas e é 

precisamente o sector pesqueiro quen 

máis desexa ter un medio mariño san e 

produtivo, xa que o sector que depende 

dos seus recursos tamén forma parte desa 

sociedade civil sensible coa protección do 

medio ambiente.  

 

Pero a conservación do ambiente mariño 

non se pode facer en detrimento da 

produción sostible da mellor proteína do 

mundo, da que ademais a UE é altamente 

deficitaria.  

Ante la reciente aprobación, el pasado 19 

de septiembre, del Reglamento de 

Ejecución (UE) 2022/1614, de la Comisión 

de 15 de septiembre de 2022, por el que se 

determinan las zonas de pesca en aguas 

profundas existentes y se establece una 

lista de zonas en las que se conoce la 

existencia de ecosistemas marinos 

vulnerables o bien la posibilidad de que 

existan, cuya entrada en vigor tuvo lugar 

el 9 de octubre, causando graves perjuicios 

a las flotas de este puerto y, por extensión 

a toda la flota gallega tanto del Gran Sol 

como a la que faena en aguas del Caladero 

Nacional del Cantábrico-Noroeste, al 

vedar 87 zonas a la actividad pesquera, la 

Corporación municipal de A Coruña en 

Pleno manifiesta: 

 

Que estimamos vital la discusión sobre los 

límites entre la política pesquera y la 

ambiental. Ambas políticas deben ser 

alineadas, sin que una prevalezca sobre la 

otra, pero es muy preocupante observar 

como una vez más la política ambiental se 

imponen a la política pesquera.  

 

La propuesta de establecer 87 áreas 

sensibles en la fachada atlántica mediante 

un acto delegado, en el que la industria 

pesquera apenas fue consultada, 

constituye un ejemplo de lo que no se debe 

hacer. 

 

Estamos de acuerdo en el objetivo de 

preservar nuestros ecosistemas y es 

precisamente el sector pesquero quien más 

desea tener un medio marino sano y 

productivo, ya que el sector que depende 

de sus recursos también forma parte de esa 

sociedad civil sensible con la protección 

del medio ambiente.  

 

Pero la conservación del ambiente marino 

no se puede hacer en detrimento de la 

producción sostenible de la mejor proteína 

del mundo, de la que además la UE es 

altamente deficitaria.  
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Así mesmo, se debe ter en conta a opinión 

de todas as organizacións sociais e 

cívicas que poidan ter algún interese na 

materia, pero sempre valorando o seu 

peso e a súa representación para a toma 

de decisións. Decisións como as 

adoptadas poñen en perigo non só toda a 

cadea mar-industria, senón tamén 

asegurar a subministración sostible, 

suficiente e competitiva de produtos 

mariños para os consumidores europeos, 

verdadeiro obxectivo básico do artigo 39 

do Tratado.  

 

A Comisión, como gardiá do Tratado, ten 

a obriga inescusable de traballar para 

lograr eses obxectivos, e non para outros 

obxectivos alternativos propostos por 

partes interesadas sen lexitimidade 

democrática e cunha base societaria 

inconcreta. 

 

Desde o Concello de Coruña amosamos, 

pois, o noso apoio ao sector pesqueiro 

coruñés e galego, y esiximos a retirada da 

dita norma, pois sen a mellor información 

dispoñible, sen consultas ao sector 

pesqueiro, se adopta unha decisión 

arbitraria, sen informes de impacto 

socioeconómico, que pon en perigo 

centos de postos de traballo, sen que 

contribúa a dita decisión a ningún dos 

obxectivos que presuntamente persegue, 

dada a precariedade da información 

científica usada e o esquecemento de que 

nas ditas áreas e espazos se leva pescando 

durante décadas sen que isto afecte aos 

ditos hábitats, evidenciando precisamente 

con esta práctica histórica a 

compatibilidade entre a actividade 

pesqueira e o respecto á biodiversidade, e 

tamén mostramos o noso apoio ao 

manifesto pola pesca, o marisqueo, a 

acuicultura e a cadea mar-industria 

europeas que promoven diferentes 

organizacións públicas e privadas. 

 

 

Asimismo, se debe tener en cuenta la 

opinión de todas las organizaciones 

sociales y cívicas que puedan tener algún 

interés en la materia, pero siempre 

valorando su peso y su representación 

para la toma de decisiones. Decisiones 

como las adoptadas ponen en peligro no 

solo toda la cadena mar-industria, sino 

también asegurar el suministro sostenible, 

suficiente y competitivo de productos 

marinos para los consumidores europeos, 

verdadero objetivo básico del artículo 39 

del Tratado.  

 

La Comisión, como guardiana del Tratado, 

tiene la obligación inexcusable de trabajar 

para lograr esos objetivos, y no para otros 

objetivos alternativos propuestos por 

partes interesadas sin legitimidad 

democrática y con una base societaria 

inconcreta. 

 

Desde el Ayuntamiento de A Coruña 

mostramos, pues, nuestro apoyo al sector 

pesquero coruñés y gallego, y exigimos la 

retirada de dicha norma, pues sin la mejor 

información disponible, sin consultas al 

sector pesquero, se adopta una decisión 

arbitraria, sin informes de impacto 

socioeconómico, que pone en peligro 

cientos de puestos de trabajo, sin que 

contribuya dicha decisión a ninguno de los 

objetivos que presuntamente persigue, 

dada la precariedad de la información 

científica usada y el olvido de que en 

dichas áreas y espacios se lleva pescando 

durante décadas sin que esto afecte a 

dichos hábitats, evidenciando 

precisamente con esta práctica histórica la 

compatibilidad entre la actividad pesquera 

y el respeto a la biodiversidad, y también 

mostramos nuestro apoyo al manifiesto por 

la pesca, el marisqueo, la acuicultura y la 

cadena mar-industria europeas que 

promueven diferentes organizaciones 

públicas y privadas. 
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143. Declaración institucional para o 

recoñecemento do persoal investigador 

da Fundación Profesor Nóvoa Santos. 

 

A segunda das declaracións institucionais 

é para o recoñecemento do persoal 

investigador da Fundación Profesor 

Nóvoa Santos. 

 

A investigación hospitalaria galega está 

xestionada por tres fundacións 

biomédicas ás que se asocian as áreas 

sanitarias e hospitais: a Fundación 

Profesor Nóvoa Santos (Área Sanitaria da 

Coruña e Cee e Área Sanitaria de Ferrol), 

a Fundación Instituto de Investigación 

Sanitaria de Santiago de Compostela 

(Área Sanitaria de Santiago de 

Compostela e Barbanza e Área Sanitaria 

de Lugo, A Mariña e Monforte de Lemos) 

e a Fundación Biomédica Galicia Sur 

(Área Sanitaria de Vigo, Área Sanitaria 

de Ourense, Verín e O Barco de 

Valdeorras e Área Sanitaria de 

Pontevedra e O Salnés). 

 

Para ese fin estas tres fundacións 

xestionan o Instituto de Investigación 

Biomédica da Coruña (INIBIC), o 

Instituto de Investigación Sanitaria de 

Santiago de Compostela (IDIS) e o 

Instituto de Investigación Sanitaria 

Galicia Sur (IISGS). 

 

A regulación laboral do persoal 

investigador e de xestión das tres 

Fundacións Sanitarias está amparada 

polo primeiro Convenio Colectivo de 

Fundacións de Investigación Sanitarias 

Galegas. 

 

Neste sentido, a aplicación deste 

convenio para a área de investigación 

hospitalaria da Coruña Cee e Ferrol, 

vinculado ao persoal investigador e de 

xestión no CHUAC e no CHUF, 

correspóndelle á Fundación Nóvoa 

 

143. Declaración institucional para el 

reconocimiento del personal investigador 

de la Fundación Profesor Nóvoa Santos. 

 

La segunda de las declaraciones 

institucionales es para el reconocimiento 

del personal investigador de la Fundación 

Profesor Nóvoa Santos. 

 

La investigación hospitalaria gallega está 

gestionada por tres fundaciones 

biomédicas a las que se asocian las áreas 

sanitarias y hospitales: la Fundación 

Profesor Nóvoa Santos (Área Sanitaria de 

A Coruña y Cee y Área Sanitaria de 

Ferrol), la Fundación Instituto de 

Investigación Sanitaria de Santiago de 

Compostela (Área Sanitaria de Santiago 

de Compostela y Barbanza y Área 

Sanitaria de Lugo, A Mariña y Monforte de 

Lemos) y la Fundación Biomédica Galicia 

Sur (Área Sanitaria de Vigo, Área 

Sanitaria de Ourense, Verín y O Barco de 

Valdeorras y Área Sanitaria de Pontevedra 

y O Salnés). 

 

Para ese fin estas tres fundaciones 

gestionan el Instituto de Investigación 

Biomédica de A Coruña (INIBIC), el 

Instituto de Investigación Sanitaria de 

Santiago de Compostela (IDIS) y el 

Instituto de Investigación Sanitaria 

Galicia Sur (IISGS). 

 

La regulación laboral del personal 

investigador y de gestión de las tres 

Fundaciones Sanitarias está amparada 

por el primer Convenio Colectivo de 

Fundaciones de Investigación Sanitarias 

Gallegas. 

 

En este sentido, la aplicación de este 

convenio para el área de investigación 

hospitalaria de A Coruña Cee y Ferrol, 

vinculado al personal investigador y de 

gestión en el CHUAC y en el CHUF, le 

corresponde a la Fundación Nóvoa Santos, 
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Santos, órgano xestor do Instituto de 

Investigación Biomédica (INIBIC). Hoxe 

en día, o persoal investigador e de xestión 

está a comprobar con preocupación como 

desde esta Fundación non se está a dar 

cumprimento correcto do regulado neste 

convenio.  

 

Na actualidade, a Fundación Profesor 

Nóvoa Santos, órgano xestor do INIBIC, 

vén encadrando o seu persoal, de forma 

unilateral, nas categorías que considera 

segundo o seu criterio, de tal xeito que de 

153 profesionais que constan no censo da 

empresa, só 20 teñen categoría de persoal 

investigador, o que representa o 13% do 

total.  

 

Este dato cobra unha preocupación 

relevante se atendemos a que o cadro de 

persoal investigador contratado pola 

Fundación Profesor Nóvoa Santos 

durante os anos 2016-2019 supoñía en 

torno ao 46% do persoal total. Como 

preocupación engadida é a xustificación 

desta mingua achegada pola propia 

dirección da Fundación Profesor Nóvoa 

Santos, razoada nunha compoñente 

altruísta que debe acompañar a función 

investigadora. 

 

A Corporación en Pleno do Concello da 

Coruña comparte a máxima preocupación 

amosada polo comité de empresa da 

Fundación ante a vulneración da 

aplicación deste convenio a respecto da 

adscrición, cada vez maior, do seu 

persoal investigador á categoría de 

persoal de apoio, sen ter en conta os 

méritos no tipo de traballo que 

desenvolve, alegando que o persoal de 

apoio pode de forma altruísta desenvolver 

tarefas de investigador sen que iso 

implique que teñan que estar na categoría 

de persoal investigador tal e como regula 

o convenio vixente.  

 

Trátase dunha aplicación do convenio 

órgano gestor del Instituto de 

Investigación Biomédica (INIBIC). Hoy en 

día, el personal investigador y de gestión 

está comprobando con preocupación cómo 

desde esta Fundación no se está dando 

cumplimiento correcto de lo regulado en 

este convenio.  

 

En la actualidad, la Fundación Profesor 

Nóvoa Santos, órgano gestor del INIBIC, 

viene encuadrando su personal, de forma 

unilateral, en las categorías que considera 

según su criterio, de tal manera que de 153 

profesionales que constan en el censo de la 

empresa, solo 20 tienen categoría de 

personal investigador, lo que representa el 

13% del total.  

 

Este dato cobra una preocupación 

relevante si atendemos a que la plantilla de 

personal investigador contratado por la 

Fundación Profesor Nóvoa Santos durante 

los años 2016-2019 suponía en torno al 

46% del personal total. Como 

preocupación añadida es la justificación 

de esta merma proporcionada por la 

propia dirección de la Fundación Profesor 

Nóvoa Santos, razonada en una 

componente altruista que debe acompañar 

la función investigadora. 

 

La Corporación en Pleno del 

Ayuntamiento de A Coruña comparte la 

máxima preocupación mostrada por el 

comité de empresa de la Fundación ante la 

vulneración de la aplicación de este 

convenio respecto a la adscripción, cada 

vez mayor, de su personal investigador a la 

categoría de personal de apoyo, sin tener 

en cuenta los méritos en el tipo de trabajo 

que desarrolla, alegando que el personal 

de apoyo puede de forma altruista 

desarrollar tareas de investigador sin que 

eso implique que tengan que estar en la 

categoría de personal investigador tal y 

como regula el convenio vigente.  

 

Se trata de una aplicación del convenio 
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absolutamente arbitraria que non está a 

producirse nas outras dúas fundacións 

biomédicas de Santiago e Vigo que supón 

o bloqueo absoluto da carreira 

investigadora do persoal da Fundación 

Profesor Nóvoa Santos. 

 

144. Declaración institucional de 

compromiso e apoio para a eliminación 

da hepatite C na Coruña e en España. 

 

 

E terceira e última das declaracións, a 

declaración institucional de compromiso 

e apoio para a eliminación da hepatite C 

na Coruña e en España. 

 

España ten a oportunidade de facer 

historia e de converterse no primeiro país 

entre os países desenvolvidos en acabar 

cun problema de saúde pública como a 

hepatite C. Desde abril de 2015, cando se 

puxo en marcha o Plan Estratéxico 

Nacional para a Abordaxe da Hepatite C 

(PEAHC) no Sistema Nacional de Saúde 

e ata xuño de 2019, curáronse cos novos 

medicamentos máis de 130.000 

pacientes, o que representa case a 

totalidade dos tratados e nos sitúa, sen 

dúbida, á cabeza dos países da nosa 

contorna en esforzo terapéutico. 

 

Sen embargo, a pesares destes excelentes 

resultados, estímase que no ámbito da 

poboación xeral que pasa por Atención 

Primaria aínda habería unhas 35.000 

persoas virémicas. De igual forma, a taxa 

de diagnose da enfermidade non é aínda 

satisfactoria: polo menos 22.500 persoas 

poderían estar infectadas polo virus da 

hepatite C e non sabelo, e a todos eles 

habería que sumarlle as persoas 

diagnosticadas que, por un motivo ou 

outro, seguen sen ser tratadas. 

 

Faise, polo tanto, necesario desenvolver 

novas estratexias para consolidar e 

mellorar os resultados xa acadados e 

absolutamente arbitraria que no se está 

produciendo en las otras dos fundaciones 

biomédicas de Santiago y Vigo que supone 

el bloqueo absoluto de la carrera 

investigadora del personal de la 

Fundación Profesor Nóvoa Santos. 

 

144. Declaración institucional de 

compromiso y apoyo para la eliminación 

de la hepatitis C en A Coruña y en 

España. 

 

Y tercera y última de las declaraciones, la 

Declaración institucional de compromiso y 

apoyo para la eliminación de la hepatitis C 

en A Coruña y en España. 

 

España tiene la oportunidad de hacer 

historia y de convertirse en el primer país 

entre los países desarrollados en acabar 

con un problema de salud pública como la 

hepatitis C. Desde abril de 2015, cuando se 

puso en marcha el Plan Estratégico 

Nacional para el Abordaje de la Hepatitis 

C (PEAHC) en el Sistema Nacional de 

Salud y hasta junio de 2019, se curaron 

con los nuevos medicamentos más de 

130.000 pacientes, lo que representa casi 

la totalidad de los tratados y nos sitúa, sin 

duda, a la cabeza de los países de nuestra 

entorno en esfuerzo terapéutico. 

 

Sin embargo, a pesar de estos excelentes 

resultados, se estima que en el ámbito de la 

población general que pasa por Atención 

Primaria aún habría unas 35.000 personas 

virémicas. De igual forma, la tasa de 

diagnóstico de la enfermedad no es aún 

satisfactoria: por lo menos 22.500 

personas podrían estar infectadas por el 

virus de la hepatitis C y no saberlo, y a 

todos ellos habría que sumarle las 

personas diagnosticadas que, por un 

motivo u otro, siguen sin ser tratadas. 

 

Se hace, por lo tanto, necesario desarrollar 

nuevas estrategias para consolidar y 

mejorar los resultados ya alcanzados y 
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avanzar rapidamente cara o reto marcado 

pola OMS para os países avanzados de 

lograr a eliminación, un desafío que 

España podería alcanzar no 2023.  

 

 

Neste esforzo a contribución das cidades 

é fundamental. Cunha alta densidade de 

poboación, as cidades representan a 

maior proporción de persoas que viven co 

virus da hepatite C. O risco e a 

vulnerabilidade á infección e ás 

reinfeccións son, así mesmo, maiores na 

contorna urbana e os novos casos se 

concentran nos seus barrios, áreas 

metropolitanas e colectivos máis 

desfavorecidos. 

 

Por iso e porque todas as persoas con 

hepatite C teñen no noso país dereito a un 

tratamento que cure a enfermidade, as 

cidades españolas estamos nunha 

posición privilexiada para liderar accións 

que permitan acelerar a eliminación da 

infección, favorecendo o cumprimento 

das recomendacións marcadas pola 

Alianza para a Eliminación das Hepatites 

Víricas en España e a Asociación 

Española para o Estudo do Fígado. 

  

 

É por iso que nos adherimos aos seguintes 

compromisos a través desta declaración 

institucional. 

 

A Corporación municipal da Coruña en 

Pleno comprométese a: 

 

1. A colaborar no desenvolvemento de 

campañas de concienciación para 

favorecer o cribado da infección polo 

virus da hepatite C na poboación de entre 

40 e 65 anos de idade, na que se 

concentran a maioría dos casos non 

diagnosticados. Trátase de promover, 

difundir e estimular campañas propias 

e/ou de entidades colaboradoras para que 

todos os adultos nese treito de idade se 

avanzar rápidamente hacia el reto 

marcado por la OMS para los países 

avanzados de lograr la eliminación, un 

desafío que España podría alcanzar en el 

2023.  

 

En este esfuerzo la contribución de las 

ciudades es fundamental. Con una alta 

densidad de población, las ciudades 

representan la mayor proporción de 

personas que viven con el virus de la 

hepatitis C. El riesgo y la vulnerabilidad a 

la infección y a las reinfecciones son, 

asimismo, mayores en el entorno urbano y 

los nuevos casos se concentran en sus 

barrios, áreas metropolitanas y colectivos 

más desfavorecidos. 

 

Por eso y porque todas las personas con 

hepatitis C tienen en nuestro país derecho 

a un tratamiento que cure la enfermedad, 

las ciudades españolas estamos en una 

posición privilegiada para liderar 

acciones que permitan acelerar la 

eliminación de la infección, favoreciendo 

el cumplimiento de las recomendaciones 

marcadas por la Alianza para la 

Eliminación de las Hepatitis Víricas en 

España y la Asociación Española para el 

Estudio del Hígado. 

  

Es por eso que nos adherimos a los 

siguientes compromisos a través de esta 

declaración institucional. 

 

La Corporación municipal de A Coruña en 

Pleno se compromete: 

 

1. A colaborar en el desarrollo de 

campañas de concienciación para 

favorecer el cribado de la infección por el 

virus de la hepatitis C en la población de 

entre 40 y 65 años de edad, en la que se 

concentran la mayoría de los casos no 

diagnosticados. Se trata de promover, 

difundir y estimular campañas propias y/o 

de entidades colaboradoras para que todos 

los adultos en ese tramo de edad se hagan 
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fagan a proba da hepatite C cando menos 

unha vez na súa vida. 

 

2. A colaborar, así mesmo, no 

desenvolvemento de campañas de 

prevención que incidan nas prácticas de 

risco, incrementando o coñecemento 

xeral sobre a hepatite C na poboación 

xeral, a través de obradoiros, medios e 

soportes de comunicación propios  a fin 

de levar á poboación a mensaxe de que é 

e como se transmite a hepatite C, e sobre 

todo, como o seu tratamento a converte 

hoxe nunha enfermidade curable, 

contribuíndo ademais a eliminar o 

estigma da enfermidade. 

 

3. A contribuír ao obxectivo de lograr a 

simplificación da diagnose e tratamento, 

así como á súa descentralización, cruciais 

para a atención e curación dos colectivos 

máis vulnerables e poboacións de risco, 

favorecendo o mesmo nos centros 

comunitarios, servizos sociais con apoio 

inmigrantes, persoas sen fogar, 

comedores sociais, centros, etcétera, que 

dependan da corporación local ou cos que 

esta manteña colaboración. 

 

 

 

4. A promover políticas específicas de 

prevención nos colectivos máis expostos 

e vulnerables, colaborando coas 

entidades comunitarias que coñecen 

mellor a idiosincrasia destas poboacións 

e estimulando a realización de obradoiros 

e charlas informativas, así como producir 

material informativo como carteis, 

folletos, etc., que poidan apoiar este labor 

de divulgación, sensibilización e 

prevención. 

 

5. A implicar activamente no obxectivo 

da eliminación da hepatite C aos axentes 

comunitarios que traballan cos colectivos 

máis vulnerables, favorecendo a 

interlocución e promovendo os espazos 

la prueba de la hepatitis C al menos una 

vez en su vida. 

 

2. A colaborar, asimismo, en el desarrollo 

de campañas de prevención que incidan en 

las prácticas de riesgo, incrementando el 

conocimiento general sobre la hepatitis C 

en la población general, a través de 

talleres, medios y soportes de 

comunicación propios a fin de llevar a la 

población el mensaje de qué es y cómo se 

transmite la hepatitis C, y sobre todo, como 

su tratamiento la convierte hoy en una 

enfermedad curable, contribuyendo 

además a eliminar el estigma de la 

enfermedad. 

 

3. A contribuir al objetivo de lograr la 

simplificación del diagnóstico y 

tratamiento, así como a su 

descentralización, cruciales para la 

atención y curación de los colectivos más 

vulnerables y poblaciones de riesgo, 

favoreciendo el mismo en los centros 

comunitarios, servicios sociales con apoyo 

inmigrantes, personas sin hogar, 

comedores sociales, centros cívicos,  

etcétera, que dependan de la corporación 

local o con los que esta mantenga 

colaboración. 

 

4. A promover políticas específicas de 

prevención en los colectivos más expuestos 

y vulnerables, colaborando con las 

entidades comunitarias que conocen mejor 

la idiosincrasia de estas poblaciones y 

estimulando la realización de talleres y 

charlas informativas, así como producir 

material informativo como carteles, 

folletos, etc., que puedan apoyar esta labor 

de divulgación, sensibilización y 

prevención. 

 

5. A implicar activamente en el objetivo de 

la eliminación de la hepatitis C a los 

agentes comunitarios que trabajan con los 

colectivos más vulnerables, favoreciendo 

la interlocución y promoviendo los 
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de encontro co sistema sanitario para 

acercar a diagnose aos grupos 

poboacionais de maior risco, 

normalmente más alonxados dos 

circuítos asistenciais habituais. 

 

6. A colaborar co cumprimento das 

condicións hixiénico-sanitarias dos 

establecementos e instalacións de 

tatuaxe, micro pigmentación ou 

perforación cutánea piercing, 

colaborando nas actuacións de 

información relacionadas coa hepatite C 

dirixidas tanto aos titulares destes centros 

como aos seus usuarios e colaborando 

coa administración sanitaria competente 

no seguimento dos requisitos marcados 

pola Lei. 

 

7. A colaborar no seguimento e medición 

dos indicadores de eliminación, que 

permitan coñecer os resultados dos 

programas levados a cabo e o avance da 

cidade da Coruña no obxectivo final de 

acabar con este problema de saúde 

pública. 

 

8. A compartir información e 

experiencias co resto de cidades que se 

adhiran aos compromisos, traballando 

como unha rede de cidades implicadas 

nun obxectivo común. 

 

Pasamos xa a parte resolutiva, asunto 

número dous, señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Oficina Orzamentaria, aprobación do 

expediente modificativo/2022 a 

modificación do Anexo de subvencións 

nominativas do Orzamento do Concello 

da Coruña para o exercicio 2022. 

 

 

 

 

 

espacios de encuentro con el sistema 

sanitario para acercar el diagnóstico a los 

grupos poblacionales de mayor riesgo, 

normalmente más alejados de los circuitos 

asistenciales habituales. 

 

6. A colaborar con el cumplimiento de las 

condiciones higiénico-sanitarias de los 

establecimientos e instalaciones de tatuaje, 

micro pigmentación o perforación cutánea 

piercing, colaborando en las actuaciones 

de información relacionadas con la 

hepatitis C dirigidas tanto a los titulares de 

estos centros como a sus usuarios y 

colaborando con la administración 

sanitaria competente en el seguimiento de 

los requisitos marcados por la Ley. 

 

 

7. A colaborar en el seguimiento y 

medición de los indicadores de 

eliminación, que permitan conocer los 

resultados de los programas llevados a 

cabo y el avance de la ciudad de A Coruña 

en el objetivo final de acabar con este 

problema de salud pública. 

 

8. A compartir información y experiencias 

con el resto de ciudades que se adhieran a 

los compromisos, trabajando como una red 

de ciudades implicadas en un objetivo 

común. 

 

Pasamos ya a la parte resolutiva, asunto 

número dos, señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Oficina Presupuestaria, aprobación del 

expediente modificativo/2022 la 

modificación del Anexo de subvenciones 

nominativas del Presupuesto del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2022. 
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ECONOMÍA, FACENDA E RÉXIME 

INTERIOR 

 

Oficina orzamentaria 

 

145. Expte. 36E/2022/14 

Aprobación do expediente M1/2022, de 

modificación do Anexo de subvencións 

nominativas do Orzamento do 

Concello da Coruña para o exercicio 

2022. 

 

Asunto: Aprobación do expediente 

M1/2022, de modificación do Anexo de 

subvencións nominativas do Orzamento 

do Concello da Coruña para o exercicio 

2022. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Facenda e Administración 

celebrada o día 3 de outubro de 2022, cos 

votos a favor dos Grupos Municipais do 

Partido Socialista e Bloque Nacionalista 

Galego e as abstencións dos Grupos do 

Partido Popular, Marea Atlántica e da 

Concelleira non adscrita, D.ª Isabel 

Faraldo Calvo, propoñéndose ao Pleno 

Municipal adopción dos acordos 

seguintes: 

 

1. Aprobar o expediente de modificación 

do Anexo de Subvencións nominativas 

do Orzamento de 2022, incorporando os 

cambios detallados no seguíante cadro: 

 

ECONOMÍA, HACIENDA Y RÉGIMEN 

INTERIOR 

 

Oficina Presupuestaria 

 

145. Expte. 36Y/2022/14 

Aprobación del expediente M1/2022, de 

modificación del Anexo de subvenciones 

nominativas del Presupuesto del 

Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2022. 

 

Asunto: Aprobación del expediente 

M1/2022, de modificación del Anexo de 

subvenciones nominativas del Presupuesto 

del Ayuntamiento de A Coruña para el 

ejercicio 2022. 

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Hacienda y 

Administración celebrada el día 3 de 

octubre de 2022, con los votos a favor de 

los Grupos Municipales del Partido 

Socialista y Bloque Nacionalista Galego y 

las abstenciones de los Grupos del Partido 

Popular, Marea Atlántica y de la 

Concejala no adscrita, D.ª Isabel Faraldo 

Calvo, proponiéndose al Pleno Municipal 

la adopción de los acuerdos siguientes: 

 

1. Aprobar el expediente de modificación 

del Anexo de Subvenciones nominativas 

del Presupuesto de 2022, incorporando los 

cambios detallados en el siguiente cuadro: 
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2. Facultar á Excma. Sra. Alcaldesa para 

a adopción dos decretos que sexan 

necesarios para dar efectividade ao 

acordado. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas.  

 

Ten a palabra en primeiro lugar o voceiro 

do Goberno, señor Lage Tuñas, para 

explicar este asunto, despois haberá unha 

quenda de tres minutos por grupo. Xa lles 

anuncio que por enésima vez na 

Comisión de Voceiros alcanzamos o 

acordo de que a Presidencia sexa estrita 

nos tempos, e polo tanto, rematados os 

tres minutos, deixaremos trinta segundos 

de cortesía, tras os cales sonará un sinal 

acústico que é este (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) e pasados outros 

trinta segundos sonarán dous sinais 

acústicos que son estes (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

tras os cales os concelleiros e concelleiras 

 2. Facultar a la Excma. Sra. Alcaldesa 

para la adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias.  

 

Tiene la palabra en primer lugar el 

portavoz del Gobierno, señor Lage Tuñas, 

para explicar este asunto, después habrá 

un turno de tres minutos por grupo. Ya les 

anuncio que por enésima vez en la 

Comisión de Portavoces alcanzamos el 

acuerdo de que la Presidencia sea estricta 

en los tiempos, y por lo tanto, finalizados 

los tres minutos, dejaremos treinta 

segundos de cortesía, tras los cuales 

sonará una señal acústica que es esta (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

pasados otros treinta segundos sonarán 

dos señales acústicas que son estas (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de intervención) 

tras los cuales los concejales y concejalas 

Subvencións nominativas aprobadas no Orzamento 2022:

APLICACIÓN IMPORTE

DENOMINACIÓN 

APLICACIÓN

DESCRICIÓN 

TRANSFERENCIA PERCEPTOR NIF FINALIDADE XESTOR

60.326 .42301 75.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

APORTACIÓN 

CENTRO 

ASOCIADO UNED

Aportación 

Patronato del 

Centro de la 

Universidad a 

Distancia de A 

Coruña

PATRONATO DEL 

CENTRO DE LA 

UNIVERSIDAD A 

DISTANCIA DE A 

CORUÑA V15058407

Contribuír ao 

sostemento dos 

gastos ordinarios 

do centro asociado 

UNED da Coruña Educación

60.3344.48950 10.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

CONVENIOS 

NOMINATIVOS

Convenio Ateneo 

Republicano de 

Galicia

ATENEO 

REPUBLICANO DE 

GALICIA G15654999

Actividades 

relacionadas co 

Ateneo Republicano

Memoria 

histórica

Proposta de modificación do M1/2022:

APLICACIÓN IMPORTE

DENOMINACIÓN 

APLICACIÓN

DESCRICIÓN 

TRANSFERENCIA PERCEPTOR NIF FINALIDADE XESTOR

60.326 .42301 75.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

APORTACIÓN 

CENTRO 

ASOCIADO UNED

Aportación 

Consorcio 

Universitario del 

Centro asociado 

a la UNED de A 

Coruña

CONSORCIO 

UNIVERSITARIO 

DEL CENTRO 

ASOCIADO A LA 

UNED DE A 

CORUÑA Q1500424E

Contribuír ao 

sostemento dos 

gastos ordinarios 

do centro asociado 

UNED da Coruña Educación

60.3344.48950 10.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

CONVENIOS 

NOMINATIVOS

Convenio Ateneo 

Republicano de 

Galicia

ATENEO 

REPUBLICANO DE 

GALICIA G15654999

Contribuír aos 

gastos xerais da 

entidade e das 

actividades 

desenvolvidas por 

esta no exercicio 

2022

Memoria 

histórica
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que estean no uso da palabra deberán 

terminar a súa intervención.  

 

Levamos tres anos e medio facendo isto, 

hoxe, tal vez, podamos conseguilo e non 

obstante, vainos servir de adestramento 

para o próximo Pleno, no que haberá 

unha concelleira máis cos seus 

correspondentes turnos de intervencións 

e interpelación ao Goberno, e polo tanto, 

creo que faise máis necesario que nunca 

axustar os tempos, porque estou segura 

que no Pleno de novembro todos 

queremos chegar a casa a unha hora 

razoable, incluso aqueles que estamos 

casados.  

 

Señor Lage ten a palabra.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día. Grazas, señora alcaldesa. Bo día 

a todas e a todos.  

 

Traemos a este pleno a aprobación do 

modificativo M1/2022, concretamente no 

que se refire a unha modificación, que é 

un cambio menor, pero que debe de pasar 

polo Pleno, a instancia de dúas entidades 

cun fin, que é facilitar a estas entidades a 

xestión dos fondos asignados sen que 

varíen as cantidades asignadas a cada 

unha delas.  

 

No caso do Ateneo Republicano, 

incluímos no concepto subvencionable: 

contribuír aos gastos xerais da entidade 

das actividades desenvolvidas. Como 

saben o Ateneo Republicano figura na 

nómina de entidades con convenios 

nominativos municipais cun importe de 

10.000 € no actual exercicio. A cifra non 

varía, o que varía non é máis que a 

ampliación do obxecto dos fins 

subvencionables a fin de facilitar que 

poidan facer uso deses fondos para as 

actividades que desenvolve e non ter 

problemas na xustificación e na fases 

que estén en el uso de la palabra deberán 

terminar su intervención.  

 

Llevamos tres años y medio haciendo esto, 

hoy, tal vez, podamos conseguirlo y no 

obstante, nos va a servir de entrenamiento 

para el próximo Pleno, en el que habrá una 

concejala más con sus correspondientes 

turnos de intervenciones e interpelación al 

Gobierno, y por lo tanto, creo que se hace 

más necesario que nunca ajustar los 

tiempos, porque estoy segura que en el 

Pleno de noviembre todos queremos llegar 

a casa a una hora razonable, incluso 

aquellos que estamos casados.  

 

 

Señor Lage tiene la palabra. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días. Gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todas y todos.  

 

Traemos a este pleno la aprobación del 

modificativo M1/2022, concretamente en 

lo que se refiere a una modificación, que es 

un cambio menor, pero que debe de pasar 

por el Pleno, a instancia de dos entidades 

con un fin, que es facilitar a estas entidades 

la gestión de los fondos asignados sin que 

varíen las cantidades asignadas a cada 

una de ellas.  

 

En el caso del Ateneo Republicano, 

incluimos en el concepto subvencionable: 

contribuir a los gastos generales de la 

entidad de las actividades desarrolladas. 

Como saben el Ateneo Republicano figura 

en la nómina de entidades con convenios 

nominativos municipales con un importe 

de 10.000 € en el actual ejercicio. La cifra 

no varía, lo que varía no es más que la 

ampliación del objeto de los fines 

subvencionables a fin de facilitar que 

puedan hacer uso de esos fondos para las 

actividades que desarrolla y no tener 

problemas en la justificación y en la fases 
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correspondentes de fiscalización.  

 

E no caso da Universidade a Distancia, o 

único que varía son os datos fiscais do 

titular da subvención, tanto o nome como 

o CIF, datos que deben reflectirse de 

forma correcta no anexo de subvencións 

para que a UNED poida percibir os 

fondos destinados polo Concello e que 

ascenden a 700.000 € no actual exercicio. 

A contía, como no caso anterior, non 

rexistra variación algunha.  

 

 

Tanto un asunto como outro foron 

aprobados na Xunta de Goberno Local o 

pasado 14 de setembro e contan co ditame 

previo a este pleno da Comisión de 

Economía e Facenda e Administración 

Xeral. Como saben, segundo a Base sexta 

das de execución do orzamento, estas 

modificacións menores non precisan de 

exposición pública, e basta a aprobación 

plenaria para a súa aprobación definitiva, 

dúas modificacións que facemos a 

instancias das propias entidades e que 

preceden a unha proposta de modificativo 

que o Goberno municipal trasladará ao 

Pleno da Corporación, a ser posible antes 

de que remate o mes de outubro.  

 

 

Nese modificativo, loxicamente, se 

intentarán incorporar unha serie de 

demandas e necesidades que están postas 

sobre a mesa. Hoxe mesmo, aquí neste 

pleno, formulamos unha proposta aberta, 

temos evidentemente a vontade de 

escoitar a todos. É certo que co Grupo de 

Marea Atlántica temos xa aberto 

conversas en términos orzamentarios, e 

polo tanto, agardo que sexa posible que 

falemos tamén deste modificativo. En 

calquera caso, a proposta é aberta, e é 

unha proposta aberta onde estamos 

dispostos a recoller todas as propostas, 

algunhas delas están enfocadas.  

 

correspondientes de fiscalización.  

 

Y en el caso de la Universidad a Distancia, 

lo único que varía son los datos fiscales del 

titular de la subvención, tanto el nombre 

como el CIF, datos que deben reflejarse de 

forma correcta en el anexo de 

subvenciones para que la UNED pueda 

percibir los fondos destinados por el 

Ayuntamiento y que ascienden a 700.000 € 

en el actual ejercicio. La cuantía, como en 

el caso anterior, no registra variación 

alguna.  

 

Tanto un asunto como otro fueron 

aprobados en la Junta de Gobierno Local 

el pasado 14 de septiembre y cuentan con 

el dictamen previo a este pleno de la 

Comisión de Economía y Hacienda y 

Administración General. Como saben, 

según la Base sexta de las de ejecución del 

presupuesto, estas modificaciones menores 

no precisan de exposición pública, y basta 

la aprobación plenaria para su aprobación 

definitiva, dos modificaciones que 

hacemos a instancias de las propias 

entidades y que preceden a una propuesta 

de modificativo que el Gobierno municipal 

trasladará al Pleno de la Corporación,  a 

ser posible antes de que finalice el mes de 

octubre.  

 

En ese modificativo, lógicamente, se 

intentarán incorporar una serie de 

demandas y necesidades que están puestas 

sobre la mesa. Hoy mismo, aquí en este 

pleno, formulamos una propuesta abierta, 

tenemos evidentemente la voluntad de 

escuchar a todos. Es cierto que con el 

Grupo de Marea Atlántica ya hemos 

abierto conversaciones en términos 

presupuestarios, y por lo tanto, espero que 

sea posible que hablemos también de este 

modificativo. En cualquier caso, la 

propuesta es abierta, y es una propuesta 

abierta donde estamos dispuestos a 

recoger todas las propuestas, algunas de 

ellas están enfocadas.  
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Quero anunciarlles hoxe que todo o que 

ten que ver co Clube do Mar está 

estudiado polos servicios económicos e 

xurídicos municipais. Imos a propoñer un 

reequilibrio económico da concesión que 

sexa incorporado a este modificativo, 

pero hai moitos asuntos que forman parte 

das conversas que estamos mantendo e 

desde logo vamos a poder abordar outros 

que non son menores. Por eso a man está 

tendida. Citei antes expresamente ao 

Grupo da Marea porque é co grupo co cal 

se teñen chegado a acordos en términos 

orzamentarios, pero eso non impide que 

ningún outro grupo poida facer propostas. 

Creo que é posible facer modificacións, e 

as modificacións poden alcanzar contías 

superiores aos 4 millóns de euros, é dicir, 

hai un marxe importante para tomar 

decisións, decisións que dende o punto de 

vista do Goberno municipal teñen que 

xirar en torno á Cidade das TIC, ás 

escolas infantís, aos investimentos e 

actuacións en deportes e en cultura, e a 

outras moitas cuestións que, desde logo, 

son de interese para a cidade.  

 

 

 

Agardemos que haxa esa vontade de 

diálogo, e desde logo o que estamos a 

facer aquí non é nin máis nin menos que 

un primeiro paso, que é escoitar a dúas 

entidades que teñen a necesidade de facer 

modificacións que son máis que nada de 

carácter administrativo e estas 

modificacións de carácter administrativo 

creo que ben poden contar co apoio de 

tódolos grupos, porque entendo que 

ninguén se oporá a que a UNED ou que o 

Ateneo Republicano poidan xustificar 

axeitadamente os seus convenios.  

 

Nesta primeira intervención nada máis e 

moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Quiero anunciarles hoy que todo lo que 

tiene que ver con el Club del Mar está 

estudiado por los servicios económicos y 

jurídicos municipales. Vamos a proponer 

un reequilibrio económico de la concesión 

que sea incorporado a este modificativo, 

pero hay muchos asuntos que forman parte 

de las conversaciones que estamos 

manteniendo y desde luego vamos a poder 

abordar otros que no son menores. Por eso 

la mano está tendida. Cité antes 

expresamente al Grupo de la Marea 

porque es con el grupo con el cual se ha 

llegado a acuerdos en términos 

presupuestarios, pero eso no impide que 

ningún otro grupo pueda hacer propuestas. 

Creo que es posible hacer modificaciones, 

y las modificaciones pueden alcanzar 

cuantías superiores a los 4 millones de 

euros, es decir, hay un margen importante 

para tomar decisiones, decisiones que 

desde el punto de vista del Gobierno 

municipal tienen que girar en torno a la 

Ciudad de las TIC, a las escuelas 

infantiles, a las inversiones y actuaciones 

en deportes y en cultura, y a otras muchas 

cuestiones que, desde luego, son de interés 

para la ciudad.  

 

Esperemos que haya esa voluntad de 

diálogo, y desde luego lo que estamos 

haciendo aquí no es ni más ni menos que 

un primer paso, que es escuchar a dos 

entidades que tienen la necesidad de hacer 

modificaciones que son más que nada de 

carácter administrativo y estas 

modificaciones de carácter administrativo 

creo que bien pueden contar con el apoyo 

de todos los grupos, porque entiendo que 

nadie se opondrá a que la UNED o que el 

Ateneo Republicano puedan justificar 

adecuadamente sus convenios.  

 

En esta primera intervención nada más y 

muchas gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Lage.  

 

Señora Faraldo o seu turno.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Bos días, alcaldesa, concelleiros e 

concelleiras, persoas traballadoras deste 

concello, prensa autorizada e veciñanza 

que nos siga tanto presencial como por 

streaming. Saúdos tamén ás persoas que 

hoxe se manifestan na praza e que nos 

sinalan, bueno, os problemas que seguen 

acuciando a esta cidade, en especial hoxe 

ao persoal de bibliotecas, cuio conflito 

nos estenderemos despois a través dunha 

moción que se trae.  

 

 

Permítaseme unha pequena homenaxe a 

un gran home que perdemos 

recentemente. Non é unha mención ao 

meu compañeiro e amigo José García 

Buitrón, senón que lla fago ao profesional 

e humanista que perdemos. Esta cidade 

perde unha das persoas que tanto aportou 

á mesma, entre outras a través da súa 

labor médica no HUAC onde se salvaron 

co programa de transplantes a máis de 

2.000 vidas. Estou convencida que este 

concello non será alleo ás iniciativas que 

para honralo están abertas.  

 

 

Con respecto ao asunto un do día, pois, xa 

adianto o voto a favor, sendo como son e 

como se explicou cuestións de índole 

técnica e polo tanto ineludibles, como un 

cambio básico de finalidade, no caso do 

Ateneo e un cambio oficial de 

denominación no caso da UNED. 

Alégranos escoitar tamén que se está 

mergullando na solución do Clube do 

Mar, porque non se entendería o peche 

dunhas instalacións dese arraigo no 

barrio.  

 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Señora Faraldo su turno.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Buenos días, alcaldesa, concejales y 

concejalas, personas trabajadoras de este 

ayuntamiento, prensa autorizada y los 

vecinos que nos siga tanto presencial como 

a través de la retransmisión en directo. 

Saludos también a las personas que hoy se 

manifiestan en la plaza y que nos señalan, 

bueno, los problemas que siguen 

acuciando a esta ciudad, en especial hoy al 

personal de bibliotecas, en cuyo conflicto 

nos extenderemos después a través de una 

moción que se trae.  

 

Permítaseme un pequeño homenaje a un 

gran hombre que perdimos recientemente. 

No es una mención a mi compañero y 

amigo José García Buitrón, sino que se la 

hago al profesional y humanista que 

perdimos. Esta ciudad pierde una de las 

personas que tanto aportó a la misma, 

entre otras a través de su labor médica en 

el HUAC donde se salvaron con el 

programa de trasplantes a más de 2.000 

vidas. Estoy convencida que este 

ayuntamiento no será ajeno a las 

iniciativas que para honrarlo están 

abiertas.  

 

Con respecto al asunto uno del día, pues, 

ya adelanto el voto a favor, siendo como 

son y como se ha explicado cuestiones de 

índole técnica y por lo tanto ineludibles, 

como un cambio básico de finalidad, en el 

caso del Ateneo y un cambio oficial de 

denominación en el caso de la UNED. Nos 

alegra escuchar también que se está 

profundizando en la solución del Club del 

Mar, porque no se entendería el cierre de 

unas instalaciones de ese arraigo en el 

barrio.  
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Sen máis, graciñas.  

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para o Bloque Nacionalista 

Galego, señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas.  

 

En primeiro lugar, envío un saúdo aos 

membros da Corporación, as 

traballadoras e traballadores do Concello 

e da prensa, e ao público que está 

seguindo este pleno, xunto ós colectivos 

que hoxe se están manifestando na praza, 

en particular, saúdos aos membros de 

Defensa do Común, que reclaman que 

dunha vez por todas o Concello emprenda 

accións xudiciais contra os Franco para 

que nos devolvan o roubado.  

 

 

Centrándome xa na orde do día, na 

Comisión de Facenda ditamináronse dous 

asuntos, ditaminouse tamén o expediente 

de recoñecemento extraxudicial de 

obrigas para imputar ao orzamento do 

2022, e chámanos a atención que non 

estea incluído na orde do día do Pleno. 

Imaxino que a razón é que o Goberno non 

tiña os apoios necesarios para conseguir a 

súa aprobación. Non é de estrañar, dado 

que boa parte das obrigas tiñan 

importantes reparos do interventor, en 

particular as que afectan á empresa 

xestora da planta de Nostián. O 

interventor advirte que en 2021, por mor 

da actualización do canon e dunha 

sentencia xudicial, a empresa tería que 

devolver unha importante cantidade ao 

Concello, sen que consten actuacións 

tendentes á liquidación do aboado 

indebidamente, e advirte expresamente 

que non liquidar e exixir o reintegro das 

Sin más, gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para el Bloque Nacionalista Galego, 

señor Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

En primer lugar, envío un saludo a los 

miembros de la Corporación, a las 

trabajadoras y trabajadores del 

Ayuntamiento y de la prensa, y al público 

que está siguiendo este pleno, junto a los 

colectivos que hoy se están manifestando 

en la plaza, en particular, saludos a los 

miembros de Defensa do Común, que 

reclaman que de una vez por todas el 

Ayuntamiento emprenda acciones 

judiciales contra los Franco para que nos 

devuelvan lo robado.  

 

Centrándome ya en el orden del día, en la 

Comisión de Hacienda se dictaminaron 

dos asuntos, se dictaminó también el 

expediente de reconocimiento extrajudicial 

de obligaciones para imputar al 

presupuesto del 2022, y nos llama la 

atención que no esté incluido en el orden 

del día del Pleno. Imagino que la razón es 

que el Gobierno no tenía los apoyos 

necesarios para conseguir su aprobación. 

No es de extrañar, dado que buena parte 

de las obligaciones tenían importantes 

reparos del interventor, en particular las 

que afectan a la empresa gestora de la 

planta de Nostián. El interventor advierte 

que en 2021, a causa de la actualización 

del canon y de una sentencia judicial, la 

empresa tendría que devolver una 

importante cantidad al Ayuntamiento, sin 

que consten actuaciones tendentes a la 

liquidación de lo abonado indebidamente, 

y advierte expresamente que no liquidar y 
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cantidades indebidamente abonadas pode 

levar a ter que exixir responsabilidades 

aos xestores que omitan a súa obriga de 

impedir o menoscabo da Facenda local. 

Creemos que é unha chamada de atención 

importante, por iso pedimos ao Goberno 

local que defenda os intereses do 

Concello e que poña orde dunha vez por 

todas na planta de Nostián.  

 

 

Polo que respecta á modificación do 

anexo de subvencións nominativas, o 

BNG vai votar a favor por canto as 

modificacións que se propoñen son 

simplemente correccións técnicas que 

non afectan ás cantidades inicialmente 

aprobadas. Iso si, cremos que se debe 

tramitar á maior brevidade posíbel un 

novo modificativo dos orzamentos para 

atender outras cuestións de urxencia.  

 

Unha entidade emblemática da nosa 

cidade, como o Clube do Mar de Santo 

Amaro, está vivindo unha situación 

complicada derivada do déficit que lle 

xera a xestión da piscina municipal, e o 

Concello non pode tratala como unha 

concesionaria máis. É unha entidade sen 

ánimo de lucro, cunha forte raigame 

social no barrio de Monte Alto, non unha 

empresa privada ao uso, como dixo a 

alcaldesa. Creemos por iso, que é 

necesario adoitar medidas para asegurar o 

reequilibrio económico, como ven de 

anunciar o voceiro do Goberno, pero ao 

noso xuízo non abonda. É necesario 

tamén ampliar a dotación do convenio 

nominativo para axustar a actividade 

realizada aos recursos empregados, tendo 

en conta ademais os incrementos dos 

custos derivados da inflación.  

 

 

Ao noso xuízo hai outros convenios que 

deben de ser actualizados e hai outras 

cuestións de urxencia que deben ser 

abordadas nese modificativo, como o 

exigir el reintegro de las cantidades 

indebidamente abonadas puede llevar a 

tener que exigir responsabilidades a los 

gestores que omitan su deber de impedir el 

menoscabo de la Hacienda local. Creemos 

que es una llamada de atención 

importante, por eso pedimos al Gobierno 

local que defienda los intereses del 

Ayuntamiento y que ponga orden de una 

vez por todas en la planta de Nostián.  

 

Por lo que respecta a la modificación del 

anexo de subvenciones nominativas, el 

BNG va a votar a favor por cuanto las 

modificaciones que se proponen son 

simplemente correcciones técnicas que no 

afectan a las cantidades inicialmente 

aprobadas. Eso sí, creemos que se debe 

tramitar a la mayor brevedad posible un 

nuevo modificativo de los presupuestos 

para atender otras cuestiones de urgencia.  

 

Una entidad emblemática de nuestra 

ciudad, como el Club del Mar de San 

Amaro, está viviendo una situación 

complicada derivada del déficit que le 

genera la gestión de la piscina municipal, 

y el Ayuntamiento no puede tratarla como 

una concesionaria más. Es una entidad sin 

ánimo de lucro, con un fuerte arraigo 

social en el barrio de Monte Alto, no una 

empresa privada al uso, como dijo la 

alcaldesa. Creemos por eso, que es 

necesario adoptar medidas para asegurar 

el reequilibrio económico, como acaba de 

anunciar el portavoz del Gobierno, pero a 

nuestro juicio no es suficiente. Es 

necesario también ampliar la dotación del 

convenio nominativo para ajustar la 

actividad realizada a los recursos 

empleados, teniendo en cuenta además los 

incrementos de los costes derivados de la 

inflación.  

 

A nuestro juicio hay otros convenios que 

deben de ser actualizados y hay otras 

cuestiones de urgencia que deben ser 

abordadas en ese modificativo, como el 
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incremento da dotación do bono taxi ou 

contemplar unha nova dotación de capital 

a EMVSA para facer fronte ás 

encomendas do Concello, entre elas 

completar a dotación necesaria para que 

dunha vez por todas poida entrar en 

funcionamento o complexo deportivo do 

Castrillón.  

 

Estas e outras propostas, como sabe o 

voceiro do Goberno, foron xa formuladas 

polo BNG e fóronlle trasladas. Polo tanto, 

agardamos que en diálogo con todos os 

grupos se aborde canto antes este 

modificativo, mais en calquera caso, 

reiteramos que o BNG vai votar a favor 

da cuestión que agora se somete a debate 

e a votación. 

 

Presidencia 

  

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señora 

García.  

 

Señora García Gómez 

 

Si, moitas grazas.  

 

Moi bo día a todas e todos, compañeiros 

de Corporación, xornalistas, 

funcionariado e persoas que van seguindo 

o Pleno dende o Concello o dende a casa. 

Saúdo tamén ás persoas que, como cada 

Pleno, nos agardan na entrada do 

Concello.  

 

Señora Rey, hoxe traen dous asuntos na 

parte resolutiva desta sesión, un deles 

absolutamente de trámite, e fóra están 

catro grupos diferentes pedíndolle unha 

acción, por fin, e non unhas promesas 

rodantes, que rodan de pleno en pleno e 

de exercicio orzamentario en exercicio 

orzamentario. Fóra está a Comisión en 

Defensa do Común pedindo que se 

inicien as accións xudiciais pertinentes 

incremento de la dotación del bono taxi o 

contemplar una nueva dotación de capital 

a EMVSA para hacer frente a las 

encomiendas del Ayuntamiento, entre ellas 

completar la dotación necesaria para que 

de una vez por todas pueda entrar en 

funcionamiento el complejo deportivo de O 

Castrillón.  

 

Estas y otras propuestas, como sabe el 

portavoz del Gobierno, fueron ya 

formuladas por el BNG y le fueron 

trasladas. Por lo tanto, esperamos que en 

diálogo con todos los grupos se aborde 

cuanto antes este modificativo, pero en 

cualquiera caso, reiteramos que el BNG va 

a votar a favor de la cuestión que ahora se 

somete a debate y a votación. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, muchas gracias.  

 

Muy buenos días a todas y todos, 

compañeros de Corporación, periodistas, 

funcionariado y personas que están 

siguiendo el Pleno desde el Ayuntamiento 

o desde casa. Saludo también a las 

personas que, como cada Pleno, nos 

esperan en la entrada del Ayuntamiento.  

 

Señora Rey, hoy traen dos asuntos en la 

parte resolutiva de esta sesión, uno de ellos 

absolutamente de trámite, y fuera están 

cuatro grupos diferentes pidiéndole una 

acción, por fin, y no unas promesas 

rodantes que ruedan de pleno en pleno y de 

ejercicio presupuestario en ejercicio 

presupuestario. Fuera está la Comisión en 

Defensa do Común pidiendo que se inicien 

las acciones judiciales pertinentes para 
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para recuperar a Casa Cornide; están a 

veciñanza de Elviña afectada polas 

expropiacións do Ofimático; están tamén 

os veciños e veciñas da Agra pedindo por 

fin o parque do Agra, y está tamén o 

persoal e a plantilla de bibliotecas, unha 

vez máis exixindo, pois, unha acción 

contundente.  

 

Permítame, señora Rey, que lle pidamos 

por fin que pase á acción, se cadra, pois, 

abandonen esa política de eventos e de 

espectáculo e emprendan, por fin, pois as 

accións necesarias que se lle están 

reclamando unha vez máis.  

 

Este ha de ser un pleno breve, un pleno 

máis curto que outras sesións, en primeiro 

lugar porque hai varias mocións 

conxuntas dos grupos da oposición, unha 

delas para reprobar a acción do Goberno 

no relativo á xestión da Axenda Urbana. 

Tamén será máis curto porque o Goberno 

sutilmente retirou da orde do día o 

expediente de recoñecemento 

extraxudicial no que se pretendía aprobar 

o pago de facturas irregulares, que conta 

con importantes reparos da Intervención 

municipal, enon me vou parar en exceso 

no recoñecemento extraxudicial. Si creo 

que hai que falar dalgúns deses reparos 

que se incorporan nese expediente, en 

particular, da Planta de Nostián. Eu xa 

adianto que non vindeiro Pleno a Marea 

Atlántica vai presentar unha pregunta oral 

para saber se o Goberno pretende 

recuperar os 9 millóns de euros, 9 millóns 

de euros pagados de maneira indebida 

dende o Concello, froito doutra decisión 

do Partido Socialista en 2011. Pero non 

me vou parar aquí agora, falaremos disto 

no vindeiro Pleno.  

 

 

Vou pasar ao asunto que se incorpora na 

orde do día, que é a modificación do 

anexo de convenios. Efectivamente é un 

asunto de trámite, a Marea Atlántica vai 

recuperar la Casa Cornide; está el 

vecindario de Elviña afectado por las 

expropiaciones del Ofimático; están 

también los vecinos y vecinas del Agra 

pidiendo por fin el parque del Agra, y está 

también el personal y la plantilla de 

bibliotecas, una vez más exigiendo, pues, 

una acción contundente.  

 

Permítame, señora Rey, que le pidamos 

por fin que pase a la acción, quizá, pues,  

abandonen esa política de eventos y de 

espectáculo y emprendan, por fin, pues las 

acciones necesarias que se le están 

reclamando una vez más.  

 

Este ha de ser un pleno breve, un pleno más 

corto que otras sesiones, en primer lugar 

porque hay varias mociones conjuntas de 

los grupos de la oposición, una de ellas 

para reprobar la acción del Gobierno en lo 

relativo a la gestión de la Agenda Urbana. 

También será más corto porque el 

Gobierno sutilmente retiró del orden del 

día el expediente de reconocimiento 

extrajudicial en el que se pretendía 

aprobar el pago de facturas irregulares, 

que cuenta con importantes reparos de la 

Intervención municipal, y no me voy a 

parar en exceso en el reconocimiento 

extrajudicial. Sí creo que hay que hablar 

de algunos de esos reparos que se 

incorporan en ese expediente, en 

particular, de la Planta de Nostián. Yo ya 

adelanto que en el próximo Pleno la Marea 

Atlántica va a presentar una pregunta oral 

para saber si el Gobierno pretende 

recuperar los 9 millones de euros, 9 

millones de euros pagados de manera 

indebida desde el Ayuntamiento, fruto de 

otra decisión del Partido Socialista en 

2011. Pero no me voy a parar aquí ahora, 

hablaremos de esto en el próximo Pleno.  

 

Voy a pasar al asunto que se incorpora en 

el orden del día, que es la modificación del 

anexo de convenios. Efectivamente es un 

asunto de trámite, la Marea Atlántica va a 



 

23 

votar a favor para non prexudicar a dúas 

entidades que son importantes e que están 

agardando pola súa subvención 

nominativa, o Ateneo Republicano e a 

Universidade a Distancia. Simplemente 

nos parece unha mágoa que se 

desaproveite este modificativo do anexo 

de convenios para solucionar outros 

problemas que están tamén enriba da 

mesa dende hai meses. Xa se falou do 

Clube do Mar, unha institución 

importante na cidade que ademais presta 

un servizo público e que está pasando un 

momento crítico en canto ao seu 

equilibrio económico. Isto afecta, por 

suposto, a un montón de veciñas e 

veciños usuarias das instalacións, pero 

tamén a unha plantilla que ten unha 

ameaza de ERTE. Sabemos que hai un 

compromiso do Concello, pero nos 

sorprende que non se aceleren os prazos e 

se perda un tempo precioso.  

 

Tamén nos gustaría (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) que se 

empregase o modificativo para resolver a 

situación das escolas infantís municipais, 

en desigualdade e nunha situación máis 

desfavorable que as escolas infantís da 

Xunta ou privadas simplemente porque as 

municipais non fixeron os deberes para 

ofrecer oito horas diarias gratuítas. T 

 

Tampouco vemos avances na situación 

das bibliotecas, non vemos avances nas 

reclamacións da Casa Cornide, nin no 

referente á Planta de Nostián, nin... 

(óense dous sinais acústicos indicativos 

da finalización do tempo de 

intervención) —e xa acabo— pero saben 

onde estamos se nalgún momento, 

efectivamente, queren abordar un 

modificativo que avance na resolucións 

destes problemas.  

 

Nada máis.  

 

votar a favor para no perjudicar a dos 

entidades que son importantes y que están 

esperando por su subvención nominativa, 

el Ateneo Republicano y la Universidad a 

Distancia. Simplemente nos parece una 

lástima que se desaproveche este 

modificativo del anexo de convenios para 

solucionar otros problemas que están 

también encima de la mesa desde hace 

meses. Ya se habló del Club del Mar, una 

institución importante en la ciudad que 

además presta un servicio público y que 

está pasando un momento crítico en cuanto 

a su equilibrio económico. Esto afecta, por 

supuesto, a un montón de vecinas y vecinos 

usuarias de las instalaciones, pero también 

a una plantilla que tiene una amenaza de 

ERTE. Sabemos que hay un compromiso 

del Ayuntamiento, pero nos sorprende que 

no se aceleren los plazos y se pierda un 

tiempo precioso.  

 

 

También nos gustaría (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) que se empleara el 

modificativo para resolver la situación de 

las escuelas infantiles municipales, en 

desigualdad y en una situación más 

desfavorable que las escuelas infantiles de 

la Xunta o privadas simplemente porque 

las municipales no hicieron los deberes 

para ofrecer ocho horas diarias gratuitas.  

 

Tampoco vemos avances en la situación de 

las bibliotecas, no vemos avances en las 

reclamaciones de la Casa Cornide, ni en lo 

referente a la Planta de Nostián, ni... (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de intervención) 

—y ya acabo— pero saben donde estamos 

si en algún momento, efectivamente, 

quieren abordar un modificativo que 

avance en la resoluciones de estos 

problemas.  

 

Nada más. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas señora, García, grazas á 

Marea Atlántica.  

 

Turno para o Partido Popular, señora 

Gallego.  

 

Señora Gallego Neira 

 

Si, bos días a todos. Moitas grazas.  

 

Traen a Pleno a 13 de outubro, dous 

meses e medio para finalizar o ano, o 

último ano completo de mandato, un 

modificativo de crédito menor, moi 

menor, modificar o perceptor da 

subvención do Centro Asociado UNED, 

que pasa a ser o Consorcio Universitario 

do Centro Asociado UNED, sen cambiar 

o obxecto nin a contía. Non se trata de 

cambiar un nome ou un CIF, senón 

trátase de cambiar a persoa xurídica que 

vai recibir a subvención. E outro de 

memoria histórica no que se modifica a 

finalidade do convenio a favor da 

entidade Ateneo Republicano de Galicia 

para que caiba todo. A outros lle fan 

devolver a subvención, aquí cambian o 

obxecto, ambos con desconformidade do 

Interventor. Son asuntos menores e xa 

anuncio a nosa abstención, ten os votos 

suficientes.  

 

Na Comisión de Portavoces pretendían 

volver furtarnos o dereito ao debate e non 

deixarnos falar neste asunto. Señor Lage, 

falou catro minutos corenta segundos 

para facer anuncios. Lémbrolles, para 

futuras ocasións, que calquera asunto 

que se vota no Pleno ten que ser obxecto 

de debate.  

 

Vou ser breve, pero hai asuntos moito 

máis importantes que preocupan de 

verdade aos cidadáns, que teriamos que 

estar a debater e aprobando neste pleno. 

Non nos querían deixar falar porque non 

Presidencia 

 

Muchas gracias señora, García, gracias a 

la Marea Atlántica. 

 

Turno para el Partido Popular, señora 

Gallego.  

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí, buenos días a todos. Muchas gracias.  

 

Traen a Pleno a 13 de octubre, dos meses y 

medio para finalizar el año, el último año 

completo de mandato, un modificativo de 

crédito menor, muy menor, modificar el 

perceptor de la subvención del Centro 

Asociado UNED, que pasa a ser el 

Consorcio Universitario del Centro 

Asociado UNED, sin cambiar el objeto ni 

la cuantía. No se trata de cambiar un 

nombre o un CIF, sino se trata de cambiar 

la persona jurídica que va a recibir la 

subvención Y otro de memoria histórica en 

el que se modifica la finalidad del convenio 

a favor de la entidad Ateneo Republicano 

de Galicia para que quepa todo. A otros le 

hacen devolver la subvención, aquí 

cambian el objeto, ambos con 

disconformidad del Interventor. Son 

asuntos menores y ya anuncio nuestra 

abstención, tiene los votos suficientes.  

 

 

En la Comisión de Portavoces pretendían 

volver a hurtarnos el derecho al debate y no 

dejarnos hablar en este asunto. Señor Lage, 

habló cuatro minutos cuarenta segundos 

para hacer anuncios. Les recuerdo, para 

futuras ocasiones, que cualquier asunto que 

se vota en el Pleno tiene que ser objeto de 

debate.  

 

Voy a ser breve, pero hay asuntos mucho 

más importantes que preocupan de verdad 

a los ciudadanos, que tendríamos que estar 

debatiendo y aprobando en este pleno. No 

nos querían dejar hablar porque no quieren 
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queren que lles digamos que urxe un 

modificativo, que xa anunciaron, para 

incorporar o remanente de tesourería do 

ano pasado. Segundo a liquidación do 

orzamento de 2021 o remanente é de 10 

millóns de euros. Que pensan facer? 

Haberá que investilos en barrios ou en 

amortizar débeda, porque señor Lage, en 

xullo xa incumpriron o período medio de 

pago, case 32 días e en agosto estiveron 

a punto. Por exemplo, como vai 

funcionar o polideportivo do Castrillón 

se non hai orzamento? Á conta da nómina 

dos traballadores de EMVSA abrirano o 

27 de decembro como anunciaron e 

pecharano o día 28 como inocentada.  

 

Non nos querían deixar falar porque non 

queren que lles digamos que segundo os 

datos do expediente a metade dos 

convenios que están aprobados no 

orzamento con entidades sociais, 

deportivas, culturais da cidade están sen 

asinar a día de hoxe, 20 millóns de euros 

pero seguro que o de UXT xa está listo.  

 

Non nos querían deixar falar porque non 

queren que lles digamos que non van 

pactar o orzamento para o 2023, nin coa 

Marea nin con ninguén. Estamos en 

outubro e xa é tarde, farán un simulacro 

de negociación para dicir que ben, 

tentárono, pero entre pitos e frautas xa 

nos poñemos en maio, eleccións, cun 

novo goberno sen orzamento. O que van 

facer é prorrogar o orzamento de 2022 e 

o día 1 de xaneiro o tecido asociativo da 

cidade volverá estar sen convenios e a 

cidade sen novos investimentos.  

 

Non nos querían deixar fala, porque non 

queren que lles digamos que os datos de 

execución incluídos no expediente 

reflicten que o Goberno municipal só 

gastou o 10,5 % do orzamento de 

inversións para barrios, que non contan 

con ningún equipamento novo desde fai 

sete anos, que teñen sen tocar 81,1 

que les digamos que urge un modificativo, 

que ya anunciaron, para incorporar el 

remanente de tesorería del año pasado. 

Según la liquidación del presupuesto de 

2021 el remanente es de 10 millones de 

euros. ¿Qué piensan hacer? Habrá que 

invertirlos en barrios o en amortizar deuda, 

porque señor Lage, en julio ya 

incumplieron el período medio de pago, 

casi 32 días y en agosto estuvieron a punto. 

Por ejemplo, ¿cómo va a funcionar el 

polideportivo del Castrillón si no hay 

presupuesto? A costa de la nómina de los 

trabajadores de EMVSA lo abrirán el 27 de 

diciembre como anunciaron y lo cerrarán el 

día 28 como inocentada.  

 

No nos querían dejar hablar porque no 

quieren que les digamos que según los 

datos del expediente la mitad de los 

convenios que están aprobados en el 

presupuesto con entidades sociales, 

deportivas, culturales de la ciudad están sin 

firmar a día de hoy, 20 millones de euros 

pero seguro que el de UGT ya está listo.  

 

No nos querían dejar hablar porque no 

quieren que les digamos que no van a 

pactar el presupuesto para el 2023, ni con 

la Marea ni con nadie. Estamos en octubre 

y ya es tarde, harán un paripé de 

negociación para decir que bueno, lo 

intentaron, pero entre pitos y flautas ya nos 

ponemos en mayo, elecciones, con un 

nuevo gobierno sin presupuesto. Lo que 

van a hacer es prorrogar el presupuesto de 

2022 y el día 1 de enero el tejido asociativo 

de la ciudad volverá a estar sin convenios y 

la ciudad sin nuevas inversiones.  

 

No nos querían dejar hablar porque no 

quieren que les digamos que los datos de 

ejecución incluidos en el expediente 

reflejan que el Gobierno municipal sólo ha 

gastado el 10,5 % del presupuesto de  

inversiones para barrios, que no cuentan 

con ningún equipamiento nuevo desde 

hace siete años, que tienen sin tocar 81,1 
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millóns de euros dos 90,7 totais do 

capítulo 6 de investimentos municipais, 

repito, segundo os datos deste 

expediente. 

 

Estes datos de execución son similares 

aos do ano... doutros anos. Desde que 

asumiu Inés Rey a Alcaldía, ten sen 

gastar 2 de cada 3 millóns de euros de 

investimentos.  

 

Non nos querían deixar falar porque non 

queren que lles digamos que hai que 

baixar impostos e taxas municipais, que 

hai que modificar as ordenanzas fiscais 

xa, este mesmo mes, para que poidan 

entrar en vigor o 1 de xaneiro. Pero deste 

tema falaremos máis tarde porque o noso 

grupo presentou unha moción solicitando 

unha baixada (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) de impostos: IBI, 

circulación, IAE, plusvalía e taxas 

municipais para compensar a familias, 

autónomos e Pemes a brutal e histórica 

subida do IPC. 

 

E non nos querían deixar falar porque 

non queren que lles digamos que 

pretendían traer a Pleno unha factura de 

Nostián do ano pasado sen compensar 

antes o que debe a empresa ao Concello. 

Son millóns e millóns de euros que o 

Concello ten que recuperar porque así o 

dixo a Xustiza, grazas a que o Goberno 

do Partido Popular reclamouno no seu 

día (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención). 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señora Gallego. Grazas ao 

Partido Popular.  

 

Pecha o debate o señor Lage.  

millones de euros de los 90,7 totales del 

capítulo 6 de inversiones municipales, 

repito, según los datos de este expediente. 

 

 

Estos datos de ejecución son similares a los 

del año... de otros años. Desde que asumió 

Inés Rey la Alcaldía, tiene sin gastar 2 de 

cada 3 millones de euros de inversiones.  

 

 

No nos querían dejar hablar porque no 

quieren que les digamos que hay que bajar 

impuestos y tasas municipales, que hay que 

modificar las ordenanzas fiscales ya, este 

mismo mes, para que puedan entrar en 

vigor el 1 de enero. Pero de este tema 

hablaremos más tarde porque nuestro 

grupo presentó una moción solicitando una 

bajada (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) de impuestos: IBI, 

circulación, IAE, plusvalía y tasas 

municipales para compensar a familias, 

autónomos y Pymes la brutal e histórica 

subida del IPC. 

 

Y no nos querían dejar hablar porque no 

quieren que les digamos que pretendían 

traer a Pleno una factura de Nostián del año 

pasado sin haber compensado antes lo que 

debe la empresa al Ayuntamiento. Son 

millones y millones de euros que el 

Ayuntamiento tiene que recuperar porque 

así lo dijo la Justicia, gracias a que el 

Gobierno del Partido Popular lo reclamó en 

su día (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Nada más.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias señora Gallego. Gracias 

al Partido Popular.  

 

Cierra el debate el señor Lage.  
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Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Señora Gallego, eu xa entendo que cando 

lle deixan falar, intenta ocupar o sitio do 

seu portavoz e dicir o que se fala na Xunta 

de Voceiros. Non sei se o fai para 

prexudicar ao propio portavoz e 

candidato in péctore, pero se hai que falar 

do que se fala na Xunta de Voceiros, non 

hai ningún problema. Eu supoño que 

vostede o fai para rebentar ao señor 

Lorenzo. O señor Lorenzo dixo que había 

que deixarlle falar a vostede, que 

necesitaba resolver as cuestións internas 

do seu grupo. Eu non teño por costume 

comentar o que pasa nas comisións, pero 

cando vostede ven aquí a intentar 

rebentar ao portavoz do seu grupo, 

supoño que a próxima vez valorará se lle 

deixa intervir ou non, me imaxino, me 

imaxino que o..., tal. Sobre todo porque si 

vostede fala do que se fala na Comisión 

de Voceiros, o primeiro que ten é que 

explicar por que o voceiro do seu grupo e 

candidato á Alcaldía non quere que se 

garde minutos de silencio polas vítimas 

de violencia de xénero, porque lle parece 

que son moitos minutos. Iso non sei se 

quere explicalo aquí, pero debería de 

empezar por aí. O que pasa é que vostede 

ao mellor o que está é provocando 

precisamente iso, co cal me imaxino que 

o voceiro que ten ao lado a próxima vez, 

antes de darlle a oportunidade de falar, 

preguntaralle que tipo de estratexia sigue 

no Pleno.  

 

O señor Lorenzo, o único que dixo na 

Comisión de Voceiros, na que vostede 

non está pero ven aquí vostede a falar 

dela, e polo tanto, a rebentar ao señor 

Lorenzo, non a nós, que a nós non nos 

preocupa nada o que diga vostede, señora 

Gallego. Vostede fai moi ben o seu papel, 

xa llo dixen, xa llo dixen, a nós nos gusta 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Señora Gallego, yo ya entiendo que 

cuando le dejan hablar, intenta ocupar el 

sitio de su portavoz y decir lo que se habla 

en la Junta de Portavoces. No sé si lo hace 

para perjudicar al propio portavoz y 

candidato in péctore, pero si hay que 

hablar de lo que se habla en la Junta de 

Portavoces, no hay ningún problema. Yo 

supongo que usted lo hace para reventar al 

señor Lorenzo. El señor Lorenzo dijo que 

había que dejarle hablar a usted, que 

necesitaba resolver las cuestiones internas 

de su grupo. Yo no tengo por costumbre 

comentar lo que pasa en las comisiones, 

pero cuando usted viene aquí a intentar 

reventar al portavoz de su grupo, supongo 

que la próxima vez valorará si le deja 

intervenir o no, me imagino, me imagino 

que lo..., tal. Sobre todo porque si usted 

habla de lo que se habla en la Comisión de 

Portavoces, lo primero que tiene es que 

explicar por qué el portavoz de su grupo y 

candidato a la Alcaldía no quiere que se 

guarde minutos de silencio por las víctimas 

de violencia de género, porque le parece 

que son muchos minutos. Eso no sé si 

quiere explicarlo aquí, pero debería de 

empezar por ahí. Lo que pasa es que usted 

a lo mejor lo que está es provocando 

precisamente eso, con lo cual me imagino 

que el portavoz que tiene al lado la 

próxima vez, antes de darle la oportunidad 

de hablar, le preguntará qué tipo de 

estrategia sigue en el Pleno.  

 

El señor Lorenzo, lo único que dijo en la 

Comisión de Portavoces, en la que usted no 

está  pero viene aquí usted a hablar de ella, 

y por lo tanto, a reventar al señor Lorenzo, 

no a nosotros, que a nosotros no nos 

preocupa nada lo que diga usted, señora 

Gallego. Usted hace muy bien su papel, ya 

se lo dije, ya se lo dije, a nosotros nos gusta 
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tanto vostede como o señor Lorenzo. 

Tamén nos gustaba o señor Trenor, que 

nunca, non quero esquecerme del, para 

que despois non lle pareza mal. En 

calquera caso, na Comisión de Voceiros 

non se lle impediu falar a ninguén, señora 

Gallego. Pero vostede ten esa habilidade 

de rebentar perfectamente a estratexia do 

seu grupo. E nesa Comisión de Voceiros 

o que se dixo é que se trae ao Pleno un 

modificativo no que se trata de modificar 

un CIF e o nome do obxecto de convenio, 

iso nin máis nin menos. Non se dixo que 

non se lle deixara votar a vostede. Pero o 

que si se dixo na Comisión de Voceiros é 

que o seu portavoz, frente á proposta da 

primeira portavoz do Partido Popular 

neste mesmo mandato, a señora Mato, a 

señora Mato si estaba de acordo en que se 

gardara todos os minutos de silencio 

necesarios polas vítimas de violencia de 

xénero, todos.  

 

Non se poña nerviosa, mire para min, 

vexo que non lle interesa o que lle estou 

contando, pero vostede é a que lle fai 

unha faena ao señor Lorenzo, señora 

Gallego, por eso deberán pensar se lle 

deixan volver a falar. Quen propuxo, 

quen propuxo que neste salón de plenos 

solo se gardara un minuto de silencio e 

non un minuto por tódalas vítimas de 

violencia de xénero que hai, foi o 

portavoz do seu grupo, eso foi o que se 

propuxo na Comisión de Voceiros, non se 

propuxo que non falara ninguén, señora 

Gallego.  

 

E eu, mal que lle pese, anúnciolle hoxe 

que a este pleno imos a traer un 

modificativo por máis de 4 millóns (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

de euros. Un modificativo por 4 millóns 

de euros precisamente falado con todos 

os grupos que queiran falar. Falamos da 

Marea Atlántica, si, e escoitaremos as 

propostas de todos os grupos, agora o que 

tanto usted como el señor Lorenz. También 

nos gustaba el señor Trenor, que nunca, no 

quiero olvidarme de él, para que después 

no le parezca mal. En cualquier caso, en la 

Comisión de Portavoces no se le impidió 

hablar a nadie, señora Gallego. Pero usted 

tiene esa habilidad de reventar 

perfectamente la estrategia de su grupo. Y 

en esa Comisión de Portavoces lo que se 

dijo es que se trae al Pleno un modificativo 

en el que se trata de modificar un CIF y el 

nombre del objeto de convenio, eso nada 

más y nada menos. No se dijo que no se le 

dejara votar a usted. Pero lo que sí se dijo 

en la Comisión de Portavoces es que su 

portavoz, frente a la propuesta de la 

primera portavoz del Partido Popular en 

este mismo mandato, la señora Mato, la 

señora Mato sí estaba de acuerdo en que 

se guardasen todos los minutos de silencio 

necesarios por las víctimas de violencia de 

género, todos.  

 

No se ponga nerviosa, mire para mí, veo 

que no le interesa lo que le estoy contando, 

pero usted es la que le hace una faena al 

señor Lorenzo, señora Gallego, por eso 

deberán pensar si le dejan volver a hablar. 

Quien propuso, quien propuso que en este 

salón de plenos solo se guardase un minuto 

de silencio y no un minuto por todas las 

víctimas de violencia de género que hay, 

fue el portavoz de su grupo, eso fue lo que 

se propuso en la Comisión de Portavoces, 

no se propuso que no hablase nadie, 

señora Gallego.  

 

 

Y yo, mal que le pese, le anuncio hoy que a 

este pleno vamos a traer un modificativo 

por más de 4 millones (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) de euros. Un 

modificativo por 4 millones de euros 

precisamente hablado con todos los grupos 

que quieran hablar. Hablamos de la Marea 

Atlántica, sí, y escucharemos las 

propuestas de todos los grupos, ahora lo 
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non lle vou a consentir é o trilerismo 

político ao que acostuma. Aquí non se lle 

impediu a ninguén falar, de feito vostede 

falou catro minutos.  

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Lage.  

 

Remata aquí o debate deste asunto 

número dous e procedemos á votación. 

Para a aprobación do mesmo, lembro aos 

membros da Corporación, que se require 

maioría simple.  

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número dous 

referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Popular (PP) (9 abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado.  

 

que no le voy a consentir es el trilerismo 

político al que acostumbra. Aquí no se le 

impidió a nadie hablar, de hecho usted 

habló cuatro minutos.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Lage.  

 

Finaliza aquí el debate de este asunto 

número dos y procedemos a la votación. 

Para la aprobación del mismo, recuerdo a 

los miembros de la Corporación, que se 

requiere mayoría simple. 

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número dos 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Partido 

Popular (PP) (9 abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado. 
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Acordo 

 

1. Aprobar o expediente de modificación 

do Anexo de Subvencións nominativas 

do Orzamento de 2022, incorporando os 

cambios detallados no seguinte cadro: 

 

Acuerdo 

 

1. Aprobar el expediente de modificación 

del Anexo de Subvenciones nominativas 

del Presupuesto de 2022, incorporando los 

cambios detallados en el siguiente cuadro: 

 

 

 
 

2. Facultar á Excma. Sra. Alcaldesa para 

a adopción dos decretos que sexan 

necesarios para dar efectividade ao 

acordado. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ao asunto número tres. 

 

Señor Secretario 

 

Urbanismo, Vivenda, Infraestruturas e 

Mobilidade. Asunto número tres: 

Aprobación inicial da modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal da Coruña referida á Norma 

Zonal 8 Equipamentos.  

 

Acordo que require maioría absoluta 

 2. Facultar a la Excma. Sra. Alcaldesa 

para la adopción de los decretos que sean 

necesarios para dar efectividad a lo 

acordado. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya al asunto número tres. 

 

Señor Secretario 

 

Urbanismo, Vivienda, Infraestructuras y 

Movilidad. Asunto número tres: 

Aprobación inicial de la modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña referida a la 

Norma Zonal 8 Equipamientos.  

 

Acuerdo que requiere mayoría absoluta 

Subvencións nominativas aprobadas no Orzamento 2022:

APLICACIÓN IMPORTE

DENOMINACIÓN 

APLICACIÓN

DESCRICIÓN 

TRANSFERENCIA PERCEPTOR NIF FINALIDADE XESTOR

60.326 .42301 75.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

APORTACIÓN 

CENTRO 

ASOCIADO UNED

Aportación 

Patronato del 

Centro de la 

Universidad a 

Distancia de A 

Coruña

PATRONATO DEL 

CENTRO DE LA 

UNIVERSIDAD A 

DISTANCIA DE A 

CORUÑA V15058407

Contribuír ao 

sostemento dos 

gastos ordinarios 

do centro asociado 

UNED da Coruña Educación

60.3344.48950 10.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

CONVENIOS 

NOMINATIVOS

Convenio Ateneo 

Republicano de 

Galicia

ATENEO 

REPUBLICANO DE 

GALICIA G15654999

Actividades 

relacionadas co 

Ateneo Republicano

Memoria 

histórica

Proposta de modificación do M1/2022:

APLICACIÓN IMPORTE

DENOMINACIÓN 

APLICACIÓN

DESCRICIÓN 

TRANSFERENCIA PERCEPTOR NIF FINALIDADE XESTOR

60.326 .42301 75.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

APORTACIÓN 

CENTRO 

ASOCIADO UNED

Aportación 

Consorcio 

Universitario del 

Centro asociado 

a la UNED de A 

Coruña

CONSORCIO 

UNIVERSITARIO 

DEL CENTRO 

ASOCIADO A LA 

UNED DE A 

CORUÑA Q1500424E

Contribuír ao 

sostemento dos 

gastos ordinarios 

do centro asociado 

UNED da Coruña Educación

60.3344.48950 10.000,00

TRANSFERENCIAS 

CORRENTES. 

CONVENIOS 

NOMINATIVOS

Convenio Ateneo 

Republicano de 

Galicia

ATENEO 

REPUBLICANO DE 

GALICIA G15654999

Contribuír aos 

gastos xerais da 

entidade e das 

actividades 

desenvolvidas por 

esta no exercicio 

2022

Memoria 

histórica
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legal.  

 

URBANISMO, VIVENDA, 

INFRAESTRUTURAS E 

MOBILIDADE 

 

146. 631/2017/228 MPX-4/17 

Aprobación inicial da modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal da Coruña referida á NZ-8 

Equipamentos.  

 

Asunto: Aprobación inicial da 

modificación puntual do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal da Coruña 

referida á NZ-8 Equipamentos. 

 

Este asunto foi ditaminado pola Comisión 

Informativa de Urbanismo e Vivenda, 

celebrada o día 4 de outubro de 2022, co 

voto a favor dos grupos municipais do 

Partido Socialista e do Partido Popular, e 

as abstencións dos Grupos Municipais de 

Marea Atlántica e Bloque Nacionalista 

Galego, e da Concelleira non adscrita, 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo, propoñéndose 

ao Pleno Municipal a adopción por 

maioría absoluta legal dos acordos 

seguintes: 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente o 

documento denominado “Modificación 

puntual do PXOM/13 referente á Norma 

Zonal 8. Equipamentos. Aprobación 

Inicial. Setembro 2021”, redactado por 

“ARQYUR S.C” e asinado polo 

Arquitecto Alfredo Garrote Pazos, coas 

modificacións introducidas nos informes 

municipais do 21.10.2021 e 27.09.2022. 

 

 

Segundo: Suspender polo prazo máximo 

de dous anos, a tramitación de 

instrumentos de planeamento de 

desenvolvemento, instrumentos de 

xestión do solo, incluída a expropiación 

forzosa, proxectos de urbanización, 

licenzas de parcelación, demolición e as 

legal.  

 

URBANISMO, VIVIENDA, 

INFRAESTRUCTURAS Y 

MOVILIDAD.  

 

146. 631/2017/228 MPX-4/17 

Aprobación inicial de la modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña referida a la NZ-

8 Equipamientos.  

 

Asunto: Aprobación inicial de la 

modificación puntual del Plan General de 

Ordenación Municipal de A Coruña 

referida a la NZ-8 Equipamientos.  

 

Este asunto fue dictaminado por la 

Comisión Informativa de Urbanismo y 

Vivienda celebrada el día 4 de octubre de 

2022, con el voto a favor de los grupos 

municipales del Partido Socialista y del 

Partido Popular, y las abstenciones de los 

Grupos Municipales de Marea Atlántica y 

Bloque Nacionalista Galego, y de la 

Concejala no adscrita, D.ª Isabel Faraldo 

Calvo, proponiéndose al Pleno Municipal 

la adopción por mayoría absoluta legal de 

los acuerdos siguientes: 

 

Primero: Aprobar inicialmente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del PGOM/13 referente a la 

Norma Zonal 8. Equipamientos. 

Aprobación Inicial. Septiembre 2021”, 

redactado por “ARQYUR S.C” y firmado 

por el Arquitecto Alfredo Garrote Pazos, 

con las modificaciones introducidas en los 

informes municipales del 21.10.2021 y 

27.09.2022. 

 

Segundo: Suspender por el plazo máximo 

de dos años, la tramitación de 

instrumentos de planeamiento de 

desarrollo, instrumentos de gestión del 

suelo, incluida la expropiación forzosa, 

proyectos de urbanización, licencias de 

parcelación, demolición y las obras de 
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obras de nova edificación que entren en 

contradición coa dita normativa aprobada 

inicialmente, nomeadamente nos ámbitos 

que de seguido se relacionan: 

 

 

-Novo POL-R-29 que abrangue o anterior 

POL-R29 e asemade parte do anterior 

“EL-4”. 

 

-Os espazos libres do polígono das 

Roseiras e do Ventorrillo, que consonte a 

modificación puntual aprobada 

inicialmente, cambian a súa cualificación 

de público (Pb) a privado (Pv). 

 

-Os terreos comprendidos no Plan 

Especial P-37 do PXOM/2013. 

 

-Os terreos comprendidos no PEMD-L41 

do PXOM/2013. 

 

-Parcela 3 do Plan Especial de Reforma 

Interior da Maestranza, aprobado 

definitivamente o 12 de decembro de 

1994. 

 

-Edificio da antiga sede da Telefónica, na 

rúa San Andrés. 

 

-Ámbito do sistema xeral de equipamento 

público QG-49 “Equipamento en Oza”. 

 

 

Nos demais terreos afectados pola dita 

modificación puntual, os proxectos que 

se tramiten deberán xustificar que 

compren simultaneamente o instrumento 

de planeamento en vigor e a modificación 

puntual aprobada inicialmente. 

 

A dita suspensión non afectará aos 

supostos sinalados no art. 86.3 do 

Decreto 143/2016, do 22 de setembro, 

polo que foi aprobado o regulamento da 

Lei do solo, sendo as Áreas obxecto de 

suspensión as que se mencionaron nos 

documentos electrónicos apuntados 

nueva edificación que entren en 

contradicción con la dicha normativa 

aprobada inicialmente, que se mencionan 

en los ámbitos que a continuación se 

relacionan: 

 

-Nuevo POL-R-29 que abarca el anterior 

POL-R29 y asimismo parte del anterior 

“EL-4”. 

 

-Los espacios libres del polígono de Los 

Rosales y del Ventorrillo, que conforme a 

la modificación puntual aprobada 

inicialmente, cambian su calificación de 

público (Pb) a privado (Pv). 

 

-Los terrenos comprendidos en el Plan 

Especial P-37 del PGOM/2013. 

 

-Los terrenos comprendidos en el PEMD-

L41 del PXOM/2013. 

 

-Parcela 3 del Plan Especial de Reforma 

Interior de la Maestranza, aprobado 

definitivamente el 12 de diciembre de 

1994. 

 

-Edificio de la antigua sede de la 

Telefónica, en la calle San Andrés. 

 

-Ámbito del sistema general de 

equipamiento público QG-49 

“Equipamiento en Oza”. 

 

En los demás terrenos afectados por dicha 

modificación puntual, los proyectos que se 

tramiten deberán justificar que cumplen 

simultáneamente el instrumento de 

planeamiento en vigor y la modificación 

puntual aprobada inicialmente. 

 

Dicha suspensión no afectará a los 

supuestos señalados en el art. 86.3 del 

Decreto 143/2016, del 22 de septiembre, 

por el que fue aprobado el reglamento de 

la Ley del suelo, siendo las Áreas objeto de 

suspensión las que se han mencionado en 

los documentos electrónicos reseñados 
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precedentes ao acordo. 

 

Terceiro: Solicitar os informes sectoriais 

necesarios e someter o documento ao 

trámite de información pública durante o 

prazo de dous meses, mediante a 

inserción de anuncios no Diario Oficial 

de Galicia e nun dos xornais de maior 

difusión na provincia, co fin de que 

poidan formularse as alegacións que as 

persoas interesadas estimen 

convenientes. 

 

Cuarto: Comunicar ás áreas municipais 

relacionadas co asunto a realización do 

trámite para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

Presidencia.  

 

Moitas grazas, señor Secretario. 

 

Ten a palabra o concelleiro de 

Urbanismo, señor Díaz Gallego e a 

continuación haberá unha quenda única 

de cinco minutos por grupo.  

 

Señor Díaz cando queira.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos e todas. Traemos hoxe a 

este pleno municipal a aprobación inicial 

da modificación puntual do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal da Coruña 

referida á Norma Zonal 8 de 

Equipamento e zonas libres. La intención 

desta modificación é modificar, valga a 

redundancia, a presente norma zonal e 

iníciase este expediente, esta intención de 

modificar a norma, no ano 2017, 

expoñendo unha finalidade clara: 

corrixir os efectos non desexados da 

aplicación da citada norma, efectos que 

se viron desde o mesmo inicio da 

aplicación do Plan Xeral no 2013 e que 

precedentes al acuerdo. 

 

Tercero:  Solicitar los informes sectoriales 

necesarios y someter el documento al 

trámite de información pública durante el 

plazo de dos meses, mediante la inserción 

de anuncios en el Diario Oficial de Galicia 

y en uno de los periódicos de mayor 

difusión en la provincia, con el fin de que 

puedan formularse las alegaciones que las 

personas interesadas estimen 

convenientes. 

 

Cuarto: Comunicar a las áreas 

municipales relacionadas con el asunto la 

realización del trámite a los efectos de su 

conocimiento. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Secretario. 

 

Tiene la palabra el señor concejal de 

Urbanismo, señor Díaz Gallego y a 

continuación habrá un turno único de 

cinco minutos por grupo. 

 

Señor Díaz cuando quiera.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos y todas. Traemos hoy 

a este pleno municipal la aprobación inicial 

de la modificación puntual del Plan 

General de Ordenación Municipal de A 

Coruña referida a la Norma Zonal 8 de 

Equipamiento y zonas libres. La intención 

de esta modificación es modificar, valga la 

redundancia, la presente norma zonal y se 

inicia este expediente, esta intención de 

modificar la norma, en el año 2017, 

exponiendo una finalidad clara: corregir 

los efectos no deseados de la aplicación de 

la citada norma, efectos que se vieron 

desde el mismo inicio de la aplicación del 

Plan General en el 2013 y que lastraron en 
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lastraron en todo momento as 

intervencións, melloras, ampliacións e 

obras novas relacionadas con 

equipamentos públicos e privados na 

nosa cidade, na Coruña..  

 

Desde o minuto un este goberno, o 

Goberno de Inés Rey, tivo claro que era 

unha prioridade modificar o Plan para 

acabar con estes problemas e nese 

sentido encargamos a redacción do 

documento e o aprobamos en Xunta de 

Goberno Local o 18 de novembro de 

2020. Na primavera de 2021 tivemos 

informe ambiental favorable, cos 

informes sectoriais tamén favorables de 

Urbanismo, Instituto de Estudos do 

Territorio e Patrimonio, comezando nese 

momento o traballo de redacción do 

documento de aprobación inicial que 

hoxe traemos ao Pleno. 

 

 A finalidade do presente documento é 

fundamentalmente a supresión con 

carácter xeral da obrigatoriedade de 

redacción de estudos de detalle para 

calquera intervención nun equipamento 

que supoña un incremento de volume por 

mínimo que sexa.  

 

Iniciada a tramitación da modificación 

do documento, incorpora ademais 

cambios nas determinacións urbanísticas 

do Campus Universitario solicitadas 

pola propia Universidade da Coruña, 

correccións de erros materiais que se 

viñan arrastrando desde o ano 2013, así 

como cambios nos equipamentos 

existentes e incorporación de novos 

equipamentos a solicitude, tanto dos 

servizos municipais, como das 

institucións e atendendo ademais 

peticións que foron rexistradas en 

Urbanismo desde a mesma aprobación 

do Plan Xeral.  

 

Buscamos por tanto, adaptar o plan á 

realidade dos equipamentos da cidade, 

todo momento las intervenciones, mejoras, 

ampliaciones y obras nuevas relacionadas 

con equipamientos públicos y privados en 

nuestra ciudad, en A Coruña. 

 

 

Desde el minuto uno este gobierno, el 

Gobierno de Inés Rey, tuvo claro que era 

una prioridad modificar el Plan para acabar 

con estos problemas y en ese sentido 

encargamos la redacción del documento y 

lo aprobamos en Junta de Gobierno Local 

el 18 de noviembre de 2020. En primavera 

de 2021 tuvimos informe ambiental 

favorable, con los informes sectoriales 

también favorables de Urbanismo, Instituto 

de Estudios del Territorio y Patrimonio, 

empezando en ese momento el trabajo de 

redacción del documento de aprobación 

inicial que hoy traemos al Pleno.  

 

 

La finalidad del presente documento es 

fundamentalmente la supresión con 

carácter general de la obligatoriedad de 

redacción de estudios de detalle para 

cualquier intervención en un equipamiento 

que suponga un incremento de volumen 

por mínimo que sea.  

 

Iniciada la tramitación de la modificación, 

del documento incorpora además cambios 

en las determinaciones urbanísticas del 

Campus Universitario solicitadas por la 

propia Universidade da Coruña, 

correcciones de errores materiales que se 

venían arrastrando desde el año 2013, así 

como cambios en los equipamientos 

existentes e incorporación de nuevos 

equipamientos a solicitud, tanto de los 

servicios municipales, como de las 

instituciones y atendiendo además 

peticiones que fueron registradas en 

Urbanismo desde la misma aprobación del 

Plan General.  

 

Buscamos por lo tanto, adaptar el 

planeamiento a la realidad de los 
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facilitar as melloras e as ampliacións nas 

dotacións que cada día usan os 

coruñeses, mellorando con iso a súa 

calidade de vida, os seus espazos diarios, 

e permitir tamén a implantación de novas 

dotacións na cidade que coa dificultosa 

tramitación actual nin se aventuran vir a 

Coruña.  

 

O documento limita a necesidade de 

redacción de estudos de detalle a casos 

concretos e situacións singulares, 

asimilando as condicións urbanísticas 

das dotacións ás da Norma Zonal na que 

se atopan. Centros educativos, centros 

sanitarios, equipamentos asistenciais 

poderán ampliarse e expor melloras con 

horizontes de tramitación temporal que 

garantan a celeridade necesaria. Cubrir 

o patio dun colexio, crear un pequeno 

comedor nun equipamento asistencial ou 

ampliar un hospital, por poñer exemplos 

concretos e casos reais, non pode 

supoñer unha tramitación urbanística 

previa á propia licenza superior a un 

ano.  

 

O Plan Xeral de Ordenación Municipal 

define as dotacións como aqueles 

elementos que están ao servizo das 

necesidades da poboación. Son por tanto, 

os elementos máis importantes do noso 

planeamento, e por tanto merecen por 

parte desta Corporación toda a nosa 

atención.  

 

Con respecto aos restantes cambios 

introducidos, como mencionaba ao 

principio da intervención, trátase de 

correccións de erros, como a 

consideración de equipamentos privados 

de equipamentos que realmente son 

públicos, como é o caso do Cemiterio de 

Oza, o Colexio Sal Lence ou a Biblioteca 

González Garcés, a cualificación como 

equipamento de espazos que xa o son, 

pero figuran no planeamento como 

viarios ou zonas verdes, como por 

equipamientos de la ciudad, facilitar las 

mejoras y las ampliaciones en las 

dotaciones que cada día usan los coruñeses, 

mejorando con ello su calidad de vida, sus 

espacios diarios, e permitir también la 

implantación de nuevas dotaciones en la 

ciudad que con la engorrosa tramitación 

actual ni se plantean venir a Coruña.  

 

El documento limita la necesidad de 

redacción de estudios de detalle a casos 

concretos y situaciones singulares, 

asimilando las condiciones urbanísticas de 

las dotaciones a las de la Norma Zonal en 

la que se encuentran. Centros educativos, 

centros sanitarios, equipamientos 

asistenciales podrán ampliarse y plantear 

mejoras con horizontes de tramitación 

temporal que garanticen la celeridad 

necesaria. Cubrir el patio de un colegio, 

crear un pequeño comedor en un 

equipamiento asistencial o ampliar un 

hospital, por poner ejemplos concretos y 

casos reales, no puede suponer una 

tramitación urbanística previa a la propia 

licencia superior a un año.  

 

El Plan General de Ordenación Municipal 

define las dotaciones como aquellos 

elementos que se encuentran al servicio de 

las necesidades de la población. Son por 

tanto, los elementos más importantes de 

nuestro planeamiento, y por tanto merecen 

por parte de esta Corporación toda nuestra 

atención.  

 

Con respecto a los restantes cambios 

introducidos, como mencionaba al 

principio de la intervención, se trata de 

correcciones de errores, como la 

consideración de equipamientos privados 

de equipamientos que realmente son 

públicos, como es el caso del Cementerio 

de Oza, el Colegio Sal Lence o la 

Biblioteca González Garcés, la calificación 

como equipamiento de espacios que ya lo 

son, pero figuran en el planeamiento como 

viarios o zonas verdes, como por ejemplo 
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exemplo o caso do Centro Cívico de 

Santa Margarita, ou a incorporación de 

novos equipamentos a petición de 

diferentes servizos municipais e doutras 

administracións, como a ampliación do 

CEIP Novo Mesoiro, recollida por 

Convenio, pero non no planeamento, ou 

o novo campo de rugby, que leva anos 

sendo solicitado polo CRAT, o cambio do 

antigo Padre Rubinos de relixioso a 

asistencial ou a cualificación como 

equipamento cultural do Museo de Arte 

Contemporánea, un paso máis do 

Goberno de Inés Rey para recuperar esta 

colección de referencia que leva anos 

pechada.  

 

Corríxense ademais, erros como a non 

adscrición da L4 a un solo urbano non 

consolidado e reaxústanse ou estudan 

previsións de accións de expropiación 

que supoñerían un elevado custo para as 

arcas municipais e que nove anos despois 

da aprobación do Plan Xeral perderon a 

finalidade prevista ou necesitan 

adecuarse ás novas necesidades. 

Cambios todos eles que en todo caso non 

só non minoran a superficie dotacional 

da cidade senón que a incrementan, 

incrementando por tanto, os espazos ao 

servizo dos coruñeses.  

 

As tramitacións urbanísticas son longas, 

máis do que nos gustaría. Como diciamos 

o pasado día 4 na Comisión de 

Urbanismo, este non é o fin do camiño, é 

o inicio. O documento que hoxe traemos 

a aprobación inicial modificarase, 

mellorarase e completarase cos informes 

sectoriais necesarios, coas alegacións de 

particulares e institucións, así como coas 

achegas que os grupos municipais 

queiran facer ao sumarse coa finalidade 

de mellorar a calidade de vida dos 

cidadáns, mellorando os espazos nos que 

as súas necesidades atopen atención.  

 

 

el caso del Centro Cívico de Santa 

Margarita, o la incorporación de nuevos 

equipamientos a petición de diferentes 

servicios municipales y de otras 

administraciones, como la ampliación del 

CEIP Nuevo Mesoiro, recogida por 

Convenio, pero no en el planeamiento, o el 

nuevo campo de rugby, que lleva años 

siendo solicitado por el CRAT, el cambio 

del antiguo Padre Rubinos de religioso a 

asistencial o la calificación como 

equipamiento cultural del Museo de Arte 

Contemporáneo, un paso más del Gobierno 

de Inés Rey para recuperar esta colección 

de referencia que lleva años cerrada.  

 

 

Se corrigen además, errores como la no 

adscripción de la L4 a un suelo urbano no 

consolidado y se reajustan o estudian 

previsiones de acciones expropiatorias que 

supondrían un elevado coste para las arcas 

municipales y que nueve años después de 

la aprobación del Plan General han perdido 

la finalidad prevista o necesitan adecuarse 

a las nuevas necesidades. Cambios todos 

ellos que en todo caso no solo no minoran 

la superficie dotacional de la ciudad sino 

que la incrementan, incrementando por 

tanto, los espacios al servicio de los 

coruñeses.  

 

Las tramitaciones urbanísticas son largas, 

más de lo que nos gustaría. Como decíamos 

el pasado día 4 en la Comisión de 

Urbanismo, este no es el fin del camino, es 

el inicio. El documento que hoy traemos a 

aprobación inicial se modificará, se 

mejorará y se completará con los informes 

sectoriales necesarios, con las alegaciones 

de particulares e instituciones, así como 

con las aportaciones que los grupos 

municipales quieran hacer al sumarse con 

la finalidad de mejorar la calidad de vida de 

los ciudadanos, mejorando los espacios en 

los que sus necesidades encuentren 

atención.  
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Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno de debate que se inicia coa señora 

Faraldo. Cinco minutos.  

 

Ás once  horas sae do Salón de Sesións 

o señor Lorenzo Torres. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bueno, á vista da documentación, sobre 

todo do informe proposta, este é un tema 

arrancado xa no 2017 porque se 

comprobou daquela que o Plan Xeral 

deixaba nun limbo moitos equipamentos 

que non incumprían no que respectaba ás 

volumetrías, con excesos sobre o propio 

PXOM e outros parámetros urbanísticos 

de obrigado cumprimento. A posibilidade 

destas modificacións, insisto, 

contemplouse e iniciouse no 2017, polo 

que o primeiro que salta tal vez sexa un 

pouco a lentitude, non?, na resolución das 

cuestións. Certo é que se estaba a tratar 

dunha cuestión delicada por afectar a 

equipamentos, tanto públicos como 

privados, lease o caso do Hospital San 

Rafael, que non era cuestión de derrubar 

o feito, pero tiña que dárselle encaixe 

dentro do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal. Digamos que en cinco anos 

houbo máis que tempo. Pero atendendo 

ao momento no que estamos, non está 

moi clara a necesidade de regularización 

de certos equipamentos na cidade. 

Subliñar que non estariamos de acordo 

cunha amnistía urbanística que nos 

termos en que parece plantexarse nos 

ofrecen certas dudas, e menos tendo en 

conta que dá cobertura tanto a 

equipamentos públicos, nos que está máis 

que xustificado, como privados, que é un 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno de debate que se inicia con la señora 

Faraldo. Cinco minutos. 

 

A las once horas sale del Salón de 

Sesiones el señor Lorenzo Torres. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, a la vista de la documentación, 

sobre todo del informe propuesta, este es 

un tema arrancado ya en 2017 porque se 

comprobó entonces que el Plan General 

dejaba en un limbo muchos equipamientos 

que no incumplían lo que respectaba a las 

volumetrías, con excesos sobre el propio 

PGOM y otros parámetros urbanísticos de 

obligado cumplimiento. La posibilidad de 

estas modificaciones, insisto, se contempló 

y se inició en el 2017, por lo que lo primero 

que salta tal vez sea un poco la lentitud, 

¿no?, en la resolución de las cuestiones. 

Cierto e, que se estaba tratando de una 

cuestión delicada por afectar a 

equipamientos, tanto públicos como 

privados, léase el caso del Hospital San 

Rafael, que no era cuestión de derribar lo 

hecho, pero había que darle encaje dentro 

del Plan General de Ordenación 

Municipal. Digamos que en cinco años 

hubo más que tiempo. Pero atendiendo al 

punto en el que estamos, no está muy clara 

la necesidad de regularización de ciertos 

equipamientos en la ciudad. Subrayar que 

no estaríamos de acuerdo con una amnistía 

urbanística que en los términos en los que 

parece plantearse nos ofrecen ciertas 

dudas, y menos teniendo en cuenta que da 

cobertura tanto a equipamientos públicos, 

en los que está más que justificado, como 

privados, que es un ámbito, pues más 
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ámbito, pois máis delicado e que exixe 

moito máis rigor.  

 

O informe proposto, según os 

antecedentes no paragrafo 11, reflexa que 

por dúas veces, en dúas datas, chegou a 

haber un informe de proposta redactado 

para levar á Xunta de Goberno e 

finalmente non se levou. Non se entra en 

máis detalle do porque, aínda que parece 

desprenderse que houbo máis razóns 

políticas que técnicas para non elevarse 

finalmente ás Xuntas de Goberno e esto 

debería quedar absolutamente aclarado. 

Creemos que é importante coñecer cales 

eran os puntos de desconformidade, se 

existían, porque probablemente eso teña 

tamén que ver coas modificacións que 

teña habido, e sobre todo para aclarar a 

que intereses obedecen as modificacións, 

porque é para nós importante ter claro que 

se atenderon a intereses públicos por riba 

de calquera interese privado. Son os 

intereses públicos os que se teñen que 

salvagardar e tras cinco anos de tardanza, 

sen claridade nas negociacións de quen e 

como, pois esperamos maior explicación 

por quen corresponde para tomar a nosa 

posición neste tema.  

 

Grazas.  

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para o BNG, señora Veira.  

 

Ás once hora e tres minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Lorenzo 

Torres. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Desde o BNG consideramos oportunas as 

determinacións que recolle esta 

delicado y que exige mucho más rigor.  

 

 

El informe propuesto, según los 

antecedentes en el párrafo 11, refleja que 

por dos veces, en dos fechas, llegó a haber 

un informe de propuesta redactado para 

llevar a la Junta de Gobierno y finalmente 

no se llevó. No se entra en más detalle del 

porqué, aunque parece desprenderse que 

hubo más razones políticas que técnicas 

para no elevarse finalmente a las Juntas de 

Gobierno y esto debería quedar 

absolutamente aclarado. Creemos que es 

importante conocer cuáles eran los puntos 

de disconformidad, si existían, porque 

probablemente eso tenga también que ver 

con las modificaciones que haya habido, y 

sobre todo para aclarar a qué intereses 

obedecen a las modificaciones, porque es 

para nosotros importante tener claro que 

se atendieron a intereses públicos por 

encima de cualquiera interés privado. Son 

los intereses públicos los que se tienen que 

salvaguardar y tras cinco años de 

tardanza, sin claridad en las negociaciones 

de quién y cómo, pues esperamos mayor 

explicación por quien corresponde para 

tomar nuestra posición en este tema.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para el BNG, señora Veira. 

 

A las once horas y tres minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Lorenzo 

Torres.  

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Desde el BNG consideramos oportunas las 

determinaciones que recoge esta 
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modificación puntual da Norma Zonal 8 

que regula os Equipamentos. 

Consideramos axeitado que, toda vez 

comezado o proceso, se aproveitase esta 

modificación puntual para facer todos os 

axustes precisos e que se consultase cos 

servizos municipais para que se 

comunicasen a súas necesidades ao 

respecto dos equipamentos: corrección de 

erros, regularizacións sen cualificacións, 

tal e como figuraban no PXOM, etc.  

 

Comprendemos que resultase excesiva a 

redacción de estudos de detalle para o 

desenvolvemento de absolutamente todos 

os equipamentos. Polo tanto entendemos 

que se elimine este requisito de maneira 

xenérica. E cómpre neste punto, lembrar 

que non se trata de que agora para o 

desenvolvemento dos equipamentos haxa 

carta branca de ningún tipo. Os 

equipamentos públicos e privados van ter 

que axustarse igualmente a unhas 

determinacións concretas que recolle esta 

norma zonal e as ordenanzas zonais 

correspondentes. A respecto dos 

equipamentos privados, segue habendo 

obrigatoriedade de redactar e presentar 

estudio de detalle que regule os volumes 

nalgúns casos. Por exemplo, cando a 

normativa sectorial, por exemplo aquela 

que determina como se teñen que deseñar 

e construír espazos sanitarios ou 

educativos, exixa uns determinados 

parámetros e estes incumpran os límites 

da ordenanza zonal, esta modificación 

puntual establece que se poderán 

aumentar como máximo nun 20 %, pero 

en todo caso, neste caso terá que 

redactarse para iso un estudio de detalle, 

que terá que ser revisado e aprobado, no 

seu caso, polos servizos municipais e o 

Goberno local. Polo tanto, entendemos 

que non hai carta branca ningunha.  

 

No que ten a ver cos equipamentos 

públicos, a modificación puntual que se 

trae hoxe a Pleno é máis flexíbel, non 

modificación puntual de la Norma Zonal 8 

que regula los Equipamientos. 

Consideramos adecuado que, toda vez que 

comenzó el proceso, se aprovechara esta 

modificación puntual para hacer todos los 

ajustes precisos y que se consultara con los 

servicios municipales para que se 

comunicaran sus necesidades respecto a 

los equipamientos: corrección de errores, 

regularizaciones sin cualificaciones, tal y 

como figuraban en el PGOM, etc.  

 

Comprendemos que resultase excesiva la 

redacción de estudios de detalle para el 

desarrollo de absolutamente todos los 

equipamientos. Por lo tanto entendemos 

que se elimine este requisito de manera 

genérica. Y hace falta en este punto, 

recordar que no se trata de que ahora para 

el desarrollo de los equipamientos haya 

carta blanca de ningún tipo. Los 

equipamientos públicos y privados van a 

tener que ajustarse igualmente a unas 

determinaciones concretas que recoge esta 

norma zonal y las ordenanzas zonales 

correspondientes. Respecto a los 

equipamientos privados, sigue habiendo 

obligatoriedad de redactar y presentar 

estudio de detalle que regule los volúmenes 

en algunos casos. Por ejemplo, cuando la 

normativa sectorial, por ejemplo aquella 

que determina cómo se tienen que diseñar 

y construir espacios sanitarios o 

educativos, exija unos determinados 

parámetros y estos incumplan los límites 

de la ordenanza zonal, esta modificación 

puntual establece que se podrán aumentar 

como máximo en un 20 %, pero en todo 

caso, en este caso tendrá que redactarse 

para eso un estudio de detalle, que tendrá 

que ser revisado y aprobado, en su caso, 

por los servicios municipales y el Gobierno 

local. Por lo tanto, entendemos que no hay 

carta blanca ninguna.  

 

En lo que tiene que ver con los 

equipamientos públicos, la modificación 

puntual que se trae hoy a Pleno es más 
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exixe estudio de detalle, remite á 

ordenanza zonal, indica que os 

equipamentos procurarán a súa 

integración e cando for necesario un 

volume desproporcionado e fóra de 

escala en relación á contorna deberá 

descompoñerse en varios volumes, pero 

non exixe estudio de detalle.  

 

A respecto da información que saíu o luns 

sobre que con esta modificación se dan 

por bos equipamentos privados cun 

volume irregular, en realidade, ao noso 

ver, o que se fai é equiparar unha 

situación que xa establece a Lei do solo 

de Galicia para solo rústico.  

 

No que ten a ver coa diminución das 

ratios para aparcar, bueno, en primeiro 

lugar, gustaríanos sinalar que na filosofía 

estamos de acordo, pero a modificación 

puntual di que se diminuirá a ratio nun 

50 % no caso de haber carril bici ou 

itinerario peonís accesíbeis, unha parada 

de bus a menos de 300 metros ou un 

aparcadoiro regulado ou aparcadoiros 

públicos a menos de 300 metros, e no 

caso de se cumpriren dúas delas, a ratio 

diminuirase nun 25 %, e mesmo poderase 

eliminar a obriga de dotar o equipamento 

de prazas de aparcadoiro. En 

cumprimento disto, ao noso xuízo, 

creemos que hai que ter moito ollo, 

porque pode implicar moitas zonas da 

cidade que teñen a menos de 300 metros 

unha parada de bus ou aparcadoiro 

público, mais non por iso teñen unha boa 

conectividade. Vamos pensar por 

exemplo, no caso de Novo Mesoiro, 

equipamentos de Novo Mesoiro, 

equipamentos de San Pedro de Visma, o 

CHUAC, o Oncolóxico, o Materno, 

POCOMACO. Chámanos a atención que 

se manifeste con esta filosofía que se 

plasma na modificación da norma zonal, 

unha... pois eso, unha filosofía para que 

na cidade poida haber unha mudanza 

brusca de modos de mobilidade na 

flexible, no exige estudio de detalle, remite 

a la ordenanza zonal, indica que los 

equipamientos procurarán su integración 

y cuando fuere necesario un volumen 

desproporcionado y fuera de escala en 

relación al entorno deberá descomponerse 

en varios volúmenes, pero no exige estudio 

de detalle.  

 

Respecto a la información que salió el 

lunes sobre que con esta modificación se 

dan por buenos equipamientos privados 

con un volumen irregular, en realidad, a 

nuestro ver, lo que se hace es equiparar 

una situación que ya establece la Ley del 

suelo de Galicia para suelo rústico.  

 

En lo que tiene que ver con la disminución 

de las ratios para aparcar, bueno, en 

primer lugar, nos gustaría señalar que en 

la filosofía estamos de acuerdo, pero la 

modificación puntual dice que se 

disminuirá la ratio en un 50 % en el caso 

de haber carril bici o itinerario peatonales 

accesibles, una parada de bus a menos de 

300 metros o un aparcamiento regulado o 

aparcamientos públicos a menos de 300 

metros, y en el caso de cumplirse dos de 

ellas, la ratio se disminuirá en un 25 %, e 

incluso se podrá eliminar la obligación de 

dotar el equipamiento de plazas de 

aparcamiento. En cumplimiento de esto, a 

nuestro juicio, creemos que hay que tener 

mucho ojo, porque puede implicar muchas 

zonas de la ciudad que tienen a menos de 

300 metros una parada de bus o 

aparcamiento público, pero no por eso 

tienen una buena conectividad. Vamos a 

pensar por ejemplo, en el caso de Nuevo 

Mesoiro, equipamientos de Nuevo 

Mesoiro, equipamientos de San Pedro de 

Visma, el CHUAC, el Oncológico, el 

Materno, POCOMACO. Nos llama la 

atención que se manifieste con esta 

filosofía que se plasma en la modificación 

de la norma zonal, una... pues eso, una 

filosofía para que en la ciudad pueda 

haber un cambio brusco de modos de 
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Coruña, cando iso non se está a traducir 

ao noso xuízo, e non se está a acompañar 

de medidas concretas que o poidan 

permitir. Para que esa parada a menos de 

300 metros dun equipamento poida 

provocar a substitución dos movementos 

en coche a unha mobilidade en transporte 

público ou en modos máis brandos que o 

vehículo privado, cómpre ao noso ver, 

reordenar as liñas, conectar mellor os 

equipamentos entre si e cos barrios, 

intensificar as frecuencias. Moitas veces 

acudimos aos equipamentos con citas 

previas ou horarios moi axustados, que 

polas malas frecuencias se queremos 

acudir en bus iso nos obriga a tomar 

moitísimo máis tempo, a empregar por 

exemplo unha mañá enteira, e tempo, ao 

mellor, do que non dispomos por ser no 

medio dunha xornada laboral ou mesmo 

por cuestións de conciliación.  

 

 

Consideramos ademais que é 

fundamental que os horarios do 

transporte público comecen antes e 

rematen despois. Por que? Porque así 

facilitaríamos que unha persoa que 

remate, por exemplo, por exemplo, un 

adestramento deportivo nun equipamento 

ás once da noite, que acontece, poida 

volver en bus á súa casa e non teña que 

desprazarse en vehículo privado, por non 

falar xa, da xente que acode aos 

equipamentos e ven de fóra da cidade. 

Mais tamén cómpre que se comece antes 

e rematen máis tarde os buses porque os 

equipamentos tamén son centros de 

traballo, son lugares aos que acoden 

moitas persoas a traballar en horarios 

incompatíbeis cos actuais de transporte 

público. Polo tanto, esa revisión das 

ratios, na filosofía compartímola, pero 

creemos que ten que ir acompañada de 

políticas concretas. 

 

E para rematar, quixera anunciar (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

movilidad en A Coruña, cuando eso no se 

está traduciendo a nuestro juicio, y no se 

está acompañando de medidas concretas 

que lo puedan permitir. Para que esa 

parada a menos de 300 metros de un 

equipamiento pueda provocar la 

sustitución de los movimientos en coche a 

una movilidad en transporte público o en 

modos más blandos que el vehículo 

privado, hace falta a nuestro ver, 

reordenar las líneas, conectar mejor los 

equipamientos entre sí y con los barrios, 

intensificar las frecuencias. Muchas veces 

acudimos a los equipamientos con citas 

previas u horarios muy ajustados, que por 

las malas frecuencias si queremos acudir 

en bus eso nos obliga a tomar muchísimo 

más tiempo, a emplear por ejemplo una 

mañana entera, y tiempo, a lo mejor, del 

que no disponemos por ser en medio de una 

jornada laboral o incluso por cuestiones de 

conciliación.  

 

Consideramos además que es fundamental 

que los horarios del transporte público 

comiencen antes y finalicen después ¿Por 

qué? Porque así facilitaríamos que una 

persona que finalice, por ejemplo, por 

ejemplo, un entrenamiento deportivo en un 

equipamiento a las once de la noche, que 

ocurre, pueda volver en bus a su casa y no 

tenga que desplazarse en vehículo privado, 

por no hablar ya, de la gente que acude a 

los equipamientos y viene de fuera de la 

ciudad. Pero también hace falta que 

comiencen antes y finalicen más tarde los 

buses porque los equipamientos también 

son centros de trabajo, son lugares a los 

que acuden muchas personas a trabajar en 

horarios incompatibles con los actuales de 

transporte público. Por lo tanto, esa 

revisión de las ratios, en la filosofía la 

compartimos, pero creemos que tiene que 

ir acompañada de políticas concretas.  

 

 

Y para finalizar, quisiera anunciar (se oye 

una señal acústica indicativa de la 
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do tempo de intervención) —e remato 

xa— que imos a absternos dado que se 

trata dunha aprobación inicial e porque 

queremos ver que alegacións e que 

informes sectoriais se recadan neste 

proceso que comeza agora.  

 

 

Nada máis.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Martínez.  

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, alcaldesa.  

 

Bo día a todos e todas. 

 

Para que serve o urbanismo? Ao servizo 

de quen e de que modelo de cidade quere 

un responsable, unha responsable política 

poñer o urbanismo, o planeamento 

urbanístico? Eu creo que estas son as 

preguntas que importan, alcaldesa, en 

última instancia e das respostas que 

damos a estas preguntas se derivan outras 

moitas cuestións.  

 

Hoxe vai aprobar vostede a modificación 

de planeamento máis grande, de maior 

alcance de todo o mandato, co Partido 

Popular e iso non é un accidente, nin unha 

cuestión meteorolóxica, non ten ningún 

misterio, é o lugar ao que a conducen as 

respostas que dá a esas preguntas: ara que 

serve o urbanismo e ao servizo de quen e 

de que modelo de cidade poñemos o 

urbanismo. Se vostede respondese a esas 

preguntas, para evitar que haxa unha casa 

de apostas diante dun instituto na praza de 

Pontevedra, se vostede quixese dotar á 

Agra do Orzán dunha zona verde maior 

que a prevista a última vez que se trouxo 

finalización del tiempo de intervención) 

—y finalizo ya— que vamos a abstenernos 

dado que se trata de una aprobación 

inicial y porque queremos ver qué 

alegaciones y qué informes sectoriales se 

recaban en este proceso que comienza 

ahora.  

 

Nada más.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Martínez.  

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, alcaldesa.  

 

Buenos días a todos y todas. 

 

¿Para qué sirve el urbanismo? ¿Al servicio 

de quién y de qué modelo de ciudad quiere 

un responsable, una responsable política 

poner el urbanismo, el planeamiento 

urbanístico? Yo creo que estas son las 

preguntas que importan, alcaldesa, en 

última instancia y de las respuestas que 

damos a estas preguntas se derivan otras 

muchas cuestiones.  

 

Hoy va a aprobar usted la modificación de 

planeamiento más grande, de mayor 

alcance de todo el mandato, con el Partido 

Popular y eso no es un accidente, ni una 

cuestión meteorológica, no tiene ningún 

misterio, es el lugar al que la conducen las 

respuestas que da a esas preguntas: para 

qué sirve el urbanismo y al servicio de 

quién y de qué modelo de ciudad ponemos 

el urbanismo. Si usted respondiera a esas 

preguntas, para evitar que haya una casa 

de apuestas delante de un instituto en la 

plaza de Pontevedra, si usted quisiera 

dotar al Agra del Orzán de una zona verde 

mayor que la prevista la última vez que se 
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ao Pleno, se vostede quixese poñerlle 

límites aos pisos turísticos nos barrios da 

cidade, que se duplicaron desde 2019, 

que xa son máis que as vivendas de 

aluguer convencional, se quixese 

remediar os destrozos na Maestranza ou 

en Percebeiras ou incrementar a reserva 

de vivenda protexida na cidade, se as 

respostas ás preguntas fosen esas, hoxe 

estaría modificando o Plan Xeral de 

Ordenación Municipal coa Marea 

Atlántica. Pero para eso non se pode tocar 

o Plan, nin para regular pisos turísticos, 

nin para poñerlle couto ás casas de 

apostas, para nada diso. Agora, para 

indultar colexios e hospitais privados que 

non cumpren a normativa si, para eso se 

modifica o Plan. Para liquidar 

practicamente o estudio de detalle e 

deixalo case como unha ferramenta 

extraordinaria de axuste en casos de 

imposibilidade, imposibilidade é 

basicamente a negativa dos propietarios 

—para que o teñamos claro— para eso 

tamén se pode modificar o planeamento. 

Para darlle a todos os equipamentos 

privados, contra o criterio da Dirección 

Xeral de Urbanismo da Xunta de Galicia, 

tanto os existentes como os de nova 

construción, un 20 % máis de 

edificabilidade, un 20 % máis de 

ocupación de parcela e un 20 % máis de 

altura, para iso tamén se pode modificar o 

planeamento. Sen unha soa liña, sen unha 

soa liña de xustificación para este bonus 

do 20 % en todo o expediente. Claro, para 

todo esto si que se pode modificar o 

planeamento, co Partido Popular.  

 

 

Claro que hai aspectos positivos nesta 

modificación puntual, logo explicarei por 

que tamén hai aspectos positivos. 

Podemos facer matices, pero na Marea 

Atlántica non temos ningún problema ni 

co campo de rugby público de Elviña, nin 

co cambio de equipamento público do 

edificio de Telefónica de San Andrés, nin 

trajo al Pleno, si usted quisiera ponerle 

límites a los pisos turísticos en los barrios 

de la ciudad, que se duplicaron desde 

2019, que ya son más que las viviendas de 

alquiler convencional, si quisiera remediar 

los destrozos en la Maestranza o en 

Percebeiras o incrementar la reserva de 

vivienda protegida en la ciudad, si las 

respuestas a las preguntas fueran esas, hoy 

estaría modificando el Plan General de 

Ordenación Municipal con la Marea 

Atlántica. Pero para eso no se puede tocar 

el Plan, ni para regular pisos turísticos, ni 

para ponerle freno a las casas de apuestas, 

para nada de eso. Ahora, para indultar 

colegios y hospitales privados que no 

cumplen la normativa sí, para eso se 

modifica el Plan. Para liquidar 

prácticamente el estudio de detalle y 

dejarlo casi como una herramienta 

extraordinaria de ajuste en casos de 

imposibilidad, imposibilidad es 

básicamente la negativa de los 

propietarios —para que lo tengamos 

claro— para eso también se puede 

modificar el planeamiento. Para darle a 

todos los equipamientos privados, contra 

el criterio de la Dirección Xeral de 

Urbanismo de la Xunta de Galicia, tanto 

los existentes como los de nueva 

construcción, un 20 % más de 

edificabilidad, un 20 % más de ocupación 

de parcela y un 20 % más de altura, para 

eso también se puede modificar el 

planeamiento. Sin una sola línea, sin una 

sola línea de justificación para este bonus 

del 20 % en todo el expediente. Claro, para 

todo esto sí que se puede modificar el 

planeamiento, con el Partido Popular.  

 

Claro que hay aspectos positivos en esta 

modificación puntual, luego explicaré por 

qué también hay aspectos positivos. 

Podemos hacer matices, pero en la Marea 

Atlántica no tenemos ningún problema ni 

con el campo de rugby público de Elviña, 

ni con el cambio de equipamiento público 

del edificio de Telefónica de San Andrés, ni 
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coa regularización dos equipamentos da 

Universidade pública, nin coa ampliación 

do Colexio Público de Novo Mesoiro, nin 

sequera co cambio en Metrosidero, aínda 

que teñamos cautela e esperamos a ver 

que relación hai entre ese cambio da 

parcela de Metrosidero e o que vai pasar 

na Maestranza. Esperaremos á letra 

pequena, pero non temos ningún 

problema con todo iso. 

 

Hai algúns aspectos —non teño tempo 

para profundizar— nos que si que 

agradeceriamos un pouco máis de 

honestidade por parte do Goberno. Non é 

serio que se trate de vender como unha 

solución ao problema de desaparición do 

museo MAC o cambio de titularidade. 

Tres anos e medio sen mover un papel 

para recuperar a aquel equipo e aquel 

equipamento e agora no último minuto 

vimos cun cambio de cualificación do 

solo que non resolve o problema.  

 

E tampouco é honesto o que se está a dicir 

sobre a rebaixa do estándar de 

aparcamento en equipamentos en solo 

urbano consolidado, solo urbano 

consolidado. Sexan honestos, rebaixar o 

estándar é rebaixar requisitos, non é 

rebaixar a dotación de aparcamento, nin 

disuadir o vehículo privado, é rebaixar os 

requisitos, repito, en solo urbano 

consolidado. Pagaría a pena debater máis 

sobre isto, non hai un só criterio de 

cobertura de transporte público en todo o 

expediente, nin un só. De feito na 

solicitude de declaración de impacto 

ambiental non había ningunha 

motivación relacionada coa mobilidade 

sostible, senón coa imposibilidade dos 

titulares de solo, en solo urbano 

consolidado, de cumprir o estándar, que é 

o que exixe a lei, sexan honestos. Nós 

estamos a favor de rebaixar os estándares 

de aparcamento e de adaptalos á nova 

mobilidade, pero vender iso como unha 

gran política de mobilidade non é honesto 

con la regularización de los equipamientos 

de la Universidad pública, ni con la 

ampliación del Colegio Público de Nuevo 

Mesoiro, ni siquiera con el cambio en 

Metrosidero, aunque tengamos cautela y 

esperamos a ver qué relación hay entre ese 

cambio de la parcela de Metrosidero y lo 

que va a pasar en la Maestranza. 

Esperaremos a la letra pequeña, pero no 

tenemos ningún problema con todo eso. 

 

Hay algunos aspectos — no tengo tiempo 

para profundizar— en los que sí que 

agradeceríamos un poco más de 

honestidad por parte del Gobierno. No es 

serio que se trate de vender como una 

solución al problema de desaparición del 

museo MAC el cambio de titularidad. Tres 

años y medio sin mover un papel para 

recuperar aquel equipo y aquel 

equipamiento y ahora en el último minuto 

venimos con un cambio de calificación del 

suelo que no resuelve el problema.  

 

Y tampoco es honesto lo que se está 

diciendo sobre la rebaja del estándar de 

aparcamiento en equipamientos en suelo 

urbano consolidado, suelo urbano 

consolidado. Sean honestos, rebajar el 

estándar es rebajar requisitos, no es 

rebajar la dotación de aparcamiento, ni 

disuadir el vehículo privado, es rebajar los 

requisitos, repito, en suelo urbano 

consolidado. Valdría la pena debatir más 

sobre esto, no hay un solo criterio de 

cobertura de transporte público en todo el 

expediente, ni uno solo. De hecho en la 

solicitud de declaración de impacto 

ambiental no había ninguna motivación 

relacionada con la movilidad sostenible, 

sino con la imposibilidad de los titulares de 

suelo, en suelo urbano consolidado, de 

cumplir el estándar, que es lo que exige la 

ley, sean honestos. Nosotros estamos a 

favor de rebajar los estándares de 

aparcamiento y de adaptarlos a la nueva 

movilidad, pero vender eso como una gran 

política de movilidad no es honesto 
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intelectualmente.  

 

Hai dúas cousas máis que nos afastan 

deste expediente e que nos parecen 

graves. A primeira é que o seu primeiro 

concelleiro de urbanismo, señora Rey, 

chegou a un acordo con nós, hai máis dun 

ano, cando nos presentou un borrador 

desta modificación puntual do 

planeamento. O acordo era que se ía a 

negociar en detalle e que aqueles asuntos 

nos que a Marea Atlántica non estivera de 

acordo se apartarían do expediente, e 

impulsariamos e sacariamos adiante 

aqueles nos que houbese sintonía. Desde 

a súa dimisión non volvemos saber nada 

de todo isto. Nin de todo isto, nin do resto 

dos acordos que temos na área de 

Urbanismo, Vivenda e Mobilidade co seu 

goberno, señora Rey. Acordos que foron 

centrais para que este concello teña 

orzamentos en vigor este ano.  

 

 

A segunda razón, (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) e que tamén nos parece 

grave en termos democráticos, é que esta 

é unha modificación ómnibus, aquí cabe 

todo, cabe todo, dende a legalización de 

Nostián, ata un cambio nun complexo 

inmobiliario no Castrillón para construír 

un aparcamento privado no subsolo, de 

todo, e eso ten dous problemas en termos 

democráticos, que dificulta o debate na 

Corporación, que somos as persoas e as 

forzas políticas que temos que tomar 

posición e decidir se aprobamos ou non 

isto, pero ten outra aínda maior, que o 

control e fiscalización democrática da 

cidadanía do urbanismo é imposible, 

(óense dous sinais acústicos indicativos 

da finalización de tempo de 

intervención) é imposible. Non se me 

ocorre peor mala práctica para o 

urbanismo democrático que dificultar a 

fiscalización cidadá dos expedientes, e 

esto me leva á primeira pregunta señora 

intelectualmente.  

 

Hay dos cosas más que nos alejan de este 

expediente y que nos parecen graves. La 

primera es que su primer concejal de 

urbanismo, señora Rey, llegó a un acuerdo 

con nosotros, hace más de un año, cuando 

nos presentó un borrador de esta 

modificación puntual del planeamiento. El 

acuerdo era que se iba a negociar en 

detalle y que aquellos asuntos en los que la 

Marea Atlántica no estuviese de acuerdo se 

apartarían del expediente, e 

impulsaríamos y sacaríamos adelante 

aquellos en los que hubiera sintonía. 

Desde su dimisión no volvimos a saber 

nada de todo esto. Ni de todo esto, ni del 

resto de los acuerdos que tenemos en el 

área de Urbanismo, Vivienda y Movilidad 

con su gobierno, señora Rey. Acuerdos que 

fueron centrales para que este 

ayuntamiento tenga presupuestos en vigor 

este año.  

 

La segunda razón, (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) y que también nos 

parece grave en términos democráticos, es 

que esta es una modificación ómnibus, 

aquí cabe todo, cabe todo, desde la 

legalización de Nostián, hasta un cambio 

en un complejo inmobiliario en O 

Castrillón para construir un aparcamiento 

privado en el subsuelo, de todo, y eso tiene 

dos problemas en términos democráticos, 

que dificulta el debate en la Corporación, 

que somos las personas y las fuerzas 

políticas que tenemos que tomar posición y 

decidir si aprobamos o no esto, pero tiene 

otra aún mayor, que el control y 

fiscalización democrática de la ciudadanía 

del urbanismo es imposible, (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización de tiempo de intervención) es 

imposible. No se me ocurre peor mala 

práctica para el urbanismo democrático 

que dificultar la fiscalización ciudadana de 

los expedientes, y esto me lleva a la 
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Rey para que serve o urbanismo e ao 

servizo de quen e de que modelo de 

cidade está o urbanismo? 

 

 

A Marea Atlántica vai votar en contra e 

este voto en contra significa tres cousas 

alcaldesa. A primeira, que non 

podemos... 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar señor Martínez.  

 

Señor Martínez Durán 

 

Acabo x. A primeira é que non podemos 

apoiar esta modificación puntual tal e 

como está, profundiza nun urbanismo de 

dúas velocidades que non é o urbanismo 

que queremos en democracia. A segunda 

é que lamentamos e reprobamos a 

maneira de proceder do seu concelleiro 

por non ter cumprido o compromiso 

asumido con Marea Atlántica. E a terceira 

é que presentaremos alegacións e esas 

alegacións significarán unha segunda 

oportunidade para o Goberno que pode 

rectificar e chegar a un acordo con nós 

antes da aprobación definitiva.  

 

Nada máis. Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Martínez. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos os compañeiros 

concelleiros, a todos os funcionarios e a 

todas aquelas personas que seguen este 

pleno.  

primera pregunta señora Rey, ¿para qué 

sirve el urbanismo y al servicio de quién y 

de qué modelo de ciudad está el 

urbanismo? 

 

La Marea Atlántica va a votar en contra y 

este voto en contra significa tres cosas 

alcaldesa. La primera, que no podemos... 

 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar señor Martínez.  

 

Señor Martínez Durán 

 

Acabo ya. La primera es que no podemos 

apoyar esta modificación puntual tal y 

como está, profundiza en un urbanismo de 

dos velocidades que no es el urbanismo 

que queremos en democracia. La segunda 

es que lamentamos y reprobamos la 

manera de proceder de su concejal por no 

haber cumplido el compromiso asumido 

con Marea Atlántica. Y la tercera es que 

presentaremos alegaciones y esas 

alegaciones significarán una segunda 

oportunidad para el Gobierno que puede 

rectificar y llegar a un acuerdo con 

nosotros antes de la aprobación definitiva.  

 

Nada más. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Martínez.  

 

Turno para el Partido Popular, Señor 

Deus  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos los compañeros  

concejales, a todos los funcionarios y a 

todas aquellas personas que siguen este 

pleno.  
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Señor Lage, nótoo moi nervioso, moi 

crispado. Non sei se é que os tempos xa 

non veñen moi doados para vostedes, 

pero aínda queda, queda un ratiño todavía 

para que se produza o cambio en maio 

2023. Mire, neste grupo temos por 

costumbre falar todos, e vamos a seguir 

así, porque o hemos feito desde o 

principio do mandato, igual vostede ten 

que tomar tamén esa forma de facer as 

cousas no seu grupo. Quizás facendo 

como facemos nós, ganaría moitísimo 

máis. Pero mire, o que dixo a señora 

Galego, Gallego, sale hoxe na prensa: a 

alcaldesa tratou de que o modificado de 

crédito se aprobe sen o debate pertinente, 

non dixo nada que non fora verdad.  

 

Ás once horas e dezaoito minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Lema 

Suárez. 

 

Vamos a entrar no asunto que nos ocupa 

neste pleno. Debatimos este asunto que é 

a modificación puntual do Plan Xeral no 

que se refire á Norma Zonal 8 de 

equipamentos. Como todos sabemos, 

estes asuntos urbanísticos que modifican 

o Plan Xeral requiren a aprobación pola 

maioría absoluta legal deste pleno, e é 

aquí onde quero poñer o foco da miña 

intervención. Señora Rey, vostede ás 

veces non parece darse conta de que está 

a gobernar en minoría e que precisa de 

acordos con outras forzas políticas 

presentes neste pleno. Desde o Partido 

Popular xa sabemos que vostede 

entregou a cidade a ese pacto á coruñesa 

e que ten á Marea Atlántica como socio 

preferente. Como consecuencia disto, 

deste pacto, señora Rey, excluíu ao PP de 

toda negociación e diálogo sobre os 

asuntos relevantes que afectan os 

coruñeses. Erro que vostede comete de 

forma consciente continuamente por 

dous motivos, porque o PP pode 

garantirlle esa maioría da que vostede 

 

Señor Lage, lo noto muy nervioso, muy 

crispado. No sé si es que los tiempos ya no 

vienen muy fáciles para ustedes, pero aún 

queda, queda un ratito todavía para que se 

produzca el cambio en mayo 2023. Mire, 

en este grupo tenemos por costumbre 

hablar todos, y vamos a seguir así, porque 

lo hemos hecho desde el principio del 

mandato, igual usted tiene que adoptar 

también esa forma de hacer las cosas en su 

grupo. Quizás haciendo como hacemos 

nosotros, ganaría muchísimo más. Pero 

mire, lo que dijo la señora Galego, 

Gallego, sale hoy en la prensa: la 

alcaldesa trató de que un modificado de 

crédito se apruebe sin el debate pertinente, 

no dijo nada que no fuese verdad.  

 

A las once hora y dieciocho minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Lema 

Suárez. 

 

Vamos a entrar en el asunto que nos ocupa 

en este pleno. Debatimos este asunto que 

es la modificación puntual del Plan 

General en lo que se refiere a la Norma 

Zonal 8 de equipamientos. Como todos 

sabemos, estos asuntos urbanísticos que 

modifican el Plan General requieren una 

aprobación por la mayoría absoluta legal de 

este pleno, y es aquí donde quiero poner el 

foco de mi intervención. Señora Rey, usted 

a veces no parece darse cuenta de que está 

gobernando en minoría y que precisa de 

acuerdos con otras fuerzas políticas 

presentes en este pleno. Desde el Partido 

Popular ya sabemos que usted ha entregado 

la ciudad a ese pacto a la coruñesa y que 

tiene a la Marea Atlántica como socio 

preferente. Como consecuencia de esto, de 

este pacto, señora Rey, ha excluido al PP 

de toda negociación y diálogo sobre los 

asuntos relevantes que afectan a los 

coruñeses. Error que usted comete de 

forma consciente continuamente por dos 

motivos, porque el PP puede garantizarle 

esa mayoría de la que usted no dispone para 
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non dispón para gobernar e a segunda 

porque o PP é a alternativa ao seu 

goberno, que sen dúbida será 

materializada en maio do 2023. Á vista 

está, como xa ocorreu noutras veces 

neste pleno, que non pode contar cos seus 

socios cando toca resolver asuntos 

craves para a cidade. Ocorreu coa 

tramitación urbanística da Intermodal, 

ocorreu co CHUAC e está a ocorrer con 

esta chantaxe que vostede consente sobre 

a fachada marítima, sobre os terreos do 

porto, que vostede ten paralizado para 

pagar a peaxe do pacto con Marea 

Atlántica. Todos os avances que se están 

producindo no porto están a conseguirse 

a pesar de vostede, señora Rey, e xa 

vemos, xa coñecemos cal é o modelo 

urbanístico da Marea Atlántica: a 

parálise. Xa o demostrou, a parálise e as 

trabas urbanísticas para que esta cidade 

non progrese e non se desenvolva.  

 

Outro exemplo é a tramitación deste 

asunto. O Goberno municipal aprobou 

na Xunta de Goberno Local o 18 de 

novembro de 2020 o proxecto de 

modificación puntual do Plan Xeral 

referente á Norma Zonal 8. Tivemos que 

esperar dous anos para que devandito 

texto pasase pola Comisión de 

Urbanismo e se traia a este pleno. 

Faltaron á verdade durante dous anos de 

atraso desta tramitación. Hai moitas 

entidades educativas, sanitarias ou 

sociais, públicas ou privadas, señor 

Martínez, públicas ou privadas, as dúas, 

esperando por esta modificación. O que 

non podemos consentir é que vostedes 

lles digan a estas entidades que a 

responsabilidade recae no PP e 

estivérono facendo.  

 

Cando un goberna, señora Rey, é 

responsable do que se aproba e do que 

non. Cando un decide ter un socio de 

goberno e excluír ao resto de grupos, é a 

súa responsabilidade tamén, e cando un 

gobernar y la segunda porque el PP es la 

alternativa a su gobierno, que sin duda será 

materializada en mayo del 2023. A la vista 

está, como ya ha ocurrido en otras veces en 

este pleno, que no puede contar con sus 

socios cuando toca resolver asuntos claves 

para la ciudad. Ha ocurrido con la 

tramitación urbanística de la Intermodal, ha 

ocurrido con el CHUAC y está ocurriendo 

con este chantaje que usted consiente sobre 

la fachada marítima, sobre los terrenos del 

puerto, que usted tiene paralizado para 

pagar el peaje del pacto con Marea 

Atlántica. Todos los avances que se están 

produciendo en el puerto se están 

consiguiendo a pesar de usted, señora Rey, 

y ya vemos, ya conocemos cual es el 

modelo urbanístico de la Marea Atlántica: 

la parálisis. Ya ya lo ha demostrado, la 

parálisis y las trabas urbanísticas para que 

esta ciudad no progrese y no se desarrolle.  

 

 

Otro ejemplo es la tramitación de este 

asunto. El Gobierno municipal aprobó en la 

Junta de Gobierno Local el 18 de 

noviembre de 2020 el proyecto de 

modificación puntual del Plan General 

referente a la Norma Zonal 8. Hemos 

tenido que esperar dos años para que dicho 

texto pasara por la Comisión de Urbanismo 

y se traiga a este pleno. Han faltado a la 

verdad durante dos años de retraso de esta 

tramitación. Hay muchas entidades 

educativas, sanitarias o sociales, públicas o 

privadas, señor Martínez, públicas o 

privadas, las dos, esperando por esta 

modificación. Lo que no podemos 

consentir es que ustedes les digan a estas 

entidades que la responsabilidad recae en el 

PP y lo han estado haciendo.  

 

 

Cuando uno gobierna, señora Rey, es 

responsable de lo que se aprueba y de lo 

que no. Cuando uno decide tener un socio 

de gobierno y excluir al resto de grupos, es 

su responsabilidad también, y cuando uno 
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decide non traer a Pleno asuntos 

transcendentais para a cidade, a culpa 

non se pode botar aos demais.  

 

No Pleno do mes de xullo pasado 

instámoslle a que trouxesen ese asunto 

para ser debatido, a pesar de que nunca 

nos pediron sentar co Partido Popular 

para acordar puntos importantes nesta 

modificación. Estanse vostedes afacendo 

a que sexa o Partido Popular quen por 

responsabilidade e compromiso coa 

cidade lles saque as castañas do lume. A 

Norma Zonal 8, efectivamente, dentro do 

Plan Xeral establece as condicións de 

edificación aplicables aos equipamentos 

de titularidade privada, pública e aos 

universitarios. Durante os anos de 

vixencia do Plan Xeral, efectivamente, 

evidenciáronse rixideces na aplicación 

desta norma, que dilatou unha chea de 

tramitacións para realización de 

actuacións en equipamentos que eran 

imprescindibles e necesarias. E estes 

obxectivos que presenta esta 

modificación de eliminar a esixencia con 

carácter xeral da tramitación do estudo 

de detalle, regular as condicións da 

edificación que debe cumprir as parcelas 

de equipamento ou regular o 

cumprimento da dotación de 

aparcamentos, son en verdade, van 

encamiñadas a facilitar ese tipo de 

tramitacións. Ademais tamén se 

establece a asignación da edificabilidade 

ás parcelas do campus universitario e se 

reformulan algúns artigos do Plan Xeral.  

 

 

Preocúpanos neste sentido un dos 

cambios que se produce na cualificación 

de dous edificios, dun edificio, de dous 

edificios e unha parcela. Referímonos á 

antiga sede da antiga Telefóncia de San 

Andrés, á parcela, á avenida de 

Metrosidero e á recualificación do antigo 

Museo de Arte Contemporánea. 

Preguntamos na Comisión de 

decide no traer a Pleno asuntos 

trascendentales para la ciudad, la culpa no 

se puede echar a los demás.  

 

En el Pleno del mes de julio pasado le 

instamos a que trajesen ese asunto para ser 

debatido, a pesar de que nunca nos pidieron 

sentarse con el Partido Popular para 

acordar puntos importantes en esta 

modificación. Se están ustedes 

acostumbrando a que sea el Partido Popular 

quien por responsabilidad y compromiso 

con la ciudad les saque las castañas del 

fuego. La Norma Zonal 8, efectivamente, 

dentro del Plan General establece las 

condiciones edificatorias aplicables a los 

equipamientos de titularidad privada, 

pública y a los universitarios. Durante los 

años de vigencia del Plan General, 

efectivamente, se evidenciaron rigideces 

en la aplicación de esta norma, que dilató 

un montón de tramitaciones para 

realización de actuaciones en 

equipamientos que eran imprescindibles y 

necesarias. Y estos objetivos que presenta 

esta modificación de eliminar exigencia 

con carácter general de la tramitación del 

estudio de detalle, regular las condiciones 

de la edificación que debe cumplir las 

parcelas de equipamiento o regular el 

cumplimiento de la dotación de 

aparcamientos, son en verdad, van 

encaminadas a facilitar ese tipo de 

tramitaciones. Además también se 

establece la asignación de la edificabilidad 

a las parcelas del campus universitario y se 

reformulan algunos artículos del Plan 

General.  

 

Nos preocupa en este sentido uno de los 

cambios que se produce en la calificación 

de dos edificios, de un edificio, de dos 

edificios y una parcela. Nos referimos a la 

antigua sede de la antigua Telefóncia de 

San Andrés, a la parcela, a la avenida de 

Metrosidero y a la recalificación del 

antiguo Museo de Arte Contemporáneo. 

Hemos preguntado en la Comisión de 
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Urbanismo, señor Díaz, sobre o consenso 

cos titulares destas propiedades para 

realizar este cambio de cualificación e 

segundo a resposta dada realizáronse 

contactos, pero sen pechar acordos, o 

que pode provocar que estes titulares dos 

bens presenten alegacións a esta 

modificación puntual e mesmo poden 

interpoñer recursos xudiciais, o que 

provocará de novo un atraso na 

aplicación desta modificación da norma.  

 

 

Ás once horas e vinte minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Lema Suárez.  

 

 

Por último, vólvollo repetir, señora Rey, 

imos tarde coa tramitación deste asunto, 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

só vostedes son os responsables. Se fixese 

vostede gala dese diálogo que tanto 

predica, mellor lle iría a todas estas 

entidades que levan esperando por esta 

aprobación desde hai tempo. Pero 

vostede está a outras cousas, está a 

pactar operadores enerxéticos, está a 

pactar un orzamento que non vai chegar, 

está a pactar o Consello da Cultura, nun 

plan de vivenda que non existe, a área 

metropolitana, o que lle van marcando, 

señora Rey, pero do que nada sabemos.  

 

 

Sigan así, excluíndo ao PP. Os coruñeses 

saben que a cidade non pode seguir 

sendo refén dos seus pactos.  

 

Votaremos a pesar de todo a favor (óense 

dous sinais acústicos indicativas da 

finalización do tempo de intervención). 

 

Moitas Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus.  

Urbanismo, señor Díaz, sobre el consenso 

con los titulares de estas propiedades para 

realizar este cambio de calificación y según 

la respuesta dada se han realizado 

contactos, pero sin cerrar acuerdos, lo que 

puede provocar que estos titulares de los 

bienes presenten alegaciones a esta 

modificación puntual e incluso pueden 

interponer recursos judiciales, lo que 

provocará de nuevo un retraso en la 

aplicación de esta modificación de la 

norma.  

 

A las once horas y veinte minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Lema 

Suárez. 

 

Por último, se lo vuelvo a repetir, señora 

Rey, vamos tarde con la tramitación de este 

asunto, (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) solo ustedes son los 

responsables. Si hiciera usted gala de ese 

diálogo que tanto predica, mejor le iría a 

todas estas entidades que llevan esperando 

por esta aprobación desde hace tiempo. 

Pero usted está a otras cosas, está pactando 

operadores energéticos, está pactando un 

presupuesto que no va a llegar, está 

pactando el Consello de la Cultura, en un 

plan de vivienda que no existe, el área 

metropolitana, lo que le van marcando, 

señora Rey, pero de lo que nada sabemos.  

 

 

Sigan así, excluyendo al PP. Los coruñeses 

saben que la ciudad no puede seguir siendo 

rehén de sus pactos.  

 

Votaremos a pesar de todo a favor (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

Muchas Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus.  
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Turno para o Grupo Socialista, señor 

Díaz.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa.  

 

Señora Faraldo como ben comentou na 

súa intervención, efectivamente, o inicio 

da tramitación é no ano 2017, ou sexa, 

non é o inicio do encargo do documento, 

pero si, naquel momento o anterior 

concelleiro de urbanismo, Xiao Varela, é 

o que determina que é necesario 

modificar esta nova zona de 

equipamentos e somos nós, cando 

chegamos ao Goberno, quen encargamos 

esa redacción. O que parece claro é que 

todos temos claro e asumiamos que esta 

modificación era necesaria, co cal máis 

razón para levala a cabo e para 

aprobala.  

 

Sobre os temas que comentou de 

amnistías urbanísticas en equipamentos 

privados, xa lle contestou tamén a señora 

Veira, en fin, non se trata aquí de facer 

ningunha amnistía a ningún equipamento 

privado. A realidade é que hai 

equipamentos privados que forman parte 

do servizo de dotacións públicas da 

cidade, que están a dar un servizo aos 

cidadáns da Coruña e que se atopan 

nunha situación urbanística que non é 

compatible con posibles melloras ou 

intervencións nos seus edificios e que 

teñen que darlle unha solución desde o 

planeamento porque, digamos, esconder 

a cabeza non é unha opción, non? 

 

Con respecto á intervención da señora 

Veira, ben, agradecer en todo caso os 

comentarios acerca do oportuno da 

modificación. No que respecta aos 

cocientes de aparcamentos haberá tempo 

agora, se realmente se inicia a 

tramitación desta modificación, para 

 

Turo para el Grupo Socialista, señor Díaz.  

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa.  

 

Señora Faraldo, como bien comentó en su 

intervención, efectivamente, el inicio de la 

tramitación es en el año 2017, o sea, no es 

el inicio del encargo del documento, pero 

sí, en aquel momento el anterior concejal 

de urbanismo, Xiao Varela, es el que 

determina que es necesario modificar esta 

nueva zona de equipamientos y somos 

nosotros, cuando llegamos al Gobierno, 

quienes encargamos esa redacción. Lo que 

parece claro es que todos tenemos claro y 

asumíamos que esta modificación era 

necesaria, con lo cual más razón para 

llevarla a cabo y para aprobarla.  

 

 

Sobre los temas que comentó de amnistías 

urbanísticas en equipamientos privados, ya 

le contestó también la señora Veira. En fin, 

no se trata aquí de hacer ninguna amnistía 

a ningún equipamiento privado. La 

realidad es que hay equipamientos 

privados que forman parte del servicio de 

dotaciones públicas de la ciudad, que están 

dando un servicio a los ciudadanos de A 

Coruña y que se encuentran en una 

situación urbanística que no es compatible 

con posibles mejoras o intervenciones en 

sus edificios y que tienen que darle una 

solución desde el planeamiento porque, 

digamos, esconder la cabeza no es una 

opción, ¿no? 

 

Con respecto a la intervención de la señora 

Veira, bueno, agradecer en todo caso los 

comentarios acerca de lo oportuno de la 

modificación. En lo que respecta a los 

ratios de aparcamientos habrá tiempo 

ahora, si realmente se inicia la tramitación 

de esta modificación, para modificar, para 
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modificar, para alterar, para mellorar, 

para completar todas aquelas partes do 

articulado da Ordenanza que requiran 

calquera tipo de mellora. Como dicía 

antes, isto non é o final de ningún 

camiño, aquí empeza o camiño 

realmente. A modificación urbanística 

empeza coa aprobación hoxe 

inicialmente deste documento no Pleno.  

 

En todo caso, ben, hoxe mesmo —falaba 

dos tempos do transporte público, da 

ampliación dos horarios— hoxe mesmo 

anunciamos, non?, esa ampliación da 

rede de Bici Coruña, tanto á primeira 

hora da mañá como pola noite, desde a 

sete da mañá ata a unha, que vai 

permitir, entre outras cousas que, ben, 

que a xente a poida usar para ir traballar 

ou para ir a centros como estes, centros 

dotacionais da cidade.  

 

Señor Martínez, fala de modificacións do 

planeamento xeral que non son obxecto 

da Norma Zonal 8. Fala das casas de 

apostas, fala das vivendas turísticas, a 

min gustaríame que falase tamén máis 

concretamente desta modificación. E 

tamén me gustaría que comentase que 

fixeron vostedes coas casas de apostas na 

cidade, porque ata o que eu sei, nos seus 

catro anos de mandato —xa tiven ocasión 

de dicirllo nun pleno— houbo unha casa 

de apostas nunha dotación pública desta 

cidade, que era a estación de autobuses, 

e que pechou este goberno municipal, que 

estivo aberta os catro anos de mandato 

de Marea Atlántica.  

 

O parque do Agra, que tamén comenta 

aquí e que hai veciños á primeira hora 

pedindo ese parque, eu lémbrolle que en 

febreiro de 2020, o concelleiro de 

Urbanismo anterior, Juan Villoslada, 

trouxo a aprobación a este pleno o 

documento que vostedes deixaron 

redactado para o parque do Agra e 

votouse en contra, co cal a ver se nos 

alterar, para mejorar, para completar todas 

aquellas partes del articulado de la 

Ordenanza que requieran cualquier tipo de 

mejora. Como decía antes, esto no es el 

final de ningún camino, aquí empieza el 

camino realmente. La modificación 

urbanística empieza con la aprobación hoy 

inicialmente de este documento en el 

Pleno. 

 

En todo caso, bueno, hoy mismo — 

hablaba de los tiempos del transporte 

público, de la ampliación de los horarios— 

hoy mismo anunciamos, ¿no?, esa 

ampliación de la red de Bici Coruña, tanto 

a primera hora de la mañana como por la 

noche, desde la siete de la mañana hasta la 

una, que va a permitir, entre otras cosas 

que, bueno, que la gente la pueda usar para 

ir a trabajar o para ir a centros como estos, 

centros dotacionales de la ciudad.  

 

Señor Martínez, habla de modificaciones 

del planeamiento general que no son objeto 

de la Norma Zonal 8. Habla de las casas de 

apuestas, habla de las viviendas turísticas, 

a mí me gustaría que hablase también más 

concretamente de esta modificación. Y 

también me gustaría que comentase qué 

hicieron ustedes con las casas de apuestas 

en la ciudad, porque hasta lo que yo sé, en 

sus cuatro años de mandato —ya tuve 

ocasión de decírselo en un pleno— hubo 

una casa de apuestas en una dotación 

pública de esta ciudad, que era la estación 

de autobuses, y que cerró este gobierno 

municipal, que estuvo abierta los cuatro 

años de mandato de Marea Atlántica. 

 

El parque del Agra, que también comenta 

aquí y que hay vecinos a primera hora 

pidiendo ese parque, yo le recuerdo que en 

febrero de 2020, el concejal de Urbanismo 

anterior, Juan Villoslada, trajo a 

aprobación a este pleno el documento que 

ustedes dejaron redactado para el parque 

del Agra y se votó en contra, con lo cual a 

ver si nos centramos en el asunto que es, 
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centramos no asunto que é, que é a 

Norma Zonal 8, e temos todos claro o que 

facemos e os compromisos que asumimos 

en cada momento.  

 

Di, fala de que é honesto e que non é 

honesto en urbanismo. É honesto que 

haxa nenos en colexios que leven anos 

esperando por un comedor ou por un 

patio cuberto? Que non poidan realizar 

as súas obras de mellora dos colexios no 

verán ou nos períodos non lectivos 

porque teñen que esperar un ano para a 

tramitación dun estudo de detalle, que 

non vai solucionar ningún dos problemas 

que supoñen esas ampliacións? É 

honesto que haxa colexios que non 

conten cun polideportivo, precisamente 

por isto? Que non poidan ampliarse, que 

non poidan mellorarse? Ou hospitais que 

dan servizo aos coruñeses que tampouco 

poidan realizar as súas obras porque lles 

ten bloqueado os seus crecementos e as 

súas melloras por culpa da Norma Zonal 

8? Eu creo que non.  

 

Tamén fala do control e a fiscalización do 

urbanismo. Van votar vostedes en contra 

de iniciar a exposición pública deste 

documento, co cal entendo que non 

queren tampouco, que furtan, non?, á 

cidadanía da Coruña de poder alegar, de 

poder coñecer o documento e de poder 

preparar melloras nas alegacións a esta 

Norma Zonal 8, non? Eu creo que quen si 

cremos no control e a fiscalización do 

urbanismo somos os que hoxe dicimos si 

e levaremos este documento a 

aprobación inicial para que 

precisamente poida ser fiscalizado e 

poida ser alegado polos cidadáns da 

Coruña.  

 

Señor Deus, teríame gustado que falase 

máis da Norma Zonal 8 e non doutras 

cousas que se lle pasaron pola cabeza. 

En todo caso, agradezo o voto favorable 

do Partido Popular. É certo que sacamos 

que es la Norma Zonal 8, y tenemos todos 

claro lo que hacemos y los compromisos 

que asumimos en cada momento. 

 

 

Dice, habla de qué es honesto y qué no es 

honesto en urbanismo. ¿Es honesto que 

haya niños en colegios que lleven años 

esperando por un comedor o por un patio 

cubierto? ¿Que no puedan realizar sus 

obras de mejora de los colegios en verano 

o en los períodos no lectivos porque tienen 

que esperar un año para la tramitación de 

un estudio de detalle, que no va a 

solucionar ninguno de los problemas que 

plantean esas ampliaciones? ¿Es honesto 

que haya colegios que no cuenten con un 

polideportivo, precisamente por esto? 

¿Que no puedan ampliarse, que no puedan 

mejorarse? ¿U hospitales que dan servicio 

a los coruñeses que tampoco puedan 

realizar sus obras porque les tiene 

bloqueado sus crecimientos y sus mejoras 

por culpa de la Norma Zonal 8? Yo creo 

que no.  

 

También habla del control y la 

fiscalización del urbanismo. Van a votar 

ustedes en contra de iniciar la exposición 

pública de este documento, con lo cual 

entiendo que no quieren tampoco, que 

hurtan, ¿no?, a la ciudadanía de A Coruña 

de poder alegar, de poder conocer el 

documento y de poder preparar mejoras en 

las alegaciones a esta Norma Zonal 8, ¿no? 

Yo creo que quienes sí creemos en el 

control y la fiscalización del urbanismo 

somos los que hoy decimos sí y llevaremos 

este documento a aprobación inicial para 

que precisamente pueda ser fiscalizado y 

pueda ser alegado por los ciudadanos de 

Coruña.  

 

Señor Deus, me hubiese gustado que 

hablase más de la Norma Zonal 8 y no de 

otras cosas que se le pasaron por la cabeza. 

En todo caso, agradezco el voto favorable 

del Partido Popular. Es cierto que hemos 
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adiante documentos como poden ser, a 

Intermodal, ou como pode ser a 

ampliación do CHUAC, que son 

beneficiosos para a cidade, e nese 

camiño este goberno, o Goberno de Inés 

Rey, sempre o tivo claro: por encima da 

cidade non hai nada e onde estean os 

intereses da cidade estaremos nós 

levando e apoiando documentos e 

traendo a Pleno documentos que son bos 

para os coruñeses e para a cidade da 

Coruña.  

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas gracias, señor Díaz.  

 

Procedemos á votación deste asunto. 

Como xa comentou o señor secretario, se 

require maioría absoluta do Pleno.  

 

Votación do asunto número tres 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número tres 

referenciado na orde do día, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Abstense o Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstencións). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Abstense a concelleira non adscrita 

sacado adelante documentos como pueden 

ser, la Intermodal, o como puede ser la 

ampliación del CHUAC, que son 

beneficiosos para la ciudad, y en ese 

camino este gobierno, el Gobierno de Inés 

Rey, siempre lo tuvo claro: por encima de 

la ciudad no hay nada y en donde estén los 

intereses de la ciudad estaremos nosotros 

llevando y apoyando documentos y 

trayendo a Pleno documentos que son 

buenos para los coruñeses y para la ciudad 

de A Coruña.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz.  

 

Procedemos a la votación de este asunto. 

Como ya comento el señor secretario, se 

requiere mayoría absoluta del Pleno.  

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número tres 

referenciado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (2 

abstenciones). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita 

D.ª  Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita 
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D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado.  

 

Acordo 

 

De conformidade coa proposta que se 

formula en que se fai referencia a un 

resumo executivo no que se identifican as 

áreas obxecto de suspensión, e no 

documento concreto ditaminado, son as 

áreas obxecto de suspensión as 

mencionadas nos arquivos electrónicos 

seguintes: 

 

Nº Doc: 63115I00ZX 

Código de Verificación: 1Y2P 6L3E 

6S1V 4D1M 045X 

Nº Doc: 63115I013B 

Código de Verificación: 3E1V 613G 

0T3N 6X5Z 00EF 

 

Primeiro: Aprobar inicialmente o 

documento denominado “Modificación 

puntual do PXOM/13 referente á Norma 

Zonal 8. Equipamentos. Aprobación 

Inicial. Setembro 2021”, redactado por 

“ARQYUR S.C” e asinado polo 

Arquitecto Alfredo Garrote Pazos, coas 

modificacións introducidas nos informes 

municipais do 21.10.2021 e 27.09.2022. 

 

 

Segundo: Suspender polo prazo máximo 

de dous anos, a tramitación de 

instrumentos de planeamento de 

desenvolvemento, instrumentos de 

xestión do solo, incluída a expropiación 

forzosa, proxectos de urbanización, 

licenzas de parcelación, demolición e as 

obras de nova edificación que entren en 

contradición coa dita normativa aprobada 

inicialmente, nomeadamente nos ámbitos 

que de seguido se relacionan: 

 

 

D.ª  Isabel Faraldo Calvo (1 abstención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado. 

 

Acuerdo 

 

De conformidad con la propuesta que se 

formula en que se hace referencia a un 

resumen ejecutivo en el que se identifican 

las áreas objeto de suspensión, y en el 

documento concreto dictaminado, son las 

áreas objeto de suspensión las 

mencionadas en los archivos electrónicos 

siguientes: 

 

Nº Doc: 63115I00ZX 

Código de Verificación: 1Y2P 6L3E 6S1V 

4D1M 045X 

Nº Doc: 63115I013B 

Código de Verificación: 3E1V 613G 0T3N 

6X5Z 00EF 

 

Primero: Aprobar inicialmente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del PGOM/13 referente a la 

Norma Zonal 8. Equipamientos. 

Aprobación Inicial. Septiembre 2021”, 

redactado por “ARQYUR S.C” y firmado 

por el Arquitecto Alfredo Garrote Pazos, 

con las modificaciones introducidas en los 

informes municipales del 21.10.2021 y 

27.09.2022. 

 

Segundo: Suspender por el plazo máximo 

de dos años, la tramitación de 

instrumentos de planeamiento de 

desarrollo, instrumentos de gestión del 

suelo, incluida la expropiación forzosa, 

proyectos de urbanización, licencias de 

parcelación, demolición y las obras de 

nueva edificación que entren en 

contradicción con la dicha normativa 

aprobada inicialmente, que se mencionan 

en los ámbitos que a continuación se 

relacionan: 
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-Novo POL-R-29 que abrangue o anterior 

POL-R29 e asemade parte do anterior 

“EL-4”. 

 

-Os espazos libres do polígono das 

Roseiras e do Ventorrillo, que consonte a 

modificación puntual aprobada 

inicialmente, cambian a súa cualificación 

de público (Pb) a privado (Pv). 

 

-Os terreos comprendidos no Plan 

Especial P-37 do PXOM/2013. 

 

-Os terreos comprendidos no PEMD-L41 

do PXOM/2013. 

 

-Parcela 3 do Plan Especial de Reforma 

Interior da Maestranza, aprobado 

definitivamente o 12 de decembro de 

1994. 

 

-Edificio da antiga sede da telefónica, na 

rúa San Andrés. 

 

-Ámbito do sistema xeral de equipamento 

público QG-49 “Equipamento en Oza”. 

 

 

Nos demais terreos afectados pola dita 

modificación puntual, os proxectos que 

de tramiten deberán xustificar que 

compren simultaneamente o instrumento 

de planeamento en vigor e a modificación 

puntual aprobada inicialmente. 

 

A dita suspensión non afectará aos 

supostos sinalados no art. 86.3 do 

Decreto 143/2016, do 22 de setembro, 

polo que foi aprobado o regulamento da 

Lei do solo, sendo as Áreas obxecto de 

suspensión as que se mencionaron nos 

documentos electrónicos apuntados 

precedentes ao acordo. 

 

Terceiro: Solicitar os informes sectoriais 

necesarios e someter o documento ao 

trámite de información pública durante o 

prazo de dous meses, mediante a 

-Nuevo POL-R-29 que abarca el anterior 

POL-R29 y asimismo parte del anterior 

“EL-4”. 

 

-Los espacios libres del polígono de Los 

Rosales y del Ventorrillo, que conforme a 

la modificación puntual aprobada 

inicialmente, cambian su calificación de 

público (Pb) a privado (Pv). 

 

-Los terrenos comprendidos en el Plan 

Especial P-37 del PGOM/2013. 

 

-Los terrenos comprendidos en el PEMD-

L41 del PXOM/2013. 

 

-Parcela 3 del Plan Especial de Reforma 

Interior de la Maestranza, aprobado 

definitivamente el 12 de diciembre de 

1994. 

 

-Edificio de la antigua sede de la 

telefónica, en la calle San Andrés. 

 

-Ámbito del sistema general de 

equipamiento público QG-49 

“Equipamiento en Oza”. 

 

En los demás terrenos afectados por dicha 

modificación puntual, los proyectos que se 

tramiten deberán justificar que cumplen 

simultáneamente el instrumento de 

planeamiento en vigor y la modificación 

puntual aprobada inicialmente. 

 

Dicha suspensión no afectará a los 

supuestos señalados en el art. 86.3 del 

Decreto 143/2016, del 22 de septiembre, 

por el que fue aprobado el reglamento de 

la Ley del suelo, siendo las Áreas objeto de 

suspensión las que se han mencionado en 

los documentos electrónicos reseñados 

precedentes al acuerdo. 

 

Tercero: Solicitar los informes sectoriales 

necesarios y someter el documento al 

trámite de información pública durante el 

plazo de dos meses, mediante la inserción 
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inserción de anuncios no Diario Oficial 

de Galicia e nun dos xornais de maior 

difusión na provincia, co fin de que 

poidan formularse as alegacións que as 

persoas interesadas estimen 

convenientes. 

 

Cuarto: Comunicar ás áreas municipais 

relacionadas co asunto a realización do 

trámite para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

Presidencia 

 

Pasamos á parte non resolutiva control e 

seguimento da xestión. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

1º. Ter coñecemento das resolucións 

por delegación da Xunta de Goberno 

Local e decretos da Alcaldía 

 

 

Señor secretario 

 

147.- Toma de coñecemento: 

 

-Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número dezanove mil 

cento oitenta y oito (19.188) do cinco  de 

setembro de dous mil vinte e dous, á 

número vinte e un mil trescentos setenta 

e catro (21.373), do cinco de outubro de 

dous mil vinte e dous. 

 

-E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número seis mil catrocentos setenta 

(6.470), do dous de setembro do dous mil 

vinte e dous, ao número sete mil 

trescentos setenta e sete (7.377), do cinco 

de outubro do dous mil vinte e dous. 

 

A continuación mocións, rogos e 

preguntas.  

 

de anuncios en el Diario Oficial de Galicia 

y en uno de los periódicos de mayor 

difusión en la provincia, con el fin de que 

puedan formularse las alegaciones que las 

personas interesadas estimen 

convenientes. 

 

Cuarto: Comunicar a las áreas 

municipales relacionadas con el asunto la 

realización del trámite para los efectos de 

su conocimiento. 

 

Presidencia 

 

Pasamos a la parte no resolutiva control y 

seguimiento de la gestión.  

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

1º. Tomar conocimiento de las 

resoluciones por delegación de la Junta 

de Gobierno Local y decretos de la 

Alcaldía 

 

Señor secretario 

 

147.- Toma de conocimiento: 

 

-De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde la número 

diecinueve mil ciento ochenta y ocho 

(19.188), de cinco de septiembre de dos mil 

veintidós,  a la número veintiún mil 

trescientos setenta y tres (21.373), de cinco 

de octubre de dos mil veintidós. 

 

-Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número seis mil cuatrocientos setenta 

(6.470), del dos de septiembre de dos mil 

veintidós, al número siete mil trescientos 

setenta y siete (7.377), de cinco de octubre 

de dos mil veintidós. 

 

A continuación mociones, ruegos y 

preguntas. 
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Presidencia 

 

Ben. Imos comezar coa primeira das 

mocións. É unha moción conxunta 

presentada pola concelleira non adscrita, 

dona Isabel Faraldo Calvo e os Grupos 

Municipais do Bloque Nacionalista 

Galego e da Marea Atlántica, relativa á 

recuperación da Casa Cornide para o 

patrimonio público da Coruña, á que 

consta unha emenda do Grupo Popular. 

Tratándose dunha moción conxunta, 

nesta e nas seguintes o tempo de debate 

será de catro minutos por grupo.  

 

 

Neste momento os concelleiros e 

concelleiras que queiran saír poden 

facelo, incluída a presidenta, que solicita 

ser substituída na mesma polo primeiro 

tenente de alcaldesa.  

 

Moitas grazas. 

 

Ás once horas e vinte e oito minutos sae 

do Salón de Sesións a señora alcaldesa, 

dona Inés Rey García, sendo 

substituída na Presidencia polo 

primeiro tenente de alcaldesa, don 

Juan Ignacio Borrego Vázquez. 

 

Ás once horas e vinte e oito minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Lorenzo Torres, Lage Tuñas, Martínez 

Durán, e as señoras Neira Fernández y 

Gallego Neira. 

 

Presidencia 

 

Bo día.  

 

Ten a palabra a señora Faraldo para 

presentar a moción. 

 

2º.- Mocións. 

 

MOCIÓN CONXUNTA 

PRESENTADA POLOS GRUPOS 

Presidencia 

 

Bien. Vamos a comenzar con la primera de 

las mociones. Es una moción conjunta 

presentada por la concejala no adscrita, 

doña Isabel Faraldo Calvo y los Grupos 

Municipales del Bloque Nacionalista 

Galego y de la Marea Atlántica, relativa a 

la recuperación de la Casa Cornide para 

el patrimonio público de A Coruña, a la 

que consta una enmienda del Grupo 

Popular. Tratándose de una moción 

conjunta, en esta y en las siguientes el 

tiempo de debate será de cuatro minutos 

por grupo.  

 

En este momento los concejales y 

concejalas que quieran salir pueden 

hacerlo, incluida la presidenta, que 

solicita ser sustituida en la misma por el 

primer teniente de alcaldesa.  

 

Muchas gracias. 

 

A las once horas y veintiocho minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora alcaldesa, 

doña Inés Rey García, siendo sustituida 

en la Presidencia por el primer teniente de 

alcaldesa, don Juan Ignacio Borrego 

Vázquez. 

 

A las once horas y veintiocho minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Lorenzo Torres, Lage Tuñas, Martínez 

Durán, y las señoras Neira Fernández y 

Gallego Neira. 

 

Presidencia 

 

Buenos días.  

 

Tiene la palabra la señora Faraldo para 

presentar la moción. 

 

2º.- Mociones. 

 

MOCIÓN CONJUNTA PRESENTADA 

POR LOS GRUPOS MUNICIPALES DE 
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MUNICIPAIS DA MAREA 

ATLÁNTICA, BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO E A 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

DONA ISABEL FARALDO CALVO  

 

Moción conxunta dos Grupos 

Municipais da Marea Atlántica, 

Bloque Nacionalista Galego e da 

concelleira non adscrita dona Isabel 

Faraldo Calvo, a iniciativa da 

Comisión Aberta en Defensa do 

Común e unha serie de organizacións, 

sobre a recuperación da Casa Cornide 

para o patrimonio público. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo Municipal do Partido Popular. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas. Isto parece o Pleno do Congreso 

en algunha ocasión, eh? Estamos así... 

como máis na intimidade.  

 

Bueno, imos alá. 

 

Primeiro, quero agradecer a CADECO, a 

Comisión Aberta en Defensa do Común, 

a súa pertinaz, comprometida e constante 

loita en defensa, entre outras, da 

recuperación para o patrimonio público 

da cidade dos bens que no seu día foron 

motivo de expolio, como neste caso a 

Casa Cornide, durante un réxime de 

tiranía que foi o franquismo. Grazas a 

CADECO pola proposta desta moción 

que hoxe defendemos.  

 

Nesta moción lémbrase o percorrido 

levado a cabo desde diferentes iniciativas 

rexistradas e aprobadas, tanto neste 

Concello, como na Deputación, como no 

Parlamento galego, para a devolución da 

Casa Cornide e que esta pase a mans 

públicas. Tamén en marzo do 2021, a 

Comisión Constitucional do Congreso 

LA MAREA ATLÁNTICA, BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO Y LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA DOÑA 

ISABEL FARALDO CALVO  

 

 

Moción conjunta de los Grupos 

Municipales de la Marea Atlántica, 

Bloque Nacionalista Galego y de la 

concejala no adscrita doña Isabel Faraldo 

Calvo, a iniciativa de la Comisión Abierta 

en Defensa de lo Común y una serie de 

organizaciones, sobre la recuperación de 

la Casa Cornide para el patrimonio 

público. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias. Esto parece el Pleno del 

Congreso en alguna ocasión ¿eh? Estamos 

así… como más en la intimidad.  

 

Bueno, vamos allá. 

 

Primero, quiero agradecer a CADECO, la 

Comisión Abierta en Defensa de lo Común, 

su pertinaz, comprometida y constante 

lucha en defensa, entre otras, de la 

recuperación para el patrimonio público 

de la ciudad de los bienes que en su día 

fueron motivo de expolio, como en este 

caso la Casa Cornide, durante un régimen 

de tiranía que fue el franquismo. Gracias a 

CADECO por la propuesta de esta moción 

que hoy defendemos.  

 

En esta moción se recuerda el recorrido 

llevado a cabo desde diferentes iniciativas 

registradas y aprobadas, tanto en este 

Ayuntamiento, como en la Diputación, 

como en el Parlamento gallego, para la 

devolución de la Casa Cornide y que esta 

pase a manos públicas. También en marzo 

de 2021, la Comisión Constitucional del 
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aprobou, co voto en contra de Vox e a 

abstención de Ciudadanos, un texto do 

deputado coruñés Antón Gómez Reino 

que instaba ao Goberno a apoiar as 

iniciativas tomadas polo Concello da 

Coruña con obxecto de recuperar a Casa 

Cornide para o patrimonio público, co 

voto a favor, nesa comisión, de todas as 

forzas que estamos neste Pleno e que 

temos representación estatal.  

 

 

Ás once horas e trinta e un minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade. 

 

Froito dunha hoxe demostrada poxa 

amañada, o edificio pasou a propiedade 

de Carmen Polo, esposa do tirano 

Francisco Franco. Entre 1958 e 1962 se 

incoa un expediente para formalizar a 

permuta da casa, en propiedade do 

Ministerio de Educación Nacional, cunha 

parcela municipal en San Roque, e deste 

xeito a Casa Cornide pasa a titularidade 

municipal, sendo alcalde Alfonso 

Molina.  

 

Será o alcalde Peñamaría de Llano, fiscal 

militar en consellos de guerra 

sumarísimos —un grande mérito—, o 

que tramite a venda e a poxa que gaña 

Barrié, para transmitirlle a propiedade a 

Carmen Polo. A compra o Concello... ou 

sexa, Barrié, perdón..., por 305.000 

pesetas, e véndella por 25.000. Todo un 

negocio. 

 

Ante todas estas iniciativas que estamos a 

levar a cabo, que fai a familia Franco? 

Pois mentres a Xunta de Galicia e o 

Concello da Coruña se culpan 

mutuamente da lentitude das súas 

actuacións para protexer e recuperar o 

inmoble, os descendentes do ditador 

intensifican os plans para vendelo. Xa no 

2020, cando saíu a histórica sentenza 

xudicial que devolveu ao Estado o Pazo 

Congreso aprobó, con el voto en contra de 

Vox y la abstención de Ciudadanos, un 

texto del diputado coruñés Antón Gómez 

Reino que instaba al Gobierno a apoyar 

las iniciativas tomadas por el 

Ayuntamiento de A Coruña con objeto de 

recuperar la Casa Cornide para el 

patrimonio público, con el voto a favor, en 

esa comisión, de todas las fuerzas que 

estamos en este Pleno y que tenemos 

representación estatal.  

 

A las once horas y treinta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor Coira 

Andrade. 

 

Fruto de una hoy demostrada subasta 

amañada, el edificio pasó a propiedad de 

Carmen Polo, esposa del tirano Francisco 

Franco. Entre 1958 y 1962 se incoa un 

expediente para formalizar la permuta de 

la casa, en propiedad del Ministerio de 

Educación Nacional, con una parcela 

municipal en San Roque, y de este modo la 

Casa Cornide pasa a titularidad 

municipal, siendo alcalde Alfonso Molina.  

 

 

Será el alcalde Peñamaría de Llano, fiscal 

militar en consejos de guerra sumarísimos 

—un gran mérito—, el que tramite la venta 

y la subasta que gana Barrié, para 

transmitirle la propiedad a Carmen Polo. 

La compra el Ayuntamiento... o sea, 

Barrié, perdón…, por 305.000 pesetas, y se 

la vende por 25.000. Todo un negocio. 

 

 

Ante todas estas iniciativas que estamos 

llevando a cabo ¿qué hace la familia 

Franco? Pues mientras la Xunta de Galicia 

y el Ayuntamiento de A Coruña se culpan 

mutuamente de la lentitud de sus 

actuaciones para proteger y recuperar el 

inmueble, los descendientes del dictador 

intensifican los planes para venderlo. Ya 

en 2020, cuando salió la histórica 

sentencia judicial que devolvió al Estado el 
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de Meirás, se apresuraron a poñer en 

venda a propiedade. Agora volven a 

intentalo, como publicitan a venda dunha 

exclusiva propiedade de 1.430 metros 

cadrados —reza o anuncio— en dúas 

inmobiliarias. Primeiro por 3,4 millóns de 

euros, e agora prezo a consultar. Pero non 

din nada de que o palacete está baixo 

protección integral e en trámite de 

declaración BIC. É por iso que é urxente 

acabar coa desidia das administracións 

para protexer a Casa Cornide, que 

permite aos Franco un novo intento de 

venda.  

 

A Xunta leva case ano e medio sen lograr 

inspeccionar o interior do histórico 

edificio e culminar coa súa declaración 

como ben protexido. O Concello, outro 

tanto, ao non dar presentado a anunciada 

demanda xudicial que reclamaría a 

propiedade para mans públicas. Por iso 

hoxe, consensuada con CADECO, 

subscrita con BNG e con Marea 

Atlántica, elevamos, entre outros, os 

seguintes acordos: Un, que o Goberno 

municipal presente antes do remate deste 

ano a correspondente demanda xudicial, 

como está comprometido xa neste Pleno; 

que a Xunta conclúa a declaración de BIC 

da Casa Cornide; como se fixera 2017, 

considerar non grata a presenza da 

familia Franco na Coruña e, polo 

procedemento que corresponde, retirada 

de rúas, retratos, placas, monolitos e 

distinción das persoas que facilitaron o 

expolio do Pazo de Meirás e da Casa 

Cornide para beneficio de Franco e da súa 

familia. Tamén, apoiar a terceira marcha 

cívica do 5 de novembro para a 

recuperación da propiedade, mais 

poñendo acento sobre todo nos dous 

primeiros puntos. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Pazo de Meirás, se apresuraron a poner en 

venta la propiedad. Ahora vuelven a 

intentarlo, como publicitan la venta de una 

exclusiva propiedad de 1.430 metros 

cuadrados —reza el anuncio— en dos 

inmobiliarias. Primero por 3,4 millones de 

euros, y ahora precio a consultar. Pero no 

dicen nada de que el palacete está bajo 

protección integral y en trámite de 

declaración BIC. Es por eso que es urgente 

acabar con la desidia de las 

administraciones para proteger la Casa 

Cornide, que permite a los Franco un 

nuevo intento de venta.  

 

La Xunta lleva casi año y medio sin lograr 

inspeccionar el interior del histórico 

edificio y culminar con su declaración 

como bien protegido. El Ayuntamiento, 

otro tanto, al no haber presentado la 

anunciada demanda judicial que 

reclamaría la propiedad para manos 

públicas. Por eso hoy, consensuada con 

CADECO, suscrita con BNG y con Marea 

Atlántica, elevamos, entre otros, los 

siguientes acuerdos: Uno, que el Gobierno 

municipal presente antes del final de este 

año la correspondiente demanda judicial, 

como está comprometido ya en este Pleno; 

que la Xunta concluya la declaración de 

BIC de la Casa Cornide; como se había 

hecho 2017, considerar no grata la 

presencia de la familia Franco en A 

Coruña y, por el procedimiento que 

corresponde, retirada de calles, retratos, 

placas, monolitos y distinción de las 

personas que facilitaron el expolio del 

Pazo de Meirás y de la Casa Cornide para 

beneficio de Franco y de su familia. 

También, apoyar la tercera marcha cívica 

de 5 de noviembre para la recuperación de 

la propiedad, mas poniendo acento sobre 

todo en los dos primeros puntos. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Ten a palabra o señor Jorquera polo 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

Ás once horas e trinta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

No primeiro Pleno ordinario desta 

Corporación, a primeira moción que me 

tocou defender foi unha moción do BNG 

que propuña que o Concello da Coruña 

iniciase accións legais para a 

recuperación da titularidade e a 

incorporación da Casa Cornide ao 

patrimonio público. Aprobouse por 

unanimidade. Foi o 12 de setembro de 

2019. Pouco menos que era a miña estrea 

como concelleiro, e levei unha grande 

alegría. A loita pola recuperación do Pazo 

de Meirás estaba daquela en pleno 

apoxeo, e resulta que na Coruña tiñamos 

un exemplo aínda máis rotundo que o de 

o Pazo de Meirás de apropiación 

fraudulenta por parte dos Franco dun 

edificio de grande valor patrimonial, e 

que lexitimamente era de todas as 

coruñesas e coruñeses. Chamábase Casa 

Cornide. Velaí a miña alegría por aquel 

acordo plenario.  

 

Ás once horas e trinta e catro minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Coira 

Andrade.  

 

Sen dúbida ese sentimento meu 

demostraba que, pese a ter sido antes que 

concelleiro senador, deputado no 

Congreso e deputado no Parlamento 

galego, seguía sendo un inxenuo, porque 

nos máis de tres anos que pasaron desde 

a adopción de aquel acordo, namentras en 

Meirás a loita social, a implicación de 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera por el 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

A las once horas y treinta y tres minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

En el primer Pleno ordinario de esta 

Corporación, la primera moción que me 

tocó defender fue una moción del BNG que 

proponía que el Ayuntamiento de A Coruña 

iniciara acciones legales para la 

recuperación de la titularidad y la 

incorporación de la Casa Cornide al 

patrimonio público. Se aprobó por 

unanimidad. Fue el 12 de septiembre de 

2019. Poco menos que era mi estreno como 

concejal, y me llevé una gran alegría. La 

lucha por la recuperación del Pazo de 

Meirás estaba entonces en pleno apogeo, y 

resulta que en A Coruña teníamos un 

ejemplo aún más rotundo que el del Pazo 

de Meirás de apropiación fraudulenta por 

parte de los Franco de un edificio de gran 

valor patrimonial, y que legítimamente era 

de todas las coruñesas y coruñeses. Se 

llamaba Casa Cornide. He ahí mi alegría 

por aquel acuerdo plenario.  

 

 

A las once horas y treinta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Coira Andrade. 

 

Sin duda ese sentimiento mío demostraba 

que, pese a haber sido antes que concejal 

senador, diputado en el Congreso y 

diputado en el Parlamento gallego, seguía 

siendo un ingenuo, porque en los más de 

tres años que pasaron desde la adopción 

de aquel acuerdo, mientras en Meirás la 

lucha social, la implicación de 



 

63 

institucións como a Deputación 

Provincial e o Concello de Sada, e o 

extraordinario traballo de investigación 

levado a cabo por persoas como Carlos 

Babío e Manuel Pérez Lorenzo, acabaron 

permitindo que aquela reclamación 

desembocase nunha demanda interposta 

pola Avogacía do Estado e nunha grande 

victoria xudicial, na Coruña, en cambio, 

o Concello segue entretido coloreando a 

bóveda da Capela Sixtina.  

 

Non é serio. Aínda que me acabase 

entrando o riso a última vez que preguntei 

por esta cuestión, non é serio. Desde 

aquel acordo de setembro de 2019 

volvéronse aprobar novas mocións 

instando o inicio de accións legais. Desde 

o verán de 2020 o Goberno municipal 

dispón dun estudo histórico que dota de 

fundamento a reclamación, e desde 

decembro de 2020 dispón dun informe 

xurídico sobre as vías de recuperación da 

Casa Cornide para o patrimonio público. 

Estudos e informes, por certo, que se 

intentaron ocultar.  

 

En cinco ocasións preguntamos en Pleno 

cando se ían iniciar as accións legais, e o 

único que recibimos foron evasivas por 

resposta. Ante a prensa, a alcaldesa 

primeiro dixo que se presentaría a 

demanda antes de que rematase 2020; 

despois dixo —pasado o 2020— antes de 

que rematase 2021; logo, antes de que 

rematase 2022 e agora —estas foron as 

súas últimas declaracións—, antes de que 

rematase o fin de mandato.  

 

E mentres o Concello segue aprendendo 

a colorear, os Franco non fican parados e 

a Casa Cornide volve aparecer á venda 

nun portal. E até a Xunta de Galiza, cando 

lle preguntamos por que aínda non está 

concluído o expediente de declaración da 

Casa Cornide como ben de interese 

cultural, nin está aínda previsto un réxime 

de visitas que garanta que a Casa Cornide 

instituciones como la Diputación 

Provincial y el Ayuntamiento de Sada, y el 

extraordinario trabajo de investigación 

llevado a cabo por personas como Carlos 

Babío y Manuel Pérez Lorenzo, acabaron 

permitiendo que aquella reclamación 

desembocara en una demanda interpuesta 

por la Abogacía del Estado y en una gran 

victoria judicial, en A Coruña, en cambio, 

el Ayuntamiento sigue entretenido 

coloreando la bóveda de la Capilla Sixtina.  

 

No es serio. Aunque me acabase entrando 

la risa la última vez que pregunté por esta 

cuestión, no es serio. Desde aquel acuerdo 

de septiembre de 2019 se volvieron a 

aprobar nuevas mociones instando el 

inicio de acciones legales. Desde el verano 

de 2020 el Gobierno municipal dispone de 

un estudio histórico que dota de 

fundamento la reclamación, y desde 

diciembre de 2020 dispone de un informe 

jurídico sobre las vías de recuperación de 

la Casa Cornide para el patrimonio 

público. Estudios e informes, por cierto, 

que se intentaron ocultar.  

 

En cinco ocasiones hemos preguntado en 

Pleno cuándo se iban a iniciar las acciones 

legales, y lo único que recibimos fueron 

evasivas por respuesta. Ante la prensa, la 

alcaldesa primero dijo que se presentaría 

la demanda antes de que finalizase 2020; 

después dijo —pasado el 2020— antes de 

que finalizase 2021; luego, antes de que 

finalizase 2022 y ahora —estas fueron sus 

últimas declaraciones—, antes de que 

finalizase el mandato.  

 

Y mientras el Ayuntamiento sigue 

aprendiendo a colorear, los Franco no se 

quedan parados y la Casa Cornide vuelve 

a aparecer a la venta en un portal. Y hasta 

la Xunta de Galicia, cuando le 

preguntamos por qué aún no está 

concluido el expediente de declaración de 

la Casa Cornide como bien de interés 

cultural, ni está aún previsto un régimen de 
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abra ao público, o que fai é afear ao 

Concello por non ter iniciado accións 

legais.  

 

 

Como non podía ser doutro xeito, imos 

votar a favor desta moción promovida 

pola Comisión Aberta de Defensa do 

Común, coa adhesión de numerosas 

organizacións sociais e cidadás.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Pase, señor Lorenzo. 

 

Ten a palabra, pola Marea Atlántica, o 

señor Lema. 

 

Ás once horas e trinta e sete minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres.  

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas. Bo día. 

 

En primeiro lugar, iniciar a nosa 

intervención dándolle os parabén e 

agradecendo á Comisión Aberta en 

Defensa do Común o seu traballo a favor 

da recuperación do patrimonio que debe 

ser todos os coruñeses e coruñesas. 

Lamentar que non poidan estar hoxe aquí 

presentando a súa posición sobre este 

asunto no escano cidadán, porque non lle 

foi tramitada a tempo a súa solicitude.  

 

Lamentar tamén que acontecese o mesmo 

cos representantes laborais do Club do 

Mar, que tampouco puideron vir hoxe 

aquí a facer uso do escano cidadán. 

Esperamos que no seguinte pleno non se 

repita esta situación. 

 

visitas que garantice que la Casa Cornide 

abra al público, lo que hace es afear al 

Ayuntamiento por no haber iniciado 

acciones legales.  

 

Como no podía ser de otro modo, vamos a 

votar a favor de esta moción promovida 

por la Comisión Abierta de Defensa de lo 

Común, con la adhesión de numerosas 

organizaciones sociales y ciudadanas.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Pase, señor Lorenzo. 

 

Tiene la palabra, por la Marea Atlántica, 

el señor Lema. 

 

A las once horas y treinta y siete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias. Buenos días. 

 

En primer lugar, iniciar nuestra 

intervención dándole la enhorabuena y 

agradeciendo a la Comisión Abierta en 

Defensa de lo Común su trabajo a favor de 

la recuperación del patrimonio que debe 

ser todos los coruñeses y coruñesas. 

Lamentar que no puedan estar hoy aquí 

presentando su posición sobre este asunto 

en el escaño ciudadano, porque no le fue 

tramitada a tiempo su solicitud.  

 

Lamentar también que ocurriese lo mismo 

con los representantes laborales del Club 

del Mar, que tampoco pudieron venir hoy 

aquí a hacer uso del escaño ciudadano. 

Esperamos que en el siguiente pleno no se 

repita esta situación. 
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Estamos, xa se comentou, nunha 

situación que presenta unha enorme 

analoxía co acontecido xa previamente no 

Pazo de Meirás, aínda que eu considero 

que en realidade é un asunto tramitado 

con máis aleivosía que o propio Pazo de 

Meirás, como trataremos de demostrar 

máis adiante. E hai que dicir que, con 

forzas moi asimétricas, e creo que con 

medios técnicos e xurídicos moi 

inferiores, o alcalde de Sada, Benito 

Portela, tivo unha actuación 

absolutamente clave na recuperación do 

Pazo do Meirás. Non só dos seus ben 

inmobles, senón tamén dos seus bens 

mobles, que corrían o risco, como 

sabemos todos ultimamente, de ser 

novamente recuperados pola familia 

Franco.  

 

Ás once horas e trinta e oito minutos 

entran no Salón de Sesións o señor 

Lage Tuñas e a señora Veira González. 

 

Xa se comentou, pero creo que é 

necesario volver a facelo, os precedentes 

que, digamos, nos traen a esta situación e 

que foron estudados tanto polo profesor 

Emilio Grandío, como polo escritor Xosé 

Luís Méndez Ferrín —por facer un pouco 

de memoria—  

 

En agosto de 1962 —é dicir, fanse agora 

60 anos— compra en poxa pública en 

agosto —xa de aquela certas cuestións se 

facían no mes de agosto, que non eran 

exactamente estéticas, incluso en aqueles 

tempos, non?— en poxa pública, por 

360.000 euros. Pedro Barrié de la Maza 

compra o que era un patrimonio público, 

como era a Casa Cornide, para vendela 

tres días despois. Cómpraa un venres e o 

día cinco, tal como consta no estudo 

publicado polo profesor Grandío, 

véndella por 25.000 pesetas á familia 

Franco. É evidente que estamos ante un 

caso de cohecho ou de suborno, que todo 

isto que o señor Barrié de la Maza fai, non 

Estamos, ya se comentó, en una situación 

que presenta una enorme analogía con lo 

ocurrido ya previamente en el Pazo de 

Meirás, aunque yo considero que en 

realidad es un asunto tramitado con más 

alevosía que el propio Pazo de Meirás, 

como trataremos de demostrar más 

adelante. Y hay que decir que, con fuerzas 

muy asimétricas, y creo que con medios 

técnicos y jurídicos muy inferiores, el 

alcalde de Sada, Benito Portela, tuvo una 

actuación absolutamente clave en la 

recuperación del Pazo del Meirás. No solo 

de sus bien inmuebles, sino también de sus 

bienes muebles, que corrían el riesgo, 

como sabemos todos últimamente, de ser 

nuevamente recuperados por la familia 

Franco.  

 

 

A las once horas y treinta y ocho minutos 

entran en el Salón de Sesiones el señor 

Lage Tuñas y la señora Veira González. 

 

Ya se comentó, pero creo que es necesario 

volver a hacerlo, los precedentes que, 

digamos, nos traen a esta situación y que 

fueron estudiados tanto por el profesor 

Emilio Grandío, como por el escritor Xosé 

Luís Méndez Ferrín —por hacer un poco 

de memoria—.  

 

En agosto de 1962 —es decir, se cumplen 

ahora 60 años— compra en subasta 

pública en agosto —ya entonces ciertas 

cuestiones se hacían en el mes de agosto, 

que no eran exactamente estéticas, incluso 

en aquellos tiempos ¿no?— en subasta 

pública, por 360.000 euros. Pedro Barrié 

de la Maza compra lo que era un 

patrimonio público, como era a Casa 

Cornide, para venderla tres días después. 

La compra un viernes y el día cinco, tal 

como consta en el estudio publicado por el 

profesor Grandío, se la vende por 25.000 

pesetas a la familia Franco. Es evidente 

que estamos ante un caso de cohecho o de 

soborno, que todo esto que el señor Barrié 
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o fai por interese público, senón que o fai, 

probablemente, para conseguir algún tipo 

de prebenda do que era en aquel momento 

o xefe do Estado. 

 

 

Ás once horas e trinta e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora Rey 

García, que retoma a Presidencia da 

sesión.  

 

Ás once horas e trinta e nove minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Gallego Neira. 

 

Ben. Sesenta anos despois estamos no 

momento actual, no que xa se ten 

comentado neste Pleno diversas 

iniciativas co mesmo contido: recuperar 

para o pobo da Coruña, iniciar os trámites 

para a recuperación da Casa Cornide. En 

todo este tempo a actuación do Goberno 

de Inés Rey e do Partido Socialista foi de 

absoluta inhibición, desleixo e pasividade 

neste asunto. Tanto é así que nos 

atopamos con que somos noticia porque a 

familia Franco pretende capitalizar a 

Casa Cornide poñéndoa en venda. É moi 

triste que este Concello e este Goberno da 

Coruña sexan noticia polo desleixo na 

protección de patrimonio público nun 

caso tan simbólico como este. 

 

 

Ben. Eu non vou aventurar aquí por que o 

Partido Socialista da Coruña se inhibe ou 

ten unha práctica de desleixo e pasividade 

neste asunto. Eu entendo que estamos 

ante unha política da memoria e que o 

Concello da Coruña está practicando 

unha política do esquecemento. Están 

evitando que se restitúa a xustiza que 

corresponde neste caso, que se lle 

devolva ao pobo da Coruña aquilo que lle 

foi furtado. Polo tanto, creo que é a hora 

de esixirlle ao Goberno da Coruña que 

abandone as políticas do esquecemento; 

que volvan as políticas da memoria —que 

de la Maza hace, no lo hace por interés 

público, sino que lo hace, probablemente, 

para conseguir algún tipo de prebenda del 

que era en aquel momento el jefe del 

Estado. 

 

A las once horas y treinta y nueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Rey García, que retoma la Presidencia de 

la sesión. 

 

A las once horas y treinta y nueve minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Gallego Neira. 

 

Bien. Sesenta años después estamos en el 

momento actual, en el que ya se ha 

comentado en este Pleno diversas 

iniciativas con el mismo contenido: 

recuperar para el pueblo de A Coruña, 

iniciar los trámites para la recuperación 

de la Casa Cornide. En todo este tiempo la 

actuación del Gobierno de Inés Rey y del 

Partido Socialista fue de absoluta 

inhibición, dejadez y pasividad en este 

asunto. Tanto es así que nos encontramos 

con que somos noticia porque la familia 

Franco pretende capitalizar la Casa 

Cornide poniéndola en venta. Es muy triste 

que este Ayuntamiento y este Gobierno de 

A Coruña sean noticia por la dejadez en la 

protección de patrimonio público en un 

caso tan simbólico cómo este. 

 

Bien. Yo no voy a aventurar aquí por qué 

el Partido Socialista de A Coruña se inhibe 

o tiene una práctica de dejadez y pasividad 

en este asunto. Yo entiendo que estamos 

ante una política de la memoria y que el 

Ayuntamiento de A Coruña está 

practicando una política del olvido. Están 

evitando que se restituya la justicia que 

corresponde en este caso, que se le 

devuelva al pueblo de A Coruña aquello 

que le fue hurtado. Por lo tanto, creo que 

es la hora de exigirle al Gobierno de A 

Coruña que abandone las políticas del 

olvido; que vuelvan las políticas de la 
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por certo, no Goberno central o 

presidente Zapatero foi, eu creo, iniciador 

contestado deste tipo de políticas—; que 

vaian vostedes a esa senda; que 

abandonen as políticas do esquecemento; 

que volvan as políticas da memoria e que 

esa memoria ten que ter efectos máis alá 

do simbólico, senón que se ten que 

restituír aquela legalidade que nos foi 

furtada durante a ditadura. 

 

Nada máis e moitas grazas. Apoiaremos 

tamén, por suposto, a moción que 

presenta CADECO. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. Gracias á 

Marea Atlántica. 

 

Turno para o Partido Popular. Señor 

Coira. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

Bo día aos traballadores do Concello da 

Coruña que fan posible a realización 

deste pleno, aos representantes dos 

medios de comunicación, aos veciños que 

nos seguen desde esta Salón Plenos, aos 

que nos seguen pola retransmisión en 

directo, e un saúdo moi especial aos 

traballadores das bibliotecas que se 

atopan manifestándose na praza de 

María Pita mentres se celebra este Pleno. 

Hai unha moción sobre bibliotecas que 

debateremos dentro duns minutos, dada a 

preocupación que teñen pola situación do 

contrato da empresa que presta ese 

servizo, e do pagamento e as dificultades 

que, manifesta a empresa, ten coas súas 

nóminas. Un saúdo e un apoio — como 

non?— aos traballadores destas 

bibliotecas que realizan o seu traballo 

nas bibliotecas municipais. 

 

memoria —que por cierto, en el Gobierno 

central el presidente Zapatero fue, yo creo, 

iniciador contestado de este tipo de 

políticas—; que vayan ustedes a esa senda; 

que abandonen las políticas del olvido; que 

vuelvan las políticas de la memoria y que 

esa memoria tiene que tener efectos más 

allá de lo simbólico, sino que se tiene que 

restituir aquella legalidad que nos fue 

hurtada durante la dictadura. 

 

Nada más y muchas gracias. Apoyaremos 

también, por supuesto, la moción que 

presenta CADECO. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. Gracias a la 

Marea Atlántica. 

 

Turno para el Partido Popular. Señor 

Coira. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

Buenos días a los trabajadores del 

Ayuntamiento de La Coruña que hacen 

posible la realización de este pleno, a los 

representantes de los medios de 

comunicación, a los vecinos que nos siguen 

desde esta Salón Plenos, a los que nos 

siguen por streaming, y un saludo muy 

especial a los trabajadores de las 

bibliotecas que se encuentran 

manifestándose en la plaza de María Pita 

mientras se celebra este Pleno. Hay una 

moción sobre bibliotecas que debatiremos 

dentro de unos minutos, dada la 

preocupación que tienen por la situación 

del contrato de la empresa que presta ese 

servicio, y del pago y las dificultades que, 

manifiesta la empresa, tiene con sus 

nóminas. Un saludo y un apoyo — ¿cómo 

no?— a los trabajadores de estas 

bibliotecas que realizan su trabajo en las 

bibliotecas municipales. 
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Ás once horas e corenta e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Martínez Durán.  

 

A Casa Cornide, unha vez máis, outra vez 

máis. É xa un clásico nos plenos 

municipais. Case unha vez co inicio do 

curso político —por dicilo dalgunha 

maneira—. Coincidiu que as catro 

mocións máis importantes sobre a Casa 

Cornide se presentaron agora, en 

setembro-outubro, ao comezo do curso 

político. Temos oído preguntas orais, 

preguntas escritas, rogos… Temos falado 

por extenso todos os grupos da Casa 

Cornide e todos os grupos chegamos a un 

acordo.  

 

A primeira moción, que se presentou polo 

Bloque Nacionalista Galego, como 

lembraba aquí o señor Jorquera, 

presentouse o 18 de xullo do 2019, no 

verán. Foi modificada porque se incluíu 

—creo lembrar— na moción o tema do 

Pazo de Meirás, e conseguiu os votos por 

unanimidade de todos os grupos políticos 

que están neste Pleno, incluído o do 

Goberno socialista. A señora alcaldesa, 

Inés Rey, votou a favor desta moción. O 

que é realmente sorprendente é que esta 

moción, tres anos despois, tres anos 

longos, non se teña cumprido. 

 

Esta moción que aprobamos, insisto, fai 

máis de tres anos dicía: Iniciar os 

trámites para que o Concello da Coruña 

interpoña unha demanda xudicial para 

reclamar a restitución ao Concello da 

Casa Cornide. Isto é o que aprobamos 

neste Pleno fai tres anos e medio. O 

Concello non fixo nada. Inés Rey chegou 

a un compromiso político cos coruñeses 

e incumpriuno. Cal é o motivo para que o 

Concello da Coruña non presente unha 

demanda? Non se nos di. Por que non 

presentan a demanda? Tres anos e 

medio.  

 

A las once horas y cuarenta y dos minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Martínez Durán. 

 

La Casa Cornide, una vez más, otra vez 

más. Es ya un clásico en los plenos 

municipales. Casi una vez con el inicio del 

curso político —por decirlo de alguna 

manera—. Coincidió que las cuatro 

mociones más importantes sobre la Casa 

Cornide se presentaron ahora, en 

septiembre-octubre, al inicio del curso 

político. Hemos oído preguntas orales, 

preguntas escritas, ruegos… Hemos 

hablado largo y tendido todos los grupos de 

la Casa Cornide y todos los grupos hemos 

llegado a un acuerdo.  

 

La primera moción, que se presentó por el 

Bloque Nacionalista Galego, como 

recordaba aquí el señor Jorquera, se 

presentó el 18 de julio del 2019, en verano. 

Fue modificada porque se incluyó —creo 

recordar— en la moción el tema del Pazo 

de Meirás, y consiguió los votos por 

unanimidad de todos los grupos políticos 

que están en este Pleno, incluído el del 

Gobierno socialista. La señora alcaldesa, 

Inés Rey, votó a favor de esta moción. Lo 

que es realmente sorprendente es que esta 

moción, tres años después, tres años largos, 

no se haya cumplido. 

 

Esta moción que aprobamos, insisto, hace 

más de tres años decía: Iniciar los trámites 

para que el Ayuntamiento de La Coruña 

interponga una demanda judicial para 

reclamar la restitución al Ayuntamiento de 

la Casa Cornide. Esto es lo que aprobamos 

en este Pleno hace tres años y medio. El 

Ayuntamiento no ha hecho nada. Inés Rey 

ha llegado a un compromiso político con 

los coruñeses y lo ha incumplido ¿Cuál es 

el motivo para que el Ayuntamiento de La 

Coruña no presente una demanda? No se 

nos dice ¿Por qué no presentan la 

demanda? Tres años y medio.  
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Desde logo, eu creo que os coruñeses, 

que xa saben que isto se votou fai tres 

anos e medio, que ven como neste 

Concello hai un Goberno de Inés Rey que 

non cumpre nin as mocións que apoia ese 

propio Goberno. A alcaldesa vota unha 

moción a favor, adquire un compromiso 

político coa cidade —isto é un exemplo, 

a Casa Cornide— e non é quen de 

presentar unha demanda. Unha demanda 

xudicial. E non son capaces de dicirnos 

cal é o motivo. Pois isto é un exemplo —

para mostra un botón— do que pasa en 

tantos e tantos temas desta cidade. 

 

 

Isto é o mesmo que sucede cos problemas 

dos barrios, coa seguridade, cos 

ocupas… Que aquí se aproban as 

mocións, e este Concello non cumpre 

nunca as mocións. En ningún dos temas 

que se aprobaron nesta cidade. E 

evidentemente este tema ten moita 

transcendencia para o patrimonio 

municipal, pero os problemas dos 

coruñeses moi importantes, a realidade 

día a día que sae hoxe nos xornais: a 

seguridade, os ocupas, os problemas de 

ingresos e das rendas dos coruñeses… 

Todos eses problemas: os urbanísticos, o 

tráfico, os servizos sociais… Todos eses 

tampouco se cumpren.  

 

Póñase as pilas. É presentar unha 

denuncia. Tres anos e medio. Cal é o 

motivo polo que Inés Rey, que vota a 

favor desta moción, a favor todos os 

grupos políticos, votada por 

unanimidade, e non son capaces de 

presentar unha demanda xudicial? É 

unha irresponsabilidade (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) e defraudar 

sistematicamente aos coruñeses. Os 

coruñeses non merecen que se lles 

engane deste xeito. Se se aproba unha 

moción, adquírese un compromiso 

 

Desde luego, yo creo que los coruñeses, 

que ya saben que esto se ha votado hace 

tres años y medio, que ven como en este 

Ayuntamiento hay un Gobierno de Inés 

Rey que no cumple ni las mociones que 

apoya ese propio Gobierno. La alcaldesa 

vota una moción a favor, adquiere un 

compromiso político con la ciudad —esto 

es un ejemplo, la Casa Cornide— y no es 

capaz de presentar una demanda. Una 

demanda judicial. Y no son capaces de 

decirnos cuál es el motivo. Pues esto es un 

ejemplo —para muestra un botón— de lo 

que pasa en tantos y tantos temas de esta 

ciudad. 

 

Esto es lo mismo que sucede con los 

problemas de los barrios, con la seguridad, 

con los okupas… Que aquí se aprueban las 

mociones, y este Ayuntamiento no cumple 

nunca las mociones. En ninguno de los 

temas que se han aprobado en esta ciudad. 

Y evidentemente este tema tiene mucha 

trascendencia para el patrimonio 

municipal, pero los problemas de los 

coruñeses muy importantes, la realidad día 

a día que sale hoy en los periódicos: la 

seguridad, los okupas, los problemas de 

ingresos y de las rentas de los coruñeses… 

Todos esos problemas: los urbanísticos, el 

tráfico, los servicios sociales… Todos esos 

tampoco se cumplen.  

 

Póngase las pilas. Es presentar una 

denuncia. Tres años y medio ¿Cuál es el 

motivo por el que Inés Rey, que vota a 

favor de esta moción, a favor todos los 

grupos políticos, votada por unanimidad, y 

no son capaces de presentar una demanda 

judicial? Es una irresponsabilidad (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

defraudar sistemáticamente a los 

coruñeses. Los coruñeses no merecen que 

se les engañe de esta manera. Si se aprueba 

una moción, se adquiere un compromiso 

político.  
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político.  

 

Inés Rey, faga vostede o favor de 

presentar dunha vez a denuncia xudicial 

da Casa Cornide, que se comprometeu 

tres, catro ou cinco veces. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Coira.  

 

Turno para o Grupo Socialista. Señor 

Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Coira, eu sei que vostede e o seu 

partido están moi preocupados porque 

agora veñen unhas eleccións, e o único 

que están a buscar é ensombrecer a lustre 

tarefa de goberno. E poñerán pedras nas 

rodas todo o que poidan, pero aínda así 

xa lles digo que non lles vai a saír ben. 

Non lles vai a saír nada ben. E se non, 

esperen a maio. 

 

O que teño que volverlles dicir, ademais 

por enésima vez, é que non hai ninguén 

máis interesado que este Goberno por 

recuperar a Casa Cornide para o 

patrimonio da cidade. Desde o principio 

do mandato iniciáronse todos os trámites 

necesarios para que fose declarada BIC, 

e estamos pendentes de que a Xunta, 

dunha vez por todas —que non sabemos 

por que non o fai— anuncie de maneira 

definitiva a declaración BIC, cando están 

todos os informes preceptivos na Xunta 

feitos.  Deste xeito poderase argumentar 

a demanda xudicial, porque non debemos 

cometer o erro de recuperar o inmoble 

soamente. Debemos saber tamén que 

existe no seu interior para reclamar os 

bens que se atopan dentro del, por se 

 

 

Inés Rey, haga usted el favor de presentar 

de una vez la denuncia judicial de la Casa 

Cornide, que se ha comprometido tres, 

cuatro o cinco veces. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Coira.  

 

Turno para el Grupo Socialista. Señor 

Celemín. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Coira, yo sé que usted y su partido 

están muy preocupados porque ahora 

vienen unas elecciones, y lo único que 

están buscando es ensombrecer la lustre 

tarea de gobierno. Y pondrán piedras en las 

ruedas todo lo que puedan, pero aun así ya 

les digo que no les va a salir bien. No les va 

a salir nada bien. Y si no, esperen a mayo. 

 

 

Lo que tengo que volverles a decir, además 

por enésima vez, es que no hay nadie más 

interesado que este Gobierno por recuperar 

la Casa Cornide para el patrimonio de la 

ciudad. Desde el principio del mandato se 

iniciaron todos los trámites necesarios para 

que fuera declarada BIC, y estamos 

pendientes de que la Xunta, de una vez por 

todas —que no sabemos por qué no lo 

hace— anuncie de manera definitiva la 

declaración BIC, cuando están todos los 

informes preceptivos en la Xunta hechos.  

De esta manera se podrá argumentar la 

demanda judicial, porque no debemos 

cometer el error de recuperar el inmueble 

solamente. Debemos saber también qué 

existe en su interior para reclamar los 

bienes que se encuentran dentro de él, por 
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fosen susceptibles de ser reclamados 

para o ben público.  

 

A demanda non é sinxela —xa llo digo— 

e non ten nada que ver coa presentada no 

Pazo de Meirás. Xuridicamente ten outro 

percorrido diferente e isto fai que a 

demora lles impaciente, pero non imos 

dar pasos precipitados e en falso, que é 

ao que vostedes nos queren levar.  

 

 

Á alcaldesa desta cidade non lle tremerá 

o pulso á  hora de interpoñer a demanda 

—xa o dixo publicamente—, pero farao 

con todas as garantías posibles de éxito. 

Neste Pleno aprobouse por unanimidade 

que se inicien os trámites para que este 

Concello interpoña unha demanda 

xudicial para reclamar a restitución da 

Casa Cornide e así será. Non lles caiba a 

menor dúbida. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Hai unha emenda do Grupo Popular. Non 

sei se os propoñentes aceptan a emenda 

ou non.  

 

Non? Ben. Pois daquela se votará en 

primeiro lugar a emenda presentada polo 

Grupo Popular. De non prosperar, se 

votaría a moción conxunta. 

 

Votación da emenda de substitución 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular á moción conxunta 

dos Grupos Municipais da Marea 

Atlántica, Bloque Nacionalista Galego 

e da concelleira non adscrita dona 

Isabel Faraldo Calvo, a iniciativa da 

Comisión Aberta en Defensa do 

Común e unha serie de organizacións, 

sobre a recuperación da Casa Cornide 

si fueran susceptibles de ser reclamados 

para el bien público.  

 

La demanda no es sencilla —ya se lo 

digo— y no tiene nada que ver con la 

presentada en el Pazo de Meirás. 

Jurídicamente tiene otro recorrido diferente 

y esto hace que la demora les impaciente, 

pero no vamos a dar pasos precipitados y 

en falso, que es a lo que ustedes nos quieren 

llevar.  

 

A la alcaldesa de esta ciudad no le temblará 

el pulso a la  hora de interponer la demanda 

—ya lo ha dicho públicamente—, pero lo 

hará con todas las garantías posibles de 

éxito. En este Pleno se ha aprobado por 

unanimidad que se inicien los trámites para 

que este Ayuntamiento interponga una 

demanda judicial para reclamar la 

restitución de la Casa Cornide y así será. 

No les quepa la menor duda. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Hay una enmienda del Grupo Popular. No 

sé si los proponentes aceptan la enmienda 

o no.  

 

¿No? Bien. Pues entonces se votará en 

primer lugar la enmienda presentada por 

el Grupo Popular. De no prosperar, se 

votaría la moción conjunta. 

 

Votación de la enmienda de sustitución 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular a la moción conjunta de 

los Grupos Municipales de la Marea 

Atlántica, Bloque Nacionalista Galego y 

de la concejala no adscrita doña Isabel 

Faraldo Calvo, a iniciativa de la Comisión 

Abierta en Defensa de lo Común y una 

serie de organizaciones, sobre la 

recuperación de la Casa Cornide para el 
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para o patrimonio público 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular á moción 

conxunta dos Grupos Municipais da 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego e da concelleira non adscrita dona 

Isabel Faraldo Calvo, a iniciativa da 

Comisión Aberta en Defensa do Común e 

unha serie de organizacións, sobre a 

recuperación da Casa Cornide para o 

patrimonio público, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Abstense o Grupo Municipal do Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstencións). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Abstense a concelleira non adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Prospera a emenda e, polo 

tanto, queda aprobada. 

 

148. Moción conxunta dos Grupos 

Municipais da Marea Atlántica, 

Bloque Nacionalista Galego e da 

concelleira non adscrita dona Isabel 

Faraldo Calvo, a iniciativa da 

Comisión Aberta en Defensa do 

Común e unha serie de organizacións, 

patrimonio público 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular a la moción 

conjunta de los Grupos Municipales de la 

Marea Atlántica, Bloque Nacionalista 

Galego y de la concejala no adscrita doña 

Isabel Faraldo Calvo, a iniciativa de la 

Comisión Abierta en Defensa de lo Común 

y una serie de organizaciones, sobre la 

recuperación de la Casa Cornide para el 

patrimonio público, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Se abstiene el Grupo Municipal del Partido 

Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

abstenciones). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Se abstiene la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 abstención). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Prospera la enmienda y, 

por lo tanto, queda aprobada. 

 

148. Moción conjunta de los Grupos 

Municipales de la Marea Atlántica, 

Bloque Nacionalista Galego y de la 

concejala no adscrita doña Isabel Faraldo 

Calvo, a iniciativa de la Comisión Abierta 

en Defensa de lo Común y una serie de 

organizaciones, sobre la recuperación de 
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sobre a recuperación da Casa Cornide 

para o patrimonio público, emendada 

polo Grupo Municipal do Partido 

Popular. 

 

Acordo 

 

Único.- Cumprir o acordo aprobado por 

unanimidade no Pleno do 12 de setembro 

de 2019 que dicía: “Iniciar os trámites 

para que o Concello da Coruña interpoña 

unha demanda xudicial para reclamar a 

restitución ao Concello da Casa Cornide. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa á seguinte das mocións. 

Tamén é unha moción conxunta, 

presentada esta vez polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, pola Marea Atlántica e polo 

Partido Popular sobre a Axenda Urbana 

da Coruña. Teñen catro minutos e comeza 

o Bloque Nacionalista Galego. 

 

 

MOCIÓN CONXUNTA 

PRESENTADA POLOS GRUPOS 

MUNICIPAIS  DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO, 

MAREA ATLÁNTICA E PARTIDO 

POPULAR  

 

Moción conxunta dos Grupos 

Municipais do Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica e Partido 

Popular sobre a Axenda Urbana da 

Coruña (AUAC 2030). 

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben. A Axenda Urbana da Coruña 2030 é 

un documento estratéxico que recolle 

unha diagnose, uns obxectivos e unhas 

políticas ou medidas de ámbito municipal 

la Casa Cornide para el patrimonio 

público, emendada por el Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

 

Acuerdo 

 

Único.- Cumplir el acuerdo aprobado por 

unanimidad en el Pleno de 12 de 

septiembre  de 2019 que decía: “Iniciar los 

trámites para que el Ayuntamiento de A 

Coruña interponga una demanda judicial 

para reclamar la restitución al 

Ayuntamiento de la Casa Cornide. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a la siguiente de las mociones. 

También es una moción conjunta, 

presentada esta vez por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, por la Marea Atlántica y por el 

Partido Popular sobre la Agenda Urbana 

de A Coruña. Tienen cuatro minutos y 

comienza el Bloque Nacionalista Galego. 

 

 

MOCIÓN CONJUNTA PRESENTADA 

POR LOS GRUPOS MUNICIPALES  

DEL BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO, MAREA ATLÁNTICA Y 

PARTIDO POPULAR  

 

 

Moción conjunta de los Grupos 

Municipales del Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica y Partido 

Popular sobre la Agenda Urbana de A 

Coruña (AUAC 2030). 

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien. La Agenda Urbana de A Coruña 

2030 es un documento estratégico que 

recoge una diagnosis, unos objetivos y 

unas políticas o medidas de ámbito 
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de aquí até 2030. Transcende pois o 

actual mandato, á corporación que resulte 

electa das urnas de maio do ano que vén, 

e terá que aplicala a que resulte electa das 

eleccións de 2027. É un documento cunha 

grande transcendencia temporal, mais 

tamén política e pública, pois ten que 

servir de apoio para a solicitude de fondos 

europeos nos vindeiros anos. 

 

 

Como saben, a redacción da Axenda 

Urbana está financiada polo Estado. As 

bases para acadar ese financiamento 

foron publicadas no BOE en setembro de 

2021 e recollían que había de prazo un 

ano para a aprobación do documento. É 

dicir, que había ata o 13 de setembro de 

2022 para aprobala en Pleno.  

 

Ás once horas e cincuenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Cendán Gayoso. 

 

Así se nos transmitiu ademais ás persoas 

que acudimos ao Ágora o día 18 de maio 

de 2022 a un acto de presentación do 

proxecto de Axenda Urbana da Coruña 

que daba o pistoletazo de saída dos 

procesos participativos que se 

desenvolverían despois. Lembro 

perfectamente que alí estaba o señor 

Lage, mais tamén lembro que na reunión 

do 30 de xuño de 2022 da Mesa de 

Mobilidade Sostíbel, o responsábel da 

consultora lembrou que a Axenda Urbana 

tiña que estar aprobada antes do 13 de 

setembro. Xuraría que alí estaba tamén o 

señor Díaz. E malia isto, o 6 de setembro 

de 2022 convócasenos aos grupos 

municipais para ao día seguinte 

presentarnos, a través dunha 

videoconferencia, unha Axenda Urbana 

cuxo contido só puidemos coñecer polo 

que puidemos ler dun día para outro dun 

resumo executivo.  

 

Na mesma conferencia na que se nos 

municipal de aquí hasta 2030. Trasciende 

pues el actual mandato, a la corporación 

que resulte electa de las urnas de mayo del 

año que viene, y tendrá que aplicarla la 

que resulte electa de las elecciones de 

2027. Es un documento con una gran 

trascendencia temporal, mas también 

política y pública, pues tiene que servir de 

apoyo para la solicitud de fondos europeos 

en los próximos años. 

 

Como saben, la redacción de la Agenda 

Urbana está financiada por el Estado. Las 

bases para alcanzar esa financiación 

fueron publicadas en el BOE en septiembre 

de 2021 y recogían que había de plazo un 

año para la aprobación del documento. Es 

decir, que había hasta el 13 de septiembre 

de 2022 para aprobarla en Pleno.  

 

A las once horas y cincuenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Cendán Gayoso. 

 

Así se nos transmitió además a las 

personas que acudimos al Ágora el día 18 

de mayo de 2022 a un acto de presentación 

del proyecto de Agenda Urbana de A 

Coruña que daba el pistoletazo de salida 

de los procesos participativos que se 

desarrollarían después. Recuerdo 

perfectamente que allí estaba el señor 

Lage, mas también recuerdo que en la 

reunión de 30 de junio  de 2022 de la Mesa 

de Movilidad Sostenible, el responsable de 

la consultora recordó que la Agenda 

Urbana tenía que estar aprobada antes de 

13 de septiembre. Juraría que allí estaba 

también el señor Díaz. Y a pesar de esto, el 

6 de septiembre de 2022 se nos convoca a 

los grupos municipales para al día 

siguiente presentarnos, a través de una 

videoconferencia, una Agenda Urbana 

cuyo contenido solo pudimos conocer por 

lo que pudimos leer de un día para otro de 

un resumen ejecutivo.  

 

En la misma conferencia en la que se nos 
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presenta en liñas moi xerais a Axenda 

Urbana da Coruña indícasenos que a 

teriamos que aprobar o luns día 12, sen 

termos nin sequera, ata ese momento, 

acceso a todo o contido da axenda, e que 

teríamos apenas catro días para estudar 

un documento de arredor de mil páxinas. 

E o peor é que nos quixeron facer crer que 

o Goberno local non coñecía, ata esa 

mesma semana, que tería que ser 

aprobada antes do 13 de setembro. Un 

auténtico insulto á intelixencia da 

oposición. 

 

Finalmente, para aforrar o chaparrón, o 

Goberno local opta por lle furtar á 

oposición o debate sobre a Axenda 

Urbana e apróbaa vía Xunta de Goberno 

Local extraordinaria, na que a alcaldesa 

indica que se trata dun documento aberto 

á participación da oposición, cousa que 

non se cumpriu. Á vista está.  

 

 

Isto foi o 12 de setembro, hai un mes, 

mentres en outras cidades do país se 

estaban a producir plenos de aprobación 

das súas axendas urbanas. E todo isto 

acontece co fragrante incumprimento dun 

acordo tomado na sacrosanta parte 

resolutiva do Pleno de decembro de 2020. 

Non da parte non resolutiva. Non. Non 

falamos dos acordos recollidos nunha 

moción desas que aproba o Goberno 

local, ergue o brazo para aprobalas, mais 

logo non cumpre. Falamos dun punto da 

orde do día da parte resolutiva do Pleno 

que acordaba darlle impulso á Axenda 

Urbana da Coruña 2030, que quedaba 

modificado por unha emenda presentada 

polos tres grupos da oposición que hoxe 

traemos esta moción. 

 

 

E por ese xeito de funcionar; polo furto á 

participación da oposición no deseño e 

concreción da Axenda Urbana; polo furto 

ao debate plenario; polo incumprimento a 

presenta en líneas muy generales la 

Agenda Urbana de A Coruña se nos indica 

que la tendríamos que aprobar el lunes día 

12, sin haber tenido ni siquiera, hasta ese 

momento, acceso a todo el contenido de la 

agenda, y que tendríamos apenas cuatro 

días para estudiar un documento de 

alrededor de mil páginas. Y lo peor es que 

nos quisieron hacer creer que el Gobierno 

local no conocía, hasta esa misma semana, 

que tendría que ser aprobada antes de 13 

de septiembre. Un auténtico insulto a la 

inteligencia de la oposición. 

 

Finalmente, para ahorrar el chaparrón, el 

Gobierno local opta por hurtarle a la 

oposición el debate sobre la Agenda 

Urbana y la aprueba vía Junta de 

Gobierno Local extraordinaria, en la que 

la alcaldesa indica que se trata de un 

documento abierto a la participación de la 

oposición, cosa que no se cumplió. A la 

vista está.  

 

Esto fue el 12 de septiembre, hace un mes, 

mientras en otras ciudades del país se 

estaban produciendo plenos de aprobación 

de sus agendas urbanas. Y todo esto 

acontece con el fragrante incumplimiento 

de un acuerdo tomado en la sacrosanta 

parte resolutiva del Pleno de diciembre de 

2020. No de la parte no resolutiva. No. No 

hablamos de los acuerdos recogidos en 

una moción de esas que aprueba el 

Gobierno local, levanta el brazo para 

aprobarlas, mas luego no cumple. 

Hablamos de un punto del orden del día de 

la parte resolutiva del Pleno que acordaba 

darle impulso a la Agenda Urbana de A 

Coruña 2030, que quedaba modificado por 

una enmienda presentada por los tres 

grupos de la oposición que hoy traemos 

esta moción. 

 

Y por esa manera de funcionar; por el 

hurto a la participación de la oposición en 

el diseño y concreción de la Agenda 

Urbana; por el hurto al debate plenario; 
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un acordo plenario é que pedimos 

reprobación do Goberno local.  

 

 

Pedímoslles que rectifiquen na súa falta 

de autocrítica, cando menos en canto a 

este asunto, mais tamén presentamos esta 

moción porque temos vontade de achega. 

Consideramos fundamental reconducir o 

proceso, facer que o Goberno local 

cumpra co aprobado no Pleno  de 3 de 

decembro de 2020, e por iso dámoslle 

nada máis e nada menos que un mes para 

constituír a Comisión Especial para a 

Axenda Urbana da Coruña. Porque 

queremos traballar no contido da Axenda 

Urbana da Coruña 2030 para acadar o 

máximo consenso posíbel, como fixemos 

no seu día co EIDUS.  

 

 

Nun primeiro momento, e quero lembrar, 

porque debía de ternos feito xa aprender... 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

Nun primeiro momento, en xaneiro de 

2016, foi aprobado en Xunta de Goberno 

Local. En base a esa estratexia se pediron 

fondos que non se acadaron. A oposición, 

incluído o Partido Socialista, afeoulle ao 

Goberno Local da Marea Atlántica aquel 

facer, porque non podía aprobar en 

solitario o Goberno local un documento 

desas características: de cidade e 

estratéxico, que transcendía o mandato. E 

finalmente constituíuse unha comisión en 

outubro de 2017 —en aplicación dunha 

moción, ollo— e grazas a ela... (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención).  

 

 

Remato xa. Desde a oposición 

traballamos man a man coa consultora 

encargada de redactar o EIDUS, e logo 

dunhas cantas xornadas de traballo, 

aprobouse por unanimidade no Pleno. 

 

por el incumplimiento a un acuerdo 

plenario es que pedimos reprobación del 

Gobierno local.  

 

Les pedimos que rectifiquen en su falta de 

autocrítica, por lo menos en cuanto a este 

asunto, pero también presentamos esta 

moción porque tenemos voluntad de 

aportación. Consideramos fundamental 

reconducir el proceso, hacer que el 

Gobierno local cumpla con lo aprobado en 

el Pleno  de 3 de diciembre de 2020, y por 

eso le damos nada más y nada menos que 

un mes para constituir la Comisión 

Especial para la Agenda Urbana de A 

Coruña. Porque queremos trabajar en el 

contenido de la Agenda Urbana de A 

Coruña 2030 para alcanzar el máximo 

consenso posible, como hicimos en su día 

con el EIDUS.  

 

En un primer momento, y quiero recordar, 

porque debería habernos hecho ya 

aprender… (se oye una señal acústica 

indicativo de la finalización del tiempo de 

intervención).  En un primer momento, en 

enero de 2016, fue aprobado en Junta de 

Gobierno Local. En base a esa estrategia 

se pidieron fondos que no se alcanzaron. 

La oposición, incluido el Partido 

Socialista, le afeó al Gobierno Local de la 

Marea Atlántica aquel proceder, porque 

no podía aprobar en solitario el Gobierno 

local un documento de esas 

características: de ciudad y estratégico, 

que trascendía el mandato. Y finalmente se 

constituyó una comisión en octubre de 

2017 —en aplicación de una moción, ojo— 

y gracias a ella... (se oyen dos señales 

acústicas indicativos de la finalización del 

tiempo de intervención).  

 

Termino ya. Desde la oposición 

trabajamos mano a mano con la consultora 

encargada de redactar el EIDUS, y tras 

unas cuantas jornadas de trabajo, se 

aprobó por unanimidad en el Pleno. 
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Non se está a pedir nin máis nin menos 

que o que pedía o Partido Socialista 

cando estaba na oposición. Estamos a 

pedir, sen máis, que se respecten os 

acordos plenarios. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para a Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas, señora Rey. 

 

Hai que facelo mal, pero mal, 

rematadamente mal, para poñer de acordo 

a todas as forzas políticas legalmente 

representadas neste pleno, pero mal. 

 

 

A nós, na Marea, entristécenos 

particularmente, porque este proceso, o 

da Axenda Urbana da Coruña, cando se 

iniciou, cando o iniciou o alcalde Xulio 

Ferreiro e o Goberno da Marea Atlántica, 

era pioneiro no Estado, pioneiro. Catro 

anos despois, non só no é pioneiro, senón 

que enriba finaliza, digamos, esa primeira 

viaxe administrativa marcado pola 

polémica, cun Pleno como o de hoxe, cun 

segundo acordo de toda a oposición 

reprobando ao Goberno, e ademais, como 

se cadra algún día temos ocasión de 

discutir, con resultados bastante pobres. 

Desde logo, a min preocuparíame a imaxe 

que se está a dar desta Axenda Urbana 

diante do ministerio que financia a súa 

elaboración. 

 

Ás once horas e cincuenta e sete 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

É un destes casos, periódicos neste 

mandato, onde nos custa francamente 

No se está pidiendo nada más y nada 

menos que lo que pedía el Partido 

Socialista cuando estaba en la oposición. 

Estamos pidiendo, sin más, que se respeten 

los acuerdos plenarios. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para la Marea Atlántica. Señor 

Martínez. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias, señora Rey. 

 

Hay que hacerlo mal, pero mal, 

rematadamente mal, para poner de 

acuerdo a todas las fuerzas políticas 

legalmente representadas en este pleno, 

pero mal. 

 

A nosotros, en la Marea, nos entristece 

particularmente, porque este proceso, el de 

la Agenda Urbana de A Coruña, cuando se 

inició, cuando lo inició el alcalde Xulio 

Ferreiro y el Gobierno de la Marea 

Atlántica, era pionero en el Estado, 

pionero. Cuatro años después, no solo no 

es pionero, sino que encima termina, 

digamos, ese primer viaje administrativo 

marcado por la polémica, con un Pleno 

como el de hoy, con un segundo acuerdo de 

toda la oposición reprobando al Gobierno, 

y además, como a lo mejor algún día 

tenemos ocasión de discutir, con 

resultados bastante pobres. Desde luego, a 

mí me preocuparía la imagen que se está 

dando de esta Agenda Urbana  ante del 

ministerio que financia su elaboración. 

 

A las once horas y cincuenta y siete 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Es uno de estos casos, periódicos en este 

mandato, donde nos cuesta francamente 
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entender por que pasa isto. Non sei se é 

sectarismo —non sería a primeira vez— 

ou directamente desinterese no propio 

traballo de localización dos obxectivos de 

desenvolvemento sostible e de redacción 

dun plan de axenda urbana local. En 

calquera dos dous casos é un desastre e é 

unha irresponsabilidade, porque a 

alcaldesa tíñao todo a favor para que esta 

Axenda Urbana tivese unha biografía 

máis digna e chegase aquí, xa non digo 

por unanimidade, porque precisamente 

por ser un instrumento sensible de 

imaxinación e planificación estratéxica 

dunha cidade a dez anos, onde se teñen, 

por definición, que abordar cuestións de 

enorme contido político, pois ás veces a 

unanimidade é difícil, cando concorren 

forzas políticas con horizontes e modelos 

de cidade tan diferentes, pero estou 

seguro que unha maioría absoluta ampla 

era fácil de conseguir.  

 

Ás once horas e cincuenta e oito 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas. 

 

Cando chegou á Alcaldía tiña a folla de 

ruta feita, a planificación feita, o deseño 

feito, a reflexión feita, un antecedente 

inmediato de éxito —a EIDUS Coruña—

, un traballo técnico que trazaba xa a 

ponte entre a EIDUS Coruña e a Axenda 

Urbana. Había alianzas establecidas con 

outras administracións, había un 

convenio marco con ONU Hábitat, 

liderabamos dous proxectos piloto da 

Axenda Urbana do Eixo Atlántico, en 

enriba había aquí, e hai aquí, unha forza 

política, que é a Marea Atlántica, que cree 

nos procesos de planificación estratéxica, 

que ten experiencia de Goberno e que 

estaba disposta, a diferenza de outras 

forzas políticas que... en fin... segundo 

estean no Goberno ou na oposición 

defenden unha cousa e a contraria, 

estabamos dispostos e dispostas a 

colaborar; a sacar adiante esa Axenda 

entender por qué pasa esto. No sé si es 

sectarismo —no sería la primera vez— o 

directamente desinterés en el propio 

trabajo de localización de los objetivos de 

desarrollo sostenible y de redacción de un 

plan de agenda urbana local. En 

cualquiera de los dos casos es un desastre 

y es una irresponsabilidad, porque la 

alcaldesa lo tenía todo a favor para que 

esta Agenda Urbana tuviera una biografía 

más digna y llegara aquí, ya no digo por 

unanimidad, porque precisamente por ser 

un instrumento sensible de imaginación y 

planificación estratégica de una ciudad a 

diez años, donde se tienen, por definición, 

que abordar cuestiones de enorme 

contenido político, pues a veces la 

unanimidad es difícil, cuando concurren 

fuerzas políticas con horizontes y modelos 

de ciudad tan diferentes, pero estoy seguro 

que una mayoría absoluta amplia era fácil 

de conseguir.  

 

A las once horas y cincuenta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Cuando llegó a la Alcaldía tenía la hoja de 

ruta hecha, la planificación hecha, el 

diseño hecho, la reflexión hecha, un 

antecedente inmediato de éxito —a EIDUS 

Coruña—, un trabajo técnico que trazaba 

ya el puente entre la EIDUS Coruña y la 

Agenda Urbana. Había alianzas 

establecidas con otras administraciones, 

había un convenio marco con ONU 

Hábitat, liderábamos dos proyectos piloto 

de la Agenda Urbana del Eje Atlántico, en 

encima había aquí, y hay aquí, una fuerza 

política, que es la Marea Atlántica, que 

cree en los procesos de planificación 

estratégica, que tiene experiencia de 

Gobierno y que estaba dispuesta, a 

diferencia de otras fuerzas políticas que... 

en fin... según estén en el Gobierno o en la 

oposición defienden una cosa y la 

contraria, estábamos dispuestos y 

dispuestas a colaborar; a sacar adelante 
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Urbana.  

 

É inexplicable, de verdade, que con todo 

iso a favor, como en tantos outros 

asuntos, cheguemos a este punto nestas 

condicións. Xa en decembro de 2020 

estiveron a piques de desviarse do 

camiño, tivemos que traelos ao rego. Os 

mesmos grupos que hoxe estamos 

reprobando a súa maneira de proceder e a 

súa xestión da Axenda Urbana, daquela 

trouxemos aquí e conseguimos que se 

aprobase ademais por unanimidade, co 

seu propio voto, unha folla de ruta 

alternativa que reencamiñaba o traballo e 

na que, por certo, a diferencia de esta, 

cabiamos todos. Todos os grupos 

municipais aquí representados. Pois 

dende aquela, dous anos tirados ao lixo. 

Medio mandato, señora Rey. Medio 

mandato. 

 

Ás once horas e cincuenta e nueve 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas e entra a señora 

Cendán Gayoso. 

 

Este mesmo debate é a proba de que isto 

é un erro e de que aquela comisión e 

aquela folla de ruta eran necesarias. Eu 

teño catro minutos, non só para reprobar 

ao Goberno; para explicar os 

antecedentes, senón supostamente tamén 

para tomar posición ou facer unha 

valoración sobre unha axenda urbana que 

é un documento estratéxico, cun período 

de vixencia superior a varios mandatos, e 

ademais cuxo documento ten máis de mil 

páxinas. Evidentemente, é materialmente 

imposible. E iso é... Por aí é por onde 

empeza un a perder, así silenciosamente, 

espazos de liberación e calidade 

democrática, e iso é inadmisible. (Óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

 

Non podo profundizar, pero si que 

adianto, señora Rey, que a Axenda 

esa Agenda Urbana.  

 

Es inexplicable, de verdad, que con todo 

eso a favor, como en tantos otros asuntos, 

lleguemos a este punto en estas 

condiciones. Ya en diciembre de 2020 

estuvieron a punto de desviarse del 

camino, tuvimos que traerlos de vuelta. Los 

mismos grupos que hoy estamos 

reprobando su manera de proceder y su 

gestión de la Agenda Urbana, luego 

trajimos aquí y conseguimos que se 

aprobara además por unanimidad, con su 

propio voto, una hoja de ruta alternativa 

que reencaminaba el trabajo y en la que, 

por cierto, a diferencia de esta, cabíamos 

todos. Todos los grupos municipales aquí 

representados. Pues desde entonces, dos 

años tirados a la basura. Medio mandato, 

señora Rey. Medio mandato. 

 

 

A las once horas y cincuenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas y entra la señora 

Cendán Gayoso. 

 

Este mismo debate es la prueba de que esto 

es un error y de que aquella comisión y 

aquella hoja de ruta eran necesarias. Yo 

tengo cuatro minutos, no solo para 

reprobar al Gobierno; para explicar los 

antecedentes, sino supuestamente también 

para tomar posición o hacer una 

valoración sobre una agenda urbana que 

es un documento estratégico, con un 

período de vigencia superior a varios 

mandatos, y además cuyo documento tiene 

más de mil páginas. Evidentemente, es 

materialmente imposible. Y eso es... Por 

ahí es por donde empieza uno a perder, así 

silenciosamente, espacios de liberación y 

calidad democrática, y eso es inadmisible. 

(Se oye una señal acústica indicativo de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

No puedo profundizar, pero sí que 

adelanto, señora Rey, que la Agenda 



 

80 

Urbana non está á altura. Non está á altura 

nin sequera do propio diagnóstico que fan 

as persoas que participaron nos espazos 

de deliberación, e aí está o caso flagrante 

de... Hai unha pulsión clara por parte das 

persoas que participan de abordar a 

cuestión metropolitana, e a Axenda 

Urbana non dá unha resposta a esa 

vontade metropolitana. A cuestión da 

integración dos peiraos aparece 

conxelada esquematicamente (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

como se estivésemos en 2004. Vou 

rematando. Non está á altura dos desafíos 

que calquera cidade como A Coruña ten 

que afrontar no día de hoxe, e aí chama a 

atención a incomparecencia de Nostián, 

da política de xestión de residuos, ou 

mesmo da política enerxética, do 

operador enerxético que está pactado nos 

orzamentos de este ano e que tería que 

estar feito e non está á altura. Por último, 

e isto case é o que máis nos doe, da propia 

potencialidade que ten a cidade da 

Coruña para liderar...  

 

 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor Martínez, ten que 

rematar. 

 

Señor Martínez Durán  

 

Vou rematando xa. 

 

Un liderado que debería de exercer na 

construción dun mundo máis xusto, máis 

verde, máis feminista e máis 

democrático. 

 

Creo, señora Rey, que esta Axenda 

Urbana non ten proxecto e creo tamén 

que este pleno de hoxe se parece pero 

moito, moito, moito a unha calella sen 

saída. Rectifique, por favor. 

Urbana no está a la altura. No está a la 

altura ni siquiera del propio diagnóstico 

que hacen las personas que participaron 

en los espacios de deliberación, y ahí está 

el caso flagrante de... Hay una pulsión 

clara por parte de las personas que 

participan de abordar la cuestión 

metropolitana, y la Agenda Urbana no da 

una respuesta la esa voluntad 

metropolitana. La cuestión de la 

integración de los muelles aparece 

congelada esquemáticamente (se oyen dos 

señales acústicas indicativos de la 

finalización del tiempo de intervención) 

como se estuviéramos en 2004. Voy 

finalizando. No está a la altura de los 

desafíos que cualquier ciudad como A 

Coruña tiene que afrontar en el día de hoy, 

y ahí llama la atención a incomparecencia 

de Nostián, de la política de gestión de 

residuos, o incluso de la política 

energética, del operador energético que 

está pactado en los presupuestos de este 

año y que tendría que estar hecho y no está 

a la altura. Por último, y esto casi es lo que 

más nos done, de la propia potencialidad 

que tiene la ciudad de A Coruña para 

liderar... 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señor Martínez, tiene 

que finalizar. 

 

Señor Martínez Durán  

 

Voy finalizando ya. 

 

Un liderazgo que debería de ejercer en la 

construcción de un mundo más justo, más 

verde, más feminista y más democrático. 

 

 

Creo, señora Rey, que esta Agenda Urbana 

no tiene proyecto y creo también que este 

pleno de hoy se parece pero mucho, 

mucho, mucho a un callejón sin salida. 

Rectifique, por favor. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Partido Popular. Señor 

Rodríguez. 

 

Ás doce horas e dous minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Lema Suárez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Bo día. 

 

Hoxe si que é un día sinalado neste 

mandato. Hoxe —quen sabe?— incluso o 

Goberno de Inés Rey, tan dado a abusar 

do cualificativo de histórico, pode ata 

nolo dedique.  

 

É tan mediocre o nivel do seu desempeño 

ordinario que para eles é case todo 

histórico. O foi aquel cume do porto, do 

que xa ninguén se acorda, salvo eles, 

aínda que logo o tren a Langosteira o 

trouxo o presidente Feijóo, da súa 

reunión con Ábalos. Foino tamén o cume 

hispano-alemán, aquel no que si houbo 

esa reunión —que segundo a nosa 

alcaldesa non tocaba— co presidente 

Sánchez, e apenas vinte e catro horas 

despois presentáronse uns orzamentos 

xerais do Estado que son un novo 

menosprezo político a ela e, o que é peor, 

á cidade.  

 

Queda só por saber se será igual de 

histórico o último cume, o do 

Copacabana, que parece ser onde agora 

se discuten os asuntos de cidade, como a 

candidatura a sede da Axencia Española 

da Intelixencia Artificial, á que vostedes 

se apuntaron tarde e mal, e aínda por 

riba ademais, mesmo hoxe vetando unha 

declaración institucional de apoio a esa 

candidatura. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Partido Popular. Señor 

Rodríguez. 

 

A las doce horas y dos minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Lema Suárez. 

 

Señor Rodríguez Martínez 

 

Buenos días. 

 

Hoy sí que es un día señalado en este 

mandato. Hoy —¿quién sabe?— incluso el 

Gobierno de Inés Rey, tan dado a abusar 

del calificativo de histórico, puede hasta 

nos lo dedique.  

 

Es tan mediocre el nivel de su desempeño 

ordinario que para ellos es casi todo 

histórico. Lo fue aquella cumbre del 

puerto, de la que ya nadie se acuerda, salvo 

ellos, aunque luego el tren a Langosteira lo 

trajo el presidente Feijóo, de su reunión con 

Ábalos. Lo fue también la cumbre hispano-

alemana, aquella en la que sí hubo esa 

reunión —que según nuestra alcaldesa no 

tocaba— con el presidente Sánchez, y 

apenas veinticuatro horas después se 

presentaron unos presupuestos generales 

del Estado que son un nuevo ninguneo 

político a ella y, lo que es peor, a la ciudad.  

 

 

Queda sólo por saber si será igual de 

histórica la última cumbre, la del 

Copacabana, que parece ser donde ahora se 

discuten los asuntos de ciudad, como la 

candidatura a sede de la Agencia Española 

de la Inteligencia Artificial, a la que 

ustedes se han apuntado tarde y mal, y por 

si fuera poco además, incluso hoy vetando 

una declaración institucional de apoyo a 

esa candidatura. 
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Volvamos a hoxe. É, como dixen, un día 

sinalado. É a primeira vez que estes tres 

grupos —que representan unha maioría 

absoluta que vostede, señora Rey, non 

ten, aínda que se comporta coma se a 

tivese— presentan conxuntamente unha 

moción para reprobar a maneira na que 

se tramitou e aprobou nada menos que a 

Axenda Urbana. É, por certo, a mesma 

unanimidade da que vostede saca peito a 

miúdo para presumir dos asuntos que 

saen adiante, polo que esperamos que 

esta unanimidade de hoxe tamén a teña, 

señora Rey, en tan alta consideración e 

rectifique. 

 

Pero hoxe é sobre todo un día para que 

os que promovemos esta reprobación non 

confundamos o síntoma coa enfermidade. 

Hoxe tráenos aquí o síntoma, que é a 

absoluta falta de diálogo deste Goberno, 

pero a enfermidade é máis grave, é a 

ausencia dun proxecto de cidade e a falta 

de ambición para construílo. Esta cidade 

está moi por enriba do seu Goberno e 

vostedes o saben, e por iso xogan 

permanentemente a chica, ou ao caneo 

curto, como lles gusta a vostedes dicir.  

 

 

Vostedes promoven unha cidade 

timorata, encollida, medrosa, 

pusilánime, gris... Porque só dese xeito 

podería parecer que están vostedes á 

altura da cidade que gobernan. Pero nin 

así. E por iso o da falta de diálogo é o 

menos preocupante. Este grupo ademais 

xa está afeito. Vou dar un exemplo sobre 

o que é a medida da súa capacidade de 

diálogo. Vostedes só descolgaron o 

teléfono para falar co Partido Popular —

non para chamar, ou sexa, chamamos 

nós— con motivo dunha pandemia 

mundial. Chamamos nós para ofrecer 

calquera tipo de proposta e apoio para 

paliar as consecuencias 

socioeconómicas da crise da covid. Foi a 

única vez. Esa é a medida da súa 

Volvamos a hoy. Es, como dije, un día 

señalado. Es la primera vez que estos tres 

grupos —que representan una mayoría 

absoluta que usted, señora Rey, no tiene, 

aunque se comporta como si la tuviera— 

presentan conjuntamente una moción para 

reprobar la manera en la que se ha 

tramitado y aprobado nada menos que la 

Agenda Urbana. Es, por cierto, la misma 

unanimidad de la que usted saca pecho a 

menudo para presumir de los asuntos que 

salen adelante, por lo que esperamos que 

esta unanimidad de hoy también la tenga, 

señora Rey, en tan alta consideración y 

rectifique. 

 

Pero hoy es sobre todo un día para que los 

que promovemos esta reprobación no 

confundamos el síntoma con la 

enfermedad. Hoy nos trae aquí el síntoma, 

que es la absoluta falta de diálogo de este 

Gobierno, pero la enfermedad es más 

grave, es la ausencia de un proyecto de 

ciudad y la falta de ambición para 

construirlo. Esta ciudad está muy por 

encima de su Gobierno y ustedes lo saben, 

y por eso juegan permanentemente a chica 

o al regate corto, como les gusta a ustedes 

decir.  

 

Ustedes promueven una ciudad pacata, 

encogida, apocada, pusilánime, gris… 

Porque sólo de esa manera podría parecer 

que están ustedes a la altura de la ciudad 

que gobiernan. Pero ni así. Y por eso lo de 

la falta de diálogo es lo menos preocupante. 

Este grupo además ya está acostumbrado. 

Les voy a dar un ejemplo sobre lo que es la 

medida de su capacidad de diálogo. 

Ustedes sólo descolgaron el teléfono para 

hablar con el Partido Popular —no para 

llamar, o sea, llamamos nosotros— con 

motivo de una pandemia mundial. 

Llamamos nosotros para ofrecer cualquier 

tipo de propuesta y apoyo para paliar las 

consecuencias socioeconómicas de la crisis 

de la covid. Fue la única vez. Esa es la 

medida de su capacidad de diálogo, que 
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capacidade de diálogo, que hoxe 

volveron a demostrar, insisto, vetando 

esa declaración institucional en favor da 

candidatura a sede da Axencia Española 

da Intelixencia Artificial, que por certo, 

si saíu adiante noutro Goberno que 

tamén é de cor socialista, en Santiago. Alí 

non houbo ningún problema. Aquí parece 

que si o hai. 

 

Pero o grave é a enfermidade. Vostedes 

carecen de proxecto de cidade e por iso 

non cren na axenda urbana, e por iso 

presentan “in extremis” o seu plan de 

acción, aos tombos e pola porta de atrás; 

aprobándoo en Xunta de Goberno Local, 

e non neste Pleno co resto de grupos da 

Corporación.  

 

Tramitaron, e o que é máis grave, 

aprobaron a Axenda Urbana sen a 

participación das dúas terceiras partes 

da Corporación. Que escusa de mal 

estudante lle deron vostedes ao 

ministerio para xustificar tal disparate, 

que é radicalmente contrario á 

metodoloxía que o propio ministerio 

propón?  

 

E esa falta de ambición e de proxecto está 

patente ao longo de todo o plan de 

acción. Non contén unha estratexia 

compartida nin asumida polos principais 

actores económicos e sociais da cidade, 

con capacidade de influencia e 

incidencia na súa execución. O 

fundamental dunha axenda urbana son os 

obxectivos, e por iso é imprescindible 

asegurar o compromiso e colaboración 

de todos eses actores. Unha elevadísima 

porcentaxe das liñas de acción que 

vostedes propoñen son excesivamente 

xenéricas, son lugares comúns, e na gran 

maioría dos casos nin sequera se 

produciron acordos sobre eses 

proxectos. 

 

Ás doce horas e cinco minutos entra no 

hoy han vuelto a demostrar, insisto, 

vetando esa declaración institucional en 

favor de la candidatura a sede de la 

Agencia Española de la Inteligencia 

Artificial, que por cierto, sí salió adelante 

en otro Gobierno que también es de color 

socialista, en Santiago. Allí no hubo ningún 

problema. Aquí parece que sí lo hay. 

 

 

Pero lo grave es la enfermedad. Ustedes 

carecen de proyecto de ciudad y por eso no 

creen en la agenda urbana, y por eso 

presentan “in extremis” su plan de acción, 

a trompicones y por la puerta de atrás; 

aprobándolo en Junta de Gobierno Local, y 

no en este Pleno con el resto de grupos de 

la Corporación.  

 

Han tramitado, y lo que es más grave, 

aprobado la Agenda Urbana sin la 

participación de las dos terceras partes de 

la Corporación ¿Qué excusa de mal 

estudiante le han dado ustedes al ministerio 

para justificar tal disparate, que es 

frontalmente contrario a la metodología 

que el propio ministerio propone?  

 

 

Y esa falta de ambición y de proyecto está 

patente a lo largo de todo el plan de acción. 

No contiene una estrategia compartida ni 

asumida por los principales actores 

económicos y sociales de la ciudad, con 

capacidad de influencia e incidencia en su 

ejecución. Lo fundamental de una agenda 

urbana son los objetivos, y por eso es 

imprescindible asegurar el compromiso y 

colaboración de todos esos actores. Un 

elevadísimo porcentaje de las líneas de 

acción que ustedes proponen son 

excesivamente genéricas, son lugares 

comunes, y en la gran mayoría de los casos 

ni siquiera se han producido acuerdos en 

torno a esos proyectos. 

 

 

A las doce horas y cinco minutos entra en 
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Salón de Sesións o señor Lema Suárez. 

 

 

En xeral, o que ocorreu é o que xa vimos 

padecendo desde fai tres anos. Non 

mostraron ningún convencemento, nin 

interese, e menos aínda liderado, para 

impulsar un instrumento de xestión 

estratéxica da cidade e a súa área, como 

é a Axenda Urbana. 

 

Conclúo. É moi preocupante que, 

rematando xa o mandato, vostedes non 

saiban distinguir entre políticas 

municipais e políticas de cidade. 

Vostedes, como non saben distinguir 

entre o un e o outro, prostituíron a 

Axenda Urbana.  

 

Eu xa teño unha idade como para crer 

nas casualidades e (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —conclúo— e 

xusto na semana previa a este atropelo, 

escoitamos nunha entrevista, dicía a nosa 

alcaldesa que tiña un proxecto para dez 

anos. Ben, o primeiro, non creo que a 

cidade mereza tal castigo. O segundo é 

que a Axenda Urbana non é o programa 

electoral de ninguén. Non pode selo. Nin 

sequera o proxecto dun Goberno. É unha 

estratexia de cidade que transcende a 

varios mandatos e na que nos xogamos o 

futuro. Por iso esta Axenda Urbana é, a 

día de hoxe, unha nova oportunidade 

perdida. Rectifique e, se o fan, unha vez 

máis acertará. Están a tempo de 

incorporar (óense dous sinais acústicos 

indicativas da finalización do tempo de 

intervención)  as nosas achegas.  

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Rodríguez. 

 

el Salón de Sesiones el señor Lema 

Suárez. 

 

En general, lo que ha ocurrido es lo que ya 

venimos padeciendo desde hace tres años. 

No han mostrado ningún convencimiento, 

ni interés, y menos aún liderazgo, para 

impulsar un instrumento de gestión 

estratégica de la ciudad y su área, como es 

la Agenda Urbana. 

 

Concluyo. Es muy preocupante que, 

finalizando ya el mandato, ustedes no 

sepan distinguir entre políticas municipales 

y políticas de ciudad. Ustedes, como no 

saben distinguir entre lo uno y lo otro, han 

prostituido la Agenda Urbana.  

 

 

Yo ya tengo una edad como para creer en 

las casualidades y (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —concluyo— y 

justo en la semana previa a esta tropelía, 

escuchamos en una entrevista, decía 

nuestra alcaldesa que tenía un proyecto 

para diez años. Bueno, lo primero, no creo 

que la ciudad merezca tal castigo. Lo 

segundo es que la Agenda Urbana no es el 

programa electoral de nadie. No puede 

serlo. Ni siquiera el proyecto de un 

Gobierno. Es una estrategia de ciudad que 

trasciende a varios mandatos y en la que 

nos jugamos el futuro. Por eso esta Agenda 

Urbana es, a día de hoy, una nueva 

oportunidad perdida. Rectifique y, si lo 

hacen, una vez más acertará. Están a 

tiempo de incorporar (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) nuestras 

aportaciones.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Rodríguez. 

 



 

85 

Turno para o Grupo Socialista. Señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, voume quedar coa súa 

última... 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Non sei alcaldesa, pero creo que 

saltamos a orde. 

 

Presidencia 

 

Perdón. Si. Perdón, desculpe, estaba 

despistada. Como imos por orde... 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Non pasa nada. Empezo acostumarame a 

que se me silencie... 

 

Presidencia 

 

Perdón. Lle pido desculpas. De verdade, 

señora Faraldo. É o seu turno. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Cando o 3 de febreiro do 2030..., perdón, 

do 2020, aprobábase neste Pleno a 

adhesión da nosa cidade á rede de 

entidades locais que asumían o 

compromiso de defender e levar a cabo as 

políticas marcadas pola Axenda Urbana, 

unha das cuestións sobre as que puxemos 

a lupa era a necesidade de que a cidadanía 

da Coruña se sentise interpelada e, polo 

tanto, o labor de difusión para a 

participación cidadá era un dos eidos 

básicos. Dicía o portavoz do PSOE nese 

Pleno, nese Pleno de decembro onde se 

aprobou esta adhesión, que se trataba de 

Turno para el Grupo Socialista. Señor 

Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Rodríguez, me voy a quedar con su 

última... 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

No sé alcaldesa, pero creo que en nos 

hemos saltado un orden. 

 

Presidencia 

 

Perdón. Sí. Perdón, disculpe, estaba 

despistada. Como vamos por orden... 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

No pasa nada. Empiezo a acostumbrarme 

a que se me silencie... 

 

Presidencia 

 

Perdón. Le pido disculpas. De verdad, 

señora Faraldo. Es su turno. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Cuando el 3 de febrero del 2030..., perdón, 

del 2020, se aprobaba en este Pleno la 

adhesión de nuestra ciudad a la red de 

entidades locales que asumían el 

compromiso de defender y llevar a cabo las 

políticas marcadas por la Agenda Urbana, 

una de las cuestiones sobre las que 

pusimos la lupa era la necesidad de que la 

ciudadanía de A Coruña se sintiera 

interpelada y, por lo tanto, la labor de 

difusión para la participación ciudadana 

era uno de los campos básicos. Decía el 

portavoz del PSOE en ese Pleno, en ese 

Pleno de diciembre donde se aprobó esta 
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iniciar un método de traballo colaborativo 

e  corresponsable para todos os sectores 

públicos e privados que interveñen na 

cidade, e por iso vaise facilitar a 

participación. E remataba aquela 

intervención o señor Lage con estas 

palabras: Os 27 membros desta 

Corporación terán oportunidade de 

participar dentro desta Axenda Urbana, 

como non pode ser de outro xeito.  

 

 

Ás doce horas e oito minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas. 

 

Esta moción denuncia, precisamente, que 

houbo outro xeito. Un xeito que peca 

xusto do contrario ao desexable e ao 

comprometido. Peca de falta de 

transparencia, peca de toma de decisións 

unilaterais e peca de non fomentar un 

proceso aberto e participativo. Con esta 

moción se pon o grito no ceo, con razón, 

pola exclusión da oposición no debate e 

na elaboración dun documento da 

relevancia de contidos e orzamentaria, 

tanto da Axenda Urbana como do Plan 

Estratéxico de Acción Local, que vai 

afectar tanto á nosa cidade como á súa 

contorna. 

 

Vou votar a favor, aínda que non se me 

deu a oportunidade de subscribila. 

Falando de participación, non parecen 

aplicar o conto —gracias, señora Rosa 

Gallego, por sinalar a situación—, máis 

cando na propia moción sinalan a vontade 

de facelo máis representativo da 

diversidade presente na sociedade da 

Coruña. Pois iso. 

 

Insisto, sendo como é preocupante a 

aprobación unilateral —aínda que llo 

permita a lei—, sen ter en conta ao resto 

dos membros do Pleno, e por riba sen 

participación social na búsqueda de 

maiores consensos, e involucrando á 

adhesión, que se trataba de iniciar un 

método de trabajo colaborativo y 

corresponsable para todos los sectores 

públicos y privados que intervienen en la 

ciudad, y por eso se va a facilitar la 

participación. Y terminaba aquella 

intervención el señor Lage con estas 

palabras: Los 27 miembros de esta 

Corporación tendrán oportunidad de 

participar dentro de esta Agenda Urbana, 

como non puede ser de otra manera.  

 

A las doce horas y ocho minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

Esta moción denuncia, precisamente, que 

hubo otra manera. Una manera que peca 

justo de lo contrario a lo deseable y a lo 

comprometido. Peca de falta de 

transparencia, peca de toma de decisiones 

unilaterales y peca de no fomentar un 

proceso abierto y participativo. Con esta 

moción se pone el grito en el cielo, con 

razón, por la exclusión de la oposición en 

el debate y en la elaboración de un 

documento de la relevancia de contenidos 

y presupuestaria, tanto de la Agenda 

Urbana como del Plan Estratégico de 

Acción Local, que va a afectar tanto a 

nuestra ciudad como a su entorno. 

 

Voy a votar a favor, aunque no se me dio 

la oportunidad de suscribirla. Hablando de 

participación, no parecen aplicar el cuento 

—gracias, señora Rosa Gallego, por 

señalar la situación—, más cuando en la 

propia moción señalan la voluntad de 

hacerlo más representativo de la 

diversidad presente en la sociedad de A 

Coruña. Pues eso. 

 

Insisto, siendo como es preocupante la 

aprobación unilateral —aunque se lo 

permita la ley—, sin tener en cuenta al 

resto de los miembros del Pleno, y encima 

sin participación social en la búsqueda de 

mayores consensos, e involucrando a la 
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meirande parte da cidade e poñendo —

como pon a moción, ademais da queixa— 

ferramentas para reconducir este plan de 

acción que marcará toda unha estratexia 

para o futuro da cidade, imos votar a 

favor.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Agora si, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. E desculpe, 

señora Faraldo, que eu tampouco reparara 

en que aínda vostede non interviñera.  

 

 

Estáballe dando as grazas ao señor 

Rodríguez pola súa última aportación. 

Última aportación que, desde logo, me 

parece bastante máis construtiva que a 

retahíla á que acostuma a señora Gallego 

de los terroristas, independentista, 

yonkis, okupas.... É dicir, todos eses. 

Todos los que son lo peor, non? O que 

pasa é que, claro... en fin. Son dúas 

formas diferentes de entender, 

seguramente, a política. As dúas forman 

parte de este escenario desta 

Corporación.  

 

En calquera caso creo que o relevante é 

poñer de manifesto que é o que se aporta 

en positivo. En positivo, o único que me 

queda é valorar que hai grupos políticos 

dispostos a mellorar a Axenda Urbana. 

Agora ben, si me gustaría que fósemos 

capaces de recoñecer que houbo un 

traballo impecable de participación, con 

moitos encontros —diría que ducias de 

encontros presenciais con cidadáns e 

entidades que quixeron participar— e 

ademais cunha canle dixital aberta para 

recoller achegas. Señora Faraldo, creo 

que foi posible que todo aquel que 

mayor parte de la ciudad y poniendo —

como pone la moción, además de la 

queja— herramientas para reconducir este 

plan de acción que marcará toda una 

estrategia para el futuro de la ciudad, 

vamos a votar a favor. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Ahora sí, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. Y disculpe, 

señora Faraldo, que yo tampoco había 

reparado en que aún usted no había 

intervenido.  

 

Le estaba dando las gracias al señor 

Rodríguez por su última aportación. 

Última aportación que, desde luego, me 

parece bastante más constructiva que la 

retahíla a la que acostumbra la señora 

Gallego de los terroristas, 

independentista, yonkis, okupas.... Es 

decir, todos esos. Todos los que son lo peor 

¿no? Lo que pasa es que, claro... en fin. 

Son dos formas diferentes de entender, 

seguramente, la política. Las dos forman 

parte de este escenario de esta 

Corporación.  

 

En cualquier caso, creo que lo relevante es 

poner de manifiesto qué es lo que se aporta 

en positivo. En positivo, lo único que me 

queda es valorar que hay grupos políticos 

dispuestos a mejorar la Agenda Urbana. 

Ahora bien, sí me gustaría que fuésemos 

capaces de reconocer que hubo un trabajo 

impecable de participación, con muchos 

encuentros —diría que docenas de 

encuentros presenciales con ciudadanos y 

entidades que quisieron participar— y 

además con un canal digital abierto para 

recoger aportaciones. Señora Faraldo, 

creo que fue posible que todo aquel que 
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quixese achegar, achegase. 

 

Dito isto, é certo que os grupos políticos 

municipais teñen tamén canles formais no 

seo da Corporación. Sen dúbida 

ningunha. Hai unha aprobación inicial —

imos chamala deste xeito— en Xunta de 

Goberno. Evidentemente, creo que o seu 

será que sexamos capaces de que esa 

primeira fase a culminemos cun Pleno, e 

para iso inevitablemente terá que haber 

acordo co grupo ou grupos municipais 

que estean dispostos. Se é por 

unanimidade, estaremos encantados de 

que sexa así. Si alguén quere estar fóra 

dun posible acordo... Bueno, loxicamente 

será a decisión de cada un. Agora ben, o 

que lle poido dicir é, primeiro, que este 

Goberno vai impulsar este mesmo mes a 

constitución da comisión especial á que 

se fai referencia neste desexo expresado 

polos grupos.  É dicir, o desexo ao que 

vostedes fan alusión. Está ben un desexo, 

pero non é nin máis nin menos que algo 

que debemos de facer, que é a creación 

dunha comisión especial. E imos facelo 

para que sexa posible unha parte do 

traballo ao que vostedes aludiron, que 

consideran que non foi posible.  

 

 

Bueno. Creo que este Goberno ten dado 

mostras de falar con todos os grupos. 

Creo que se aprobaron ao longo deste 

mandato propostas que tiveron moito 

alcance. Podería enumeralas, pero creo 

que se algo é este mandato, é o mandato 

do diálogo, do acordo, do entendemento; 

no que neste Pleno se aprobaron o 99% 

dos asuntos da parte resolutiva; onde 

máis da metade, é dicir, máis do 50% de 

eses asuntos saíron por unanimidade ou 

sen votos en contra. Co cal, remítome aos 

feitos. Eu entendo que se abre un longo 

período preelectoral, que pode haber 

dende brincadeiras ata posicións 

lexítimas. O Goberno ao que aspira é a 

seguir poñendo os intereses dos cidadáns 

quisiera aportar, aportara. 

 

Dicho esto, es cierto que los grupos 

políticos municipales tienen también 

canales formales en el seno de la 

Corporación. Sin ninguna duda. Hay una 

aprobación inicial —vamos a llamarla de 

este modo— en Junta de Gobierno. 

Evidentemente, creo que lo suyo será que 

seamos capaces de que esa primera fase la 

culminemos con un Pleno, y para eso 

inevitablemente tendrá que haber acuerdo 

con el grupo o grupos municipales que 

estén dispuestos. Si es por unanimidad, 

estaremos encantados de que sea así. Sí 

alguien quiere estar fuera de un posible 

acuerdo… Bueno, lógicamente será la 

decisión de cada uno. Ahora bien, lo que le 

puedo decir es, primero, que este Gobierno 

va a impulsar este mismo mes la 

constitución de la comisión especial a la 

que se hace referencia en este deseo 

expresado por los grupos. Es decir, el 

deseo al que ustedes hacen alusión. Está 

bien un deseo, pero no es nada más y nada 

menos que algo que debemos hacer, que es 

la creación de una comisión especial. Y lo 

vamos a hacer para que sea posible una 

parte del trabajo al que ustedes aludieron, 

que consideran que no fue posible.  

 

Bueno. Creo que este Gobierno ha dado 

muestras de hablar con todos los grupos. 

Creo que se han aprobado a lo largo de 

este mandato propuestas que tuvieron 

mucho alcance. Podría enumerarlas, pero 

creo que si algo es este mandato, es el 

mandato del diálogo, del acuerdo, del 

entendimiento; en el que en este Pleno se 

aprobaron el 99% de los asuntos de la 

parte resolutiva; donde más de la mitad, es 

decir, más del 50% de esos asuntos, 

salieron por unanimidad o sin votos en 

contra. Con lo cual, me remito a los 

hechos. Yo entiendo que se abre un largo 

período preelectoral, que puede haber 

desde bromas hasta posiciones legítimas. 

El Gobierno a lo que aspira es a seguir 
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por riba de calquera interese partidario. 

Ata o final. E a iso os convocamos a todos 

e a todas: a que sexa posible; a que sexan 

capaces de traballar nese sentido.  

 

 

 

Pola nosa parte, tamén imos facer os 

deberes. Somos conscientes de que é 

mellorable a Axenda Urbana, por iso se 

crea a comisión correspondente. A 

comisión especial se creará ao longo 

deste mes e tamén se abrirán as relacións, 

vínculos, diálogos abertos con todos os 

grupos que teñan algo que aportar. 

Porque aquí o señor Rodríguez (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) dicía... 

Dígoo un pouco porque parece que é a 

cabeza visible dos grupos propoñentes, 

non? Bueno, por agora non se coñecen 

cales son as alternativas ou que é o que 

non lle gusta. Dixo que había posicións 

xenéricas... Bueno, se hai posicións máis 

concretas, imos a estudalas e imos a velo. 

Man tendida. Aquí non hai confrontación 

pola confrontación, aquí hai man tendida. 

Se os grupos están dispostos a falar, o 

Goberno dá o primeiro paso, que é (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

crear a Comisión Especial para a Axenda 

Urbana. E despois, entre todos, se hai que 

mellorar esa Axenda Urbana, traela a 

Pleno e que sexa unha Axenda Urbana 

ampliada ou con melloras introducidas, 

ningún problema.  

 

 

Estamos abertos a todas as propostas que 

queiran facer. Man tendida e diálogo. 

Con man tendida e diálogo podemos 

chegar a moitos sitios. Con confrontación 

posiblemente non. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

poniendo los intereses de los ciudadanos 

por encima de cualquier interese 

partidario. Hasta el final. Y a eso los 

convocamos a todos y a todas: a que sea 

posible; a que sean capaces de trabajar en 

ese sentido.  

 

Por nuestra parte, también vamos a hacer 

los deberes. Somos conscientes de que es 

mejorable la Agenda Urbana, por eso se 

crea la comisión correspondiente. La 

comisión especial se creará a lo largo de 

este mes y también se abrirán las 

relaciones, vínculos, diálogos abiertos con 

todos los grupos que tengan algo que 

aportar. Porque aquí el señor Rodríguez 

(se oye una señal acústica indicativo de la 

finalización del tiempo de intervención) 

decía... Lo digo un poco porque parece que 

es la cabeza visible de los grupos 

proponentes ¿no? Bueno, por ahora no se 

conocen cuáles son las alternativas o que 

es lo que no le gusta. Dijo que había 

posiciones genéricas... Bueno, si hay 

posiciones más concretas, vamos a 

estudiarlas y vamos a verlo. Mano tendida. 

Aquí no hay confrontación por la 

confrontación, aquí hay mano tendida. Si 

los grupos están dispuestos a hablar, el 

Gobierno da el primer paso, que es (se 

oyen dos señales acústicas indicativos de 

la finalización del tiempo de intervención) 

crear la Comisión Especial para la Agenda 

Urbana. Y después, entre todos, si hay que 

mejorar esa Agenda Urbana, traerla a 

Pleno y que sea una Agenda Urbana 

ampliada o con mejoras introducidas, 

ningún problema.  

 

Estamos abiertos a todas las propuestas 

que quieran hacer. Mano tendida y 

diálogo. Con mano tendida y diálogo 

podemos llegar a muchos sitios. Con 

confrontación posiblemente no. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 
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Remata aquí o debate e procedemos á 

votación desta moción, á que non constan 

emendas. 

 

Votación da moción conxunta dos 

Grupos Municipais do Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica 

e Partido Popular sobre a Axenda 

Urbana da Coruña (AUAC 2030) 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción conxunta 

presentada polos Grupos Municipais do 

Bloque Nacionalista Galego, Marea 

Atlántica e Partido Popular sobre a 

Axenda Urbana da Coruña (AUAC 

2030), producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

dona Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

dona Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada. 

 

149. Moción conxunta dos Grupos 

Municipais do Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica e Partido 

Popular sobre a Axenda Urbana da 

 

Termina aquí el debate y procedemos a la 

votación de esta moción, a la que no 

constan enmiendas. 

 

Votación de la moción conjunta de los 

Grupos Municipales del Bloque 

Nacionalista Galego, Marea Atlántica y 

Partido Popular sobre la Agenda Urbana 

de A Coruña (AUAC 2030) 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación a moción conjunta 

presentada por los Grupos Municipales del 

Bloque Nacionalista Galego, Marea 

Atlántica y Partido Popular sobre la 

Agenda Urbana de A Coruña (AUAC 

2030), produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

doña Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita doña 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada. 

 

149. Moción conjunta de los Grupos 

Municipales del Bloque Nacionalista 

Galego, Marea Atlántica y Partido 

Popular sobre la Agenda Urbana de A 
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Coruña (AUAC 2030). 

 

Acordo 

 

1. Reprobar o xeito de proceder do 

Goberno local por vulnerar os dereitos da 

oposición, infrinxir un acordo plenario e 

dificultar que a Axenda Urbana da 

Coruña sexa froito do maior consenso 

político e social.  

 

2. Reconducir o proceso cara á 

aprobación definitiva da Axenda Urbana 

da Coruña conforme ó estabelecido no 

acordo plenario de 3 de decembro de 

2021. 

 

3. Con tal fin, constituír no prazo máximo 

dun mes a Comisión Especial para a 

Axenda Urbana da Coruña, coas 

seguintes funcións:  

 

3.1 Realizar o seguimento da execución 

da Estratexia DUSI da Coruña no marco 

do establecido no proxecto EidusCoruña 

e nos acordos municipais adoptados no 

momento da súa aprobación, e incorporar 

as funcións da anterior Comisión 

Informativa Especial EDUSI.  

 

 

3.2 Deseñar a proposta definitiva da 

Axenda Urbana A Coruña 2030 e o seu 

correspondente Plan Estratéxico de 

Acción Local (PEAL), que se someterán 

a debate e aprobación, no seu caso, no 

Pleno da Corporación.  

 

3.3 Realizar o seguimento da 

implementación desta axenda urbana e do 

seu correspondente PEAL, así como das 

candidaturas que se poden realizar ao 

abeiro de convocatorias abertas durante o 

período de programación dos Fondos EIE 

2021-2027 e outras convocatorias que 

acheguen financiamento para a correcta 

execución da Axenda Urbana e/ou do 

PEAL.  

Coruña (AUAC 2030). 

 

Acuerdo 

 

1. Reprobar la forma de proceder del 

Gobierno local por vulnerar los derechos 

de la oposición, infringir un acuerdo 

plenario y dificultar que la Agenda Urbana 

de A Coruña sea fruto del mayor consenso 

político y social.  

 

2. Reconducir el proceso hacia la 

aprobación definitiva de la Agenda 

Urbana de A Coruña conforme a lo 

establecido en el acuerdo plenario de 3 de 

diciembre de 2021. 

 

3. Con tal fin, constituir en el plazo máximo 

de un mes la Comisión Especial para la 

Agenda Urbana de A Coruña, con las 

siguientes funciones:  

 

3.1 Realizar el seguimiento de la ejecución 

de la Estrategia DUSI de A Coruña en el 

marco de lo establecido en el proyecto 

EidusCoruña y en los acuerdos 

municipales adoptados en el momento de 

su aprobación, e incorporar las funciones 

de la anterior Comisión Informativa 

Especial EDUSI.  

 

3.2 Diseñar la propuesta definitiva de la 

Agenda Urbana A Coruña 2030 y su 

correspondiente Plan Estratégico de 

Acción Local (PEAL), que se someterán a 

debate y aprobación, en su caso, en el 

Pleno de la Corporación.  

 

3.3 Realizar el seguimiento de la 

implementación de esta agenda urbana y 

de su correspondiente PEAL, así como de 

las candidaturas que se pueden realizar al 

amparo de convocatorias abiertas durante 

el período de programación de los Fondos 

EIE 2021-2027 y otras convocatorias que 

proporcionen financiación para la 

correcta ejecución de la Agenda Urbana 

y/o del PEAL.  
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4. Encomendarlle á Xunta de Voceiros/as 

impulsar unha reforma urxente do 

Regulamento Orgánico de Participación 

Cidadá (ROPC) que actualice a 

composición prevista para o Consello 

Social, coa vontade de reforzalo, facelo 

máis representativo da diversidade 

presente na sociedade da Coruña e máis 

útil para os obxectivos que se perseguen. 

 

 

Unha vez que esta modificación sexa 

aprobada polo Pleno, a Comisión 

Especial para a Axenda Urbana da 

Coruña activará o Consello Social da 

Coruña como órgano de representación e 

participación cidadá no marco da Axenda 

Urbana A Coruña 2030 e do seu Plan 

Estratéxico de Acción Local. 

 

Presidencia 

 

Sendo as doce e cuarto, se lles parece 

paramos quince minutos e ás doce e 

media retomamos á sesión. 

 

Ás doce horas e dezaseis minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

corenta e dous minutos cos mesmos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión coa terceira e 

última das mocións presentadas polo 

Grupo municipal do Bloque Nacionalista 

Galego —poden pasar— que se debaterá 

conxuntamente coa terceira e última das 

presentadas polo Grupo municipal do 

Partido Popular, respecto ó novo 

regulamento imposto pola Comisión 

Europea contra o veto da Unión Europea 

á pesca de fondo.  

 

Comeza o debate o señor Jorquera. Catro 

minutos.  

 

4. Encomendar a la Junta de Portavoces 

impulsar una reforma urgente del 

Reglamento Orgánico de Participación 

Ciudadana (ROPC) que actualice la 

composición prevista para el Consejo 

Social, con la voluntad de reforzarlo, 

hacerlo más representativo de la 

diversidad presente en la sociedad de A 

Coruña y más útil para los objetivos que se 

persiguen.  

 

Una vez que esta modificación sea 

aprobada por el Pleno, la Comisión 

Especial para la Agenda Urbana de A 

Coruña activará el Consejo Social de A 

Coruña como órgano de representación y 

participación ciudadana en el marco de la 

Agenda Urbana A Coruña 2030 y de su 

Plan Estratégico de Acción Local. 

 

Presidencia 

 

Siendo las doce y cuarto, si les parece 

paramos quince minutos y a las doce y 

media retomamos a la sesión. 

 

A las doce horas y dieciséis minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se retoma a las doce horas 

y cuarenta y dos minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión con la tercera y 

última de las mociones presentadas por el 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego —pueden pasar— que se debatirá 

conjuntamente con la tercera y última de 

las presentadas por el Grupo municipal del 

Partido Popular, respecto al nuevo 

reglamento impuesto por la Comisión 

Europea contra el veto de la Unión 

Europea a la pesca de fondo.  

 

Comienza el debate el señor Jorquera. 

Cuatro minutos.  
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MOCIÓN PRESENTADA POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO  

 

Primeira. Moción do Grupo Municipal 

do Bloque Nacionalista Galego en 

defensa da frota pesqueira galega 

fronte ao novo regulamento imposto 

pola Comisión Europea.  

 

Señor Jorquera Caselas  

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Nesta moción propoñemos instar á Xunta 

e ó Goberno central a adopción dunha 

serie de medidas en defensa da frota 

pesqueira galega fronte ó novo 

regulamento imposto pola Comisión 

Europea, un regulamento que pode 

representar un golpe mortal para a nosa 

pesca. A súa aplicación suporá pechar, 

para os buques equipados con artes de 

fondo, a pesca entre os 400 e 800 metros 

de profundidade nun total de 87 zonas do 

atlántico nororiental. Unha medida que 

pode representar unha redución de ate un 

75% nas capturas das frotas afectadas, 

ameazando a pervivencia de milleiro de 

postos de postos traballo.  

 

Unha cuestión que merece unha resposta 

unánime de país pois afecta a un sector 

estratéxico da economía galega, tamén da 

coruñesa. O sector conserveiro e 

pesqueiro, pese as limitacións impostas 

polos TACs e as cotas de pesca do 

impacto derivado do Brexit, xera en 

Galicia 9000 millóns de euros ó ano e 

representa case un 5% do noso PIB. A 

pesca é ademais, atreveríame a dicir, 

parte da nosa cultura e da nosa 

identidade. Estamos diante dun acordo da 

Comisión Europea que non contou co 

apoio unánime do Consello nin coa 

aprobación do Parlamento galego. Un 

 

 

MOCIÓN PRESENTADA POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO  

 

Primera. Moción del Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego en defensa 

de la flota pesquera gallega frente al 

nuevo reglamento impuesto por la 

Comisión Europea.  

 

Señor Jorquera Caselas  

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

En esta moción proponemos instar a la 

Xunta y al Gobierno central la adopción de 

una serie de medidas en defensa de la flota 

pesquera gallega frente al nuevo 

reglamento impuesto por la Comisión 

Europea, un reglamento que puede 

representar un golpe mortal para nuestra 

pesca. Su aplicación supondrá cerrar, 

para los buques equipados con artes de 

fondo, la pesca entre los 400 y 800 metros 

de profundidad en un total de 87 zonas del 

atlántico nororiental. Una medida que 

puede representar una reducción de hasta 

un 75% en las capturas de las flotas 

afectadas, amenazando la pervivencia de 

millares de puestos de trabajo.  

 

Una cuestión que merece una respuesta 

unánime de país pues afecta a un sector 

estratégico de la economía gallega, 

también de la coruñesa. El sector 

conservero y pesquero, pese las 

limitaciones impuestas por los TACs y las 

cotas de pesca del impacto derivado del 

Brexit, genera en Galicia 9000 millones de 

euros al año y representa casi un 5% de 

nuestro PIB. La pesca es además, me 

atrevería a decir, parte de nuestra cultura 

y de nuestra identidad. Estamos delante de 

un acuerdo de la Comisión Europea que no 

contó con el apoyo unánime del Consejo ni 

con la aprobación del Parlamento gallego. 



 

94 

acordo que se tomou en base a uns 

informes científicos e técnicos parciais e 

desactualizados refutados polos propios 

informes científicos do Instituto Español 

de Oceanografía. 

 

Adoptouse ademais sen diálogo co sector 

nin busca de alternativas e sen unha 

avaliación socioeconómica do seu 

impacto. Apélase, para intentar xustificar 

este atropelo, á sustentabilidade. Vivimos 

tempos onde a apelación á 

sustentabilidade vale para todo. Hai que 

alongar a idade de xubilación para 

asegurar a sustentabilidade das pensións, 

hai que recortar na sanidade e no ensino 

para asegurar a sustentabilidade das 

finanzas públicas. E a mesma Comisión 

Europea que impón este regulamento non 

ten problema en poñerlle a etiqueta verde 

para facerlle fronte á dependencia do gas 

ruso, á enerxía nuclear e incluso ás 

centrais térmicas que xeran electricidade 

a partires do carbón.  

 

 

É mais sustentable unha medida que 

suporá incrementar a importación de 

peixe doutros países co impacto 

ambiental que supón o seu transporte? 

Peixe doutros países comercializados 

ademais sen as garantías sanitarias que 

rexen na pesca da Unión Europea? É mais 

sustentable que en plena crise de prezos e 

en plena crise alimentaria se adopte unha 

medida que encarecerá aínda mais o 

peixe expulsándoo da dieta dos 

segmentos sociais con menores ingresos? 

É sustentable, desde o punto de vista 

social, que se adopte esta medida de xeito 

inaudito sen o estudo das súas 

consecuencias sociais e económicas? 

Unha medida que pode provocar a 

destrución de numerosos postos de 

traballo e a desertización económica de 

zonas altamente dependentes da pesca? 

Por suposto que é necesaria a protección 

dos ecosistemas mariños e as biomasas de 

Un acuerdo que se tomó en base a unos 

informes científicos y técnicos parciales y 

desactualizados refutados por los propios 

informes científicos del Instituto Español 

de Oceanografía. 

 

Se adoptó además sin diálogo con el sector 

ni busca de alternativas y sin una 

evaluación socioeconómica de su impacto. 

Se apela, para intentar justificar este 

atropello, a la sostenibilidad. Vivimos 

tiempos donde la apelación a la 

sostenibilidad vale para todo. Hay que 

alargar la edad de jubilación para 

asegurar la sostenibilidad de las 

pensiones, hay que recortar en la sanidad 

y en la enseñanza para asegurar la 

sostenibilidad de las finanzas públicas. Y 

la misma Comisión Europea que impone 

este reglamento no tiene problema en 

ponerle la etiqueta verde para hacerle 

frente a la dependencia del gas ruso, a la 

energía nuclear e incluso a las centrales 

térmicas que generan electricidad a partir 

del carbón.  

 

¿Es más sostenible una medida que 

supondrá incrementar la importación de 

pescado de otros países con el impacto 

ambiental que supone su transporte? 

¿Pescado de otros países comercializados 

además sin las garantías sanitarias que 

rigen en la pesca de la Unión Europea? 

¿Es más sostenible que en plena crisis de 

precios y en plena crisis alimentaria se 

adopte una medida que encarecerá aún 

más el pescado expulsándolo de la dieta de 

los segmentos sociales con menores 

ingresos? ¿Es sostenible, desde el punto de 

vista social, que se adopte esta medida de 

manera inaudita sin el estudio de sus 

consecuencias sociales y económicas? 

¿Una medida que puede provocar la 

destrucción de numerosos puestos de 

trabajo y la desertización económica de 

zonas altamente dependientes de la pesca? 

Por supuesto que es necesaria la 

protección de los ecosistemas marinos y 
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peixes, pero iso é conciliable coa 

protección dunha actividade pesqueira 

que é estratéxica para territorios de alta 

dependencia da pesca como é o caso de 

Galicia.  

 

Dende que rexistramos a moción ate hoxe 

houbo algunhas novidades. A primeira 

que o señor Luis Planas, que do que se 

estaba cocendo en Bruselas parece que 

non se enterou demasiado,  apresurouse 

en anunciar que quedarían fora do veto 41 

das 87 áreas afectadas, mais rapidamente 

foi corrixido por Bruselas aclarando que 

o que quedaban exentas eran as zonas de 

menos de 400 metros de profundidade 

pero non esas áreas no seu conxunto. E a 

segunda é que o Goberno español por fin 

anunciou a presentación dun recurso. 

Agardamos que o presente de inmediato, 

pero de nada vale a presentación do 

recurso se non vai acompañado, en tanto 

non se resolva, da solicitude dunha 

suspensión cautelar de aplicación deste 

regulamento ou dunha moratoria na 

aplicación deste novo regulamento, 

porque senón cando se resolva o recurso 

o dano xa estará feito.  

 

 

Por iso manifestamos todo o apoio ás 

iniciativas que está tomando o sector  e 

polas razóns devanditas solicitamos o 

voto favorábel a esta moción, do mesmo 

xeito que anuncio xa que o Grupo 

municipal do BNG votará tamén a favor 

da moción presentada polo Grupo 

Popular.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para o Partido Popular. Señor 

Lorenzo.  

 

las biomasas de pescados, pero eso es 

conciliable con la protección de una 

actividad pesquera que es estratégica para 

territorios de alta dependencia de la pesca 

como es el caso de Galicia.  

 

Desde que registramos la moción hasta 

hoy hubo algunas novedades. La primera 

que el señor Luis Planas, que de lo que se 

estaba cociendo en Bruselas parece que no 

se enteró demasiado, se apresuró en 

anunciar que quedarían fuera del veto 41 

de las 87 áreas afectadas, pero 

rápidamente fue corregido por Bruselas 

aclarando que lo que quedaban exentas 

eran las zonas de menos de 400 metros de 

profundidad pero no esas áreas en su 

conjunto. Y la segunda es que el Gobierno 

español por fin anunció la presentación de 

un recurso. Esperamos que lo presente de 

inmediato, pero de nada vale la 

presentación del recurso si no va 

acompañado, en tanto no se resuelva, de la 

solicitud de una suspensión cautelar de 

aplicación de este reglamento o de una 

moratoria en la aplicación de este nuevo 

reglamento, porque si no cuando se 

resuelva el recurso el daño ya estará 

hecho.  

 

Por eso manifestamos todo el apoyo a las 

iniciativas que está tomando el sector y por 

las razones dichas solicitamos el voto 

favorable a esta moción, al igual que 

anuncio ya que el Grupo municipal del 

BNG votará también a favor de la moción 

presentada por el Grupo Popular.  

 

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para el Partido Popular. Señor 

Lorenzo. 
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Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bos días a 

todos, aos membros da Corporación, aos 

medios de comunicación, ao sector 

pesqueiro —que nos estarán 

escoitando— e a quen nos segue a través 

da retransmisión en directo. 

 

O outro día en Ribeira dixémolo ben alto: 

sen o mar morremos, e aí estabamos 

representantes de todas as forzas 

políticas. Este tema... hoxe empezamos o 

Pleno municipal aprobando unha 

declaración institucional que nos enviou 

a Lonxa defendendo ao sector pesqueiro. 

Teríame gustado tamén que a moción que 

presentou o Partido Popular respecto á 

Axencia da Intelixencia Artificial pois 

fose aprobada, e non que nos 

decatásemos polo xornal de 

conversacións de café no Copacabana, 

non só da reunión senón mesmo da 

conversación ou mesmo tamén —como 

oímos hoxe—, a conversación que 

tivemos os voceiros que saíu publicada 

no xornal.  

 

Dicía o membro da Marea, Iago 

Rodríguez, que este era un goberno 

deshonesto, polas palabras que eu lle oín. 

Eu creo que quedou curto, quedou curto, 

porque algúns temas, nalgúns temas, de 

verdade, cada un cualifícase. Pero non se 

poden poñer nin dicir cousas que outras 

persoas non dixemos porque é unha falta 

de respecto e de lealdade. Pero bo, vale 

unha para aprender, xa se como teño  que 

actuar no futuro.  

 

Dito isto, o importante, o importante é o 

que está a pasar e eu asumo todo o que 

se dixo na moción, asumo todo o que dixo 

o señor Jorquera, non me vou a repetir, 

pero se vou mostrar a miña indignación, 

a miña indignación coa resposta que 

estamos a ter sobre todo da Comisión 

Europea de Medio Ambiente e Pesca.  

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos, a los miembros de la Corporación, a 

los medios de comunicación, al sector 

pesquero —que nos estarán escuchando— 

y a quienes nos siguen por streaming.  

 

 

El otro día en Ribeira lo dijimos bien alto: 

sin el mar morimos, y ahí estábamos 

representantes de todas las fuerzas 

políticas. Este tema... hoy empezamos el 

Pleno municipal aprobando una 

declaración institucional que nos envió la 

Lonja defendiendo al sector pesquero. Me 

hubiera gustado también que la moción que 

presentó el Partido Popular respecto a la 

Agencia de la Inteligencia Artificial, pues 

fuera aprobada, y no que nos enteráramos 

por el periódico de conversaciones de café 

en el Copacabana, no solo de la reunión 

sino incluso de la conversación o incluso 

también —como hemos oído hoy—, la 

conversación que tuvimos los portavoces 

que salió publicada en el periódico.  

 

 

Decía el miembro de la Marea, Iago 

Rodríguez, que este era un gobierno 

deshonesto, por las palabras que yo le oí. 

Yo creo que se quedó corto, se quedó corto, 

porque algunos temas, en algunos temas, 

de verdad, cada uno se califica. Pero no se 

pueden poner ni decir cosas que otras 

personas no hemos dicho porque es una 

falta de respeto y de lealtad. Pero bueno, 

vale una para aprender, ya sé cómo tengo  

que actuar en el futuro.  

 

Dicho esto, lo importante, lo importante es 

lo que está pasando y yo asumo todo lo que 

se ha dicho en la moción, asumo todo lo 

que ha dicho el señor Jorquera, no me voy 

a repetir, pero si voy a mostrar mi 

indignación, mi indignación con la 

respuesta que estamos teniendo sobre todo 

de la Comisión Europea de Medio 
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Porque aínda por encima acúsannos, 

acúsannos os galegos que estamos a 

crear fake news e iso non é verdade. Non 

é unha fake news que esta execución de 

este regulamento fíxose baseándose nuns 

documentos científicos que non son de 

verdade eficientes e que non son, non 

están totalmente completos. Iso é a 

realidade que todos nos están contando. 

Non é certo, como di a Comisión 

Europea, que este tema falouse con todo, 

pídeo a sociedade civil. Mire, a 

sociedade civil pide poder comer peixe e 

en Galicia queremos tomar peixe 

pescado polos nosos barcos galegos, 

peixe fresco, e non ter que, coma se se 

aproba esta execución deste 

regulamento, ter que ir comprar o peixe 

pois a outros países como a Xapón ou a 

Tailandia cando temos suficientes aquí 

recursos e sector e empresas para que o 

peixe sexa galego.  

 

Tamén é unha fake news dicir, dicir que 

non se tivo, que se tivo en conta ao sector. 

Non se escoitou para nada ao sector 

pesqueiro. E é máis, o propio director 

xeral, o señor Sadukakis, creo que era o 

seu nome, manifestou e recoñeceu que 

non se fixo ningún estudo do impacto 

económico que esta medida ía ter sobre o 

sector pesqueiro. Só en Galicia, só en 

Galicia, estamos a falar de 300  millóns 

de euros directamente e falando de 816 

millóns de euros indirectamente porque 

afecta a moitas máis industrias. E isto 

son as decisións que se están tomando 

por persoas, como ben dicía onte un 

pescador, que non saben o que é o mar. E 

este é o resultado destas decisións. Por 

iso mostramos a nosa indignación con 

todo isto que está a pasar e imos apoiar 

ao sector pesqueiro ata o final. 

 

 

Pero mire señor Jorquera, a protección 

Ambiente y Pesca.  

 

Porque aún por encima nos acusan, nos 

acusan a los gallegos que estamos creando 

fake news y eso no es verdad. No es una 

fake news que esta ejecución de este 

reglamento se ha hecho basándose en unos 

documentos científicos que no son de 

verdad eficientes y que no son, no están 

totalmente completos. Eso es la realidad 

que todos nos están contando. No es cierto, 

como dice la Comisión Europea, que este 

tema se ha hablado con todo, lo pide la 

sociedad civil. Mire, la sociedad civil pide 

poder comer pescado y en Galicia 

queremos tomar pescado pescado por 

nuestros barcos gallegos, pescado fresco, e 

no tener que, como si se aprueba esta 

ejecución de este reglamento, tener que ir a 

comprar el pescado pues a otros países 

como a Japón o a Tailandia cuando 

tenemos suficientes aquí recursos y sector 

y empresas para que el pescado sea gallego.  

 

 

También es una fake news decir, decir que 

no se tuvo, que se tuvo en cuenta al sector. 

No se escuchó para nada al sector 

pesquero. Y es más, el propio director 

general, el señor Sadukakis, creo que era su 

nombre, manifestó y reconoció que no se 

había hecho ningún estudio del impacto 

económico que esta medida iba a tener 

sobre el sector pesquero. Solo en Galicia, 

solo en Galicia, estamos hablando de 300  

millones de euros directamente y hablando 

de 816 millones de euros indirectamente 

porque afecta a muchas más industrias. Y 

esto son las decisiones que se están 

tomando por personas, como bien decía 

ayer un pescador, que no saben lo que es el 

mar. Y este es el resultado de estas 

decisiones. Por eso mostramos nuestra 

indignación con todo esto que está pasando 

y vamos a apoyar al sector pesquero hasta 

el final. 

 

Pero mire señor Jorquera, la protección del 



 

98 

do sector pesqueiro hai que facela por 

suposto a través dos tribunais. Eu estou 

con vostede que oxalá, oxalá que o 

recurso sexa suspensivo —que creo que 

non o é—, oxalá que se tome unha medida 

cautelar ou que se derrogue, dáme igual, 

pero isto non se pode aplicar porque é un 

atentado contra o sector pesqueiro, sobre 

todo contra o sector pesqueiro galego. 

Pero teño que dicirlle algo —e 

permítame, que eu tamén vou aprobar a 

súa moción—, vostede, o Bloque 

Nacionalista Galego, forma parte dos 

Verdes no Parlamento Europeo, están 

adscritos. Vostede pode facer moito máis, 

o seu partido pode facer moito máis no 

Parlamento Europeo. Pode falar con 

eles, para iso forman parte do seu grupo, 

e se non, teñen vostedes que deixar o 

grupo. Porque non se pode estar en misa 

e repenicando eh? Ou unha cousa ou 

outra. Por iso tamén lle digo faga vostede 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención), 

móvase cos seus parlamentarios para que 

isto non se execute. E xa digo, nós imos 

aprobar a súa moción, espero que tamén 

vostedes aproben a nosa.  

 

Galicia sabe a mar, sen o mar morremos 

e aquí, como noutros temas, imos estar 

sempre todos xuntos.  

 

Moitas grazas pola súa atención. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lorenzo, turno para 

a señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Este tema esixe ser capaces de dar 

resposta a dous conflitos importantes na 

busca do equilibrio económico, social e 

medioambiental. Por unha parte o 

sector pesquero hay que hacerla por 

supuesto a través de los tribunales. Yo 

estoy con usted que ojalá, ojalá que el 

recurso sea suspensivo —que creo que no 

lo es—, ojalá que se tome una medida 

cautelar o que se derogue, me da igual, pero 

esto no se puede aplicar porque es un 

atentado contra el sector pesquero, sobre 

todo contra el sector pesquero gallego. 

Pero tengo que decirle algo —y permítame, 

que yo también voy a aprobar su moción—

, usted, el Bloque Nacionalista Gallego, 

forma parte de los Verdes en el Parlamento 

Europeo, están adscritos. Usted puede 

hacer mucho más, su partido puede hacer 

mucho más en el Parlamento Europeo. 

Puede hablar con ellos, para eso forman 

parte de su grupo, y si no, tienen ustedes 

que dejar el grupo. Porque no se puede 

estar en misa y repicando ¿eh? O una cosa 

u otra. Por eso también le digo haga usted 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de 

intervención), muévase con sus 

parlamentarios para que esto no se ejecute. 

Y ya digo, nosotros vamos a aprobar su 

moción, espero que también ustedes 

aprueben la nuestra.  

 

Galicia sabe a mar, sin el mar morimos y 

aquí, como en otros temas, vamos a estar 

siempre todos juntos.  

 

Muchas gracias por su atención.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lorenzo, turno 

para la señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Este tema exige ser capaces de dar 

respuesta a dos conflictos importantes en 

la búsqueda del equilibrio económico, 

social y medioambiental. Por una parte el 
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coidado dos ecosistemas mariños 

vulnerables e por outra a defensa dun 

sector tan relevante no noso país como é 

o da pesca.  

 

A pesca de arrastre incontrolada leva 

consigo a degradación dos fondos 

mariños, xera moitos descartes de 

especies sen interese pesqueiro ademais 

de outros prexuízos. Se ben é certo que 

unha grande parte da economía do noso 

sector pesqueiro está asentada sobre esta 

arte de pesca, hai que subliñar que os 

caladoiro onde faena a flota galega están 

en rendemento máximo sostible grazas a 

asumir enormes sacrificios o sector e 

ademais ser o mais regulado e cumpridor 

da multitude de normas en vigor. 

 

 

É preciso, é certo, unha paulatina 

redución que proveña pero dos debidos 

estudos, análises correctas das zonas, 

consensos e acordos que minimicen e 

dean resposta alternativa ó forte impacto 

que terá para os traballadores e 

traballadoras do mar. Por iso a 

presentación dun recurso por parte do 

goberno ante o Tribunal de Xustiza 

Europeo. Por iso a reunión da 

vicepresidenta segunda —a nosa ministra 

Yolanda Díaz—, con parte do sector en 

Galicia, onde confirmou o compromiso 

do Goberno de España pese á rebaixa das 

87 zonas a 41 das zonas de pesca 

prohibida.  

 

Con todo isto enriba da mesa mais a 

presión e as queixas do sector pesqueiro 

que incluso detectou incongruencias na 

batimetría, na profundidade ou 

cartografado das áreas prohibidas—, e as 

críticas a un informe que carece de 

análises de impacto socioeconómico e ten 

algunhas lagoas científicas ó entender de 

moitos expertos, fai uns días Bruselas 

levantou parcialmente o veto á pesca de 

arrastre pasando de 87 zonas a 41. Pero 

cuidado de los ecosistemas marinos 

vulnerables y por otra la defensa de un 

sector tan relevante en nuestro país como 

es el de la pesca.  

 

La pesca de arrastre incontrolada lleva 

consigo la degradación de los fondos 

marinos, genera muchos descartes de 

especies sin interés pesquero además de 

otros perjuicios. Si bien es cierto que una 

gran parte de la economía de nuestro 

sector pesquero está asentada sobre este 

arte de pesca, hay que subrayar que los 

caladeros donde faena la flota gallega 

están en rendimiento máximo sostenible 

gracias a asumir enormes sacrificios el 

sector y además ser lo más regulado y 

cumplidor de la multitud de normas en 

vigor. 

 

Es preciso, es cierto, una paulatina 

reducción que provenga pero de los 

debidos estudios, análisis correctos de las 

zonas, consensos y acuerdos que 

minimicen y den respuesta alternativa al 

fuerte impacto que tendrá para los 

trabajadores y trabajadoras del mar. Por 

eso la presentación de un recurso por parte 

del gobierno ante el Tribunal de Justicia 

Europeo. Por eso la reunión de la 

vicepresidenta segunda —nuestra ministra 

Yolanda Díaz—, con parte del sector en 

Galicia, donde confirmó el compromiso del 

Gobierno de España pese a la rebaja de las 

87 zonas a 41 de las zonas de pesca 

prohibida.  

 

Con todo esto encima de la mesa y la  

presión y las quejas del sector pesquero 

que incluso detectó incongruencias en la 

batimetría —en la profundidad o 

cartografiado de las áreas prohibidas—, y 

las críticas a un informe que carece de 

análisis de impacto socioeconómico y tiene 

algunas lagunas científicas al entender de 

muchos expertos, hace unos días Bruselas 

levantó parcialmente el veto a la pesca de 

arrastre pasando de 87 zonas a 41. Pero 
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ben é certo que se este paso atrás deixa 

fóra do veto ó sector pesqueiro andaluz, 

non é así co sector galego nin na zona do 

Cantábrico. Tendo ademais en conta que 

en Galicia por cada posto de traballo dun 

barco xéranse cinco postos en terra, tendo 

ademais interrelación cunha moi alta 

porcentaxe doutros sectores económicos 

—pola demanda de insumos, servizos de 

produción, loxísticos, etcétera—, 

podemos case visualizar o batacazo 

económico que suporá sen que se 

estableza un plan alternativo. 

 

 

Desde Podemos Galicia xa apelamos 

publicamente á unidade do conxunto das 

institucións e organizacións políticas do 

país para frear esta medida tan grave para 

a flota galega e a necesaria protección dos 

ecosistemas tense que facer cun rigor 

baseado en estudos, informes técnicos e 

busca de opcións antes de aplicar un veto 

tan lesivo para a economía galega.  

 

 

Por iso imos a votar a favor das dúas 

mocións. Grazas.  

 

Presidencia 

 

Grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para a Marea Atlántica, señor 

Lema.  

 

Señor Lema Suárez 

 

Ben, moitas grazas.  

 

Ben, eu creo que hoxe imos asistir aquí a 

unha desas sesións nas que ninguén é 

responsable e ninguén ten a culpa do que 

está acontecendo, non? A min gustaríame 

saber, en aquelas cuestións que non 

atinsen á responsabilidade da 

Comunidade Europea nin da Comisión, 

en cuestións que son competencia do 

bien es cierto que si este paso atrás deja 

fuera del veto al sector pesquero andaluz, 

no es así con el sector gallego ni en la zona 

del Cantábrico. Teniendo además en 

cuenta que en Galicia por cada puesto de 

trabajo de un barco se generan cinco 

puestos en tierra, teniendo además 

interrelación con un muy alto porcentaje 

de otros sectores económicos —por la 

demanda de insumos, servicios de 

producción, logísticos, etcétera—, 

podemos casi visualizar el batacazo 

económico que supondrá sin que se 

establezca un plan alternativo. 

 

Desde Podemos Galicia ya apelamos 

públicamente a la unidad del conjunto de 

las instituciones y organizaciones políticas 

del país para frenar esta medida tan grave 

para la flota gallega y la necesaria 

protección de los ecosistemas se tiene que 

hacer con un rigor basado en estudios, 

informes técnicos y búsqueda de opciones 

antes de aplicar un veto tan lesivo para la 

economía gallega.  

 

Por eso vamos a votar a favor de las dos 

mociones. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para la Marea Atlántica, señor 

Lema.  

 

Señor Lema Suárez 

 

Bien, muchas gracias.  

 

Bueno, yo creo que hoy vamos a asistir 

aquí a una de esas sesiones en las que 

nadie es responsable y nadie tiene la culpa 

de lo que está ocurriendo, ¿no? A mí me 

gustaría saber, en aquellas cuestiones que 

no atañen a la responsabilidad de la 

Comunidad Europea ni de la Comisión, en 

cuestiones que son competencia del 
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Goberno estatal e tamén mesmo da Xunta 

de Galicia, que actitudes de defensa reais 

sobor o sector pesqueiro en cuestións 

tales como a implantación de parques 

eólicos mariños na plataforma 

continental  galega. 

 

A verdade eu aí nin ó Partido Popular nin 

ó PSOE os atopo convencidos, coa 

bandeira na man, de que teñen que 

defender os intereses do sector pesqueiro 

galego, aí non. Agora é a Comisión 

Europea quen lexisla, polo tanto é gratis 

posicionarse contra a Comisión Europea. 

Outra cousa é cando hai que posicionarse 

respecto das competencias propias e aí xa 

empezamos a ver como abanean, non?, 

como dalgunha maneira todo o mundo 

busca unha escusa para sacarse do foco da 

responsabilidade e por suposto o que está 

de fondo unha vez mais é o mesmo 

discurso, o discurso de que hai que facer 

unha transición enerxética ou un coidado 

e conservación dos recursos naturais, 

custe o que custe, sen ter en conta, como 

neste caso, o seu impacto social e 

económico. 

 

Ben, desde a Marea Atlántica vamos a 

apoiar as dúas mocións pero tamén imos 

ter un discurso crítico, insisto, coa 

actitude dos dous grandes partidos. 

Porque esta é unha normativa que se 

aprobaba no ano 2016. Tiveron vostedes, 

os partidos que teñen representación, —

grazas—, no Parlamento Europeo, 6 anos 

para presentar aquelas alegacións que 

hoxe están aquí todos vostedes 

enunciando: falta de avaliación e dunhas 

verdadeiras informes de avaliación 

socioeconómica, falta de informes 

científicos tamén que sustenten este veto 

ou cando menos, tamén, a posta en 

marcha de medidas correctoras, medidas 

paliativas ou de moratorias. Seis anos nos 

que o Partido Socialista e o Partido 

Popular, os seus representantes en 

Europa, pois deixaron pasar este 

Gobierno estatal y también incluso de la 

Xunta de Galicia, qué actitudes de defensa 

reales sobre el sector pesquero en 

cuestiones tales como la implantación de 

parques eólicos marinos en la plataforma 

continental  gallega. 

 

La verdad yo ahí ni al Partido Popular ni 

al PSOE los encuentro convencidos, con la 

bandera en la mano, de que tienen que 

defender los intereses del sector pesquero 

gallego, ahí no. Ahora es la Comisión 

Europea quien legisla, por lo tanto es 

gratis posicionarse contra la Comisión 

Europea. Otra cosa es cuando hay que 

posicionarse respecto de las competencias 

propias y ahí ya empezamos a ver como 

abanean, ¿no?, como de alguna manera 

todo el mundo busca una excusa para 

sacarse del foco de la responsabilidad y 

por supuesto lo que está de fondo una vez 

más es el mismo discurso, el discurso de 

que hay que hacer una transición 

energética o un cuidado y conservación de 

los recursos naturales, cueste lo que 

cueste, sin tener en cuenta, como en este 

caso, su impacto social y económico. 

 

Bien, desde la Marea Atlántica vamos a 

apoyar las dos mociones pero también 

vamos a tener un discurso crítico, insisto, 

con la actitud de los dos grandes partidos. 

Porque esta es una normativa que se 

aprobaba en el año 2016. Tuvieron 

ustedes, los partidos que tienen 

representación, —gracias—, en el 

Parlamento Europeo, 6 años para 

presentar aquellos alegatos que hoy están 

aquí todos ustedes enunciando: falta de 

evaluación y de unas verdaderas informes 

de evaluación socioeconómica, falta de 

informes científicos también que sustenten 

este veto o cuando menos, también, la 

puesta en marcha de medidas correctoras, 

medidas paliativas o de moratorias. Seis 

años en los que el Partido Socialista y el 

Partido Popular, sus representantes en 

Europa, pues dejaron pasar este 
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expediente por diante dos seus fociños e 

non dixeron nada, non?  

 

Ás doce horas e cincuenta e nove 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Faraldo Calvo.  

 

E agora efectivamente atopámonos co 

problema de súpeto e agora atopámonos, 

aquí tamén, case co discurso de que a 

culpa é do que está enfronte. Pero insisto, 

toda esta actitude que teñen vostedes, no 

que todos están de acordo, en situarse 

fronte ó que lexisla Europa, contrasta 

moito co que vostedes, coa súa actitude 

cando se trata de súas propias 

competencias. Refírome ós parques 

eólicos mariños pero tamén me podo 

referir á dragaxe da ría do Burgo que 

pasou décadas literalmente sobre a mesa 

sen que ninguén no goberno do estado, de 

distinta cor que fose, fixese nada sobre 

este asunto.  

 

A flota pesqueira galega fixo enormes 

esforzos para transformarse e adaptarse 

ás sucesivas cambios normativos para 

facer que a súa actividade económica fose 

o menos lesiva posible e o mais 

sustentable no tempo. Isto é un esforzo 

que levan costado enormes esforzos 

económicos tanto á flota e tamén por 

suposto levamos tamén un histórico de 

amarres e de peches no noso sector 

pesqueiro.  

 

Polo tanto, ninguén lle debe dicir ó sector 

pesqueiro galego que non se esforza, que 

non sabe, que non realmente ten un 

compromiso o sostemento do seu medio 

de vida que é, que son os caladoiros. E o 

que se atopa é que como premio a todo 

este esforzo, como xa aconteceu 

anteriormente non caso do Gran Sol, 

como acontecera tamén antes no caso do 

banco canario-sahariano, pois son 

excluídos unha vez mais da súa 

actividade económica. E agora todo o 

expediente por delante de sus morros y no 

dijeron nada, ¿no?  

 

A las doce horas y cincuenta y nueve 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo. 

 

Y ahora efectivamente nos encontramos 

con el problema de pronto y ahora nos 

encontramos, aquí también, casi con el 

discurso de que la culpa es del que está 

enfrente. Pero insisto, toda esta actitud que 

tienen ustedes, en lo que todos están de 

acuerdo, en situarse frente a lo que legisla 

Europa, contrasta mucho con lo que 

ustedes, con su actitud cuando se trata de 

sus propias competencias. Me refiero a los 

parques eólicos marinos pero también me 

puedo referir al dragado de la ría de O 

Burgo que pasó décadas literalmente sobre 

la mesa sin que nadie en el gobierno del 

estado, de distinto color que fuese, hiciese 

nada sobre este asunto.  

 

La flota pesquera gallega hizo enormes 

esfuerzos para transformarse y adaptarse 

a las sucesivas cambios normativos para 

hacer que su actividad económica fuese lo 

menos lesiva posible y lo más sostenible en 

el tiempo. Esto es un esfuerzo que llevan 

costado enormes esfuerzos económicos 

tanto a la flota y también por supuesto 

llevamos también un histórico de amarres 

y de cierres en nuestro sector pesquero.  

 

 

Por lo tanto, nadie le debe decir al sector 

pesquero gallego que no se esfuerza, que 

no sabe, que no realmente tiene un 

compromiso el sostenimiento de su medio 

de vida que es, que son los caladeros. Y lo 

que se encuentra es que como premio a 

todo este esfuerzo, como ya ocurrió 

anteriormente en el caso del Gran Sol, 

como había ocurrido también antes en el 

caso del banco canario-sahariano, pues 

son excluidos una vez más de su actividad 

económica. Y ahora todo el mundo se echa 
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mundo se vota as mans á cabeza e todo o 

mundo lle vota a culpa ó que está ó lado,  

pero aquí alguén non fixo o seu traballo e 

tivo seis anos para facelo. Seis anos para 

presentar outros informes científicos para 

complementar con outros informes 

socioeconómicos e agora simplemente 

chegamos ó momento da politiquería, da 

infrapolítica, de quen foi o que tivo a 

culpa neste caso. 

 

A culpa tivérona aqueles que tiveron a 

capacidade en Europa para compensar 

isto que acaba agora mesmo de aparecer 

e non fixeron nada. E a culpa tamén a 

teñen aqueles que con (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —e xa remato 

alcaldesa— con este discurso tan 

digamos patente, contrario ó que agora 

expón a Unión Europea, cando lles toca 

nas súas competencias ter a mesma 

práctica non a teñen sistematicamente e 

refírome mais en concreto a casos que 

temos analizados aquí xa como a eólica 

mariña.  

 

Nada mais e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lema. Grazas á 

Marea Atlántica. 

 

Pecha o debate polo Grupo Socialista o 

señor Lage Tuñas.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas señora alcaldesa. 

 

Bueno, creo que estamos diante dun 

asunto que suscita consenso y 

unanimidade. Señor Lorenzo, alégrome 

moito da súa intervención pero non de 

que falte á verdade, e polo tanto, como é 

vostede o que introduce aquí distorsións, 

non vou a deixar pasar a ocasión de poñer 

las manos a la cabeza y todo el mundo le 

echa la culpa al que está al lado, pero aquí 

alguien no hizo su trabajo y tuvo seis años 

para hacerlo. Seis años para presentar 

otros informes científicos para 

complementar con otros informes 

socioeconómicos y ahora simplemente 

llegamos al momento de la politiquería, de 

la infrapolítica, de quién fue el que tuvo la 

culpa en este caso. 

 

La culpa la tuvieron aquellos que tuvieron 

la capacidad en Europa para compensar 

esto que acaba ahora mismo de aparecer y 

no hicieron nada. Y la culpa también la 

tienen aquellos que con (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —y ya finalizo 

alcaldesa— con este discurso tan digamos 

patente, contrario a lo que ahora expone la 

Unión Europea, cuando les toca en sus 

competencias tener la misma práctica no la 

tienen sistemáticamente y me refiero más 

en concreto a casos que tenemos 

analizados aquí ya como la eólica marina.  

 

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lema. Gracias a la 

Marea Atlántica. 

 

Cierra el debate por el Grupo Socialista el 

señor Lage Tuñas.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias señora alcaldesa. 

 

Bueno, creo que estamos ante de un asunto 

que suscita consenso y unanimidad. Señor 

Lorenzo, me alegro mucho de su 

intervención pero no de que falte a la 

verdad, y por lo tanto, como es usted el que 

introduce aquí distorsiones, no voy a dejar 

pasar la ocasión de poner luz sobre 
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luz sobre aquelo que vostede intentou 

poñer sombra, poñer luz sobre a alusión 

que vostede fixo a unha declaración 

institucional sobre a Axencia de 

Intelixencia Artificial.  

 

Señor Lorenzo, vostede non pode 

presentar unha iniciativa. As declaracións 

institucionais son acordos de todos os 

grupos e a vostede o que se lle dixo é que  

a proposta que vostede quería facer, 

primeiro, habería que acordala, en 

primeiro lugar, e en segundo lugar algo 

que eu tiña previsto omitir, pero é que 

vostede obrígame a explicar que é o que 

está sucedendo. Vostede é incapaz de 

comprometer á Xunta de Galicia, ós seus, 

ó Partido Popular, para defender os 

intereses desta cidade. A Axencia de 

Intelixencia Artificial proposta pola nosa 

alcaldesa e por este Goberno municipal, a 

nós nos parece moi ben que o Partido 

Popular a queira apoiar, pero hai un 

requisito fundamental, que é que a Xunta 

de Galicia diga se aposta pola cidade da 

Coruña ou non. E iso foi o que lle 

pedimos, señor Lorenzo, que, vostede ten 

capacidade para comprometer que o 

Goberno de Galicia decide que A Coruña 

é a súa prioridade ou non? Se vostede é 

capaz de falar en nome do Goberno 

galego, benvido sexa, e se non, deixe de 

xerar barullo onde non hai un só 

problema. Para traballar conxuntamente 

hai que facelo con honestidade e limpeza, 

e o que se lle pide para chegar a un acordo 

é que sexa vostede capaz de comprometer 

que a Xunta de Galicia por unha vez, por 

unha vez, deixe de discriminar á cidade 

da Coruña, señor Lorenzo. Por unha vez, 

a ver se vostede é capaz de conseguir que 

a Xunta de Galicia diga que a súa aposta 

é a cidade da Coruña. 

 

Señor Rodríguez, que me esquecín antes 

de vostede, claro, fala de gobernos 

socialistas dunha cidade e doutras. 

Normal, é que vostedes non poden falar 

aquello que usted intentó poner sombra, 

poner luz sobre la alusión que usted hizo a 

una declaración institucional sobre la 

Agencia de Inteligencia Artificial.  

 

 

Señor Lorenzo, usted no puede presentar 

una iniciativa. Las declaraciones 

institucionales son acuerdos de todos los 

grupos y a usted lo que se le dijo es que la 

propuesta que usted quería hacer, primero, 

habría que acordarla, en primer lugar, y 

en segundo lugar algo que yo tenía 

previsto omitir, pero es que usted me 

obliga a explicar qué es lo que está 

sucediendo. Usted es incapaz de 

comprometer a la Xunta de Galicia, a los 

suyos, al Partido Popular, para defender 

los intereses de esta ciudad. La Agencia de 

Inteligencia Artificial propuesta por 

nuestra alcaldesa y por este Gobierno 

municipal, a nosotros nos parece muy bien 

que el Partido Popular la quiera apoyar, 

pero hay un requisito fundamental, que es 

que la Xunta de Galicia diga si apuesta por 

la ciudad de A Coruña o no. Y eso fue lo 

que le pedimos, señor Lorenzo, que ¿usted 

tiene capacidad para comprometer que el 

Gobierno de Galicia decide que A Coruña 

es su prioridad o no? Si usted es capaz de 

hablar en nombre del Gobierno gallego, 

bienvenido sea, y si no, deje de generar 

barullo donde no hay un solo problema. 

Para trabajar conjuntamente hay que 

hacerlo con honestidad y limpieza, y lo que 

se le pide para llegar a un acuerdo es que 

sea usted capaz de comprometer que la 

Xunta de Galicia por una vez, por una vez, 

deje de discriminar a la ciudad de A 

Coruña, señor Lorenzo. Por una vez, a ver 

si usted es capaz de conseguir que la Xunta 

de Galicia diga que su apuesta es la ciudad 

de A Coruña.  

 

Señor Rodríguez, que me olvidé antes de 

usted, claro, habla de gobiernos socialistas 

de una ciudad y de otras. Normal, es que 

ustedes no pueden hablar de ninguna. 
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de ningunha. Podían falar de Ourense, 

pero nin iso. Nin iso porque entran e saen 

dese goberno municipal dependendo do 

mes, se é par ou é impar, iso é o que levan 

facendo durante mais de tres anos.  

 

Sobre a declaración de apoio ó sector 

pesqueiro, rotundamente este Goberno 

municipal está a favor da declaración 

institucional que fixemos esta mesma 

mañá. O pasado 30 de setembro quen 

lidera esta cidade, que é a nosa alcaldesa, 

estivo acompañando ó sector pesqueiro, 

acompañando, coincidindo e defendendo 

os intereses do sector pesqueiro que no 

Porto da Coruña ten moito que dicir. A 

implantación das 87 zonas de veda é unha 

moi mala noticia para Galicia e polo tanto 

só cabe, só cabe unidade e só cabe 

traballar no seo da Unión Europea para 

reverter a situación. Non se pode ter 

panos quentes nin se pode andar con 

voltas. É impresentable a actuación do 

comisario que tomou esta decisión, é 

impresentable. E polo tanto pois só cabe 

poñerse enfronte, so cabe actuar 

xudicialmente e só cabe esixirlle ó 

Goberno de España que faga por certo o 

que xa está facendo, que é plantarse 

diante da Comisión Europea.  

 

 

Ás trece horas e cinco minutos entra no 

Salón de Sesións a señora Faraldo 

Calvo.  

 

Non hai moito mais que engadir, todo o 

demais pois desde logo son cuestións 

moito mais técnicas que desde logo creo 

que a todos nos deben de preocupar pero 

que teñen un ámbito de debate concreto. 

O que creo que é relevante é que esteamos 

de acordo todos os grupos políticos 

municipais da cidade da Coruña para 

defender ó sector pesqueiro galego e 

despois o que temos que saber é se van a 

seguir facendo brincadeiras deste... (óese 

un sinal acústico indicativo da 

Podían hablar de Ourense, pero ni eso. Ni 

eso porque entran y salen de ese gobierno 

municipal dependiendo del mes, si es par o 

es impar, eso es lo que llevan haciendo 

durante más de tres años.  

 

Sobre la declaración de apoyo al sector 

pesquero, rotundamente este Gobierno 

municipal está a favor de la declaración 

institucional que hicimos esta misma 

mañana. El pasado 30 de septiembre quien 

lidera esta ciudad, que es nuestra 

alcaldesa, estuvo acompañando al sector 

pesquero, acompañando, coincidiendo y 

defendiendo los intereses del sector 

pesquero que en  el Puerto de A Coruña 

tiene mucho que decir. La implantación de 

las 87 zonas de veda es una muy mala 

noticia para Galicia y por lo tanto solo 

cabe, solo cabe unidad y solo cabe trabajar 

en el seno de la Unión Europea para 

revertir la situación. No se puede tener 

paños calientes ni se puede andar con 

vueltas. Es impresentable la actuación del 

comisario que tomó esta decisión, es 

impresentable. Y por lo tanto pues solo 

cabe ponerse enfrente, solo cabe actuar 

judicialmente y solo cabe exigirle al 

Gobierno de España que haga por cierto lo 

que ya está haciendo, que es plantarse 

delante de la Comisión Europea.  

 

A las trece horas y cinco minutos entra en 

el Salón de Sesiones la señora Faraldo 

Calvo. 

 

No hay mucho más que añadir, todo lo 

demás pues desde luego son cuestiones 

mucho más técnicas que desde luego creo 

que a todos nos deben de preocupar pero 

que tienen un ámbito de debate concreto. 

Lo que creo que es relevante es que 

estemos de acuerdo todos los grupos 

políticos municipales de la ciudad de A 

Coruña para defender al sector pesquero 

gallego y después lo que tenemos que saber 

es si van a seguir haciendo bromas de 

este... (se oye una señal acústica 
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finalización do tempo de intervención), 

deste tipo porque, en fin, creo que se 

require para os asuntos unha certa 

seriedade. Me imaxino que a estas alturas 

e con persoas veteranas como o señor 

Lorenzo poderíamos aludir a aquelo de é 

descoñecemento ou é mala fe. Eu non 

creo que haxa mala fe e tampouco creo 

que haxa descoñecemento, o digo por 

respecto. E cando queiran falar de 

declaracións institucionais non o 

confundan con mocións e sobre todo non 

intenten confundir ós que ó mellor 

coñecen menos o funcionamento dunha 

corporación municipal (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención). 

 

Nada mais e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señor Lage. Procedemos á 

votación, en primeiro lugar da moción 

presentada polo Bloque Nacionalista 

Galego e despois da moción presentada 

polo Grupo Municipal do Partido 

Popular. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción presentada 

polo Grupo Municipal do Bloque 

Nacionalista Galego en defensa da frota 

pesqueira galega fronte ao novo 

regulamento imposto pola Comisión 

Europea, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) de este tipo porque, en fin, 

creo que se requiere para los asuntos una 

cierta seriedad. Me imagino que a estas 

alturas y con personas veteranas como el 

señor Lorenzo podríamos aludir a aquello 

de es desconocimiento o es mala fe. Yo no 

creo que haya mala fe y tampoco creo que 

haya desconocimiento, lo digo por respeto. 

Y cuando quieran hablar de declaraciones 

institucionales no lo confundan con 

mociones y sobre todo no intenten 

confundir a los que a lo mejor conocen 

menos el funcionamiento de una 

corporación municipal (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención).  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia  

 

Muchas gracias señor Lage. Procedemos a 

la votación, en primer lugar de la moción 

presentada por el Bloque Nacionalista 

Galego y después de la moción presentada 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la moción presentada 

por el Grupo Municipal del Bloque 

Nacionalista Galego en defensa de la flota 

pesquera gallega frente al nuevo 

reglamento impuesto por la Comisión 

Europea, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 
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Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade da Corporación. 

 

150. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego en defensa da frota pesqueira 

galega fronte ao novo regulamento 

imposto pola Comisión Europea.  

 

Acordo 

 

1. Instar á Xunta de Galiza a: 

 

a. Convocar con carácter inmediato ó 

Consello Galego de Pesca para organizar 

unha resposta unitaria de todo o sector do 

mar e de todo o tecido social do país 

(partidos políticos organizacións 

sectoriais, sindicais, sociais, etc.) ante o 

grave golpe que supón a prohibición da 

pesca de fondo en 87 áreas do Atlántico 

nororiental, decretada pola Comisión 

Europea. 

 

b. Defender a frota galega da pesca de 

artes de fondo esgotando todas as vías 

posíbeis e que, de acordo co sector, se 

consideren.  

 

c. Iniciar de inmediato o procedemento 

xudicial en contra da decisión da 

Comisión Europea.  

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad de la Corporación. 

 

150. Moción presentada por el Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego en defensa de la flota pesquera 

gallega frente al nuevo reglamento 

impuesto por la Comisión Europea.  

 

Acuerdo 

 

1.- Instar a la Xunta de Galicia a: 

 

a. Convocar con carácter inmediato al 

Consello Galego de Pesca para organizar 

una respuesta unitaria de todo el sector del 

mar y de todo el tejido social del país 

(partidos políticos organizaciones 

sectoriales, sindicales, sociales, etc.) ante 

el grave golpe que supone la prohibición 

de la pesca de fondo en 87 áreas del 

Atlántico nororiental, decretada por la 

Comisión Europea. 

 

b. Defender la flota gallega de la pesca de 

artes de fondo agotando todas las vías 

posibles y que, de acuerdo con el sector, se 

consideren.  

 

c. Iniciar de inmediato el procedimiento 

judicial en contra de la decisión de la 

Comisión Europea.  
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2. Instar ao Goberno español a:  

 

a. Despregar todas as accións que como 

estado membro poida exercer para lograr 

a anulación do regulamento imposto pola 

Comisión Europea.  

 

b. Esixir no inmediato a suspensión da 

entrada en vigor do regulamento. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción presentada 

polo Grupo Municipal do Partido Popular 

contra o veto da Unión Europea á pesca 

de fondo, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade da 

Corporación. 

 

2.- Instar al Gobierno español a:  

 

a. Desplegar todas las acciones que como 

estado miembro pueda ejercer para lograr 

la anulación del reglamento impuesto por 

la Comisión Europea.  

 

b. Exigir en lo inmediato la suspensión de 

la entrada en vigor del reglamento. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la moción presentada 

por el Grupo Municipal del Partido 

Popular contra el veto de la Unión 

Europea a la pesca de fondo, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D. ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D. ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda aprobada por unanimidad de la 

Corporación. 
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151. Moción presentada polo Grupo 

Municipal do Partido Popular contra o 

veto da Unión Europea á pesca de 

fondo. 

 

Acordo 

 

A Corporación Municipal apoia a 

Proposición non de Lei aprobada por 

unanimidade polo Parlamento de Galicia 

o 28 de setembro de 2022, que di:  

 

1.- Reiterar o acordo aprobado por 

unanimidade na Comisión 8ª, de Pesca e 

Marisqueo, na sesión que tivo lugar o 6 

de setembro de 2022 que di o seguinte: 

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta 

de Galicia a demandar do Goberno de 

España:  

 

1. Que rexeite publicamente os ataques 

que o sector de arrastre de fondo está a 

sufrir por parte da Comisión Europea.  

 

 

2. Que defenda a importancia deste sector 

no conxunto do sector pesqueiro e da 

economía marítima europea.  

 

3. Que solicite ao comisario de Medio 

Ambiente que teña en conta as opinións 

do sector e os datos cuantitativos da súa 

representación sobre o total da flota 

pesqueira europea.  

 

2. Dirixirse á Xunta de Galicia con 

obxecto de que:  

 

a. Apoie tanto o imprescindible recurso 

do Goberno de España diante da decisión 

da Comisión Europea de vetar á pesca de 

fondo, como todas aquelas medidas 

legais que adoptan as empresas 

armadoras pola súa conta.  

 

b. Reitere ao Goberno de España a 

urxente necesidade de solicitar á 

 

151. Moción presentada por el Grupo 

Municipal Grupo Municipal del Partido 

Popular contra el veto de la Unión 

Europea a la pesca de fondo.  

 

Acuerdo 

 

La Corporación Municipal apoya la 

Proposición no de Ley aprobada por 

unanimidad por el Parlamento de Galicia 

el 28 de septiembre de 2022, que dice:  

 

1.- Reiterar el acuerdo aprobado por 

unanimidad en la Comisión 8ª, de Pesca y 

Marisqueo, en la sesión que tuvo lugar el 6 

de septiembre de 2022 que dice lo 

siguiente: “El Parlamento de Galicia insta 

a la Xunta de Galicia a demandar del 

Gobierno de España:  

 

1. Que rechace públicamente los ataques 

que el sector de arrastre de fondo está 

sufriendo por parte de la Comisión 

Europea.  

 

2. Que defienda la importancia de este 

sector en el conjunto del sector pesquero y 

de la economía marítima europea.  

 

3. Que solicite al comisario de Medio 

Ambiente que tenga en cuenta las 

opiniones del sector y los datos 

cuantitativos de su representación sobre el 

total de la flota pesquera europea.  

 

2. Dirigirse a la Xunta de Galicia con 

objeto de que:  

 

a. Apoye tanto el imprescindible recurso 

del Gobierno de España ante la decisión de 

la Comisión Europea de vetar a la pesca de 

fondo, como todas aquellas medidas 

legales que adoptan las empresas 

armadoras por su cuenta.  

 

b. Reitere al Gobierno de España la 

urgente necesidad de solicitar a la 
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Comisión Europea que rectifique e anule 

o novo Regulamento UE 2022/1614 da 

Comisión, do 15 de setembro de 2022, 

polo que se determinan as zona nas que se 

coñece a existencia de ecosistemas 

mariños vulnerables ou a posibilidade de 

que existan, que entrará en vigor a 

comezos de outubro deste ano.  

 

Presidencia 

 

Remata o turno das mocións presentadas 

polo Bloque Nacionalista Galego.  

 

 

Pasamos á terceira e última das mocións 

presentadas polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica sobre as Bibliotecas 

municipais de xestión privada da Coruña. 

A esta moción constan dúas emendas, 

unha do Partido Popular e outra do Grupo 

Socialista. De non aceptarse ningunha 

das dúas será votada en primeiro lugar a 

do Partido Popular e en segundo lugar, se 

non prosperase, a do Grupo Socialista.  

 

 

Señor Martínez, esta vez son tres 

minutos. Ten a palabra.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Moción sobre as bibliotecas 

municipais de xestión priva da Coruña.  

 

 

A esta moción constan presentadas dos 

emendas de substitución del Grupo 

Municipal do Partido Popular e do 

Grupo Municipal Socialista. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Grazas alcaldesa.  

 

Martínez, meu apelido é Martínez señor 

Comisión Europea que rectifique y anule el 

nuevo Reglamento UE 2022/1614 de la 

Comisión, de 15 de septiembre  de 2022, 

por el que se determinan las zona en las 

que se conoce la existencia de ecosistemas 

marinos vulnerables o la posibilidad de 

que existan, que entrará en vigor a 

comienzos de octubre de este año. 

 

Presidencia 

 

Finaliza el turno de las mociones 

presentadas por el Bloque Nacionalista 

Galego.  

 

Pasamos a la tercera y última de las 

mociones presentadas por el Grupo 

Municipal de la Marea Atlántica sobre las 

Bibliotecas municipales de gestión privada 

de A Coruña. A esta moción constan dos 

enmiendas, una del Partido Popular y otra 

del Grupo Socialista. De no aceptarse 

ninguna de las dos será votada en primer 

lugar la del Partido Popular y en segundo 

lugar, si no prosperase, la del Grupo 

Socialista.  

 

Señor Martínez, esta vez son tres minutos. 

Tiene la palabra. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE A MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Moción sobre las bibliotecas 

municipales de gestión privada de A 

Coruña.  

 

A esta moción constan presentadas dos 

enmiendas de sustitución del Grupo 

Municipal del Partido Popular y del 

Grupo Municipal Socialista. 

 

Señor Martínez Durán 

 

Gracias alcaldesa.  

 

Martínez, mi apellido es Martínez señor 
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Lorenzo. É un apelido común, plebeo, 

pero fácil de pronunciar. Non pasa nada, 

por esta vez non pasa nada.  

 

Ás trece horas e sete minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Díaz Gallego.  

 

Indo á cuestión que nos ocupa comezo 

saudando e enviando todo o apoio da 

Marea Atlántica ás traballadoras e ós 

traballadores das bibliotecas municipais, 

ós seus representantes sindicais que levan 

boa parte da mañá na praza de María Pita 

e tamén volverán pola tarde. A ninguén, a 

ningunha das persoas que estamos aquí 

nos gustaría estar na situación na que 

están as traballadoras das bibliotecas 

municipais de xestión privada porque 

están sometidas a probablemente á maior 

das incertezas ás que pode someterse a un 

traballador ou traballadora por conta 

allea, que é incerteza sobre o seu propio 

salario. Levan moito tempo así e a 

situación se agravou nos últimos meses 

como todos e todas coñecemos aquí. 

 

 

 

Eses problemas, é evidente e hai que 

dicilo, teñen unha causa inmediata que é 

o contrato vixente, contrato que se licitou 

e se adxudicou neste mandato que 

depende directamente do que antes era 

unha concellería —a Concellería de 

Cultura—, e hoxe dunha mera dirección 

de área que colga da Alcaldía, así que, 

señora Rey, é vostede enteira e 

directamente responsable do contrato que 

causa estes problemas.  

 

Pero, pero, todos e todas sabemos que o 

problema ten en realidade raíces mais 

profundas. Isto son síntomas do colapso 

dun sistema, dun modelo, dun modelo 

dual semiprivatizado que no seu 

momento implementou o Partido 

Socialista nesta cidade, que durante un 

tempo tamén paseou por congresos 

Lorenzo. Es un apellido común, plebeyo, 

pero fácil de pronunciar. No pasa nada, 

por esta vez no pasa nada.  

 

A las trece horas y siete minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Díaz Gallego.  

 

Yendo a la cuestión que nos ocupa 

comienzo saludando y enviando todo el 

apoyo de la Marea Atlántica a las 

trabajadoras y a los trabajadores de las 

bibliotecas municipales, a sus 

representantes sindicales que llevan buena 

parte de la mañana en la plaza de María 

Pita y también volverán por la tarde. A 

nadie, a ninguna de las personas que 

estamos aquí nos gustaría estar en la 

situación en la que están las trabajadoras 

de las bibliotecas municipales de gestión 

privada porque están sometidas a 

probablemente a la mayor de las 

incertidumbres a las que puede someterse 

a un trabajador o trabajadora por cuenta 

ajena, que es la incertidumbre sobre su 

propio salario. Llevan mucho tiempo así y 

la situación se agravó en los últimos meses 

como todos y todas conocemos aquí. 

 

Esos problemas, es evidente y hay que 

decirlo, tienen una causa inmediata que es 

el contrato vigente, contrato que se licitó y 

se adjudicó en este mandato que depende 

directamente de lo que antes era una 

concejalía —la Concejalía de Cultura—, y 

hoy de una mera dirección de área que 

cuelga de la Alcaldía, así que, señora Rey, 

es usted entera y directamente responsable 

del contrato que causa estos problemas.  

 

 

Pero, pero, todos y todas sabemos que el 

problema tiene en realidad raíces más 

profundas. Esto son síntomas del colapso 

de un sistema, de un modelo, de un modelo 

dual semiprivatizado que en su momento 

implementó el Partido Socialista en esta 

ciudad, que durante un tiempo también 

paseó por congresos profesionales como 
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profesionais como modelo de éxito e que 

se está a demostrar que non o é. E o 

lamentable é que os pratos rotos, a factura 

de ese colapso do modelo o está a pagar o 

elo mais feble na cadea que son as 

traballadoras e traballadores do servizo, 

os que se encargan de atender e manter 

vivas as bibliotecas municipais da Coruña 

de xestión privada.  

 

Por iso traemos esta moción, para acabar 

dunha vez e ir poñendo claridade na 

resolución deste problema. Basicamente 

na nosa moción orixinal propoñíamos tres 

acordos. O primeiro expresar apoio a 

estas traballadoras e estes traballadores 

por parte da Corporación, o segundo 

instar ó Goberno a tomar decisións con 

carácter inmediato para darlle garantías e 

estabilidade e certezas, e o terceiro que se 

inicie xa o proceso de remunicipalización 

para a unificación da rede.  

 

Na Marea Atlántica seguimos pensando 

que é a mellor e a mais xusta das 

solucións —tanto para o servizo como 

para os traballadores e as traballadoras—

, e ademais pensamos que o Goberno 

municipal da Coruña está nunhas 

condicións inmellorables para abordar 

isto, inmellorables. Todo o camiño, todo 

o que había que desbrozar desbrozouno o 

Goberno de Xulio Ferreiro e a Marea 

Atlántica. Hai hoxe maioría absoluta 

grazas a que a Marea Atlántica está 

disposta a apoiar a remunicipalización ate 

o último día de mandato,  

independentemente de quenturas 

electorais. E o terceiro é que o Tribunal 

Supremo en febreiro coa sentenza sobre a 

remunicipalización do Servizo de Axuda 

no Fogar, que fixa doutrina, acabou por 

despexar definitivamente a cuestión 

espiñenta, o crebacabezas da subrogación 

do persoal (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). 

 

modelo de éxito y que se está demostrando 

que no lo es. Y lo lamentable es que los 

platos rotos, la factura de ese colapso del 

modelo lo está pagando el eslabón más 

endeble en la cadena que son las 

trabajadoras y trabajadores del servicio, 

los que se encargan de atender y mantener 

vivas las bibliotecas municipales de A 

Coruña de gestión privada.  

 

Por eso traemos esta moción, para acabar 

de una vez e ir poniendo claridad en la 

resolución de este problema. Básicamente 

en nuestra moción original proponíamos 

tres acuerdos. El primero expresar apoyo 

a estas trabajadoras y estos trabajadores 

por parte de la Corporación, el segundo 

instar al Gobierno a tomar decisiones con 

carácter inmediato para darle garantías y 

estabilidad y certezas, y el tercero que se 

inicie ya el proceso de remunicipalización 

para la unificación de la red.  

 

En la Marea Atlántica seguimos pensando 

que es la mejor y la más justa de las 

soluciones —tanto para el servicio como 

para los trabajadores y las trabajadoras—

, y además pensamos que el Gobierno 

municipal de A Coruña está en unas 

condiciones inmejorables para abordar 

esto, inmejorables. Todo el camino, todo lo 

que había que desbrozar lo desbrozó el 

Gobierno de Xulio Ferreiro y la Marea 

Atlántica. Hay hoy mayoría absoluta 

gracias a que la Marea Atlántica está 

dispuesta a apoyar la remunicipalización 

hasta el último día de mandato, 

independientemente de calenturas 

electorales. Y el tercero es que el Tribunal 

Supremo en febrero con la sentencia sobre 

la remunicipalización del Servicio de 

Ayuda en el Hogar, que fija doctrina, 

acabó por despejar definitivamente la 

cuestión espinosa, el rompecabezas de la 

subrogación del personal (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 
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Pensamos que desaproveitar esta 

oportunidade sería unha 

irresponsabilidade, unha 

irresponsabilidade por parte do Goberno 

municipal. Sorprendíanos que Partido 

Popular e Partido Socialista presentasen 

practicamente a mesma emenda, 

digamos, metendo debaixo da alfombra o 

terceiro dos elementos  da nosa proposta 

que era a  remunicipalización e non íamos 

aceptar ningunha das dúas emendas. 

Finalmente chegamos a un acordo co 

Partido Socialista para transaccionar a 

súa   emenda. Podemos facer circular as, 

o texto da transacción que afecta ó 

terceiro punto da moción orixinal, co cal 

non só conseguimos o obxectivo de que 

este Pleno exprese o seu apoio ás 

traballadoras, non so conseguimos que 

esta Corporación e este Pleno esixa ó 

Goberno municipal medidas inmediatas 

para dar certeza ás traballadoras e 

traballadores, senón que ademais se pon 

sobre a mesa a creación dunha comisión 

para a resolución deste problema, que 

estude entre outras opcións a da 

remunicipalización e unificación da rede 

na que non só esteamos representados 

todos os grupos municipais deste Pleno, 

senón que tamén poidamos escoitar a voz 

—e así consta no acordo que 

transaccionamos—, a voz dos 

representantes, das representantes, do 

persoal das bibliotecas municipais.  

 

Agardamos que este acordo se execute de 

inmediato, que todos e todas aquí nos 

tomemos con seriedade e con 

xenerosidade esta cuestión e que se 

cumpra o compromiso tantas veces 

expresado aquí de unificar a rede de 

bibliotecas municipais da Coruña baixo a 

xestión pública directa.  

 

Nada mais, moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Pensamos que desaprovechar esta 

oportunidad sería una irresponsabilidad, 

una irresponsabilidad por parte del 

Gobierno municipal. Nos sorprendía que 

Partido Popular y Partido Socialista 

presentaran prácticamente la misma 

enmienda, digamos, metiendo debajo de la 

alfombra el tercero de los elementos de 

nuestra propuesta que era a 

remunicipalización  y no íbamos a aceptar 

ninguna de las dos enmiendas. Finalmente 

llegamos a un acuerdo con el Partido 

Socialista para transaccionar su   

enmienda. Podemos hacer circular las, el 

texto de la transacción que afecta al tercer 

punto de la moción original, con lo cual no 

solo conseguimos el objetivo de que este 

Pleno exprese su apoyo a las trabajadoras, 

no solo conseguimos que esta Corporación 

y este Pleno exija al Gobierno municipal 

medidas inmediatas para dar certeza a las 

trabajadoras y trabajadores, sino que 

además se pone sobre la mesa la creación 

de una comisión para la resolución de este 

problema, que estudie entre otras opciones 

la de la remunicipalización y unificación 

de la red en la que no solo estemos 

representados todos los grupos 

municipales de este Pleno, sino que 

también podamos escuchar la voz —y así 

consta en el acuerdo que 

transaccionamos—, la voz de los 

representantes, de las representantes, del 

personal de las bibliotecas municipales.  

 

Esperamos que este acuerdo se ejecute de 

inmediato, que todos y todas aquí nos 

tomemos con seriedad y con generosidad 

esta cuestión y que se cumpla el 

compromiso tantas veces expresado aquí 

de unificar la red de bibliotecas 

municipales de A Coruña bajo la gestión 

pública directa.  

 

Nada más, muchas gracias.  

 

Presidencia 
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Moitas grazas, señor Martínez.  

 

Turno para a señora Faraldo.  

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Efectivamente 76 traballadores e 

traballadoras das bibliotecas municipais 

ven perigar mes a mes o abono das súas 

retribucións, sendo persoal dun contrato 

adxudicado polo Concello no mes de 

novembro do ano pasado por 2.700.000 €. 

Contrato que ademais o propio Comité de 

Empresa denunciou ante o Tribunal 

Económico de Contratación Pública de 

Galicia por consideralo a todas luces 

insuficiente — como agora se está 

demostrando—, co único fin de entrar á 

baixa no Concello. Contrato que ademais, 

a piques de cumprir un ano, segue 

incumprindo partes do mesmo como a 

cobertura de vacacións, as quince horas a 

maiores na dirección ou por exemplo a 

inexistencia da plataforma dixital 

comprometida. Se necesitan xa mais que 

palabras de apoios solucións que dean 

certezas e estabilidade ó persoal 

traballador das bibliotecas. Non é 

explicable de ningún xeito que sexa unha 

administración pública onde se 

incumpren, ou se permite incumprir, as 

obrigas co persoal que está a desenvolver 

o seu traballo. 

 

 

Dicía o señor Lage no Pleno do 7 de xullo 

que o Concello rescindiría o contrato coa 

concesionaria se esta non cumpría o 

prego, decisión clara e contundente, 

recalcaba o concelleiro de Facenda, de 

Facenda. Se temos que reterlle os pagos á 

empresa en garantía dos pagos dos 

salarios adebedados, farémolo, 

anunciaba. Pois hoxe a ameaza que 

sobrevola, que sobrevoa, perdón, sobre o 

persoal das bibliotecas segue en pé. A 

Muchas gracias, señor Martínez.  

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Efectivamente 76 trabajadores y 

trabajadoras de las bibliotecas 

municipales ven peligrar mes a mes el 

abono de sus retribuciones, siendo 

personal de un contrato adjudicado por el 

Ayuntamiento en el mes de noviembre del 

año pasado por 2.700.000 €. Contrato que 

además el propio Comité de Empresa 

denunció ante el Tribunal Administrativo 

de Contratación Pública de Galicia por 

considerarlo a todas luces insuficiente —

como ahora se está demostrando—, con el 

único fin de entrar a la baja en el 

Ayuntamiento. Contrato que además, a 

punto de cumplir un año, sigue 

incumpliendo partes del mismo como la 

cobertura de vacaciones, las quince horas 

a mayores en la dirección o por ejemplo la 

inexistencia de la plataforma digital 

comprometida. Se necesitan ya más que 

palabras de apoyos soluciones que den 

certezas y estabilidad al personal 

trabajador de las bibliotecas. No es 

explicable de ninguna forma que sea una 

administración pública donde se 

incumplen, o se permite incumplir, los 

deberes con el personal que está 

desarrollando su trabajo. 

 

Decía el señor Lage en el Pleno de 7 de 

julio  que el Ayuntamiento rescindiría el 

contrato con la concesionaria si esta no 

cumplía el pliego, decisión clara y 

contundente, recalcaba el concejal de 

Hacienda, de Hacienda. Si tenemos que 

retenerle los pagos a la empresa en 

garantía de los pagos de los salarios 

adeudados, lo haremos, anunciaba. Pues 

hoy la amenaza que sobrevuela, que 

sobrevuela, perdón, sobre el personal de 
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tensión con que viven pendentes do seu 

salario esixe esa decisión clara e 

contundente que dixo o concelleiro. 

 

 

Medidas a curto prazo e medidas a longo 

prazo, como se plantexa na moción coa 

remunicipalización. Neste punto lembrar 

que nos últimos dez anos 90 servizos 

volveron a mans dos concellos en 

municipios de todo o Estado. A maioría, 

69, dende o 2015 nos chamados concellos 

do cambio. Pero tamén o PSOE aprobou 

a remunicipalización en mais de 22 casos 

citados no informe da Plataforma pola 

Remunicipalización española. As razóns 

por volver á xestión pública radican, 

segundo se sinala nesa plataforma, nos 

nefastos resultados que se deron na 

xestión privada traducido no 

encarecemento dos costes, na falta de 

transparencia, na merma de postos de 

traballo e un sinfín de casos de 

corrupción. Incluso o Tribunal de Contas, 

no seu informe sobre a fiscalización do 

sector público local do exercicio do 2011, 

destacaba a maior coste público dos 

servizos privatizados e mais grave aínda, 

o deterioro na calidade dos servizos 

externalizados.  

 

 

Certo é que o termo remunicipalización e 

o seu impacto sobre o persoal implica 

unha análise de gran complexidade. 

Tamén o é que existen fórmulas para, 

respectando os principios que rexen os 

accesos ós postos públicos —igualdade, 

mérito e capacidade—, darlle resposta e 

reverter os procesos de externalización. 

Sexa como sexa estamos obrigadas a 

indagar as vías que eviten a precarización 

do emprego que insisto, debilita, 

empobrecendo o servizo prestado. Para 

nós esa vía pasa pola remunicipalización 

ou reinternalización de servizos e polo 

tanto imos a votar si á moción  e non á 

emenda do PP. Agora xa transaccionada 

las bibliotecas sigue en pie. La tensión con 

que viven pendientes de su salario exige 

esa decisión clara y contundente que dijo 

el concejal. 

 

Medidas a corto plazo y medidas a largo 

plazo, como se plantea en la moción con la 

remunicipalización. En este punto 

recordar que nos últimos diez años 90 

servicios volvieron a manos de los 

ayuntamientos en municipios de todo el 

Estado. La mayoría, 69, desde el 2015 en 

los llamados ayuntamientos del cambio. 

Pero también el PSOE aprobó la 

remunicipalización en más de 22 casos 

citados en el informe de la Plataforma por 

la Remunicipalización española. Las 

razones por volver a la gestión pública 

radican, según se señala en esa 

plataforma, en los nefastos resultados que 

se dieron en la gestión privada traducido 

en el encarecimiento de los costes, en la 

falta de transparencia, en la merma de 

puestos de trabajo y un sinfín de casos de 

corrupción. Incluso el Tribunal de 

Cuentas, en su informe sobre la 

fiscalización del sector público local del 

ejercicio del 2011, destacaba a mayor 

coste público de los servicios privatizados 

y más grave aún, el deterioro en la calidad 

de los servicios externalizados.  

 

Cierto es que el término 

remunicipalización y su impacto sobre el 

personal implica un análisis de gran 

complejidad. También lo es que existen 

fórmulas para, respetando los principios 

que rigen los accesos a los puestos 

públicos —igualdad, mérito y capacidad—

, darle respuesta y revertir los procesos de 

externalización. Sea como sea estamos 

obligadas a indagar las vías que eviten la 

precarización del empleo que insisto, 

debilita, empobreciendo el servicio 

prestado. Para nosotros esa vía pasa por 

la remunicipalización o reinternalización 

de servicios y por lo tanto vamos a votar sí 

a la moción  y no a la enmienda del PP. 
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pois será decisión de Marea.  

 

 

Grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo.  

 

Turno para o BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González   

 

Grazas, señora Rey.  

 

Señor Lorenzo  non se preocupe polo que 

fai Ana Miranda, nosa eurodiputada. Non 

ten ningunha dúbida de que hai que 

defender o mar, ela non está despistada na 

súa defensa do mar, ten moitísima 

capacidade, así foi cando levou unha rede 

do cerco na súa maleta e a ensinou alí no 

mesmo Parlamento Europeo ou o outro 

día cando ensinou o palangre.  

 

Si, o BNG está adscrito a ALE/Os 

Verdes, efectivamente, pero é unha 

adscrición. Non estamos baixo o seu 

mandato imperativo, hai discrepancias e 

hai votos, hai liberdade de voto dentro 

dese grupo. O que lle pregunto é que vai 

facer Úrsula Von der Leyen, que é do 

Partido Popular Europeo e é a presidenta 

da Comisión Europea?, Que vai facer o 

Grupo do Partido Popular Europeo, que 

diría que ten mais representantes que o 

Bloque Nacionalista Galego na 

Eurocámara? 

 

En canto a esta moción en primeiro lugar 

gustaríame enviarlle un saúdo e o noso 

afecto ó cadro de persoal das bibliotecas 

municipais xestionadas por empresa, e en 

segundo lugar gustaríamos sinalar que 

imos votar a favor da moción e tamén da 

transacción á que se chegou co Partido 

Socialista e obviamente non imos votar a 

favor da emenda de substitución do 

Ahora ya transaccionada pues será 

decisión de  Marea.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo.  

 

Turno para el BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González   

 

Gracias, señora Rey.  

 

Señor Lorenzo  no se preocupe por lo que 

hace Ana Miranda, nuestra eurodiputada. 

No tiene ninguna duda de que hay que 

defender el mar, ella no está despistada en 

su defensa del mar, tiene muchísima 

capacidad, así fue cuando llevó una red del 

cerco en su maleta y la enseñó allí en el 

mismo Parlamento Europeo o el otro día 

cuando enseñó el palangre.  

 

Sí, el BNG está adscrito a ALE/Os Verdes, 

efectivamente, pero es una adscripción. No 

estamos bajo su mandato imperativo, hay 

discrepancias y hay votos, hay libertad de 

voto dentro de ese grupo. Lo que le 

pregunto es ¿qué va a hacer Úrsula Von 

der Leyen, que es del Partido Popular 

Europeo y es la presidenta de la Comisión 

Europea? ¿Qué va a hacer el Grupo del 

Partido Popular Europeo, que diría que 

tiene más representantes que el Bloque 

Nacionalista Galego en la Eurocámara? 

 

 

En cuanto a esta moción en primer lugar 

me gustaría enviarle un saludo y nuestro 

afecto al cuadro de personal de las 

bibliotecas municipales gestionadas por 

empresa, y en segundo lugar nos gustaría 

señalar que vamos a votar a favor de la 

moción y también de la transacción a la 

que se llegó con el Partido Socialista y 

obviamente no vamos a votar a favor de la 
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Partido Popular porque elimina a 

necesaria remunicipalización do servizo. 

É que ademais cremos que non puido 

quedar mais claro nos últimos anos que a 

unificación da rede é algo preciso. Que a 

xestión a través dunha empresa privada 

está a precarizar o traballo e tamén 

quitándolle toda a frescura e o dinamismo 

que caracterizaba a nosa rede de 

bibliotecas públicas, esa de que tanto 

presume o Partido Socialista pero que tan 

mal trata e tan pouco coida. E trata mal o 

Partido Socialista e o Goberno local á 

rede de bibliotecas porque trata mal ás 

traballadoras das bibliotecas que o son 

todo, que o son todo nestas instalacións, 

porque permite que os seus, o Partido 

Socialista, permite que os seus salarios 

estean en cuestión porque non as informa 

dos pasos que se están a levar a cabo para 

camiñar cara a unha solución. Trátaas mal 

porque non se senta con elas ata que 

senten presión e o exemplo de hoxe é un 

bo exemplo.  

 

 

Tivemos que convocar unha Comisión de 

Educación e Cultura que tivo lugar o 19 

de setembro para coñecer que estaba a 

facer o Goberno local. Nela observamos, 

e eu creo que todos os membros da 

Comisión, con moita preocupación, a 

pouca dilixencia e presa do Goberno para 

solucionar un problema que volveu agora 

á luz pública diante da ameaza da 

empresa de non aboar as nóminas de 

outubro. Vimos nesa Comisión como se 

contemplaban varios escenarios pero non 

se concretou ningún. Escoitamos como 

aínda non houbo rescisión do contrato, 

como se estaban estudando as medidas 

alternativas á rescisión, como se estaban 

estudando as penalidades, que os pregos 

previsiblemente sairían en decembro, que 

se estaba aínda estudando o xeito de 

evitar outra vez a mesma práctica 

empresarial.  

 

enmienda de sustitución del Partido 

Popular porque elimina la necesaria 

remunicipalización del servicio. Es que 

además creemos que no pudo quedar más 

claro en los últimos años que la unificación 

de la red es algo preciso. Que la gestión a 

través de una empresa privada está 

precarizando el trabajo y también 

quitándole toda la frescura y el dinamismo 

que caracterizaba nuestra red de 

bibliotecas públicas, esa de que tanto 

presume el Partido Socialista pero que tan 

mal trata y tan poco cuida. Y trata mal el 

Partido Socialista y el Gobierno local a la 

red de bibliotecas porque trata mal a las 

trabajadoras de las bibliotecas que lo son 

todo, que lo son todo en estas 

instalaciones, porque permite que los 

suyos, el Partido Socialista, permite que 

sus salarios estén en cuestión porque no 

las informa de los pasos que se están 

llevando a cabo para caminar hacia una 

solución. Las trata mal porque no se sienta 

con ellas hasta que sienten presión y el 

ejemplo de hoy es un buen ejemplo.  

 

Tuvimos que convocar una Comisión de 

Educación y Cultura que tuvo lugar el 19 

de septiembre para conocer qué estaba 

haciendo el Gobierno local. En ella 

observamos, y yo creo que todos los 

miembros de la Comisión, con mucha 

preocupación, la poca diligencia y prisa 

del Gobierno para solucionar un problema 

que volvió ahora a la luz pública ante la 

amenaza de la empresa de no abonar las 

nóminas de octubre. Vimos en esa 

Comisión como se contemplaban varios 

escenarios pero no se concretó ninguno. 

Escuchamos cómo aún no hubo rescisión 

del contrato, cómo se estaban estudiando 

las medidas alternativas a la rescisión, 

cómo se estaban estudiando las 

penalidades, que los pliegos 

previsiblemente saldrían en diciembre, que 

se estaba aún estudiando la manera de 

evitar otra vez la misma práctica 

empresarial.  
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Estudando, estudando, estudando, mais 

de dous meses despois de que as 

traballadoras tivesen que ir á folga porque 

non se lles pagara a extra de xuño que lles 

correspondía. E agora, hoxe, tres meses 

xa despois daquelas mobilizacións do 

persoal das bibliotecas, estamos peor, 

porque é decepcionante que teñan que 

volver á rúa para demandar información, 

para esixir que se cumpran os 

compromisos ós que o propio Goberno 

local chegou co Comité de Empresa. Peor 

porque ten que ser esgotador 

psicoloxicamente vivir de novo a 

incerteza de se a empresa (óese un sinal 

acústico indicativo do final do tempo 

de intervención) lle vai pagar a nómina 

de outubro ou non.  

 

O Goberno local ten que facer e explicar 

o que está a facer porque 75 familias ven 

de novo como a súa economía se ve 

seriamente afectada coa que está a caer. 

Mais que o urxentísimo, que é isto, 

evidentemente, non tape tampouco o 

importante, que é atopar a solución 

definitiva. Non se trata de parches 

momentáneos. O obxectivo ten que ser 

coidar a rede de bibliotecas municipais, 

debemos cambiar cara á súa xestión 

unificada, reforzar os servizos (óense 

dúas sinais acústicas indicativas da 

finalización do tempo de intervención), 

e reforzar o servizo, porque non se pode 

soster unha rede coma a nosa sobre pés de 

barro, sobre o voluntarismo do seu 

persoal, sobre as inercias. 

 

Compre coidar ó persoal, sostelo 

economicamente e dotalo para que a nosa 

rede poida gozar dun dinamismo maior.  

 

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

 

Estudiando, estudiando, estudiando, más 

de dos meses después de que las 

trabajadoras tuvieran que ir a la huelga 

porque no se les había pagado la extra de 

junio que les correspondía. Y ahora, hoy, 

tres meses ya después de aquellas 

movilizaciones del personal de las 

bibliotecas, estamos peor, porque es 

decepcionante que tengan que volver a la 

calle para demandar información, para 

exigir que se cumplan los compromisos a 

los que el propio Gobierno local llegó con 

el Comité de Empresa. Peor porque tiene 

que ser agotador psicológicamente vivir de 

nuevo la incertidumbre de si la empresa (se 

oye una señal acústica indicativa del final 

del tiempo de intervención) le va a pagar 

la nómina de octubre o no.  

 

El Gobierno local tiene que hacer y 

explicar lo que está haciendo porque 75 

familias ven de nuevo como su economía se 

ve seriamente afectada con la que está 

cayendo. Pero que lo urgentísimo, que es 

esto, evidentemente, no tape tampoco lo  

importante, que es encontrar la solución 

definitiva. No se trata de parches 

momentáneos. El objetivo tiene que ser 

cuidar la red de bibliotecas municipales, 

debemos cambiar hacia su gestión 

unificada, reforzar los servicios (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención), y 

reforzar el servicio, porque no se puede 

sostener una red como la nuestra sobre 

pies de barro, sobre el voluntarismo de su 

personal, sobre las inercias. 

 

Es necesario cuidar al personal, sostenerlo 

económicamente y dotarlo para que 

nuestra red pueda disfrutar de un 

dinamismo mayor.  

 

Presidencia  

 

Muchas gracias, señora Veira.  
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 Turno para o Partido Popular, señor 

Coira.  

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas.   

 

Vaia unha vez máis, como non, o apoio 

aos traballadores das bibliotecas do 

Concello da Coruña, da empresa LTM, 

que levan meses realmente, 

sorprendentemente, meses cunha tensión 

motivada pola ameaza por parte da 

empresa de, por problemas de liquidez, 

non facer fronte ás nóminas.  

 

Curiosamente no primeiro pleno deste 

mandato, de setembro de 2019, ademais 

de falar da Casa Cornide falabamos 

tamén xa de bibliotecas. Falabamos de 

bibliotecas porque había o mesmo 

problema que hai hoxe coas bibliotecas. 

Probablemente parecería que tres anos e 

pico, case tres anos e medio despois, con 

Inés Rey os problemas seguen sendo os 

mesmos e non se deu solución nin á Casa 

Cornide —a Marea tampouco fixo nada 

para presentar unha demanda xudicial—

nin se fixo nada co problema que tiñamos 

xa, e que xa A Marea tiña coas 

bibliotecas e que tampouco foi capaz en 

catro anos de buscar nin a máis mínima 

solución, nin de tranquilizar aos 

traballadores, nin de poñer encima da 

mesa ningunha solución para os 

traballadores —76 persoas que traballan 

alí que ven directamente afectadas—. É 

sorprendente, insisto, que vostedes 

expoñan esta moción cando tiveron 

tempo para solucionalo e non o 

solucionaron. É absolutamente 

sorprendente que esta emenda que 

transaccionouse co Grupo Socialista 

falen de estudar. Ou sexa, non se lles 

pode dicir a uns traballadores que a estas 

alturas da película, con este problema 

enquistado durante anos, que agora imos 

estudar.  

Turno para el Partido Popular, señor 

Coira.  

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias.   

 

Vaya una vez más, como no, el apoyo a los 

trabajadores de las bibliotecas del 

Ayuntamiento de La Coruña, de la empresa 

LTM, que llevan meses realmente, 

sorprendentemente, meses con una tensión 

motivada por la amenaza por parte de la 

empresa de, por problemas de liquidez, no 

hacer frente a las nóminas.  

 

Curiosamente en el primer pleno de este 

mandato, de septiembre de 2019, además 

de hablar de la Casa Cornide hablábamos 

también ya de bibliotecas. Hablábamos de 

bibliotecas porque había el mismo 

problema que hay hoy con las bibliotecas. 

Probablemente parecería que tres años y 

pico, casi tres años y medio después, con 

Inés Rey los problemas siguen siendo los 

mismos y no se ha dado solución ni a la 

Casa Cornide —la Marea tampoco hizo 

nada para presentar una demanda 

judicial— ni se hizo nada con el problema 

que teníamos ya, y que ya la Marea tenía 

con las bibliotecas y que tampoco fue 

capaz en cuatro años de buscar ni la más 

mínima solución, ni de tranquilizar a los 

trabajadores, ni de poner encima de la mesa 

ninguna solución para los trabajadores —

76 personas que trabajan allí que se ven 

directamente afectadas—. Es sorprendente, 

insisto, que ustedes planteen esta moción 

cuando tuvieron tiempo para solucionarlo y 

no lo solucionaron. Es absolutamente 

sorprendente que esta enmienda que 

transaccionó con el Grupo Socialista 

hablen de estudiar. O sea, no se les puede 

decir a unos trabajadores que a estas alturas 

de la película, con este problema 

enquistado durante años, que ahora vamos 

a estudiar.  
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Ás trece horas e vinte e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Díaz 

Gallego.  

 

Eu creo que xa debería estar todo 

estudado, que xa deberiamos ter 

capacidade para dar unha solución 

porque levamos, insisto, moito tempo con 

este problema encima da mesa. O Grupo 

Municipal do Partido Popular presentou 

no ano 2020 unha moción tentando que 

dunha vez por todas sacásese a 

contratación este servizo  porque non 

había maneira de que fixesen un prego e 

sacáseno a contratación. Finalmente, 

tarde mal e a rastro, todo este proceso 

fíxose e adxudicouse á empresa LTM que 

nas Comisións de Cultura por certo, ás 

cales non asiste nunca a alcaldesa —

todos os grupos políticos reclamamos a 

súa presenza en cada comisión que imos, 

pero esta señora non aparece por alí—, 

que din que é a responsable de Cultura 

pero ás Comisións non vai. Nestas 

comisións pedimos todos os grupos 

políticos información sobre a situación 

do contrato, sobre a situación da 

empresa e o que nos di non tranquiliza 

nin aos traballadores nin aos grupos da 

oposición nin a ninguén. Dísenos que a 

empresa manifestou verbalmente que non 

pode afrontar o problema dos pagos, o 

cal é unha sorpresa porque esta empresa 

fai nove meses, en novembro, asinou un 

contrato de 2,7 millóns anuais e a estas 

alturas da película di que non é capaz de 

afrontar as nóminas, co cal, que é o que 

nos pode esperar? 

 

Manifestar o noso respaldo total e 

absoluto aos traballadores, esixir ao 

Goberno que tome as medidas necesarias 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

dunha vez para garantir o pago destas 

nóminas e, xa sabemos algo, que a 

empresa manifesta claramente que non é 

 

A las trece horas y veintidós minutos entra 

no Salón de Sesiones el señor Díaz 

Gallego.  

 

Yo creo que ya debería estar todo 

estudiado, que ya deberíamos tener 

capacidad para dar una solución porque 

llevamos, insisto, mucho tiempo con este 

problema encima de la mesa. El Grupo 

Municipal del Partido Popular presentó en 

el año 2020 una moción intentando que de 

una vez por todas se sacara a contratación 

este servicio porque no había manera de 

que hicieran un pliego y lo sacaran a 

contratación. Finalmente, tarde mal y a 

rastras, todo este proceso se hizo y se 

adjudicó a la empresa LTM que en las 

Comisiones de Cultura por cierto, a las 

cuales no asiste nunca la alcaldesa —todos 

los grupos políticos reclamamos su 

presencia en cada comisión que vamos, 

pero esta señora no aparece por allí—, que 

dicen que es la responsable de Cultura pero 

a las Comisiones no va. En estas 

comisiones hemos pedido todos los grupos 

políticos información sobre la situación del 

contrato, sobre la situación de la empresa y 

lo que nos dice no tranquiliza ni a los 

trabajadores ni a los grupos de la oposición 

ni a nadie. Se nos dice que la empresa ha 

manifestado verbalmente que no puede 

afrontar el problema de los pagos, lo cual 

es una sorpresa porque esta empresa hace 

nueve meses, en noviembre, firmó un 

contrato de 2,7 millones anuales y a estas 

alturas de la película dice que no es capaz 

de afrontar las nóminas, con lo cual, ¿qué 

es lo que nos puede esperar? 

 

Manifestar nuestro respaldo total y 

absoluto a los trabajadores, exigir al 

Gobierno que tome las medidas necesarias 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

de una vez para garantizar el pago de estas 

nóminas y, ya sabemos algo, que la 

empresa manifiesta claramente que no es 
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capaz de afrontar o pago destas nóminas, 

co cal busquemos solucións. Pero por 

favor, que isto que imos votar todos os 

grupos políticos a favor, esta moción, 

este acordo ao que chegou A Marea co 

PSOE, que pon nun parágrafo que ten 5 

liñas que se cre, que se estude, que se 

estude (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención), esa é a película, que se 

estude e que se cre unha comisión para 

estudar que non se converta en algo 

interminable.  

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Coira.  

 

Agora tamén hai que explicar o 

funcionamento das comisións e o que 

significa as presidencias delegadas. Mi 

madriña, como va, imos para atrás.  

 

Señor Lage, pecha o debate.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Estamos diante de concelleiros veteranos 

e experimentados, non se pode dicir que 

sea por... Non me gusta ignorancia 

porque eu creo que todos os que estamos 

aquí, mellor ou peor, aínda imos 

apartándonos dos coches, pero mala fe 

tamén cóstame crelo. Eu entendo que 

están nese momento non?, intentar, 

bueno, pois, Go Talent!, a ver quen o fai 

mellor. Ou o xogo da silla, que tamén é 

outra, total, para a música...  

 

Ben, señor Coira, progresa 

adecuadamente. Non sei o que pensará o 

señor Lorenzo, me imaxino que si.  

 

Novidade ningunha, hai unha moción de 

capaz de afrontar el pago de estas nóminas, 

con lo cual busquemos soluciones. Pero 

por favor, que esto que vamos a votar todos 

los grupos políticos a favor, esta moción, 

este acuerdo al que ha llegado La Marea 

con el PSOE, que pone en un párrafo que 

tiene 5 líneas que se cree, que se estudie, 

que se estudie (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención), esa es la película, 

que se estudie y que se cree una comisión 

para estudiar que no se convierta en algo 

interminable.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Coira.  

 

Ahora también hay que explicar el 

funcionamiento de las comisiones y lo que 

significa las presidencias delegadas. 

Madre mía, como va, vamos para atrás.  

 

Señor Lage, cierra el debate.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Estamos ante concejales veteranos y 

experimentados, no se puede decir que sea 

por... No me gusta ignorancia porque yo 

creo que todos los que estamos aquí, mejor 

o peor, aún vamos apartándonos de los 

coches, pero mala fe también me cuesta 

creerlo. Yo entiendo que están en ese 

momento ¿no?, intentar, bueno, pues, Go 

Talent!, a ver quién lo hace mejor. O el 

juego de la silla, que también es otra, total, 

para la música...  

 

Bien, señor Coira, progresa 

adecuadamente. No sé lo que pensará el 

señor Lorenzo, me imagino que sí.  

 

Novedad ninguna, hay una moción de 
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apoio ás traballadoras e ós traballadores e 

hai unha alusión a todo o que falamos 

aquí. Eu, gustaríame falar de feitos, non 

de supostos.  

 

Señora Faraldo, o que se dixo foi o que se 

fixo, o que se dixo foi o que se fixo. Se 

alguén incumpre un contrato, ó Concello 

e ó Goberno municipal non lle tembla a 

man. Agora, somos conscientes dos 

niveis de incertidumbre, de inquedanza? 

Si, si. Somos sensibles? Si.  

 

 

Se formula unha proposta á cal o Grupo 

Socialista ten feito unha emenda e se ten 

chegado a un acordo co Grupo 

propoñente, neste caso o Grupo da 

Marea, para unha transacción. Nos dous 

primeiros puntos son coincidentes e no 

terceiro acordamos que o texto diga que 

se estuda a mellor fórmula posible para 

unificar a rede de bibliotecas, incluída a 

súa municipalización, para o que se 

creará unha comisión de estudio con 

representación de todos os grupos 

municipais e na que poidan participar 

tamén os representantes dos traballadores 

e das traballadoras.  

 

Supoño que sobre iso, sobre ver cales son 

as mellores fórmulas podemos estar todos 

de acordo. A priori no creo que haxa 

ninguén que vexa mal analizar, estudar e 

ver cal é a mellor saída. Creo que estamos 

diante de un asunto que a ninguén se lle 

escapa que ten varios condicionantes. 

Aqueles que teñen carácter legal temos 

que ser capaces de falar deles con rigor, 

con rigor, e aqueles que teñen que ver co 

plano digamos de soporte e de apoio, 

tamén podemos coincidir todos en que 

queremos que a nosa rede de bibliotecas 

siga sendo exemplar, que o é, e eu creo 

que é unha das mellores herencias que ten 

deixado o Goberno de Francisco Vázquez 

nesta cidade, o Goberno socialista que 

houbo nesta cidade dende comezo dos 

apoyo a las trabajadoras y a los 

trabajadores y hay una alusión a todo lo 

que hablamos aquí. Yo, me gustaría hablar 

de hechos, no de supuestos.  

 

Señora Faraldo, lo que se dijo fue lo que se 

hizo, lo que se dijo fue lo que se hizo. Si 

alguien incumple un contrato, al 

Ayuntamiento y al Gobierno municipal no 

le tiembla a mano. Ahora, ¿somos 

conscientes de los niveles de 

incertidumbre, de inquietud? Sí, sí. ¿Somos 

sensibles? Sí.  

 

Se formula una propuesta a la cual el 

Grupo Socialista ha hecho una enmienda y 

se ha llegado a un acuerdo con el Grupo 

proponente, en este caso el Grupo de A 

Marea, para una transacción. En los dos 

primeros puntos son coincidentes y en el 

tercero acordamos que el texto diga que se 

estudia la mejor fórmula posible para 

unificar la red de bibliotecas, incluida su 

municipalización, para lo que se creará 

una comisión de estudio con 

representación de todos los grupos 

municipales y en la que puedan participar 

también los representantes de los 

trabajadores y de las trabajadoras.  

 

Supongo que sobre eso, sobre ver cuáles 

son las mejores fórmulas podemos estar 

todos de acuerdo. A priori no creo que 

haya nadie que vea mal analizar, estudiar 

y ver cuál es la mejor salida. Creo que 

estamos delante de un asunto que a nadie 

se le escapa que tiene varios 

condicionantes. Aquellos que tienen 

carácter legal tenemos que ser capaces de 

hablar de ellos con rigor, con rigor, y 

aquellos que tienen que ver con el plano 

digamos de soporte y de apoyo, también 

podemos coincidir todos en que queremos 

que nuestra red de bibliotecas siga siendo 

ejemplar, que lo es, y yo creo que es una de 

las mejores herencias que ha dejado el 

Gobierno de Francisco Vázquez en esta 

ciudad, el Gobierno socialista que hubo en 
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anos oitenta. Claro, porque as cousas non 

se, as cousas non caen do ceo, non caen 

do ceo. Non foi ningún goberno do 

Partido Popular nin de Sumar, dividir ou 

como se lle chame, nin de ningunha outra 

forza. Foi un goberno socialista o que 

creou a rede municipal de bibliotecas e é 

un orgullo para todos os coruñeses e as 

coruñesas.  

 

Polo tanto, todo o que poidamos facer 

para mellorar a rede de bibliotecas este 

Goberno vaino a facer. E sen dúbida 

ningunha, se hai algunha concesionaria 

que non cumple, actuaremos en 

consecuencia. Xa o dixemos e xa o 

fixemos. Estamos traballando para buscar 

solucións? Si. Pechámonos a solucións 

futuras que sexan mellores que as que 

hai? Non, por iso nos parece ben crear 

unha comisión de estudio. Iso si, temos 

que ser todos conscientes do que 

significa. E por certo, o que lle pido a 

todos os grupos municipais (óense dúas 

sinais acústicas indicativas da 

finalización do tempo de intervención), 

é que non enganen, que non enganen ós 

traballadores e ás traballadoras. Os 

funcionarios e funcionarias pasan 

procesos selectivos e se alguén defende 

que a conversión en funcionarios ou 

funcionarias se faga sen proceso selectivo 

ten que dicilo, pero ós traballadores e ás 

traballadoras non se lles pode xerar 

expectativas sen dicirlle cal é o camiño.  

 

Nada mais e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Ben, hai unha transacción entre o Grupo 

propoñente e o Grupo Socialista ,e polo 

tanto, en primeiro lugar, o Grupo Popular 

mantén a súa emenda?  

 

Señor Coira Andrade 

esta ciudad desde comienzo de los años 

ochenta. Claro, porque las cosas no sé, las 

cosas no caen del cielo, no caen del cielo. 

No fue ningún gobierno del Partido 

Popular ni de Sumar, dividir o como se le 

llame, ni de ninguna otra fuerza. Fue un 

gobierno socialista el que creó la red 

municipal de bibliotecas y es un orgullo 

para todos los coruñeses y las coruñesas.  

 

Por lo tanto, todo lo que podamos hacer 

para mejorar la red de bibliotecas este 

Gobierno lo va a hacer. Y sin duda 

ninguna, se hay alguna concesionaria que 

no cumple, actuaremos en consecuencia. 

Ya lo dijimos y ya lo hicimos. ¿Estamos 

trabajando para buscar soluciones? Sí. 

¿Nos cerramos a soluciones futuras que 

sean mejores que las que hay? No, por eso 

nos parece bien crear una comisión de 

estudio. Eso sí, tenemos que ser todos 

conscientes de lo que significa. Y por 

cierto, lo que le pido a todos los grupos 

municipales (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención), es que no engañen, que no 

engañen a los trabajadores y a las 

trabajadoras. Los funcionarios y 

funcionarias pasan procesos selectivos y si 

alguien defiende que la conversión en 

funcionarios o funcionarias se haga sin 

proceso selectivo tiene que decirlo, pero a 

los trabajadores y a las trabajadoras no se 

les puede generar expectativas sin decirle 

cuál es el camino.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Bien, hay una transacción entre el Grupo 

proponente y el Grupo Socialista, y por lo 

tanto, en primer lugar, ¿el Grupo Popular 

mantiene su enmienda?  

 

Señor Coira Andrade 
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Non, retirámola.  

 

Presidencia 

 

A retiran? Ben, pois daquela vaise votar 

a moción coa transacción que xa se 

facilitou ós diferentes grupos.  

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal da 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a moción presentada 

polo Grupo Municipal da Marea 

Atlántica transaccionada co Grupo 

Municipal do Partido Socialista sobre as 

bibliotecas municipais de xestión privada 

da Coruña, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor a concelleira non adscrita 

D.ª Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

 

No, la retiramos.  

 

Presidencia 

 

¿La retiran? Bien, pues entonces se va a 

votar la moción con la transacción que ya 

se facilitó a los diferentes grupos.  

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la moción presentada 

por el Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica transaccionada con el Grupo 

municipal del Partido Socialista sobre las 

bibliotecas municipales de gestión privada 

de A Coruña, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota a favor la concejala no adscrita D.ª 

Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad.  
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152. Moción do Grupo Municipal da 

Marea Atlántica transaccionada co 

Grupo Municipal do Partido Socialista 

sobre as bibliotecas municipais de 

xestión privada da Coruña.  

 

Acordo 

 

1.- Expresar o respaldo de toda a 

Corporación ás traballadoras e aos 

traballadores das bibliotecas municipais 

de xestión privada ante as reiteradas 

ameazas de impago das súas retribucións 

por parte da empresa concesionaria.  

 

 

2.- Esixir ao Goberno municipal que a 

curto prazo execute todas as medidas 

necesarias para dar garantías ás 

traballadoras de que se percibirán 

puntualmente as súas retribucións e se 

respectarán as condicións de traballo 

establecidas no convenio colectivo.  

 

3.- Pedir ao Goberno municipal que 

estude a mellor fórmula posible para 

unificar a rede de bibliotecas, incluída a 

súa municipalización, para o que se 

creará unha comisión de estudo con 

representación de todos os grupos 

municipais e na que poidan participar 

tamén os representantes dos traballadores 

e as traballadoras.  

 

Presidencia 

 

Remata aquí o turno da Marea Atlántica,  

moitas grazas. 

 

Terceira e última moción das presentadas 

polo Grupo Municipal do Partido Popular 

sobre baixada de impostos e taxas 

municipais. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

152. Moción del Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica transaccionada con el 

Grupo Municipal del Partido Socialista 

sobre las bibliotecas municipales de 

gestión privada de A Coruña.  

 

Acuerdo 

 

1.- Expresar el respaldo de toda la 

Corporación a las trabajadoras y a los 

trabajadores de las bibliotecas 

municipales de gestión privada ante las 

reiteradas amenazas de impago de sus 

retribuciones por parte de la empresa 

concesionaria.  

 

2.- Exigir al Gobierno municipal que a 

corto plazo ejecute todas las medidas 

necesarias para dar garantías a las 

trabajadoras de que se percibirán 

puntualmente sus retribuciones y se 

respetarán las condiciones de trabajo 

establecidas en el convenio colectivo.  

 

3.- Pedir al Gobierno municipal que 

estudie la mejor fórmula posible para 

unificar la red de bibliotecas, incluida su 

municipalización, para lo cual se creará 

una comisión de estudio con 

representación de todos los grupos 

municipales y en la que puedan participar 

también los representantes de los 

trabajadores y las trabajadoras. 

 

Presidencia 

 

Finaliza aquí el turno de la Marea 

Atlántica, muchas gracias. 

 

Tercera y última moción de las 

presentadas por el Grupo Municipal del 

Partido Popular sobre bajada de 

impuestos y tasas municipales. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 
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Primeira. Moción sobre baixada de 

impostos e taxas municipais 

 

Presidencia 

 

Ten a palabra a señora Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

A ver se me deixa o señor Lage, que 

agora vai dicir cando teño que falar e 

non. Estamos nun Pleno e estamos a falar 

de temas serios —como o que acabamos 

de falar e como o que imos abordar 

agora— e eu creo que xa está ben de 

chistes e de leccións, de falar de 

honestidade e de falar de limpeza. Eu 

quero lembrar que levamos moito tempo 

realizando  propostas en materia fiscal e 

o Partido Socialista e o resto de grupos 

rexeitándoas, a pesar da boa situación 

financeira municipal e da falta de 

execución constante dos orzamentos, 

sóbralle diñeiro. Hai marxe para baixar 

impostos e taxas. E con honestidade e 

limpeza, consideramos que ante a 

gravidade da situación económica que 

está a padecer a cidadanía é necesario 

que o Concello afronte medidas para 

contribuír a minorar os efectos derivados 

da continua alza do IPC, que no pasado 

mes de setembro alcanzou o 9 %, non 

falemos de meses anteriores.  

 

É obvio que a subida da factura da luz e 

os alimentos impacta de cheo no poder 

adquisitivo de todos os fogares. Son bens 

de primeira necesidade, que non poden 

ser substituídos e cuxa demanda non 

cambia en exceso aínda que suba o prezo. 

Ante este panorama existe o deber moral 

de rebaixar transitoriamente os 

impostos, pero o goberno de Inés Rey 

obriga os coruñeses a pagar un 6 % máis 

en impostos directos, indirectos e taxas, 

segundo se recolle no orzamento 

municipal pactado coa Marea para 2022. 

Recóllese un aumento de 9,65 millóns de 

Primera. Moción sobre bajada de 

impuestos y tasas municipales 

 

Presidencia 

 

Tiene la palabra la señora Gallego. 

 

Señora Gallego Neira 

 

A ver si me deja el señor Lage, que ahora 

va a decir cuándo tengo que hablar y no. 

Estamos en un Pleno y estamos hablando 

de temas serios —como el que acabamos 

de hablar y como el que vamos a abordar 

ahora— y yo creo que ya está bien de 

chistes y de lecciones, de hablar de 

honestidad y de hablar de limpieza. Yo 

quiero recordar que llevamos mucho 

tiempo realizando  propuestas en materia 

fiscal y el Partido Socialista y el resto de 

grupos rechazándolas, a pesar de la buena 

situación financiera municipal y de la falta 

de ejecución constante de los presupuestos, 

le sobra dinero. Hay margen para bajar 

impuestos y tasas. Y con honestidad y 

limpieza, consideramos que ante la 

gravedad de la situación económica que 

está padeciendo la ciudadanía es necesario 

que el Ayuntamiento afronte medidas para 

contribuir a aminorar los efectos derivados 

de la continua alza del IPC, que en el 

pasado mes de septiembre alcanzó el 9 %, 

no hablemos de meses anteriores.  

 

Es obvio que la subida de la factura de la 

luz y los alimentos impacta de lleno en el 

poder adquisitivo de todos los hogares. Son 

bienes de primera necesidad, que no 

pueden ser sustituidos y cuya demanda no 

cambia en exceso aunque suba el precio. 

Ante este panorama existe el deber moral 

de rebajar transitoriamente los impuestos, 

pero el gobierno de Inés Rey obliga a los 

coruñeses a pagar un 6 % más en impuestos 

directos, indirectos y tasas, según se recoge 

en el presupuesto municipal pactado con la 

Marea para 2022. Se recoge un aumento de 

9,65 millones de euros en estos tres 
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euros nestes tres capítulos de ingresos 

sobre o orzado para o ano pasado. Só a 

recadación do IBI aumentará un 1,46 % 

en 2022 con respecto ao ano pasado, 

case un millón de euros, que hai que 

sumar á subida do 3 %, catastrazo 

aprobado en 2019 nada máis chegar ao 

goberno Inés Rey. Ademais, a presión 

fiscal que se exerce sobre os veciños non 

está xustificada porque non se traduce en 

melloras de servizos nin en 

investimentos, 81 millóns a día de hoxe 

sen gastar. 

 

Hai que modificar as ordenanzas fiscais 

para aplicar unha rebaixa de impostos e 

taxas municipais, pero hai que facelo xa 

para que entren en vigor o 1 de xaneiro e 

compensar a familias, autónomos e 

pemes a brutal subida do IPC, que afecta 

especialmente á cesta da compra, a luz, 

combustibles, etc., medidas que 

contribúen á reactivación económica, 

tamén. O que está claro é que as políticas 

socialistas que vostedes chaman 

progresistas non van por esa liña senón 

na de asfixiar á clase media traballadora 

—unha familia que gaña 40.000 euros ao 

ano non son ricos, é a clase media—. Un 

país no que os oito primeiros meses do 

ano recadou 27.000 millóns máis pola 

subida do IPC necesita facer axustes 

para devolver os cidadáns parte do que 

se pagou de máis por comprar o mesmo, 

pero os Orzamentos Xerais do Estado 

van en sentido contrario, planean 

superar o récord recadatorio de 2022, 

uns orzamentos antisociais, porque a 

pesar de recadar máis non devolven ás 

familias o que pagaron de máis pola 

inflación, e encima agora engádennos un 

catastrazo que fará subir, ademais, o IBI, 

o IRPF e a plusvalía.  

 

Parécenos moi ben que se baixe o IVE do 

10 ao 4 % en produtos de hixiene 

feminina pero tamén pedimos ademais 

baixalo noutros produtos, como a carne, 

capítulos de ingresos sobre lo 

presupuestado para el año pasado. Solo la 

recaudación del IBI aumentará un 1,46 % 

en 2022 con respecto al año pasado, casi un 

millón de euros, que hay que sumar a la 

subida del 3 %, catastrazo aprobado en 

2019 nada más llegar al gobierno Inés Rey. 

Además, la presión fiscal que se ejerce 

sobre los vecinos no está justificada porque 

no se traduce en mejoras de servicios ni en 

inversiones, 81 millones a día de hoy sin 

gastar. 

 

 

Hay que modificar las ordenanzas fiscales 

para aplicar una rebaja de impuestos y tasas 

municipales, pero hay que hacerlo ya para 

que entren en vigor el 1 de enero y 

compensar a familias, autónomos y pymes 

la brutal subida del IPC, que afecta 

especialmente a la cesta de la compra, la 

luz, combustibles, etc., medidas que 

contribuyen a la reactivación económica, 

también. Lo que está claro es que las 

políticas socialistas que ustedes llaman 

progresistas no van por esa línea sino en la 

de asfixiar a la clase media trabajadora —

una familia que gana 40.000 euros al año 

no son ricos, es la clase media—. Un país 

en el que los ocho primeros meses del año 

ha recaudado 27.000 millones más por la 

subida del IPC necesita hacer ajustes para 

devolver a los ciudadanos parte de lo que 

se ha pagado de más por comprar lo 

mismo, pero los Presupuestos Generales 

del Estado van en sentido contrario, 

planean superar el récord recaudatorio de 

2022, unos presupuestos antisociales, 

porque a pesar de recaudar más no 

devuelven a las familias lo que han pagado 

de más por la inflación, y encima ahora nos 

añaden un catastrazo que hará subir, 

además, el IBI, el IRPF y la plusvalía.  

 

Nos parece muy bien que se baje el IVA del 

10 al 4 % en productos de higiene femenina 

pero también pedimos además bajarlo en 

otros productos, como la carne, pescado, 
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peixe, aceite, pasta seca... ben, 

conservas, alimentos básicos e (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) 

especialmente afectados polo IPC 

desbocado. 

 

Critican ás comunidades autónomas 

gobernadas polo PP porque baixan 

impostos para compensar a inflación e 

chámano dumping fiscal, pero agora os 

varóns socialistas despois de criticar o 

PP fóronse sumando uns tras outros a 

esas rebaixas fiscais. Sóalles, por 

exemplo, Ximo Puig, que vai baixar o 

tramo autonómico do IRPF a rendas 

inferiores a 60.000 euros con efectos 

desde un de xaneiro de 2022?, como o 

ven?, sóalles García-Page,  Lambán, 

Chivite, Fernández Vara?, será que 

cando se achegan as eleccións os baróns 

socialistas se afastan do Partido 

Socialista? A verdade (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) non nos estraña 

absolutamente nada. Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Gallego. 

 

Turno para a señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, alcaldesa. 

 

Moitos fogares coruñeses están nunha 

situación de dificultade económica 

agudizada, primeiramente pola crise 

económica sobrevida coa crise sanitaria 

da COVID, o incremento do IPC dos 

últimos meses e máis a irrupción do 

conflito de Ucraína. É evidente que a 

suba da factura da luz xunto co prezo dos 

alimentos impacta de primeira man na 

situación de moitas familias, obrigadas a 

facer unha economía de supervivencia.  

aceite, pasta seca… bueno, conservas, 

alimentos básicos y (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) especialmente 

afectados por el IPC desbocado. 

 

 

Critican a las comunidades autónomas 

gobernadas por el PP porque bajan 

impuestos para compensar la inflación y lo 

llaman dumping fiscal, pero ahora los 

varones socialistas después de criticar al PP 

se han ido sumando unos tras otros a esas 

rebajas fiscales. ¿Les suena, por ejemplo, 

Ximo Puig, que va a bajar el tramo 

autonómico del IRPF a rentas inferiores a 

60.000 euros con efectos desde uno de 

enero de 2022?, ¿cómo lo ven?, ¿les suena 

García-Page,  Lambán, Chivite, Fernández 

Vara?, ¿será que cuando se acercan las 

elecciones los barones socialistas se alejan 

del Partido Socialista? La verdad (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

no nos extraña absolutamente nada. Nada 

más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Gallego. 

 

Turno para la señora Faraldo. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Muchos hogares coruñeses están en una 

situación de dificultad económica 

agudizada, primeramente por la crisis 

económica sobrevenida con la crisis 

sanitaria de la COVID, el incremento del 

IPC de los últimos meses, más la irrupción 

del conflicto de Ucrania. Es evidente que 

la subida de la factura de la luz junto con 

el precio de los alimentos impacta de 

primera mano en la situación de muchas 

familias, obligadas a hacer una economía 
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As administracións e os distintos 

gobernos teñen que saber estar á altura 

das circunstancias e poder dar solucións a 

estas situacións precarias e de necesidade 

polas que pasan moitos fogares, pero esas 

solucións non pasan xustamente por 

recortar ou rebaixar de maneira radical os 

impostos, como hoxe propón o PP, tanto 

desta corporación como noutros 

gobernos, como está a facer xa na Xunta 

de Galicia. Non toca baixar impostos a 

diestro e siniestro. Toca redistribuír a 

riqueza e que cadaquén pague de acordo 

aos seus ingresos, pagando máis quen 

máis ten. Sen ir máis lonxe, fai uns días o 

PP da Xunta anunciaba unha bonificación 

do Imposto de patrimonio ata o 50 % — 

estaba nun 25— para aqueles patrimonios 

superiores a un millón de euros e que 

beneficia a unhas 7.700 galegas cunha 

rebaixa de 2.745 euros para a xente máis 

podente. Iso si, tamén anunciaba eses días 

que refractaría os tres tramos máis baixos 

da cota autónoma do IRPF, axudando así 

a máis dun millón de galegas que cobran 

menos de 35.000 euros ao ano. Canto 

supón esta medida? Pois unha media de 

45 euros ao ano, nin para o pan. 

 

 

 

Nesta proposta de hoxe o PP solicita a 

rebaixa de impostos e de taxas de xeito 

indiscriminado, é dicir, que se lle rebaixe 

tanto a quen ten unha renda superior a un 

millón de euros como a quen lle custa 

chegar ao fin de mes. O PP pide unha 

rebaixa de impostos e taxas municipais 

que afecta por igual ao directivo da banca 

que ao persoal de limpeza ou ao que ten 

unha propiedade en Cidade Xardín como 

ao que ten un pisito en Labañou, Palavea, 

Mesoiro Vello ou Monte Alto —por 

poñer un exemplo—, ao que ten un 

pequeno negocio de barrio ou ao que ten 

unha cadea de negocios.  

de supervivencia.  

 

Las administraciones y los distintos 

gobiernos tienen que saber estar a la 

altura de las circunstancias y poder dar 

soluciones a estas situaciones precarias y 

de necesidad por las que pasan muchos 

hogares, pero esas soluciones no pasan 

justamente por recortar o rebajar de 

manera radical los impuestos, como hoy 

propone el PP, tanto de esta corporación 

como en otros gobiernos, como está 

haciendo ya en la Xunta de Galicia. No 

toca bajar impuestos a diestro y siniestro. 

Toca redistribuir la riqueza y que cada 

cual pague de acuerdo a sus ingresos, 

pagando más quien más tiene. Sin ir más 

lejos, hace unos días el PP de la Xunta 

anunciaba una bonificación del Impuesto 

del patrimonio hasta el 50 % —estaba en 

un 25— para aquellos patrimonios 

superiores a un millón de euros y que 

beneficia a unas 7.700 gallegas con una 

rebaja de 2.745 euros para la gente más 

pudiente. Eso sí, también anunciaba esos 

días que refractaría los tres tramos más 

bajos de la cuota autónoma del IRPF, 

ayudando así a más de un millón de 

gallegas que cobran menos de 35.000 

euros al año. ¿Cuánto supone esta 

medida? Pues una media de 45 euros al 

año, ni para el pan. 

 

En esta propuesta de hoy el PP solicita la 

rebaja de impuestos y de tasas de manera 

indiscriminada, es decir, que se le rebaje 

tanto a quien tiene una renta superior a un 

millón de euros como a quien le cuesta 

llegar al fin de mes. El PP pide una rebaja 

de impuestos y tasas municipales que 

afecta por igual al directivo de la banca 

que al personal de limpieza o al que tiene 

una propiedad en Ciudad Jardín como al 

que tiene un pisito en Labañou, Palavea, 

Mesoiro Vello o Monte Alto —por poner un 

ejemplo—, al que tiene un pequeño 

negocio de barrio o al que tiene una 

cadena de negocios.  
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Fronte a baixar impostos para loitar 

contra a inflación existe outra medida que 

ao PP parece non gustarlle moito: cando 

se menciona incrementar o gasto. Tamén 

é certo que estamos de acordo con que 

este concello non debería subir ningún 

imposto nin ningunha taxa para o 

vindeiro exercicio económico, mantendo 

as mesmas, pero si que ten que 

incrementar o gasto, a inversión en 

partidas de protección social. 

Incrementando o gasto increméntanse as 

partidas necesarias para poder axudar a 

moitas persoas e fogares que se poden ver 

agravados pola situación actual e facer 

investimentos nos barrios, para mellorar 

a calidade de vida dos mesmos. 

 

En canto ao punto segundo, non só nos 

parece correcto, senón que vai na liña das 

demandas sobre as que traballan 

propostas económicas, medidas políticas, 

tanto do ministro Garzón como da nosa 

vicepresidenta Yolanda Díaz é as súas 

propostas para unha cesta básica de 

compra doméstica para os fogares. É 

normal que coas políticas que practica o 

PP, que pense que o diñeiro está mellor 

nos bolsos da cidadanía, pero se 

queremos manter uns bos servizos 

públicos, uns bos investimentos e unhas 

boas prestacións, os impostos en mans de 

bos xestores, iso si, son a ferramenta máis 

eficaz e solidaria. Por iso imos votar que 

non. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O Grupo Municipal do PP con esta 

 

Frente a bajar impuestos para luchar 

contra la inflación existe otra medida que 

al PP parece no gustarle mucho: cuando se 

menciona incrementar el gasto. También 

es cierto que estamos de acuerdo con que 

este ayuntamiento no debería subir ningún 

impuesto ni ninguna tasa para el próximo 

ejercicio económico, manteniendo las 

mismas, pero sí que tiene que incrementar 

el gasto, la inversión en partidas de 

protección social. Incrementando el gasto 

se incrementan las partidas necesarias 

para poder ayudar a muchas personas y 

hogares que se pueden ver agravados por 

la situación actual y hacer inversiones en 

los barrios, para mejorar la calidad de 

vida de los mismos. 

 

En cuanto al punto segundo, no solo nos 

parece correcto, sino que va en la línea de 

las demandas sobre las que trabajan 

propuestas económicas, medidas políticas, 

tanto del ministro Garzón como de nuestra 

vicepresidenta Yolanda Díaz son sus 

propuestas para una cesta básica de 

compra doméstica para los hogares. Es 

normal que con las políticas que practica 

el PP, que  piense que el dinero está mejor 

en los bolsillos de la ciudadanía, pero si 

queremos mantener unos buenos servicios 

públicos, unas buenas inversiones y unas 

buenas prestaciones, los impuestos en 

manos de buenos gestores, eso sí, son la 

herramienta más eficaz y solidaria. Por 

eso vamos a votar que no. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El Grupo Municipal del PP con esta 
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moción súmase á subasta en materia 

fiscal na que está embarcado o Partido 

Popular no conxunto do Estado e hai 

varias cousas que nos preocupan. 

Preocúpanos, en primeiro lugar, que un 

partido que se postula como alternativa 

de goberno no Estado non pareza ter outra 

política económica que as baixadas xa 

realizadas de impostos; preocúpanos, 

ademais, que o faga de xeito tan pouco 

matizada, porque o que está propoñendo 

o Partido Popular no conxunto do Estado 

está en contra das recomendacións de 

institucións tan socialcomunistas e 

bolivarianas como o Banco Mundial, o 

FMI ou a OCDE. Incluso no Reino Unido 

a baixada de impostos da señora Truss 

durou unha semana e provocou o devalo 

da libra esterlina.  

 

 

Miren, o BNG é o primeiro en defender 

que se deben de baixar algúns impostos, 

pero ao mesmo tempo defendemos que se 

suban outros para así distribuír de xeito 

máis equitativo a carga fiscal, porque no 

Estado Español o problema non é que 

exista unha presión fiscal excesiva. 

Segundo o Eurostat en 2022 a presión 

fiscal en relación ao PIB é inferior en 3,8 

puntos á media da Unión Europea e en 4,2 

a da eurozona. O problema é que a carga 

fiscal está mal distribuída, porque 

descansa sobre todo nas rendas do 

traballo e na imposición indirecta, que 

non distingue por criterios de renda. 

Faríao ben en telo en conta o Partido 

Popular, porque nos orzamentos da Xunta 

para o 2022 os ingresos en materia 

impositiva recaen sobre todo nos 

impostos indirectos, que representan 

practicamente o 55 % da recadación total 

prevista. Pero non, o que fai o Partido 

Popular na Xunta de Galiza é bonificar 

aínda máis o Imposto do patrimonio para 

os posuidores de bens por valor de máis 

de dous millóns de euros. Co que se vai 

deixar de recadar por este concepto 

moción se suma a la subasta en materia 

fiscal en la que está embarcado el Partido 

Popular en el conjunto del Estado y hay 

varias cosas que nos preocupan. Nos 

preocupa, en primer lugar, que un partido 

que se postula como alternativa de 

gobierno en el Estado no parezca tener 

otra política económica que las bajadas ya 

realizadas de impuestos; nos preocupa, 

además, que lo haga de manera tan poco 

matizada, porque lo que está proponiendo 

el Partido Popular en el conjunto del 

Estado está en contra de las 

recomendaciones de instituciones tan 

socialcomunistas y bolivarianas como el 

Banco Mundial, el FMI o la OCDE. 

Incluso en el Reino Unido la bajada de 

impuestos de la señora Truss duró una 

semana y provocó la devaluación de la 

libra esterlina.  

 

Miren, el BNG es el primero en defender 

que se deben de bajar algunos impuestos, 

pero al mismo tiempo defendemos que se 

suban otros para así distribuir de manera 

más equitativa la carga fiscal, porque en el 

Estado Español el problema no es que 

exista una presión fiscal excesiva. Según el 

Eurostat en 2022 la presión fiscal en 

relación al PIB es inferior en 3,8 puntos a 

la media de la Unión Europea y en 4,2 la 

de la eurozona. El problema es que la 

carga fiscal está mal distribuida, porque 

descansa sobre todo en las rentas del 

trabajo y en la imposición indirecta, que no 

distingue por criterios de renta. Haría bien 

en tenerlo en cuenta el Partido Popular, 

porque en los presupuestos de la Xunta 

para el 2022 los ingresos en materia 

impositiva recaen sobre todo en los 

impuestos indirectos, que representan 

prácticamente el 55 % de la recaudación 

total prevista. Pero no, lo que hace el 

Partido Popular en la Xunta de Galicia es 

bonificar aún más el Impuesto de 

patrimonio para los poseedores de bienes 

por valor de más de dos millones de euros. 

Con lo que se va a dejar de recaudar por 
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poderían contratarse, por exemplo, 700 

sanitarios ou 900 docentes. Porque ese é 

o problema, señores do Partido Popular, 

baixar impostos de xeito xeralizado o que 

provoca é máis recortes, ou do contrario, 

incrementar o déficit e a débeda.  

 

 

Pero ademais, a exposición de motivos da 

moción carece de todo o rigor, e teño que 

dicir que me sorprende, tendo en conta 

que a defensora desta moción é a señora 

Rosa Gallego. Vostedes confunden que 

nos orzamentos municipais se contemple 

un incremento das previsións de 

recadación con maior presión fiscal, 

cando saben que a maioría dos impostos 

e taxas municipais permaneceron 

conxelados. E quero lembrarlle que o 

informe do interventor xeral advertía 

sobre a posíbel sobreestimación 

dalgunhas previsións de ingresos nos 

orzamentos. Pero ademais, non teñen en 

conta que a inflación conleva tamén máis 

gasto para o Concello, porque se 

encarecen de xeito alarmante a execución 

de obras e a prestación da maioría dos 

servizos. E nós non estamos porque se 

desmantelen servizos. Vostedes aluden 

para xustificar a súa proposta á baixa 

execución dos orzamentos, pero o que hai 

que esixir é que se execute o orzamentado 

en vez de baleirar a facenda municipal. Se 

a súa proposta fose máis matizada 

poderiamos apoiar algún punto pero o 

que nunca imos apoiar é a demagoxia 

fiscal na que está instalado o Partido 

Popular por unha razón moi sinxela: a nós 

non nos sobra o público. Por esa razón 

votaremos en contra desta moción. 

Moitas grazas.  

 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

este concepto podrían contratarse, por 

ejemplo, 700 sanitarios o 900 docentes. 

Porque ese es el problema, señores del 

Partido Popular, bajar impuestos de 

manera generalizada lo que provoca es 

más recortes, o de lo contrario, 

incrementar el déficit y la deuda.  

 

Pero además, la exposición de motivos de 

la moción carece de todo rigor, y tengo que 

decir que me sorprende, teniendo en 

cuenta que la defensora de esta moción es 

la señora Rosa Gallego. Ustedes 

confunden que en los presupuestos 

municipales se contemple un incremento 

de las previsiones de recaudación con 

mayor presión fiscal, cuando saben que la 

mayoría de los impuestos y tasas 

municipales permanecieron congelados. Y 

quiero recordarle que el informe del 

interventor general advertía sobre la 

posible sobreestimación de algunas 

previsiones de ingresos en los 

presupuestos. Pero además, no tienen en 

cuenta que la inflación conlleva también 

más gasto para el Ayuntamiento, porque se 

encarecen de manera alarmante la 

ejecución de obras y la prestación de la 

mayoría de los servicios. Y nosotros no 

estamos porque se desmantelen servicios. 

Ustedes aluden para justificar su 

propuesta a la baja ejecución de los 

presupuestos, pero lo que hay que exigir es 

que se ejecute lo presupuestado en vez de 

vaciar la hacienda municipal. Si su 

propuesta fuera más matizada podríamos 

apoyar algún punto pero lo que nunca 

vamos a apoyar es la demagogia fiscal en 

la que está instalado el Partido Popular 

por una razón muy sencilla: a nosotros no 

nos sobra lo público. Por esa razón 

votaremos en contra de esta moción. 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 
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Turno para a Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Moitas grazas. 

 

Bueno, cada ano un dos síntomas de que 

se vai achegando o inverno é cando cada 

ano o Partido Popular chega coas súas 

propostas de rebaixas de impostos e cada 

ano a Marea Atlántica discrepa destas 

propostas. Efectivamente, estamos 

inmersos nunha crise, unha crise máis das 

varias sucesivas que levamos encadeadas 

e en situación de crise a Marea Atlántica 

opina que o que precisamos son 

administracións fortes, capaces de 

rescatar persoas e sectores estratéxicos e 

tamén capaces de incentivar e de motivar 

cambios necesarios. A Marea Atlántica 

está a favor dunha fiscalidade progresiva 

que alivie a carga das persoas e dos 

sectores máis vulnerables e lle pida un 

compromiso maior a aqueles e aquelas 

que máis teñen. E xa no Pleno de abril 

traíamos cifras, aquí, a este Pleno, que 

deberían facernos pensar. Bueno, pois, os 

beneficios récord —que están batendo 

marcas— de determinados sectores 

empresariais, precisamente nos 

resultados de 2021. Por lembrar, dez mil 

millóns nas eléctricas, vinte mil millóns 

na banca e dous mil cincocentos millóns 

de euros, simplemente, xa, en Repsol, etc. 

É de xustiza pedirlles un compromiso 

maior. 

 

 

O Partido Popular volve coas rebaixas de 

impostos. A nivel autonómico promove 

unha bonificación do Imposto do 

patrimonio. Grandes fortunas, a nivel 

local, volven tamén coa matraca das 

rebaixas lineais en impostos e taxas e 

queda de manifesto que aquí o Partido 

Popular goberna para as clases 

privilexiadas.  

Turno para la Marea Atlántica, señora 

García. 

 

Señora García Gómez 

 

Muchas gracias. 

 

Bueno, cada año uno de los síntomas de 

que se va acercando el invierno es cuando 

cada año el Partido Popular llega con sus 

propuestas de rebajas de impuestos y cada 

año la Marea Atlántica discrepa de estas 

propuestas. Efectivamente, estamos 

inmersos en una crisis, una crisis más de 

las varias sucesivas que llevamos 

encadenadas y en situación de crisis la 

Marea Atlántica opina que lo que 

necesitamos son administraciones fuertes, 

capaces de rescatar a personas y sectores 

estratégicos y también capaces de 

incentivar y de motivar cambios 

necesarios. La Marea Atlántica está a 

favor de una fiscalidad progresiva que 

alivie la carga de las personas y de los 

sectores más vulnerables y le pida un 

compromiso mayor a aquellos y aquellas 

que más tienen. Y ya en el Pleno de abril 

traíamos cifras, aquí, a este Pleno, que 

deberían hacernos pensar. Bueno, pues, 

los beneficios récord —que están batiendo 

marcas— de determinados sectores 

empresariales, precisamente en los 

resultados de 2021. Por recordar, diez mil 

millones en las eléctricas, veinte mil 

millones en la banca y dos mil quinientos 

millones de euros, simplemente, ya, en 

Repsol, etc. Es de justicia pedirles un 

compromiso mayor. 

 

El Partido Popular vuelve con las rebajas 

de impuestos. A nivel autonómico 

promueve una bonificación del Impuesto 

del patrimonio. Grandes fortunas, a nivel 

local, vuelven también con la matraca de 

las rebajas lineales en impuestos y tasas y 

queda de manifiesto que aquí el Partido 

Popular gobierna para las clases 

privilegiadas.  
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É unha moción, efectivamente, que 

manipula. Señora Gallego, vostede foi 

concelleira de Facenda e sabe 

perfectamente que é diferente que suba a 

recadación a que suba a carga fiscal que 

se lle impón aos fogares e as empresas. 

Vostede sabe perfectamente, 

efectivamente, que moitas das taxas que 

vostede menciona na súa moción 

permaneceron invariables ou incluso se 

aplicaron bonificacións, das que falarei 

máis tarde. E vostede sabe tamén que é 

diferente a estimación de recadación que 

fai un goberno, da recadación efectiva. 

Todo isto vostede o sabe pero mestúrao 

na súa moción interesadamente.  

 

Non estamos de acordo coas rebaixas de 

impostos para todos, nin coa demagoxia 

fiscal, nin a nivel local, nin a nivel 

autonómico, nin a nivel estatal. Si 

estamos de acordo con bonificacións moi 

concretas que, de feito, se veñen 

aprobando neste concello ou ben 

promovidas pola Marea Atlántica ou ben 

grazas a acordos coa Marea Atlántica. 

Mencionarei unhas delas. As rendas máis 

baixas non pagan nin lixo nin auga; tamén 

se estableceron bonificacións a colectivos 

crecentes, que teñen problemas de 

vulnerabilidade económica —como as 

familias monoparentais— e tamén se 

estableceron bonificacións específicas 

para sectores como a hostalería ou 

comercio ou a cultura, que estaban 

pasando unha racha moi delicada froito 

da pandemia. 

 

En resumo, se queremos administracións 

fortes necesitamos recadación, porque 

preferimos que as rendas altas paguen 

impostos a ter listas de agarda na 

sanidade pública como as que está tendo 

o Sergas, señora Gallego. Necesitamos 

políticas de vivenda pública que garantan 

o dereito a vivenda. Necesitamos subir as 

pensións máis baixas (óese un sinal 

 

Es una moción, efectivamente, que 

manipula. Señora Gallego, usted fue 

concejala de Hacienda y sabe 

perfectamente que es diferente que suba la 

recaudación a que suba la carga fiscal que 

se le impone a los hogares y las empresas. 

Usted sabe perfectamente, efectivamente, 

que muchas de las tasas que usted 

menciona en su moción permanecieron 

invariables o incluso se aplicaron 

bonificaciones, de las que hablaré más 

tarde. Y usted sabe también que es 

diferente la estimación de recaudación que 

hace un gobierno, de la recaudación 

efectiva. Todo esto usted lo sabe pero lo 

mezcla en su moción interesadamente.  

 

No estamos de acuerdo con las rebajas de 

impuestos para todos, ni con la demagogia 

fiscal, ni a nivel local, ni a nivel 

autonómico, ni a nivel estatal. Sí estamos 

de acuerdo con bonificaciones muy 

concretas que, de hecho, se vienen 

aprobando en este ayuntamiento o bien 

promovidas por la Marea Atlántica o bien 

gracias a acuerdos con la Marea Atlántica. 

Mencionaré unas de ellas. Las rentas más 

bajas no pagan ni basura ni agua; también 

se establecieron bonificaciones a 

colectivos crecientes, que tienen 

problemas de vulnerabilidad económica —

como las familias monoparentales— y 

también se establecieron bonificaciones 

específicas para sectores como la 

hostelería o comercio o la cultura, que 

estaban pasando una racha muy delicada 

fruto de la pandemia. 

 

En resumen, si queremos administraciones 

fuertes necesitamos recaudación, porque 

preferimos que las rentas altas paguen 

impuestos a tener listas de espera en la 

sanidad pública como las que está teniendo 

el Sergas, señora Gallego. Necesitamos 

políticas de vivienda pública que 

garanticen el derecho a vivienda. 

Necesitamos subir las pensiones más bajas 
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acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) por exemplo —

e vou ir acabando— as pensións non 

contributivas.  

 

Hoxe en día é imposible vivir con 

cincocentos euros ao mes. Necesitamos 

administracións fortes con diñeiro para 

impulsar a transición ecolóxica. Para iso 

hai que pagar impostos. Non estamos de 

acordo coas rebaixas do IVA, nin sequera 

na cesta da compra, porque o que estamos 

vendo é que as rebaixas do IVA se ven 

anuladas inmediatamente pola suba de 

prezos. Nós estamos a favor, claramente, 

por intervir o mercado, que produtores e 

produtoras reciban o prezo xusto polos 

seus produtos e que ao final a cesta da 

compra sexa pagable. 

 

 

O que non é de recibo é que se especule 

coa alimentación e isto non se elimina 

coas rebaixas de impostos que propón a 

señora Gallego e o Partido Popular. Nada 

máis. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García. 

 

Remata este debate o señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señora Gallego, eu creo que hai que ter 

moita cara, e iso é o que ten o Partido 

Popular cando vén a falar de impostos. 

Vostedes son o goberno que no ano 2013, 

cando vostede era concelleira de 

Facenda, concretamente o 29 de agosto... 

(o señor Late Tuñas exhibe uns 

documentos) anunciaba que ían a subir o 

IBI. O Concello ingresará máis polo IBI; 

o IBI sube cinco millóns, 5,5. Aquí, coa 

fotiño de vostede. Pero, no ano 2012, o 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

por ejemplo —y voy a ir acabando— las 

pensiones no contributivas.  

 

Hoy en día es imposible vivir con 

quinientos euros al mes. Necesitamos 

administraciones fuertes con dinero para 

impulsar la transición ecológica. Para eso 

hay que pagar impuestos. No estamos de 

acuerdo con las rebajas del IVA, ni 

siquiera en la cesta de la compra, porque 

lo que estamos viendo es que las rebajas 

del IVA se ven anuladas inmediatamente 

por la subida de precios. Nosotros estamos 

a favor, claramente, por intervenir el 

mercado, que productores y productoras 

reciban el precio justo por sus productos y 

que al final la cesta de la compra sea 

pagable. 

 

Lo que no es de recibo es que se especule 

con la alimentación y esto no se elimina 

con las rebajas de impuestos que propone 

la señora Gallego y el Partido Popular. 

Nada más. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García. 

 

Finaliza este debate el señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señora Gallego, yo creo que hay que tener 

mucha cara, y eso es lo que tiene el Partido 

Popular cuando viene a hablar de 

impuestos. Ustedes son el gobierno que en 

el año 2013, cuando usted era concejala de 

Hacienda, concretamente el 29 de agosto 

(el señor Lage Tuñas exhibe unos 

documentos) anunciaba que iban a subir 

el IBI.  El Ayuntamiento ingresará más por 

el IBI; el IBI sube cinco millones, 5,5. 

Aquí, con la fotito de usted. Pero, en el año 
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IBI subirá por segundo ano consecutivo. 

Señora Gallego, que pouca credibilidade 

teñen. E teñen a santa desvergonza, 

despois de que o presidente Rueda 

anunciara a rebaixa do 50 % do Imposto 

de patrimonio para 7.000 ricos neste país, 

para 7.000 ricos, vir a falar de baixar 

impostos. Pero hai que ter cara, hai que 

ter cara, moita cara, politicamente 

falando, xa sabe que lle teño moito 

respecto persoal, moito. Pero 

politicamente me parece unha indecencia, 

una indecencia que vostedes falen de 

impostos. Cando gobernan llos rebaixan 

a quen ten máis. En Galicia o que acaban 

de facer é anunciar unha rebaixa de 

impostos para 7.000 personas, para 7.000 

personas. Calcule vostede canto son 

7.000 persoas en dous millóns e medio 

largo de habitantes. Como se pode ter 

tanta desfachatez?.  

 

 

E despois son os primeiros que lle piden 

recursos ao Goberno de España, pero 

cando o Goberno de España lle dá 

recursos para atender necesidades que ten 

a maioría da poboación, como por 

exemplo, para reforzar a atención 

primaria, que lle deron 418 millóns de 

euros, o que fan é desviar unha parte 

deses fondos, dos fondos COVID, a 

outros fines. Non sabemos moi ben a 

cales. Mentres tanto, cando un pide unha 

cita para ir ao médico no Ventorrillo, 

tarda 13 días. Cando Emilio Pérez 

Touriño era presidente da Xunta, señora 

Gallego, cando os socialistas 

gobernabamos, non había listas de espera 

para ir ao médico de cabeceira, señora 

Gallego, porque os servizos, los servicios 

se costean con impostos, con impuestos. 

E aquí a única que lle subiu impostos aos 

coruñeses foi vostede e o Partido Popular, 

que foron os que puxeron o IBI no punto 

no que está hoxe. Si, si, Montoro, Rajoy 

e vostede 2011-2015. Gobernaron catro 

anos pero non se nos olvida.  

2012, el IBI subirá por segundo año 

consecutivo. Señora Gallego, qué poca 

credibilidad tienen. Y tienen la santa 

desvergüenza, después de que el presidente 

Rueda anunciase la rebaja del 50 % del 

Impuesto de patrimonio para 7.000 ricos 

en este país, para 7.000 ricos, venir a 

hablar de bajar impuestos. Pero hay que 

tener cara, hay que tener cara, mucha 

cara, políticamente hablando. Ya sabe que 

le tengo mucho respeto personal, mucho, 

pero políticamente me parece una 

indecencia, una indecencia que ustedes 

hablen de impuestos. Cuando gobiernan se 

los rebajan a quienes tienen más. En 

Galicia lo que acaban de hacer es 

anunciar una rebaja de impuestos para 

7.000 personas, para 7.000 personas. 

Calcule usted cuánto son 7.000 personas 

en dos millones y medio largo de 

habitantes ¿Cómo se puede tener tanta 

desfachatez? 

 

 Y después son los primeros que le piden 

recursos al Gobierno de España, pero 

cuando el Gobierno de España le da 

recursos para atender necesidades que 

tiene la mayoría de la población, como por 

ejemplo, para reforzar la atención 

primaria, que le dieron 418 millones de 

euros, lo que hacen es desviar una parte de 

esos fondos, de los fondos COVID, a otros 

fines. No sabemos muy bien a cuáles. 

Mientras tanto, cuando uno pide una cita 

para ir al médico en el Ventorrillo, tarda 

13 días. Cuando Emilio Pérez Touriño era 

presidente de la Xunta, señora Gallego, 

cuando los socialistas gobernábamos, no 

había listas de espera para ir al médico de 

cabecera, señora Gallego, porque los 

servicios, los servicios se costean con 

impuestos, con impuestos. Y aquí la única 

que le subió impuestos a los coruñeses fue 

usted y el Partido Popular, que fueron los 

que pusieron el IBI en el punto en el que 

está hoy. Sí, sí, Montoro, Rajoy y usted 

2011-2015. Gobernaron cuatro años pero 

no se nos olvida.  
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Mire, neste mandato tomamos decisións, 

entre outros, sobre a plusvalía. Vostede 

sabe cal é o tipo de gravame no Concello 

da Coruña? O sabe, do 17,33. É o 

concello de Galicia con poboación 

superior a 75.000  habitantes co tipo máis 

baixo. Non existe ningún concello cunha 

poboación parecida á do Concello da 

Coruña con este tipo de gravame. Aquí ao 

lado, Arteixo, un tipo impositivo do 20 

%, Oleiros, do 30, Culleredo, do 25 (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e con respecto ás taxas de lixo, 

sumidoiros, as prestacións patrimoniais 

de auga e residuos este goberno o que 

adoptou foi decisións para os que peor o 

están pasando, para esas persoas que non 

teñen case nada, señora Gallego.  

 

 

 

Vostedes cando gobernan toman 

decisións, pero toman decisións para os 

que teñen moito, para baixarlle os 

impostos e aquí ten que contribuír todo o 

mundo en función da súa capacidade 

económica. Iso é o que defende o Partido 

Socialista e cando gobernamos o 

facemos, señora Gallego. A que non lle 

gusta que lle subamos as pensións aos 

pensionistas o 8,5 %? (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención). Non lle gusta 

nada, porque vostedes cando gobernan 

toman outras decisións, as contrarias á do 

interese da maioría social. Polo tanto, 

leccións, ningunha. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata aquí o debate e procedemos á 

votación desta moción. 

 

Votación da primeira moción 

 

Mire, en este mandato tomamos 

decisiones, entre otros, sobre la plusvalía. 

¿Usted sabe cuál es el tipo de gravamen en 

el Ayuntamiento de A Coruña? Lo sabe, del 

17,33. Es el ayuntamiento de Galicia con 

población superior a 75.000  habitantes 

con el tipo más bajo. No existe ningún 

ayuntamiento con una población parecida 

a la del Ayuntamiento de A Coruña con 

este tipo de gravamen. Aquí al lado, 

Arteixo, un tipo impositivo del 20 %, 

Oleiros, del 30, Culleredo, del 25 (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

con respecto a las tasas de basura, 

alcantarillado, las prestaciones 

patrimoniales de agua y residuos este 

gobierno lo que adoptó fue decisiones para 

los que peor lo están pasando, para esas 

personas que no tienen casi nada, señora 

Gallego.  

 

Ustedes cuando gobiernan toman 

decisiones, pero toman decisiones para los 

que tienen mucho, para bajarle los 

impuestos y aquí tiene que contribuir todo 

el mundo en función de su capacidad 

económica. Eso es lo que defiende el 

Partido Socialista y cuando gobernamos lo 

hacemos, señora Gallego. ¿A que no le 

gusta que le subamos las pensiones a los 

pensionistas el 8,5 %? (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención). No le gusta nada, 

porque ustedes cuando gobiernan toman 

otras decisiones, las contrarias al del 

interés de la mayoría social. Por tanto, 

lecciones, ninguna. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza aquí el debate y procedemos a la 

votación de esta moción. 

 

Votación de la primera moción 
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presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte da Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo Municipal do 

Partido Popular sobre baixada de 

impostos e taxas municipais, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor o Grupo Municipal do 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal da 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra o Grupo Municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

dona Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra a concelleira non adscrita 

dona Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeitada. 

 

Rematan as mocións dos grupos e 

pasamos ás preguntas de resposta oral coa 

primeira das preguntas presentadas polo 

Bloque Nacionalista Galego. 

 

 

Poden saír os concelleiros e as 

concelleiras que o desexen neste 

momento e xa lles aviso que, tendo en 

conta a hora, faremos unha pregunta e 

despois desta pregunta se producirá a 

pausa do mediodía. 

 

Poden saír os que queiran, os que... ben, 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente, por parte de la Presidencia 

se somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular sobre bajada de 

impuestos y tasas municipales, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Partido Socialista (PSdeG-PSOE) (9 

votos). 

 

Vota a favor el Grupo Municipal del 

Partido Popular (PP) (9 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica (MA) (3 votos). 

 

Vota en contra el Grupo Municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (2 

votos). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

doña Mónica Martínez Lema (1 voto). 

 

Vota en contra la concejala no adscrita 

doña Isabel Faraldo Calvo (1 voto). 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada. 

 

Finalizan las mociones de los grupos y 

pasamos a las preguntas de respuesta oral 

con la primera de las preguntas 

presentadas por el Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Pueden salir los concejales y las 

concejalas que lo deseen en este momento 

y ya les aviso de que, teniendo en cuenta la 

hora, haremos una pregunta y después de 

esta pregunta se producirá la pausa del 

mediodía. 

 

Pueden salir los que quiera, los que… bien, 
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xa sabía eu. Aguanten, son 6 minutos. Os 

3 primeiros empezan xa, señor Jorquera. 

 

Ás trece horas e cincuenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Lema Suárez. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a situación do Instituto José 

Cornide de Estudos Coruñeses. 

 

Señor Jorquera Caselas 

Grazas. 

 

O Goberno local vai deixar esmorecer o 

Instituto José Cornide de Estudos 

Coruñeses? 

 

Ás trece horas e cincuenta e tres 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Faraldo Calvo. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, a resposta é non. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. Alédome de que non sexa así. O 

problema é que os feitos parecen 

desmentir a súa afirmación. Como 

ultimamente gosta moito de traer a estes 

debates fotocopias de prensa, non sei se 

viu esta información: “O Instituto 

Cornide. A historia local segue orfa de 

dirección. Membros do órgano 

consultivo alertan de que o deixan morrer 

de inacción”. En agosto de 2020 

presentou a súa dimisión o anterior 

director. Fíxoo, precisamente, para 

chamar a atención pola falta de 

ya sabía yo. Aguanten, son 6 minutos. Los 

3 primeros empiezan ya, señor Jorquera. 

 

A las trece horas y cincuenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 

la situación del Instituto José Cornide de 

Estudios Coruñeses. 

 

Señor Jorquera Caselas 

Gracias. 

 

¿El Gobierno local va a dejar que se 

desvanezca el Instituto José Cornide de 

Estudios Coruñeses? 

 

A las trece horas y cincuenta y tres 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, la respuesta es no. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. Me alegro de que no sea así. El 

problema es que los hechos parecen 

desmentir su afirmación. Como 

últimamente le gusta mucho traer a estos 

debates fotocopias de prensa, no sé si vio 

esta información: “El Instituto Cornide. La 

historia local sigue huérfana de dirección. 

Miembros del órgano consultivo alertan de 

que lo dejan morir de inacción”. En agosto 

de 2020 presentó su dimisión el anterior 

director. Lo hizo, precisamente, para 

llamar la atención por la falta de 

compromiso del Ayuntamiento con el 
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compromiso do Concello co Instituto e 

pasaron máis de 2 anos e o Instituto segue 

sen dirección. A páxina web está 

inoperativa, nas dependencias do José 

Cornide só traballa unha persoa 

funcionaria. Se está de baixa ou pide 

permiso, o Instituto ten que permanecer 

pechado ao público, incluídas as persoas 

investigadoras.  

 

O Instituto José Cornide ten preto de 60 

anos de historia. Naceu en 1964 para 

honrar e poñer en valor a memoria do 

ilustrado coruñés José Cornide Saavedra. 

Desde a súa fundación ate hoxe 

converteuse nunha institución 

fundamental para o estudo e divulgación 

de historia da Coruña. Pero miren cal é a 

actual situación. Cito textualmente: 

“Estamos atados de pés e mans. Non é 

tanto unha cuestión de orzamento senón 

de vontade política. Este instituto segue 

en pé grazas aos profesionais que 

traballamos para el sen ánimo de lucro. O 

Instituto está a perder a súa vida. Se 

queren que morra por inacción ou porque 

os seus membros imos morrendo, que nos 

avisen que xa nos suicidamos”. É unha 

cita textual do que afirma un dos seus 

membros numerarios.  

 

Ás trece horas e cincuenta e catro 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Faraldo Calvo. 

 

Situacións como esta é o que explica que 

o Goberno municipal mantivera ocultos 

os seus informes sobre a memoria 

democrática e logo se escudasen en que 

non tiñan o refrendo formal do instituto. 

O que non se pode facer é deixar 

esmorecer o Instituto e escudarse logo en 

que un padroado, que froito desa 

situación leva moito tempo sen reunirse, 

aínda non o refrendase. Pero esta 

situación non afecta só ao Instituto José 

Cornide. Ensínolle outro titular: A cultura 

da Coruña sen batuta. A Orquestra 

Instituto y pasaron más de 2 años y el 

Instituto sigue sin dirección. La página 

web está inoperativa, en las dependencias 

del José Cornide solo trabaja una persona 

funcionaria. Si está de baja o pide permiso, 

el Instituto tiene que permanecer cerrado 

al público, incluidas las personas 

investigadoras.  

 

 

El Instituto José Cornide tiene cerca de 60 

años de historia. Nació en 1964 para 

honrar y poner en valor la memoria del 

ilustrado coruñés José Cornide Saavedra. 

Desde su fundación hasta hoy se convirtió 

en una institución fundamental para el 

estudio y divulgación de historia de A 

Coruña. Pero miren cuál es la actual 

situación. Cito textualmente: “Estamos 

atados de pies y manos. No es tanto una 

cuestión de presupuesto sino de voluntad 

política. Este instituto sigue en pie gracias 

a los profesionales que trabajamos para él 

sin ánimo de lucro. El Instituto está 

perdiendo su vida. Si quieren que muera 

por inacción o porque sus miembros vamos 

muriendo, que nos avisen que ya nos 

suicidamos”. Es una cita textual de lo que 

afirma uno de sus miembros numerarios.  

 

 

A las trece horas y cincuenta y cuatro 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Faraldo Calvo. 

 

Situaciones como esta es lo que explica que 

el Gobierno municipal hubiera mantenido 

ocultos sus informes sobre la memoria 

democrática y luego se escudaran en que 

no tenían el refrendo formal del instituto. 

Lo que no se puede hacer es dejar 

desvanecer el Instituto y escudarse luego 

en que un patronato, que fruto de esa 

situación lleva mucho tiempo sin reunirse, 

aun no lo refrendase. Pero esta situación 

no afecta solo al Instituto José Cornide. Le 

enseño otro titular: La cultura de A 

Coruña sin batuta. La Orquesta Sinfónica 
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Sinfónica de Galicia estaba sen director 

titular. Aledámonos de que por fin o 

nomeasen. Segue sen director desde hai 2 

anos a Banda municipal, aínda que, 

afortunadamente, a súa escolla estea 

agora en proceso. Desde hai 5 anos o 

Museo Arqueolóxico carece de director e 

a directora do Teatro Colón segue 

compatibilizando esta función coa de 

directora da Área de Cultura. Quizá a 

resposta ou o porqué desta situación nolo 

dea outro membro do Instituto José 

Cornide, que dicía textualmente para 

explicar a situación do Instituto, “O que 

acontece é que a cultura non é 

importante”. E é que a política cultural, 

señor concelleiro, non consiste nunha 

simple sucesión de convocatorias e 

eventos. Hai que atender e dinamizar as 

estruturas culturais que dependen do 

Concello. Para que haxa política cultural 

o concello coruñés ten que facer un labor 

de dinamización, dialogando cos axentes 

e facéndoos copartícipes. E ten que ter 

unha estratexia no eido da cultura e 

dificilmente pode tela cando a cultura 

coruñesa está sen batuta e institucións da 

importancia do José Cornide mantéñense 

desprezadas (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) e sen rumbo. Moitas 

grazas. 

 

Ás trece horas e cincuenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lema Suárez. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señor Jorquera. Eu entendo que 

vostede ten que facer o seu papel e 

alégrame moito que traia recortes de 

periódico que sempre axudan aos que 

teñen problemas de memoria. Non é o seu 

caso que sei que anda ben de memoria. O 

que si lle podo dicir é que imos abrir un 

proceso de reestruturación do Instituto 

José Cornide, unha reestruturación que 

de Galicia estaba sin director titular. Nos 

alegramos de que por fin lo nombraran. 

Sigue sin director desde hace 2 años la 

Banda municipal, aunque, 

afortunadamente, su elección esté ahora en 

proceso. Desde hace 5 años el Museo 

Arqueológico carece de director y la 

directora del Teatro Colón sigue 

compatibilizando esta función con la de 

directora del área de Cultura. Quizá la 

respuesta o el porqué de esta situación nos 

lo dé otro miembro del Instituto José 

Cornide, que decía textualmente para 

explicar la situación del Instituto, “Lo que 

sucede es que la cultura no es importante”. 

Y es que la política cultural, señor 

concejal, no consiste en una simple 

sucesión de convocatorias y eventos. Hay 

que atender y dinamizar las estructuras 

culturales que dependen del Ayuntamiento. 

Para que haya política cultural el 

ayuntamiento coruñés tiene que hacer una 

labor de dinamización, dialogando con los 

agentes y haciéndolos copartícipes. Y tiene 

que tener una estrategia en el campo de la 

cultura y difícilmente puede tenerla 

cuando la cultura coruñesa está sin batuta 

e instituciones de la importancia del José 

Cornide se mantienen despreciadas (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

sin rumbo. Muchas gracias. 

 

A las trece horas y cincuenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lema Suárez. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señor Jorquera. Yo entiendo que 

usted tiene que hacer su papel y me alegra 

mucho que traiga recortes de periódico 

que siempre ayudan a los que tienen 

problemas de memoria. No es su caso que 

sé que anda bien de memoria. Lo que sí le 

puedo decir es que vamos a abrir un 

proceso de reestructuración del Instituto 

José Cornide, una reestructuración que 
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sirva para adaptalo aos tempos actuais 

converténdoo, loxicamente, nun 

instrumento que teña máis medios e 

recursos para ter maior profundidade no 

estudo e difusión da historia da nosa 

cidade, preservando ademais o seu 

patrimonio. Alégrame que se preocupe 

polo Instituto, creo que hai un necesario 

proceso de renovación, creo que se pode 

afrontar ese proceso e, desde logo, o que 

lle podo dicir é que nunha parte podemos 

coincidir, na relevancia do Instituto, no 

que non podemos coincidir é que vostede 

descualifique a labor do departamento de 

Cultura porque eu creo que o 

departamento de Cultura, a área de 

Cultura está a facer unha brillante 

xestión. É máis, creo que todos 

recoñeceremos importantes fitos que se 

teñen producido ao longo do último ano e 

medio. Creo que un ten máis 

credibilidade, señor Jorquera, se é capaz 

de recoñecer a relevancia que ten 

adquirida a cultura neste mandato e eu 

creo que ten sido significativo o feito de 

que a propia alcaldesa se puxese ao fronte 

desa área, asumindo persoalmente a 

delegación. Eu entendo que vostede ao 

mellor fala para un nicho concreto pero, 

desde logo, creo que a meirande parte da 

poboación puido comprobar como a 

cidade está recuperando posicións e, 

desde logo, creo que non falamos só de 

eventos, que creo que relevantes si son. 

Creo que estamos diante dunha política 

moi definida, que non digo eu que non 

poidan facer vostedes aportacións para 

mellorar, sen dúbida ningunha, pero 

bueno, xa sabe aquelo de que unha cousa 

é predicar e outra dar trigo. Imaxínese 

vostede que lle tocara nalgún momento 

gobernar, non quixo neste mandato pero 

bueno, se quixera ao mellor unha cousa 

era predicar e outra dar trigo e eu creo que 

é incuestionable, incuestionable que se 

está facendo unha gran xestión no ámbito 

da cultura. Todo é mellorable, sen dúbida, 

incluso vostede, se estivera gobernando, 

sirva para adaptarlo a los tiempos actuales 

convirtiéndolo, lógicamente, en un 

instrumento que tenga más medios y 

recursos para tener mayor profundidad en 

el estudio y difusión de la historia de 

nuestra ciudad, preservando además su 

patrimonio. Me alegra que se preocupe por 

el Instituto, creo que hay un necesario 

proceso de renovación, creo que se puede 

afrontar ese proceso y, desde luego, lo que 

le puedo decir es que en una parte podemos 

coincidir, en la relevancia del Instituto, en 

lo que no podemos coincidir es que usted 

descalifique la labor del departamento de 

Cultura porque yo creo que el 

departamento de Cultura, el área de 

Cultura está haciendo una brillante 

gestión. Es más, creo que todos 

reconoceremos importantes hitos que se 

han producido a lo largo del último año y 

medio. Creo que uno tiene más 

credibilidad, señor Jorquera, si es capaz 

de reconocer la relevancia que tiene 

adquirida la cultura en este mandato y yo 

creo que ha sido significativo el hecho de 

que la propia alcaldesa se pusiera al frente 

de esa área, asumiendo personalmente la 

delegación. Yo entiendo que usted a lo 

mejor habla para un nicho concreto pero, 

desde luego, creo que la mayor parte de la 

población pudo comprobar cómo la ciudad 

está recuperando posiciones y, desde 

luego, creo que no hablamos solo de 

eventos, que creo que relevantes sí son. 

Creo que estamos ante una política muy 

definida, que no digo yo que no puedan 

hacer ustedes aportaciones para mejorar, 

sin ninguna duda, pero bueno, ya sabe 

aquello de que una cosa es predicar y otra 

dar trigo. Imagínese usted que le tocase en 

algún momento gobernar, no quiso en este 

mandato pero bueno, si hubiera querido a 

lo mejor una cosa era predicar y otra dar 

trigo y yo creo que es incuestionable, 

incuestionable que se está haciendo una 

gran gestión en el ámbito de la cultura. 

Todo es mejorable, sin duda, incluso usted, 

si estuviese gobernando, admitiría que 
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admitiría que todo é mellorable porque é 

unha persoa razoable pero permítame que 

lle diga que estamos de acordo en 

reestruturar o Instituto, que é posible 

facer un proceso de renovación e débese 

facer, sen dúbida ningunha, pero non 

aproveite de meter de rondó unha serie de 

cuestións nas cales non podemos estar de 

acordo. Eu creo que vostede é sensato e 

recoñecerá que hai un cambio importante 

no ámbito da cultura. Non vou a falar de 

outras eminencias que dan leccións de 

ética (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) pero ao mellor algún día 

hai que falar diso, dos que dan leccións de 

ética e estiveron non hai moito tempo por 

aquí en María Pita. 

 

Presidencia 

 

Ben, moitas grazas. 

 

Sendo as dúas da tarde facemos unha 

parada. Como imos ben de tempo, se lles 

parece ás tres e media retomamos a 

sesión. 

 

Ás catorce horas a Presidencia resolve 

facer un receso na sesión que se retoma 

ás quince horas e trinta e oito minutos 

cos mesmos asistentes relacionados ut 

supra, a excepción das señoras Faraldo 

Calvo e Cameán Calvete e o señor 

Martínez Durán. 

 

Presidencia 

 

Retomamos a sesión da tarde coa segunda 

das preguntas presentadas polo Grupo 

Municipal do BNG. Señora Veira. 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre aparcadoiros. 

 

Señora Veira González 

 

todo es mejorable porque es una persona 

razonable pero permítame que le diga que 

estamos de acuerdo en reestructurar el 

Instituto, que es posible hacer un proceso 

de renovación y se debe hacer, sin ninguna 

duda, pero no aproveche para meter de 

rondó una serie de cuestiones en las cuales 

no podemos estar de acuerdo. Yo creo que 

usted es sensato y reconocerá que hay un 

cambio importante en el ámbito de la 

cultura. No voy a hablar de otras 

eminencias que dan lecciones de ética (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

pero a lo mejor algún día hay que hablar 

de eso, de los que dan lecciones de ética y 

estuvieron no hace mucho tiempo por aquí 

en María Pita. 

 

Presidencia 

 

Bien, muchas gracias. 

 

Siendo las dos de la tarde hacemos una 

parada. Como vamos bien de tiempo, si les 

parece a las tres y media retomamos la 

sesión. 

 

A las catorce horas la Presidencia 

resuelve hacer un receso en la sesión que 

se retoma a las quince horas y treinta y 

ocho minutos con los mismos asistentes 

relacionados ut supra, a excepción de las 

señoras Faraldo Calvo y Cameán Calvete 

y el señor Martínez Durán. 

 

Presidencia 

 

Retomamos la sesión de la tarde con la 

segunda de las preguntas presentadas por 

el Grupo Municipal del BNG. Señora 

Veira. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre aparcamientos. 

 

Señora Veira González 
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Si, grazas, señora alcaldesa. 

 

Ten o Goberno local algún plan para a 

xestión dos aparcadoiros na cidade? 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Boa tarde, señora Veira. 

 

Efectivamente, hai plans para iso e para 

moitas máis cousas. Supoño que se refire 

ás concesións administrativas que hai ao 

redor dos aparcamentos. Se nolo aclara 

poderei ampliarlle a información que 

require. 

 

Ás quince horas e corenta minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Faraldo Calvo. 

 

Señora Veira González 

 

Si. O 25 de xaneiro de 2019, a Xunta de 

Goberno Local acordou resolver a 

concesión dos aparcadoiros soterrados de 

María Pita, Mestre Mateo, San Cristovo e 

praza de Galiza. Naquel momento 

determinouse que as concesións 

rematarían aos 6 meses ou cando o 

Goberno local asumise a xestión directa. 

En xaneiro de 2020 preguntamos cales 

eran as medidas que se tomaran pasados 

xa os 6 meses desde aquela xunta de 

Goberno local e preguntamos se se 

liquidaran as concesións, se se depuraran 

física e xuridicamente os inmóbeis e 

preguntabamos tamén polo persoal que 

traballa neses aparcadoiros e que ía facer 

o Goberno pola accesibilidade destas 

instalacións. A súa resposta foi global e 

que se estaba estudando a mellor forma 

de xestionar estes aparcamentos tendo en 

conta a necesidade de acometer obras así 

como as empresas que naquela 

actualidade tiñan concedidas as prazas de 

rotación e que o Servizo de Edificación 

estaba redactando un proxecto de 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Tiene el Gobierno local algún plan para 

la gestión de los aparcamientos en la 

ciudad? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenas tardes, señora Veira. 

 

Efectivamente, hay planes para eso y para 

muchas más cosas. Supongo que se refiere 

a las concesiones administrativas que hay 

alrededor de los aparcamientos. Si nos lo 

aclara podré ampliarle la información que 

requiere. 

 

A las quince horas y cuarenta minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Faraldo Calvo. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. El 25 de enero de 2019, la Xunta de 

Gobierno Local acordó resolver la 

concesión de los aparcamientos 

subterráneos de María Pita, Maestro 

Mateo, San Cristovo y plaza de Galicia. En 

aquel momento se determinó que las 

concesiones finalizarían a los 6 meses o 

cuando el Gobierno local asumiera la 

gestión directa. En enero de 2020 

preguntamos cuáles eran las medidas que 

se habían tomado pasados ya los 6 meses 

desde aquella junta de Gobierno local y 

preguntamos si se habían liquidado las 

concesiones, si se habían depurado física y 

jurídicamente los inmuebles y 

preguntábamos también por el personal 

que trabaja en esos aparcamientos y qué 

iba a hacer el Gobierno por la 

accesibilidad de estas instalaciones. Su 

respuesta fue global y que se estaba 

estudiando la mejor forma de gestionar 

estos aparcamientos teniendo en cuenta la 

necesidad de acometer obras así como las 

empresas que en aquella actualidad tenían 

concedidas las plazas de rotación y que el 



 

145 

ascensor para acceder ao aparcadoiro de 

María Pita. Isto á altura de xaneiro de 

2020, mais en 2022 estamos igual ou 

peor. O aparcamento de Vioño funciona 

sen pagar o canon desde 2008 e a 

concesión do de Luis Seoane anulouse o 

ano pasado e pasou a xestionalo Emvsa. 

A cuestión está agora en que temos sete 

aparcadoiros de propiedade municipal ou 

incumprindo as súas obrigas ou nun 

limbo legal. Como están contratadas as 

persoas que están a traballar nestes 

aparcadoiros? Onde van os cartos que se 

pagan para aparcar neles? Cando caducan 

os demais aparcadoiros da cidade? Son 

preguntas das que nos gustaría obter unha 

resposta clara xa que non nolas 

contestaron en 2020. 

 

 

Pero é que, ademais, cremos que unha 

boa política de planificación dos 

aparcadoiros públicos, incluídos 

aparcadoiros disuasorios nos bordos da 

cidade conectados co transporte público é 

chave para continuar coa política de 

liberación de espazo público para os 

peóns, para racionalizar e democratizar o 

espazo público. Se queremos liberar o 

espazo público para peóns, bicis, 

vehículos de mobilidade persoal ou bus, 

temos que reducir o tráfico ao que é 

imprescindíbel para o bo funcionamento 

da cidade, é dicir, o transporte público, 

vehículos de emerxencias, transporte de 

mercadorías e, en ocasións moi concretas, 

o vehículo privado. Se queremos 

fomentar os espazos peonís ou de 

convivencia hai, pois, que eliminar o 

tráfico de busca de aparcamento, que é o 

35 % do tráfico da cidade, con todo o que 

iso supón de despistes ao conducir, 

conflitividade, aparcamento indebido, 

etc., etc. Para nós é esencial ter unha boa 

política de aparcadoiros públicos, non 

desde un punto de vista puramente 

economicista e delimitarse a sacar 

concesións, senón que pode consistir 

Servicio de Edificación estaba redactando 

un proyecto de ascensor para acceder al 

aparcamiento de María Pita. Esto a la 

altura de enero de 2020, pero en 2022 

estamos igual o peor. El aparcamiento de 

Vioño funciona sin pagar el canon desde 

2008 y la concesión del de Luis Seoane se 

anuló el año pasado y pasó a gestionarlo 

Emvsa. La cuestión está ahora en que 

tenemos siete aparcamientos de propiedad 

municipal o incumpliendo sus deberes o en 

un limbo legal. ¿Cómo están contratadas 

las personas que están trabajando en estos 

aparcamientos? ¿A dónde va el dinero que 

se paga para aparcar en ellos? ¿Cuándo 

caducan los demás aparcamientos de la 

ciudad? Son preguntas de las que nos 

gustaría obtener una respuesta clara ya 

que no nos las contestaron en 2020. 

 

Pero es que, además, creemos que una 

buena política de planificación de los 

aparcamientos públicos, incluidos 

aparcamientos disuasorios en los límites 

de la ciudad conectados con el transporte 

público es llave para continuar con la 

política de liberación de espacio público 

para los peatones, para racionalizar y 

democratizar el espacio público. Si 

queremos liberar el espacio público para 

peatones, bicis, vehículos de movilidad 

personal o bus, tenemos que reducir el 

tráfico a lo que es imprescindible para el 

buen funcionamiento de la ciudad, es decir, 

el transporte público, vehículos de 

emergencias, transporte de mercancías y, 

en ocasiones muy concretas, el vehículo 

privado. Si queremos fomentar los 

espacios peatonales o de convivencia hay, 

pues, que eliminar el tráfico de búsqueda 

de aparcamiento, que es el 35 % del tráfico 

de la ciudad, con todo lo que eso supone de 

despistes al conducir, conflictividad, 

aparcamiento indebido, etc., etc. Para 

nosotros es esencial tener una buena 

política de aparcamientos públicos, no 

desde un punto de vista puramente 

economicista y delimitarse a sacar 
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nunha xestión pública en puro interese da 

cidade, rebaixando prezos para facelos 

asequíbeis, garantir a accesibilidade, 

ofrecer prazas para cuestións concretas 

para o comercio local, como a recollida 

de voluminosos, deseñar espazos 

específicos dentro dos aparcadoiros para 

bicicletas e vehículos de mobilidade 

persoal, resolvendo o problema de 

cobertura dos aparcabicis e evitando 

encher o espazo público de máis atrancos. 

Nós temos claras as propostas (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) e o papel que 

poden ter os aparcadoiros públicos na 

política de mobilidade pero queremos 

saber en que situación están as súas 

concesións e a xestión deses 

aparcadoiros. 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora Veira. 

 

Entendía que, precisamente, preguntaba 

sobre iso, sobre a situación das 

concesións. Este goberno adoptou unha 

serie de decisións ao longo deste mandato 

que o que persiguen é poñer orde nas 

concesións municipais. Unha das 

decisións que se tomou foi a creación dun 

servizo de concesións. Ese servizo estase 

poñendo en marcha e con el, levará 

consigo tamén antes de que remate o ano, 

unha instrución que regule todas as 

concesións municipais. Dentro das 

concesións municipais ten un capítulo 

relevante, sen dúbida ningunha, tamén 

aquelas que afectan aos aparcamentos aos 

que vostede facía alusión, pero non se 

pode adoptar solucións parciais cando 

estamos nunha reordenación no conxunto 

das concesións municipais. É certo que 

debe de haber unha regulación e iso é o 

que ata o de agora non había e que 

intentaremos que haxa, porque parece 

razoable que o paso dado, que non é un 

concesiones, sino que puede consistir en 

una gestión pública en puro interés de la 

ciudad, rebajando precios para hacerlos 

asequibles, garantizar la accesibilidad, 

ofrecer plazas para cuestiones concretas 

para el comercio local, como la recogida 

de voluminosos, diseñar espacios 

específicos dentro de los aparcamientos 

para bicicletas y vehículos de movilidad 

personal, resolviendo el problema de 

cobertura de los aparcabicis y evitando 

llenar el espacio público de más 

obstáculos. Nosotros tenemos claras las 

propuestas (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) y el papel que pueden tener 

los aparcamientos públicos en la política 

de movilidad pero queremos saber en qué 

situación están sus concesiones y la gestión 

de esos aparcamientos. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora Veira. 

 

Entendía que, precisamente, preguntaba 

sobre eso, sobre la situación de las 

concesiones. Este gobierno adoptó una 

serie de decisiones a lo largo de este 

mandato que lo que persiguen es poner 

orden en las concesiones municipales. Una 

de las decisiones que se tomó fue la 

creación de un servicio de concesiones. 

Ese servicio se está poniendo en marcha y 

con él, llevará consigo también antes de 

que finalice el año, una instrucción que 

regule todas las concesiones municipales. 

Dentro de las concesiones municipales 

tiene un capítulo relevante, sin duda 

ninguna, también aquellas que afectan a 

los aparcamientos a los que usted hacía 

alusión, pero no se pueden adoptar 

soluciones parciales cuando estamos en 

una reordenación en el conjunto de las 

concesiones municipales. Es cierto que 

debe de haber una regulación y eso es lo 

que hasta ahora no había y que 

intentaremos que haya, porque parece 
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paso menor, que é a creación dese servizo 

de concesións, permita planificar e 

ordenar os diferentes usos dos espazos 

que son titularidade municipal e que 

teñen xestións moi variadas: unhas teñen 

xestións directas, outras teñen xestións 

indirectas pero, en calquera caso, o que 

haberá é que ter criterios xerais para 

poder operar. Falemos de aparcamentos, 

falemos de establecementos hostaleiros 

ou hoteleros, falemos de locais 

comerciais que estean en uso ou en 

desuso, o Concello da Coruña ten un 

nivel moi alto de patrimonio que está en 

modo concesional, é dicir, se están 

prestando servizos ou están en uso 

determinados espazos de titularidade 

municipal e iso require dunha regulación. 

Ata o de agora non se tiña producido, 

vaise producir. Eu creo que vai a ser un 

salto importante porque, primeiro, 

permitirá coñecer o patrimonio municipal 

que, ata o de agora está todo bastante 

disperso, incluso, teño que dicir que 

cando chegamos ao Goberno municipal 

intentamos preguntar se había 

documentación unificada que permitira 

coñecer cales eran as concesións 

municipais e non apareceu esa 

documentación, non existía ou ese 

traballo non se fixo. Non pasa nada. Hai 

cousas que se fan ou non se fan. O único 

traballo que está feito ao respecto é do 

último ano de mandato do Partido 

Popular, que estaba a señora Gallego 

como concelleira, pode dar fe ela de que 

é así. Foi un primeiro intento, digamos, 

non lle vou a restar valor, creo que, desde 

logo, foi un intento, non se avanzou máis 

pero que a este goberno lle valeu para 

tomar en consideración (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) porque con esa 

información e con outra moita que houbo 

que recabar se está rematando ese 

traballo. Eu creo que vai ser un salto 

importante. A partir de aí, poñer orde en 

todo o que vostede fixo alusión é o 

razonable que el paso dado, que no es un 

paso menor, que es la creación de ese 

servicio de concesiones, permita planificar 

y ordenar los diferentes usos de los 

espacios que son titularidad municipal y 

que tienen gestiones muy variadas: unas 

tienen gestiones directas, otras tienen 

gestiones indirectas pero, en cualquier 

caso, lo que habrá es que tener criterios 

generales para poder operar. Hablemos de 

aparcamientos, hablemos de 

establecimientos hosteleros u hoteleros, 

hablemos de locales comerciales que estén 

en uso o en desuso, el Ayuntamiento de A 

Coruña tiene un nivel muy alto de 

patrimonio que está en modo concesional, 

es decir, se están prestando servicios o 

están en uso determinados espacios de 

titularidad municipal y eso requiere de una 

regulación. Hasta ahora no se había 

producido, se va a producir. Yo creo que 

va a ser un salto importante porque, 

primero, permitirá conocer el patrimonio 

municipal que, hasta ahora está todo 

bastante disperso, incluso, tengo que decir 

que cuando llegamos al Gobierno 

municipal intentamos preguntar si había 

documentación unificada que permitiese 

conocer cuáles eran las concesiones 

municipales y no apareció esa 

documentación, no existía o ese trabajo no 

se hizo. No pasa nada. Hay cosas que se 

hacen o no se hacen. El único trabajo que 

está hecho al respeto es del último año de 

mandato del Partido Popular, que estaba 

la señora Gallego como concejala, puede 

dar fe ella de que es así. Fue un primer 

intento, digamos, no le voy a restar valor, 

creo que, desde luego, fue un intento, no se 

avanzó más pero que a este gobierno le 

valió para tomar en consideración (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

porque con esa información y con otra 

mucha que hubo que recabar se está 

finalizando ese trabajo. Yo creo que va a 

ser un salto importante. A partir de ahí, 

poner orden en todo a lo que usted hizo 
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seguinte paso, e iso é o que faremos, en 

diferentes fases e con un plan ordenado. 

Co cal, quero dicirlle que estamos 

traballando a partir dese servizo de 

concesións recentemente creado e o 

seguinte será ter unha instrución que 

regule as propias concesións. Sen ningún 

tipo de problema darémoslle conta das 

mesmas cando queiran, sexa en comisión 

ou en pleno porque creo que é un cambio 

importante (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención) con absoluta 

transparencia. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta do BNG. 

Señora Veira. 

 

Terceira. Pregunta para a súa resposta 

oral sobre drogodependencias. 

 

Señora Veira González 

 

Que medidas de prevención da 

drogadición está a poñer en marcha o 

Goberno local? 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, pois o Goberno municipal conta cun 

programa municipal de prevención de 

drogodependencias que se desenvolve no 

ámbito escolar, no familiar e no 

comunitario. 

 

Señora Veira González 

 

O certo é que o obxectivo desta pregunta 

oral é tentar reconducir o debate público 

dunha cuestión que se adoita tratar dun 

punto de vista moitas veces amarelista ou 

de orde pública cando do que deberíamos 

alusión es el siguiente paso, y eso es lo que 

haremos, en diferentes fases y con un plan 

ordenado. Con lo cual, quiero decirle que 

estamos trabajando a partir de ese servicio 

de concesiones recientemente creado y lo 

siguiente será tener una instrucción que 

regule las propias concesiones. Sin ningún 

tipo de problema le daremos cuenta de las 

mismas cuando quieran, sea en comisión o 

en pleno porque creo que es un cambio 

importante (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención) con absoluta transparencia. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta del BNG. 

Señora Veira. 

 

Tercera. Pregunta para su respuesta oral 

sobre drogodependencias. 

 

Señora Veira González 

 

¿Qué medidas de prevención de la 

drogadicción está poniendo en marcha el 

Gobierno local? 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bueno, pues el Gobierno municipal cuenta 

con un programa municipal de prevención 

de drogodependencias que se desarrolla en 

el ámbito escolar, en el familiar y en el 

comunitario. 

 

Señora Veira González 

 

Lo cierto es que el objetivo de esta 

pregunta oral es intentar reconducir el 

debate público de una cuestión que se suele 

tratar desde un punto de vista muchas 

veces amarillista o de orden público 
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falar é dunha cuestión de saúde pública, 

desde a perspectiva de saúde pública. E 

por que facemos esta pregunta oral? Pois 

porque observamos con preocupación, xa 

non só aquelo que é máis evidente a ollos 

de moitas, que é o aumento do consumo 

de heroína con puntos de venda 

absolutamente claros e consumos a plena 

luz do día, senón porque tamén estamos 

preocupadas por aquilo que é menos 

visíbel ou que non vemos porque non nos 

recorda ao trauma colectivo que foi a 

heroína nos anos 80 e 90. Referímonos 

nomeadamente ao consumo de cannabis 

por parte da rapazada máis nova, a 

normalización do seu consumo diario, en 

varias ocasións no mesmo día e con 

cannabis que hoxe en día ten unhas 

concentracións de THC elevadísimas. 

Dúas cuestións, frecuencias no consumo 

e concentración de THC, que fan que en 

pouco tempo se manifesten os efectos 

máis negativos sobre a saúde destas 

rapazas e rapaces. E diante desta 

preocupación, tamén compartida polas 

asociacións de veciños que nos fan 

chegar a súa inquedanza, presentamos 

esta pregunta oral e visitamos tamén a 

Asociación Cidadá de Loita contra a 

Droga, ACLAD. En base a esta visita 

quero facer referencia a varios datos que 

deberan facer pensar ao Goberno local, ao 

conxunto da Corporación e tamén debera 

transcender os muros deste pazo 

municipal. En ACLAD hoxe en día teñen 

máis de 13.000 casos abertos. O servizo 

de enfermaría está saturado. Dá un 

servizo completísimo que, ademais, 

quixeran mellorar. A comunidade 

terapéutica está ao tope da súa capacidade 

e os perfís de persoas usuarias é 

tremendamente diverso en idades, 

profesións, estrato social, etc. E ademais 

destes datos quero compartir unha 

reflexión e varias propostas. A reflexión 

é que na nosa sociedade a drogadicción 

segue a ser unha cuestión que se vive 

desde a vergoña e desde a intimidade das 

cuando de lo que deberíamos hablar es de 

una cuestión de salud pública, desde la 

perspectiva de salud pública. ¿Y por qué 

hacemos esta pregunta oral? Pues porque 

observamos con preocupación, ya no solo 

aquello que es más evidente a ojos de 

muchas, que es el aumento del consumo de 

heroína con puntos de venta absolutamente 

claros y consumos a plena luz del día, sino 

porque también estamos preocupadas por 

aquello que es menos visible o que no 

vemos porque no nos recuerda al trauma 

colectivo que fue la heroína en los años 80 

y 90. Nos referimos especialmente al 

consumo de cannabis por parte de la 

chavalada más joven, la normalización de 

su consumo diario, en varias ocasiones en 

el mismo día y con cannabis que hoy en día 

tiene unas concentraciones de THC 

elevadísimas. Dos cuestiones, frecuencias 

en el consumo y concentración de THC, 

que hacen que en poco tiempo se 

manifiesten los efectos más negativos 

sobre la salud de estas chicas y chicos. Y 

ante esta preocupación, también 

compartida por las asociaciones de 

vecinos que nos hacen llegar su inquietud, 

presentamos esta pregunta oral y visitamos 

también la Asociación Ciudadana de 

Lucha contra la Droga, ACLAD. En base a 

esta visita quiero hacer referencia a varios 

datos que debieran hacer pensar al 

Gobierno local, al conjunto de la 

Corporación y también debieran 

trascender los muros de este palacio 

municipal. En ACLAD hoy en día tienen 

más de 13.000 casos abiertos. El servicio 

de enfermería está saturado. Da un 

servicio completísimo que, además, 

querrían mejorar. La comunidad 

terapéutica está al tope de su capacidad y 

los perfiles de personas usuarias son 

tremendamente diversos en edades, 

profesiones, estrato social, etc. Y además 

de estos datos quiero compartir una 

reflexión y varias propuestas. La reflexión 

es que en nuestra sociedad la drogadicción 

sigue siendo una cuestión que se vive desde 
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familias, mais cómpre pasar a velo como 

unha cuestión ou un problema colectivo, 

como ese problema de saúde pública que 

comentabamos ao comezo, porque se 

non, non seremos nunca conscientes da 

dimensión colectiva. As propostas en 

materia de prevención que queremos 

deixar nesta pregunta oral, nesta 

intervención para a consideración do 

Goberno local son, primeiro, poñer en 

marcha un programa de educadoras na 

rúa e realizar acotío campañas de impacto 

masivo sobre os efectos que a 

drogadicción ten para a saúde mais tamén 

para a contorna das persoas. Penso que as 

persoas que nacemos nos anos 80 

lembramos claramente como había un 

esforzo importante por parte de todas as 

administracións públicas de información 

e de prevención, e mesmo colectivamente 

había unha alerta social sobre o consumo 

de drogas e a drogadicción, cousa que 

hoxe en día non acontece e a rapazada de 

hoxe en día, as rapazas de menos de 30 

anos non teñen esa advertencia que temos 

outras doutros anos. E unha última 

proposta que cremos que axudaría tamén 

á consolidación dos procesos 

terapéuticos, que é que se poñan en 

marcha medidas concretas de inserción 

laboral, que creo que o Concello ten 

posibilidades reais a través, por exemplo, 

das contratas públicas, de introdución de 

cláusulas sociais e demais e creo que o 

colectivo das persoas que están en 

recuperación dunha drogadicción son 

grandes esquecidas neste sentido e 

cremos que hai posibilidades de incluílas. 

 

 

 

Simplemente, o que queríamos con esta 

pregunta oral é facer unha reflexión, 

deixar patentes os datos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) de hoxe en día 

desta problemática e convidar ao 

Goberno local a que tome conciencia e 

la vergüenza y desde la intimidad de las 

familias, pero hace falta pasar a verlo 

como una cuestión o un problema 

colectivo, como ese problema de salud 

pública que comentábamos al inicio, 

porque si no, no seremos nunca 

conscientes de la dimensión colectiva. Las 

propuestas en materia de prevención que 

queremos dejar en esta pregunta oral, en 

esta intervención para la consideración del 

Gobierno local son, primero, poner en 

marcha un programa de educadoras en la 

calle y realizar a todas horas campañas de 

impacto masivo sobre los efectos que la 

drogadicción tiene para la salud pero 

también para el entorno de las personas. 

Pienso que las personas que nacimos en 

los años 80 recordamos claramente cómo 

había un esfuerzo importante por parte de 

todas las administraciones públicas de 

información y de prevención, e incluso 

colectivamente había una alerta social 

sobre el consumo de drogas y la 

drogadicción, cosa que hoy en día no 

ocurre y la chavalada de hoy en día, las 

chicas de menos de 30 años no tienen esa 

advertencia que tenemos otras de otros 

años. Y una última propuesta que creemos 

que ayudaría también a la consolidación 

de los procesos terapéuticos, que es que se 

pongan en marcha medidas concretas de 

inserción laboral, que creo que el 

Ayuntamiento tiene posibilidades reales a 

través, por ejemplo, de las contratas 

públicas, de introducción de cláusulas 

sociales y demás y creo que el colectivo de 

las personas que están en recuperación de 

una drogadicción son grandes olvidadas 

en este sentido y creemos que hay 

posibilidades de incluirlas. 

 

Simplemente, lo que queríamos con esta 

pregunta oral es hacer una reflexión, dejar 

patentes los datos (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) de hoy en día de 

esta problemática e invitar al Gobierno 

local a que tome conciencia y que ponga, 
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que poña, se o considera oportuno, en 

marcha estas medidas que propoñemos. 

Nada máis. 

 

Señora Neira Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Eu comparto, loxicamente, o que vostede 

comentou aquí, señora Veira, porque 

ademais negalo sería negar unha 

realidade. Hai un aumento claro de 

determinados consumos, están aí as 

asociacións que, ademais, fánnolo saber 

e é certo, hai unha realidade clara que en 

poboación cada vez máis nova hai un 

aumento no consumo da marihuana o cal 

nos ten que facer reflexionar 

seguramente a todos. Se un neno en idade 

escolar, a partir dos 12-13 anos, ten 

acceso fácil ao consumo de determinadas 

drogas co descoñecemento absoluto da 

súa familia, pois seguramente nos teña 

que facer reflexionar. Moitos poden 

provir de determinados ambientes 

desestruturados pero hai unha 

porcentaxe elevadísima que non. Somos 

conscientes e traballamos no tema da 

prevención da drogadicción, 

fundamentalmente porque, como lle dicía 

na primeira das respostas, temos un 

programa municipal de prevención da 

drogodependencia en 3 ámbitos. No 

ámbito escolar, fundamentalmente con 

talleres que se efectúan a través de 

ADAFAD e a través da propia ACLAD 

coa que mantemos unha relación fluída e 

un coñecemento claro do que fan no día 

a día, programas que son múltiples e que 

van a distintas idades. Atopámonos desde 

o programa Alcance, onde se fan 

intervencións individuais cando nos 

centros educativos se coñece que pode 

existir un consumo concreto e 

determinado nun mozo ou nunha moza e 

trabállase con eles e trabállase tamén 

coa súa contorna familiar. Ou desde 

primaria onde xa, nos últimos tempos 

si lo considera oportuno, en marcha estas 

medidas que proponemos. Nada más. 

 

 

Señora Neira Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Yo comparto, lógicamente, lo que usted ha 

comentado aquí, señora Veira, porque 

además negarlo sería negar una realidad. 

Hay un aumento claro de determinados 

consumos, están ahí las asociaciones que, 

además, nos lo hacen saber y es cierto, hay 

una realidad clara que en población cada 

vez más joven hay un aumento en el 

consumo de la marihuana lo cual nos tiene 

que hacer reflexionar seguramente a todos. 

Si un niño en edad escolar, a partir de los 

12-13 años, tiene acceso fácil al consumo 

de determinadas drogas con el 

desconocimiento absoluto de su familia, 

pues seguramente nos tenga que hacer 

reflexionar. Muchos pueden provenir de 

determinados ambientes desestructurados 

pero hay un porcentaje elevadísimo que no. 

Somos conscientes y trabajamos en el tema 

de la prevención de la drogadicción, 

fundamentalmente porque, como le decía 

en la primera de las respuestas, tenemos un 

programa municipal de prevención de la 

drogodependencia en 3 ámbitos. En el 

ámbito escolar, fundamentalmente con 

talleres que se efectúan a través de 

ADAFAD y a través de la propia ACLAD 

con la que mantenemos una relación fluida 

y un conocimiento claro de lo que hacen en 

el día a día, programas que son múltiples y 

que van a distintas edades. Nos 

encontramos desde el programa Alcance, 

donde se hacen intervenciones individuales 

cuando en los centros educativos se conoce 

que puede existir un consumo concreto y 

determinado en un chico o en una chica y 

se trabaja con ellos y se trabaja también con 

su entorno familiar. O desde primaria 

donde ya, en los últimos tiempos se ha 

visto que hay que comenzar a hablar del 
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tense visto que hai que comezar a falar do 

consumo de drogas cada vez en idades 

máis temperás. Tamén no ámbito familiar 

ponse ao dispor das ANPAs, tamén en 

colaboración coas entidades de loita 

contra a droga, a posibilidade de realizar 

talleres ou iniciativas concretas a 

demanda. Pero o certo é que existe moi 

pouca demanda por parte das ANPAs, o 

que significa que hai moi pouca demanda 

por parte dos colectivos de pais e nais. 

Non se trata de cuestionar o que cada un 

podamos facer como pais ou como nais 

pero o certo é que hai pouca, pouquísima 

demanda. E logo, no ámbito comunitario 

con programas de lecer saudable que 

todos coñecemos, con infraestruturas 

como pode ser a apertura do Remanso 

que aposta por unha forma de lecer e de 

socialización das persoas máis mozas 

diferente, con Nocturnia, con novas 

actividades, con reforzo dese programa 

de actividades de Nocturnia e, por tanto, 

con alternativas de lecer. 

 

E con todo isto, eu podo dicirlle todo o 

que facemos e seguramente quedarán 

moitísimas cousas por facer no tema da 

prevención de drogas. Desde logo, o que 

hai que facer é volver situar no ámbito da 

preocupación de pais e nais o consumo, é 

dicir, eu creo que se pasou, 

efectivamente, desde a época que vostede 

comentaba, onde seguramente había 

unha preocupación porque estaba a 

comezar unha etapa moi complexa e onde 

os nosos pais ou as nosas nais facíannos 

ver os perigos desa cuestión, ata despois 

que foi normalizándose porque 

seguramente foi coincidindo con épocas 

de menor consumo ou de menor consumo 

da heroína que, desgraciadamente, é o 

máis evidente e o máis palpable e o que 

xera máis alarma social, o cal non 

explica (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) que existan hábitos que 

non son adecuados. Eu pódolle dicir que 

consumo de drogas cada vez en edades más 

tempranas. También en el ámbito familiar 

se pone a disposición de las ANPAs, 

también en colaboración con las entidades 

de lucha contra la droga, la posibilidad de 

realizar talleres o iniciativas concretas a 

demanda. Pero lo cierto es que existe muy 

poca demanda por parte de las ANPAs, lo 

que significa que hay muy poca demanda 

por parte de los colectivos de padres y 

madres. No se trata de cuestionar lo que 

cada uno podamos hacer como padres o 

como madres pero lo cierto es que hay 

poca, poquísima demanda. Y luego, en el 

ámbito comunitario con programas de ocio 

saludable que todos conocemos, con 

infraestructuras como puede ser la apertura 

del Remanso que apuesta por una forma de 

ocio y de socialización de las personas más 

jóvenes diferente, con Nocturnia, con 

nuevas actividades, con refuerzo de ese 

programa de actividades de Nocturnia y, 

por lo tanto, con alternativas de ocio. 

 

 

Y con todo esto, yo puedo decirle todo lo 

que hacemos y seguramente quedarán 

muchísimas cosas por hacer en el tema de 

la prevención de drogas. Desde luego, lo 

que hay que hacer es volver a situar en el 

ámbito de la preocupación de padres y 

madres el consumo, es decir, yo creo que 

se ha pasado, efectivamente, desde la época 

que usted comentaba, donde seguramente 

había una preocupación porque estaba 

comenzando una etapa muy compleja y 

donde nuestros padres o nuestras madres 

nos hacían ver los peligros de esa cuestión, 

hasta después que ha ido normalizándose 

porque seguramente ha ido coincidiendo 

con épocas de menor consumo o de menor 

consumo de la heroína que, 

desgraciadamente, es lo más evidente y lo 

más palpable y lo que genera más alarma 

social, lo cual no explica (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) que existan 

hábitos que no son adecuados. Yo le puedo 
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desde a Concellería de Benestar Social 

estamos en contacto diario cos centros 

educativos, estamos en contacto diario 

tamén coas ANPAs a través da 

Concellería de Educación e con todos os 

que neste momento podemos facer algo 

respecto diso, que non deixa de ser outra 

cousa que campañas de concienciación e 

sensibilización dos menores, pero tamén 

dos seus pais e nais que, ao final, somos 

os que temos a responsabilidade máis 

directa sobre eles. 

 

Agradezo de todos os xeitos as propostas 

e, en relación ao programa de educación 

na rúa, está en contratación, sairá en 

breve. E nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira e señora 

Neira. 

 

Rematan as preguntas do Bloque 

Nacionalista Galego. Pasamos xa á 

primeira das preguntas da Marea 

Atlántica. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre os programas de emprego. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas. 

 

Que novos programas de emprego puxo 

en marcha o Goberno local desde a súa 

toma de posesión? 

 

Señor Celemín Santos 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

decir que desde la Concejalía de Bienestar 

Social estamos en contacto diario con los 

centros educativos, estamos en contacto 

diario también con las ANPAs a través de 

la Concejalía de Educación y con todos los 

que en este momento podemos hacer algo 

al respecto, que no deja de ser otra cosa que 

campañas de concienciación y 

sensibilización de los menores, pero 

también de sus padres y madres que, al 

final, somos los que tenemos la 

responsabilidad más directa sobre ellos. 

 

Agradezco de todas formas las propuestas 

y, en relación al programa de educación en 

calle, está en contratación, saldrá en breve. 

Y nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira y señora 

Neira. 

 

Finalizan las preguntas del Bloque 

Nacionalista Galego. Pasamos ya a la 

primera de las preguntas de la Marea 

Atlántica. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 

los programas de empleo. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias.  

 

¿Qué nuevos programas de empleo puso en 

marcha el Gobierno local desde su toma de 

posesión? 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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O Goberno de Inés Rey puxo en marcha 

unha contía considerable de programas 

de promoción de emprego que 

beneficiaron á poboación en xeral e, 

sobre todo, a persoas con maiores 

dificultades de inserción laboral. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Non sei a que lle chama vostede un 

programa, unha iniciativa política, unha 

estratexia, uns obxectivos, unha 

anotación orzamentaria, porque eu 

descoñezo ningún programa que vostedes 

puxeran en marcha, e se o puxeron en 

marcha non o publicitaron, polo tanto, eu 

tendo a pensar que vostedes non puxeron 

en marcha nin un só programa de 

promoción do emprego desde que 

tomaron posesión porque así é. Vostedes 

non puxeron en marcha ningún novo 

programa de promoción do emprego, 

vostedes limítanse a seguir executando 

liñas de intervención na política de 

emprego que herdaron do goberno 

anterior, do Goberno da Marea Atlántica, 

e nin tan sequera todas elas. Non é que 

vostedes non incrementasen o catálogo de 

políticas públicas de promoción do 

emprego senón que vostedes deixaron 

esmorecer e desaparecer algunha delas. 

Non existe un plan de emprego local no 

Concello da Coruña. Non se sabe cales 

son as súas prioridades nin os seus 

obxectivos estratéxicos. Tampouco existe 

xa o programa Coruña Emprega, cunha 

dotación anual dun millón de euros 

durante o Goberno de Xulio Ferreiro. 

Non existen os obradoiros de emprego. 

Tampouco estamos vendo que se fagan 

xa prospeccións de mercado para saber 

cales son aqueles nichos de maior 

empregabilidade. Estamos, en definitiva, 

nunha situación onde, non é que careza de 

protagonismo a Concellaría de Emprego, 

é que a penas se sabe que existe. 

Vostedes, de xeito mecánico, herdaron un 

gran programa de emprego, como foi 

El Gobierno de Inés Rey ha puesto en 

marcha una cuantía considerable de 

programas de promoción de empleo que 

beneficiaron a la población en general y, 

sobre todo, a personas con mayores 

dificultades de inserción laboral. 

 

Señor Lema Suárez 

 

No sé a qué le llama usted un programa, 

una iniciativa política, una estrategia, 

unos objetivos, una anotación 

presupuestaria, porque yo desconozco 

ningún programa que ustedes pusieran en 

marcha, y si lo pusieron en marcha no lo 

publicitaron, por lo tanto, yo tiendo a 

pensar que ustedes no pusieron en marcha 

ni un solo programa de promoción del 

empleo desde que tomaron posesión 

porque así es. Ustedes no pusieron en 

marcha ningún nuevo programa de 

promoción del empleo, ustedes se limitan a 

seguir ejecutando líneas de intervención en 

la política de empleo que heredaron del 

gobierno anterior, del Gobierno de la 

Marea Atlántica, y ni tan siquiera todas 

ellas. No es que ustedes no incrementaran 

el catálogo de políticas públicas de 

promoción del empleo sino que ustedes 

dejaron desvanecer y desaparecer alguna 

de ellas. No existe un plan de empleo local 

en el Ayuntamiento de A Coruña. No se 

sabe cuáles son sus prioridades ni sus 

objetivos estratégicos. Tampoco existe ya 

el programa Coruña Emplea, con una 

dotación anual de un millón de euros 

durante el Gobierno de Xulio Ferreiro. No 

existen los talleres de empleo. Tampoco 

estamos viendo que se hagan ya 

prospecciones de mercado para saber 

cuáles son aquellos nichos de mayor 

empleabilidad. Estamos, en definitiva, en 

una situación donde, no es que carezca de 

protagonismo la Concejalía de Empleo, es 

que apenas se sabe que existe. Ustedes, de 

manera mecánica, heredaron un gran 

programa de empleo, como fue Coruña 

Suma, y es prácticamente lo único que 
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Coruña Suma, e é practicamente o único 

que están a facer por non dicir que é o 

único que están a facer. Cando iniciou a 

súa andadura este goberno, creo que 

algúns de nós, probablemente moitos —

tampouco fai falta ser alguén moi 

experimentado en política para darse 

conta— detectamos que eran vostedes un 

goberno curto e tamén asimétrico, que 

desde logo non todos parecían vostedes 

dedicarlle ou ter a capacidade necesaria 

para, penso eu, desempeñar os desafíos 

que precisa un área tan sensible como a 

de emprego, e o tempo nos dou a razón. 

A área de Emprego xunto con outras está 

padecendo os efectos deste goberno 

escaso ou curto e, non vou ser cruel cos 

adxectivos, digamos que non 

extraordinariamente competente 

nalgunhas áreas, e a de emprego é unha 

delas. 

 

Despois, isto ten consecuencias reais. As 

consecuencias reais é o que indican tanto 

os datos da SEPE como os datos do 

Instituto Nacional de Estatística: é que na 

Coruña aumentou o paro en 4.000 persoas 

desde o segundo semestre do 2019 ao 

segundo trimestre de 2022. Non digo, 

evidentemente, que iso sexa unicamente 

consecuencia da falta de políticas de 

emprego no Concello da Coruña. Hai 

unha evolución da economía xeral que, 

desde logo, é complexa pero, ante este 

panorama, o que vemos é que na 

Concellaría de Emprego falta estratexia, 

falta liderado, falta compromiso e os 

datos que imos coñecendo da execución 

do Orzamento delatan que falta, incluso, 

traballo, que é o máis básico. 

 

 

Noutras cuestións que non son 

directamente da súa área (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención), que están 

relacionadas, e vou rematando, coa 

creación de emprego na Coruña como é a 

están haciendo por no decir que es lo único 

que están haciendo. Cuando inició su 

andadura este gobierno, creo que algunos 

de nosotros, probablemente muchos —

tampoco hace falta ser alguien muy 

experimentado en política para darse 

cuenta— detectamos que eran ustedes un 

gobierno corto y también asimétrico, que 

desde luego no todos parecían ustedes 

dedicarle o tener la capacidad necesaria 

para, pienso yo, desempeñar los desafíos 

que necesita un área tan sensible como la 

de empleo, y el tiempo nos dio la razón. El 

área de Empleo junto con otras está 

padeciendo los efectos de este gobierno 

escaso o corto y, no voy a ser cruel con los 

adjetivos, digamos que no 

extraordinariamente competente en 

algunas áreas, y la de empleo es una de 

ellas. 

 

 

Después, esto tiene consecuencias reales. 

Las consecuencias reales es lo que indican 

tanto los datos de la SEPE como los datos 

del Instituto Nacional de Estadística: es 

que en A Coruña aumentó el paro en 4.000 

personas desde el segundo semestre del 

2019 al segundo trimestre de 2022. No 

digo, evidentemente, que eso sea 

únicamente consecuencia de la falta de 

políticas de empleo en el Ayuntamiento de 

A Coruña. Hay una evolución de la 

economía general que, desde luego, es 

compleja pero, ante este panorama, lo que 

vemos es que en la Concejalía de Empleo 

falta estrategia, falta liderazgo, falta 

compromiso y los datos que vamos 

conociendo de la ejecución del 

Presupuesto delatan que falta, incluso, 

trabajo, que es lo más básico. 

 

En otras cuestiones que no son 

directamente de su área (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención), que están 

relacionadas, y voy finalizando, con la 

creación de empleo en A Coruña como es 
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da Cidade das TIC, están vostedes 

practicamente pechando este mandato 

deixando este expediente en branco. 

Están vostedes intentando agora facer 

algo a toda présa porque están sobre a 

mesa oportunidades que esta cidade pode 

perder no futuro, froito, unicamente, do 

seu desleixo. Pero non quero desviarme 

do foco no que estabamos. Insisto, non 

existen novos programas de emprego, 

cando menos dignos dese nome, e iso ten 

consecuencias reais na vida da xente 

nesta cidade. 

 

Nada máis e grazas. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lema, voulle dar un pouco de luz 

porque vexo que vostede está máis 

preocupado polos asuntos na Deputación 

que os do Concello da Coruña, por iso o 

seu descoñecemento, pero non se 

preocupe que aquí estou eu para darlle 

un pouco de luz. 

 

Mire, os programas que desenvolvemos 

ao longo desta lexislatura:  

 

Un, programa Reactiva. Programa 

municipal de reactivación de emprego 

dada a situación de crise provocada pola 

COVID-19. O programa comezou no 

2021 e a través do cal un equipo novo de 

profesionais de promoción de emprego 

xestionaron 310 ofertas de emprego, 

atenderon desde o inicio do programa a 

1.589 persoas en orientación laboral e 

inseriuse laboralmente a 225 persoas. 

 

Dous, programa de formación en liña, 

iniciado no Plan de Reactivación 

Económica e Social da Coruña no ano 

2020, 2021 e 2022. Este programa de 

capacitación en liña está dirixido á 

mellora e a empregabilidade e á 

la de la Ciudad de las TIC, están ustedes 

prácticamente cerrando este mandato 

dejando este expediente en blanco. Están 

ustedes intentando ahora hacer algo a toda 

prisa porque están sobre la mesa 

oportunidades que esta ciudad puede 

perder en el futuro, fruto, únicamente, de 

su dejadez. Pero no quiero desviarme del 

foco en el que estábamos. Insisto, no 

existen nuevos programas de empleo, 

cuando menos dignos de ese nombre, y eso 

tiene consecuencias reales en la vida de la 

gente en esta ciudad. 

 

Nada más y gracias. 

 

Señor Celemín Santos 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lema, le voy a dar un poco de luz 

porque veo que usted está más preocupado 

por los asuntos en la Diputación que los del 

Concello de A Coruña, por eso su 

desconocimiento, pero no se preocupe que 

aquí estoy yo para darle un poco de luz. 

 

 

Mire, los programas que hemos 

desenvuelto a lo largo de esta legislatura:  

 

Uno, programa Reactiva. Programa 

municipal de reactivación de empleo dada 

la situación de crisis provocada por la 

COVID-19. El programa comenzó en el 

2021 y a través del cual un equipo nuevo 

de profesionales de promoción de empleo 

han gestionado 310 ofertas de empleo, han 

atendido desde el inicio del programa a 

1.589 personas en orientación laboral y se 

ha insertado laboralmente a 225 personas. 

 

Dos, programa de formación online, 

iniciado en el Plan de Reactivación 

Económica y Social de A Coruña en el año 

2020, 2021 y 2022. Este programa de 

capacitación online está dirigido a la 

mejora y la empleabilidad y la inserción 
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inserción laboral de persoas en situación 

de desemprego, persoas insertas en 

ERTEs e/ou persoas autónomas que 

tiveron que suspender a súa actividade 

pola COVID. As accións formativas en 

liña ofrécense en distintos sectores 

produtivos. Nestes 3 anos atendéronse a 

través do programa 4.350 persoas. 

 

Tres, programa de formación de persoal 

técnico de soporte de aplicacións. A 

iniciativa exposta desde as empresas do 

sector das novas tecnoloxías a través do 

programa técnico do soporte de 

aplicacións de carácter intensivo 

cumpriu o labor de formar a persoas en 

competencias dixitais para favorecer a 

súa inserción laboral e a súa 

incorporación ao sector. Neste programa 

contouse coa colaboración da 

agrupación industrial TIC para a 

realización de prácticas profesionais en 

empresas do sector. 

 

Catro, programas de talleres de 

emprego, obradoiros. Realizáronse 3 

talleres de emprego en colaboración no 

Concello de Culleredo: un taller dual de 

emprego denominado “Rehabilitación 

casa de Peóns Camiñeiros”, un taller 

dual de emprego denominado “Culleredo 

activo” e un programa de emprego para 

menores de 30 anos contratado durante 1 

ano para a realización do proxecto Rede 

virtual de xacementos arqueolóxicos da 

Coruña. 

 

Quinto, programa de capacitación para a 

obtención do certificado de ensino 

secundario de adultos, a ESA. 

 

Seis, programa de acreditación de 

competencias profesionais. No marco do 

proxecto Suma púxose en marcha este 

novo programa. Trátase de facilitar a 

obtención de certificados de 

profesionalidade das persoas que 

realizaron formación non formal. 

laboral de personas en situación de 

desempleo, personas insertas en ERTEs y/o 

personas autónomas que han tenido que 

suspender su actividad por la COVID. Las 

acciones formativas online se ofrecen en 

distintos sectores productivos. En estos 3 

años se han atendido a través del programa 

4.350 personas. 

 

Tres, programa de formación de personal 

técnico de soporte de aplicaciones. La 

iniciativa planteada desde las empresas del 

sector de las nuevas tecnologías a través 

del programa técnico del soporte de 

aplicaciones de carácter intensivo cumplió 

el cometido de formar a personas en 

competencias digitales para favorecer su 

inserción laboral y su incorporación al 

sector. En este programa se contó con la 

colaboración del clúster TIC para la 

realización de prácticas profesionales en 

empresas del sector. 

 

 

Cuatro, programas de talleres de empleo, 

obradoiros. Se han realizado 3 talleres de 

empleo en colaboración en el 

Ayuntamiento de Culleredo: un taller dual 

de empleo denominado “Rehabilitación 

casa de Peones Camiñeiros”, un taller dual 

de empleo denominado “Culleredo activo” 

y un programa de empleo para menores de 

30 años contratado durante 1 año para la 

realización del proyecto Red virtual de 

yacimientos arqueológicos de A Coruña. 

 

 

Quinto, programa de capacitación para la 

obtención del certificado de enseñanza 

secundaria de adultos, la ESA. 

 

Seis, programa de acreditación de 

competencias profesionales. En el marco 

del proyecto Suma se ha puesto en marcha 

este nuevo programa. Se trata de facilitar la 

obtención de certificados de 

profesionalidad de las personas que 

realizaron formación no formal. 
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Sete, programa de intermediación 

laboral para a inserción. Para 

incrementar os esforzos dirixidos á 

inserción laboral de persoas que 

finalizan un itinerario formativo, o 

equipo de Coruña Suma está centrado na 

xestión de ofertas de emprego a través do 

protocolo específico segundo a cal levan 

a cabo diversas actuacións. E os 

resultados principais que temos deste 

proxecto, 3.381 pasaron por entrevistas 

de orientación laboral, realizáronse 81 

itinerarios formativos, formaron a 1.044 

persoas nos sectores (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) profesionais con 

maior demanda laboral, segundo a 

Estratexia española de activación para o 

emprego. 

 

E, por último, na data actual 901 persoas 

conseguiron a súa inserción laboral a 

través do proxecto Suma que, por certo, 

vostedes pedírono pero nós deseñámolo, 

levámolo a cabo e estámolo finalizando, 

no cal 542 persoas son mulleres, é dicir, 

o 61,1 %. Non se ría, señor Lema, o que 

pasa é que a súa capacidade nos 4 anos 

que estivo de responsable non puido 

levar a cabo todo o que fixemos nós, así 

que tome nota e apúntese todo o que lle 

dixen. Grazas. 

 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segunda pregunta da Marea Atlántica, 

señora García. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre a protección ás familias ante o 

impacto da inflación. 

 

Señora García Gómez 

 

 

Siete, programa de intermediación laboral 

para la inserción. Para incrementar los 

esfuerzos dirigidos a la inserción laboral de 

personas que finalizan un itinerario 

formativo, el equipo de Coruña Suma está 

centrado en la gestión de ofertas de empleo 

a través del protocolo específico según la 

cual se llevan a cabo diversas actuaciones. 

Y los resultados principales que tenemos 

de este proyecto, 3.381 han pasado por 

entrevistas de orientación laboral, se han 

realizado 81 itinerarios formativos, han 

formado a 1.044 personas en los sectores 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

profesionales con mayor demanda laboral, 

según la Estrategia española de activación 

para el empleo. 

 

 

Y, por último, a fecha actual 901 personas 

han conseguido su inserción laboral a 

través del proyecto Suma que, por cierto, 

ustedes lo pidieron pero nosotros lo 

diseñamos, lo llevamos a cabo y lo estamos 

finalizando, en el cual 542 personas son 

mujeres, es decir, el 61,1 %. No se ría, 

señor Lema, lo que pasa es que su 

capacidad en los 4 años que estuvo de 

responsable no ha podido llevar a cabo 

todo lo que hemos hecho nosotros, así que 

tome nota y apúntese todo lo que le he 

dicho. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda pregunta de la Marea Atlántica, 

señora García. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre la protección a las familias ante el 

impacto de la inflación. 

 

Señora García Gómez 
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Si. 

 

Presidencia 

 

Garden silencio, señor Lema e señor 

Celemín. Garden silencio. Se queren falar 

poden saír e volven. Están así, agora que 

se sentan xuntos empezan a revolver os 

dous. Estean caladiños. 

 

Señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

Que medidas está a levar a cabo o 

Goberno local para protexer as familias 

ante a suba da inflación? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas.  

 

Señora García, o Goberno local tomou 

moitas decisións que afectan ás familias e 

todas elas están pensadas para axudar á 

clase media traballadora e, desde logo, 

creo que todas axudan a unha parte 

importante da nosa poboación. Eu podo 

relatarlle unhas cantas delas, comezando 

coa decisión que tomamos da gratuidade 

das escolas infantís municipais, que 

vostede ben coñece porque o acordamos 

coa Marea Atlántica antes de que 

calquera goberno adoptara esa decisión, 

antes de que a propia Xunta de Galicia 

tomara nota do que se facía no Concello 

da Coruña e o fixera, que o fixo despois 

de nós, pero sen ir máis lonxe quero 

recordarlle que, dende o 1 de setembro, 

estamos tamén adoptando decisións que 

son importantes e que fixeron que por 

primeira vez o billete de autobús, dentro 

da tarifa xeral, coste 0,52, é dicir, a cifra 

máis baixa en moitos anos, e este 

desconto non se aplica porque si, senón 

porque o goberno que dirixe a nosa 

alcaldesa, Inés Rey, llo solicitou así ao 

Goberno de España para axudar aos 

Sí. 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio, señor Lema y señor 

Celemín. Guarden silencio. Si quieren 

hablar pueden salir y vuelven. Están así, 

ahora que se sientan juntos empiezan a 

revolver los dos. Estén calladitos. 

 

Señora García. 

 

Señora García Gómez 

 

¿Qué medidas está llevando a cabo el 

Gobierno local para proteger a las 

familias ante la subida de la inflación? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias.  

 

Señora García, el Gobierno local tomó 

muchas decisiones que afectan a las 

familias y todas ellas están pensadas para 

ayudar a la clase media trabajadora y, 

desde luego, creo que todas ayudan a una 

parte importante de nuestra población. Yo 

puedo relatarle unas cuantas de ellas, 

comenzando con la decisión que tomamos 

de la gratuidad de las escuelas infantiles 

municipales, que usted bien conoce porque 

lo acordamos con la Marea Atlántica antes 

de que cualquier gobierno adoptase esa 

decisión, antes de que la propia Xunta de 

Galicia tomase nota de  lo que se hacía en 

el Ayuntamiento de A Coruña y lo hiciera, 

que lo hizo después de nosotros, pero sin ir 

más lejos quiero recordarle que, desde el 1 

de septiembre, estamos también adoptando 

decisiones que son importantes y que 

hicieron que por primera vez el billete de 

autobús, dentro de la tarifa general, cueste 

0,52, es decir, la cifra más baja en muchos 

años, y este descuento no se aplica porque 

sí, sino porque el gobierno que dirige 

nuestra alcaldesa, Inés Rey, se lo solicitó 

así al Gobierno de España para ayudar a 
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coruñeses e ás coruñesas a facer fronte 

aos efectos da inflación. É certo que o 

desconto podería ser moito maior se a 

administración autonómica con 

competencias na materia contribuíse 

dalgún xeito pero, ata o de agora, as 

decisións son as que tomou o Goberno de 

España e as que tomou este goberno. A 

iso hai que sumarlle unha bonificación 

extraordinaria aprobada por este goberno 

que rebaixa outro 60 %, por exemplo, o 

prezo do bus ao campus do estudantes 

universitarios, quedando así reducido a 

21 céntimos por traxecto, unha cantidade 

moi inferior á que pagaban nos últimos 15 

anos. Fálolle das rebaixas no autobús 

porque creo que é algo que todos 

podemos visualizar pero non quero deixar 

de recordar que tomamos decisións, 

algunhas delas acordadas con vostedes —

eu creo que a maior parte delas— onde 

aprobamos ata 14 bonificacións só nas 

últimas ordenanzas fiscais para axudar, 

precisamente, ás rendas máis baixas. 

 

 

Creo que decisións, este goberno está 

tomando moitas, tamén en política de 

benestar, cun orzamento superior aos 27 

millóns de euros que é o maior orzamento 

da historia da área de Benestar, 

orzamento que está, precisamente, 

deseñado para facer fronte aos retos 

sociais, co cal medidas se están tomando, 

nunca son dabondas, entre outras cousas 

porque hai que recordar que as medidas 

de calado as está tomando o Goberno de 

España e creo que non son poucas, 

precisamente. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, grazas. 

 

Brevemente, señor Celemín, nós 

agradecémoslle que nos amose a luz, 

incluso o camiño, pero nos reafirmamos 

en que as medidas que vostede enumera 

los coruñeses y a las coruñesas a hacer 

frente a los efectos de la inflación. Es 

cierto que el descuento podría ser mucho 

mayor si la administración autonómica 

con competencias en la materia 

contribuyera de alguna manera pero, hasta 

ahora, las decisiones son las que tomó el 

Gobierno de España y las que tomó este 

gobierno. A eso hay que sumarle una 

bonificación extraordinaria aprobada por 

este gobierno que rebaja otro 60 %, por 

ejemplo, el precio del bus al campus del 

estudiantes universitarios, quedando así 

reducido a 21 céntimos por trayecto, una 

cantidad muy inferior a la que pagaban en 

los últimos 15 años. Le hablo de las 

rebajas en el autobús porque creo que es 

algo que todos podemos visualizar pero no 

quiero dejar de recordar que tomamos 

decisiones, algunas de ellas acordadas con 

ustedes —yo creo que la mayor parte de 

ellas— donde aprobamos hasta 14 

bonificaciones solo en las últimas 

ordenanzas fiscales para ayudar, 

precisamente, a las rentas más bajas. 

 

Creo que decisiones, este gobierno está 

tomando muchas, también en política de 

bienestar, con un presupuesto superior a 

los 27 millones de euros que es el mayor 

presupuesto de la historia del área de 

Bienestar, presupuesto que está, 

precisamente, diseñado para hacer frente 

a los retos sociales, con lo cual medidas se 

están tomando, nunca son suficientes, 

entre otras cosas porque hay que recordar 

que las medidas de calado las está 

tomando el Gobierno de España y creo que 

no son pocas, precisamente. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, gracias. 

 

Brevemente, señor Celemín, nosotros le 

agradecemos que nos muestre la luz, 

incluso el camino, pero nos reafirmamos 

en que las medidas que usted enumera ya 
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xa forman parte da actividade habitual da 

Concellaría de Emprego e non hai 

programas novos, que era a pregunta que 

estabamos formulando. 

 

Presidencia 

 

Señora García, por favor, cíñase á 

pregunta que está a facer.  

 

Señora García Gómez 

 

Si, xa acabei. 

 

Presidencia 

 

Xa tivo a súa quenda o señor Lema. Non 

me fagan isto, por favor, cíñase á 

pregunta. 

 

Presidencia 

 

Ben, falando da inflación, creo que está a 

ser evidente que moitas familias, moitos 

fogares están pasando dificultades aínda 

máis que as que pasaban antes. Antes, xa 

as entidades sociais estaban prestando un 

labor fundamental pero agora nos chega 

unha chamada de auxilio describindo a 

situación de colapso na que se atopan, 

dado que están atendendo novos perfís 

que agora mesmo están pasando 

dificultades económicas e que, se cadra, 

antes estaban nunha situación un 

pouquiño máis folgada. Xa no pleno 

anterior sinalamos a necesidade de 

abordar tamén dende o Concello un 

paquete de medidas que contribúa a paliar 

a situación, xa non tanto das entidades, 

que si, senón de moitos fogares, moitas 

economías que agora mesmo están 

pasando enormes apuros. É necesario que 

a administración en xeral, a 

administración local, autonómica e 

estatal, cada unha dentro do marco da súa 

capacidade de actuación e competencias 

establezan unha rede de seguridade. Os 

alimentos están subindo entre un 20 e un 

forman parte de la actividad habitual de la 

Concejalía de Empleo y no hay programas 

nuevos, que era la pregunta que estábamos 

formulando. 

 

Presidencia 

 

Señora García, por favor, cíñase a la 

pregunta que está haciendo.  

 

Señora García Gómez 

 

Sí, ya acabé. 

 

Presidencia 

 

Ya tuvo su turno el señor Lema. No me 

hagan esto, por favor, cíñase a la pregunta. 

 

 

Presidencia 

 

Bien, hablando de la inflación, creo que 

está siendo evidente que muchas familias, 

muchos hogares están pasando 

dificultades aún más que las que pasaban 

antes. Antes, ya las entidades sociales 

estaban prestando una labor fundamental 

pero ahora nos llega una llamada de 

auxilio describiendo la situación de 

colapso en la que se encuentran, dado que 

están atendiendo nuevos perfiles que ahora 

mismo están pasando dificultades 

económicas y que, a lo mejor, antes 

estaban en una situación un poquito más 

holgada. Ya en el pleno anterior señalamos 

la necesidad de abordar también desde el 

Ayuntamiento un paquete de medidas que 

contribuya a paliar la situación, ya no 

tanto de las entidades, que sí, sino de 

muchos hogares, muchas economías que 

ahora mismo están pasando enormes 

apuros. Es necesario que la administración 

en general, la administración local, 

autonómica y estatal, cada una dentro del 

marco de su capacidad de actuación y 

competencias establezcan una red de 

seguridad. Los alimentos están subiendo 



 

162 

30 %, sube o aluguer, sube o prezo da luz, 

sube o prezo do gasoil e o Concello non 

pode inhibirse desta situación. 

 

 

A verdade é que os orzamentos de 2022 

contan con fondos para facer fronte á 

situación difícil en moitos ámbitos 

diferentes, contan con fondos, 

efectivamente para política social, para 

política de vivenda, para a soberanía 

enerxética pero despois de acceder aos 

datos de execución temos que lamentar 

que a execución non estea sendo todo o 

áxil que debería dada a situación de 

emerxencia que están vivindo 9 persoas. 

Vemos que 6 de cada 10 euros estaban o 

mes pasado sen executar, vemos que dos 

9 millóns destinados a políticas de 

vivenda practicamente non se consumiu 

absolutamente nada e a verdade é que é 

un luxo, se cadra, que non nos podemos 

permitir. 

 

Dende Marea Atlántica consideramos 

que non se pode deixar o traballo de 

emerxencia social ou o groso do traballo 

de emerxencia social nas entidades aínda 

que estean sendo apoiadas polo Concello. 

Creo que todos estamos de acordo tamén 

en que o inverno que vén aí se aveciña e 

vai ser duro. Aí o Concello ten que subir 

unha marcha na execución desas partidas 

que están consignadas no Orzamento e 

que se aprobaron aquí en pleno grazas 

tamén aos votos da Marea Atlántica. O 

rol de Emvsa como empresa de vivenda 

municipal executando os diferentes 

programas que pactamos entre o PSOE e 

a Marea Atlántica, a ampliación da renda 

social municipal, o reforzo do servizo de 

axuda no fogar, o avance na eléctrica 

municipal e de algunha maneira tamén 

consultar co Consello Local de Inclusión 

Social, que son precisamente quen está 

vivindo esta situación a pé de rúa. É unha 

petición que lanzamos ao Goberno 

municipal (óese un sinal acústico 

entre un 20 y un 30 %, sube el alquiler, 

sube el precio de la luz, sube el precio del 

gasoil y el Ayuntamiento no puede 

inhibirse de esta situación. 

 

La verdad es que los presupuestos de 2022 

cuentan con fondos para hacer frente a la 

situación difícil en muchos ámbitos 

diferentes, cuentan con fondos, 

efectivamente para política social, para 

política de vivienda, para la soberanía 

energética pero después de acceder a los 

datos de ejecución tenemos que lamentar 

que la ejecución no esté siendo todo lo ágil 

que debería dada la situación de 

emergencia que están viviendo 9 personas. 

Vemos que 6 de cada 10 euros estaban el 

mes pasado sin ejecutar, vemos que de los 

9 millones destinados a políticas de 

vivienda prácticamente no se consumió 

absolutamente nada y la verdad es que es 

un lujo, a lo mejor, que no nos podemos 

permitir. 

 

Desde Marea Atlántica consideramos que 

no se puede dejar el trabajo de emergencia 

social o el grueso del trabajo de 

emergencia social en las entidades aunque 

estén siendo apoyadas por el 

Ayuntamiento. Creo que todos estamos de 

acuerdo también en que el invierno que 

viene ahí se avecina y va a ser duro. Ahí el 

Ayuntamiento tiene que subir una marcha 

en la ejecución de esas partidas que están 

consignadas en el Presupuesto y que se 

aprobaron aquí en pleno gracias también 

a los votos de la Marea Atlántica. El rol de 

Emvsa como empresa de vivienda 

municipal ejecutando los diferentes 

programas que pactamos entre el PSOE y 

la Marea Atlántica, la ampliación de la 

renta social municipal, el refuerzo del 

servicio de ayuda en el hogar, el avance en 

la eléctrica municipal y de alguna manera 

también consultar con el Consejo Local de 

Inclusión Social, que son precisamente 

quienes están viviendo esta situación a pie 

de calle. Es una petición que lanzamos al 
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indicativo da finalización do tempo de 

intervención) e damos xa as grazas 

tamén por anticipado. 

 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora García. 

 

Dicir que, despois de diferentes trámites 

coas dúas universidades, coa 

Universidade da Coruña e coa 

Universidade de Santiago de 

Compostela, creo que estamos en 

condicións este mes de axilizar os 

trámites para dar un paso máis no 

operador enerxético municipal con ese 

convenio e creo que, aínda que se están 

dando pasos que nos gustaría que fosen 

máis rápidos, creo que é importante dalos 

con seguridade, creo que é unha pata 

máis, creo que se poden dar máis pasos 

adiante nalgúns dos acordos que temos 

subscritos, sexa para mover os baixos ou 

sexa para política de vivenda ou sexa para 

as políticas de protección social. Pero 

tamén quero destacar que o traballo que 

se está a facer dende a área de Benestar é 

un traballo ímprobo, que eu creo que é un 

traballo colaborativo coas entidades que 

están implantadas e ben implantadas na 

cidade e creo que esa colaboración non lle 

resta un ápice ao bo traballo que fai a área 

de Benestar, pero creo que non seríamos 

xustos se non recoñecéramos o bo 

traballo das entidades sociais que, desde 

logo, (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) fan moito e fan ben pola 

inclusión, traballando tamén coa 

emerxencia social e resolvendo 

problemas que moitas veces unha parte 

da sociedade prefire non ver ou, desde 

logo, viven moito mellor non vendo, pero 

os problemas están aí e alguén se ocupa 

deles e, polo tanto, non vou deixar de 

dicir o que dixen moitas veces neste 

pleno, creo que podemos estar orgullosos 

Gobierno municipal (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) y damos ya las 

gracias también por anticipado. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora García. 

 

Decir que, después de diferentes trámites 

con las dos universidades, con la 

Universidade da Coruña y con la 

Universidade de Santiago de Compostela, 

creo que estamos en condiciones este mes 

de agilizar los trámites para dar un paso 

más en el operador energético municipal 

con ese convenio y creo que, aunque se 

están dando pasos que nos gustaría que 

fueran más rápidos, creo que es importante 

darlos con seguridad, creo que es una pata 

más, creo que se pueden dar más pasos 

adelante en algunos de los acuerdos que 

tenemos suscritos, sea para mover los 

bajos o sea para política de vivienda o sea 

para las políticas de protección social. 

Pero también quiero destacar que el 

trabajo que se está haciendo desde el área 

de Bienestar es un trabajo ímprobo, que yo 

creo que es un trabajo colaborativo con las 

entidades que están implantadas y bien 

implantadas en la ciudad y creo que esa 

colaboración no le resta un ápice al buen 

trabajo que hace el área de Bienestar, pero 

creo que no seríamos justos si no 

reconociéramos el buen trabajo de las 

entidades sociales que, desde luego, (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

hacen mucho y hacen bien por la inclusión, 

trabajando también con la emergencia 

social y resolviendo problemas que 

muchas veces una parte de la sociedad 

prefiere no ver o, desde luego, viven mucho 

mejor no viendo, pero los problemas están 

ahí y alguien se ocupa de ellos y, por lo 

tanto, no voy a dejar de decir lo que dije 

muchas veces en este pleno, creo que 

podemos estar orgullosos de las políticas 
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das políticas sociais e das políticas de 

protección social que fai o Concello da 

Coruña asumindo, moitas veces, 

competencias que non son propias deste 

concello (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención) pero desde logo non 

deixando a ninguén desamparado. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora García e señor 

Lage. 

 

Última das preguntas da Marea Atlántica, 

señora García. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre os orzamentos do Estado e da 

Xunta 2023. 

 

Señora García Gómez 

 

Si, grazas. 

 

Que compromisos coa cidade negociou a 

alcaldesa cos gobernos do Estado e da 

Xunta para a súa inclusión nos seus 

respectivos orzamentos de 2023? 

 

Ás dezaseis horas e trece minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Sobral 

Cabanas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señora García, permítame que diga que a 

alcaldesa da Coruña negociou todos 

aqueles compromisos que ningún dos 

anteriores gobernos locais conseguiu que 

apareceran nos orzamentos do Estado. 

Agora o que está por ver é se a Xunta de 

Galicia recolle tamén aquelo que lle 

estamos a demandar, pero na parte que lle 

corresponde ao Estado houbo moitos 

desexos ao longo dos últimos 10 anos, 

feitos concretos plasmados nos 

orzamentos, máis ben poucos. Hoxe, o 

sociales y de las políticas de protección 

social que hace el Ayuntamiento de A 

Coruña asumiendo, muchas veces, 

competencias que no son propias de este 

ayuntamiento (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) pero desde luego 

no dejando a nadie desamparado. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora García y señor 

Lage. 

 

Última de las preguntas de la Marea 

Atlántica, señora García. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral sobre 

los presupuestos del Estado y de la Xunta 

2023. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí, gracias. 

 

¿Qué compromisos con la ciudad negoció 

la alcaldesa con los gobiernos del Estado 

y de la Xunta para su inclusión en sus 

respectivos presupuestos de 2023? 

 

A las dieciséis horas y trece minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Sobral 

Cabanas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Señora García, permítame que diga que la 

alcaldesa de A Coruña negoció todos 

aquellos compromisos que ninguno de los 

anteriores gobiernos locales consiguió que 

aparecieran en los presupuestos del 

Estado. Ahora lo que está por ver es si la 

Xunta de Galicia recoge también aquello 

que le estamos demandando, pero en la 

parte que le corresponde al Estado hubo 

muchos deseos a lo largo de los últimos 10 

años, hechos concretos plasmados en los 

presupuestos, más bien pocos. Hoy, lo que 
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que podemos dicir é que a cidade 

recuperou liderado e que recuperou, 

desde logo, unha posición política que eu 

creo que se puido visualizar coa cumbre 

hispano-alemana que se celebrou nesta 

cidade. A partir de aí, desde logo, podería 

facer un recordatorio de todo o que 

levamos avanzado neste mandato. Quero 

recordar que se levaban máis de 17 anos 

agardando a licitación do tren a Punta 

Langosteira, unha vella demanda que só 

foi posible resolver neste mandato e 

despois da mediación e do traballo feito 

pola nosa alcaldesa, e non é a única pero 

si é a máis relevante en términos de 

investimentos porque son investimentos 

que figuran orzamentariamente que 

superan os 150 millóns de euros. Pero, 

por que non dicilo, tamén, a estación 

intermodal que estaba bloqueada foi 

desbloqueada e outro investimento que 

está camiño de materializarse con 

recursos económicos postos nos 

orzamentos do Estado. Como tamén está 

en marcha o dragado da ría do Burgo, 

dragado da ría do Burgo do que 

escoitamos falar nos últimos 20 anos pero 

que só se desbloqueou neste mandato con 

Inés Rey como alcaldesa e cun goberno 

socialista en España, polo tanto, 

seguramente haxa moitos máis desexos 

pero as realidades e os feitos veñen da 

man dun goberno socialista na cidade da 

Coruña, como pasou case sempre, e da 

man dun goberno socialista en España. 

 

 

 

Señora García Gómez 

 

Interpreto pola súa intervención que están 

satisfeitos e que, dalgunha maneira, teñen 

unha actitude compracente co peso que o 

Estado e a Xunta están tendo ao redor dos 

investimentos na cidade. Nós non o 

estamos. O que vemos é moita aparición 

pública, moita ofensiva comunicativa, 

moita visibilización do peso político da 

podemos decir es que la ciudad recuperó 

liderazgo y que recuperó, desde luego, una 

posición política que yo creo que se pudo 

visualizar con la cumbre hispano-alemana 

que se celebró en esta ciudad. A partir de 

ahí, desde luego, podría hacer un 

recordatorio de todo lo que llevamos 

avanzado en este mandato. Quiero 

recordar que se llevaban más de 17 años 

esperando la licitación del tren a Punta 

Langosteira, una vieja demanda que solo 

fue posible resolver en este mandato y 

después de la mediación y del trabajo 

hecho por nuestra alcaldesa, y no es la 

única pero sí es la más relevante en 

términos de inversiones porque son 

inversiones que figuran 

presupuestariamente que superan los 150 

millones de euros. Pero, por qué no 

decirlo, también, la estación intermodal 

que estaba bloqueada fue desbloqueada y 

otra inversión que está camino de 

materializarse con recursos económicos 

puestos en los presupuestos del Estado. 

Como también está en marcha el dragado 

de la ría del Burgo, dragado de la ría del 

Burgo del que escuchamos hablar en los 

últimos 20 años pero que solo se 

desbloqueó en este mandato con Inés Rey 

como alcaldesa y con un gobierno 

socialista en España, por lo tanto, 

seguramente haya muchos más deseos 

pero las realidades y los hechos vienen de 

la mano de un gobierno socialista en la 

ciudad de A Coruña, como pasó casi 

siempre, y de la mano de un gobierno 

socialista en España. 

 

Señora García Gómez 

 

Interpreto por su intervención que están 

satisfechos y que, de alguna manera, tienen 

una actitud complaciente con el peso que 

el Estado y la Xunta están teniendo 

alrededor de las inversiones en la ciudad. 

Nosotros no lo estamos. Lo que vemos es 

mucha aparición pública, mucha ofensiva 

comunicativa, mucha visibilización del 
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alcaldesa co presidente da Xunta, co 

presidente do Estado pero nos 

preguntamos cantos deses froitos quedan 

na Coruña e na área metropolitana. 

Vemos eventos, vemos espectáculo, 

vemos encontros internacionais, vemos 

arranxos florais pero que queda de todo 

iso na cidade? O que interpreto das súas 

palabras é que están satisfeitos e 

satisfeitas co nivel de investimentos. Nós 

non o estamos. 

 

Ás dezaseis horas e dezaseis minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Sobral Cabanas. 

 

En relación aos orzamentos xerais do 

Estado, non vemos novos proxectos, non 

existe ningunha infraestrutura crítica que 

vaia estar acabada antes de 2026. Vemos 

anuncios, se cadra o máis importante 

sobre Alfonso Molina e o proxecto de 

humanización de Alfonso Molina que 

non é vinculante, que aínda pode dar 

moitas voltas antes de que se empece a 

mover a primeira pedra, vemos que hai 

certo investimento no porto, máis ben na 

Autoridade Portuaria, pero non hai 

movementos en relación á condonación 

da débeda que segue lastrando o 

desenvolvemento da fachada marítima, e 

as cercanías, o transporte de cercanías, o 

transporte metropolitano segue 

completamente ausente. Efectivamente, 

se avanza na intermodal pero non avanza 

a oferta do tren, nin tren de cercanías, nin 

a Ferrol nin a Lugo nin a ningunha outra 

cidade veciña. 

 

No encontro coa Xunta de Galicia, co 

presidente Alfonso Rueda, a verdade é 

que a expectación que se espertou non se 

corresponde coa decepción de despois 

dos resultados. Vemos que os highlights, 

os mellores anuncios, os máis 

importantes se corresponden con tarefas 

que a Xunta xa debería desenvolver de 

maneira corrente, pois forman parte das 

peso político de la alcaldesa con el 

presidente de la Xunta, con el presidente 

del Estado pero nos preguntamos cuántos 

de esos frutos quedan en A Coruña y en el 

área metropolitana. Vemos eventos, vemos 

espectáculo, vemos encuentros 

internacionales, vemos arreglos florales 

pero ¿qué queda de todo eso en la ciudad? 

Lo que interpreto de sus palabras es que 

están satisfechos y satisfechas con el nivel 

de inversiones. Nosotros no lo estamos. 

 

A las dieciséis horas y dieciséis minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Sobral Cabanas. 

 

En relación a los presupuestos generales 

del Estado, no vemos nuevos proyectos, no 

existe ninguna infraestructura crítica que 

vaya a estar acabada antes de 2026. Vemos 

anuncios, a lo mejor el más importante 

sobre Alfonso Molina y el proyecto de 

humanización de Alfonso Molina que no es 

vinculante, que aún puede dar muchas 

vueltas antes de que se empiece a mover la 

primera piedra, vemos que hay cierta 

inversión en el puerto, más bien en la 

Autoridad Portuaria, pero no hay 

movimientos en relación a la condonación 

de la deuda que sigue lastrando el 

desarrollo de la fachada marítima, y las 

cercanías, el transporte de cercanías, el 

transporte metropolitano sigue 

completamente ausente. Efectivamente, se 

avanza en la intermodal pero no avanza la 

oferta del tren, ni tren de cercanías, ni a 

Ferrol ni a Lugo ni a ninguna otra ciudad 

vecina. 

 

En el encuentro con la Xunta de Galicia, 

con el presidente Alfonso Rueda, la verdad 

es que la expectación que se despertó no se 

corresponde con la decepción de después 

de los resultados. Vemos que los 

“highlights”, los mejores anuncios, los 

más importantes se corresponden con 

tareas que la Xunta ya debería desarrollar 

de manera corriente, pues forman parte de 
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súas competencias: investimentos en 

educación nos colexios de primaria, en 

instalacións deportivas que forman parte 

da súa xestión habitual. Sorpréndenos a 

cuestión do albergue de peregrinos, o 

anuncio de que se vai demoler un edificio 

que debería estar catalogado segundo 

diferentes informes e o que xa é de traca 

é o concurso de ideas de Santa Lucía, 

despois de anunciar o desbloqueo do 

proxecto hai xa 3 anos.  

 

Nós cremos que hai retos importantes a 

nivel de cidade, a nivel de área 

metropolitana que están sen abordar. Non 

deberíamos estar satisfeitos e satisfeitas 

na Corporación do Concello da Coruña. 

A condonación da débeda do porto segue 

pesando sobre a cidade, a demanda está 

clara, ou ben a condonen ou ben a 

desvinculen do futuro da fachada 

marítima e que se cargue sobre a 

Autoridade Portuaria e non sobre a 

cidade. Outro reto está, como dicía, na 

mobilidade de cercanías, mobilidade 

intermodal, na política de vivenda, e por 

iso, porque creo que nestes aspectos, 

cremos na Marea Atlántica, poderíamos 

estar de acordo todos os grupos da 

Corporación, propoñemos a celebración 

dun pleno extraordinario para acadar 

unha unanimidade necesaria agora que é 

o momento, precisamente, (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) e que os 

orzamentos tanto no Estado como na 

Xunta estanse a aprobar. 

 

 

Nada máis, moitas grazas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora García, polas súas 

reflexións críticas pero en todo caso 

construtivas. Vostede facía alusión á 

humanización de Alfonso Molina, e é 

certo que figura nos orzamentos. Eu non 

sus competencias: inversiones en 

educación en los colegios de primaria, en 

instalaciones deportivas que forman parte 

de su gestión habitual. Nos sorprende la 

cuestión del albergue de peregrinos, el 

anuncio de que se va a demoler un edificio 

que debería estar catalogado según 

diferentes informes y lo que ya es de traca 

es el concurso de ideas de Santa Lucía, 

después de anunciar el desbloqueo del 

proyecto hace ya 3 años.  

 

Nosotros creemos que hay retos 

importantes a nivel de ciudad, a nivel de 

área metropolitana que están sin abordar. 

No deberíamos estar satisfechos y 

satisfechas en la Corporación del 

Ayuntamiento de A Coruña. La 

condonación de la deuda del puerto sigue 

pesando sobre la ciudad, la demanda está 

clara, o bien la condonen o bien la 

desvinculen del futuro de la fachada 

marítima y que se cargue sobre la 

Autoridad Portuaria y no sobre la ciudad. 

Otro reto está, como decía, en la movilidad 

de cercanías, movilidad intermodal, en la 

política de vivienda, y por eso, porque creo 

que en estos aspectos, creemos en la Marea 

Atlántica, podríamos estar de acuerdo 

todos los grupos de la Corporación, 

proponemos la celebración de un pleno 

extraordinario para alcanzar una 

unanimidad necesaria ahora que es el 

momento, precisamente, (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) y que los 

presupuestos tanto en el Estado como en la 

Xunta se están aprobando. 

 

Nada más, muchas gracias. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora García, por sus 

reflexiones críticas pero en todo caso 

constructivas. Usted hacía alusión a la 

humanización de Alfonso Molina, y es 

cierto que figura en los presupuestos. Yo 
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despleguei toda unha batería de 

inversións porque son bastante coñecidas 

pero non teño ningún problema en 

recordar que á parte do que se refire á 

humanización de Alfonso Molina que 

aparece nos orzamentos con 16 millóns 

de euros en 3 anualidades e 1 millón para 

comezar esa obra xa o próximo ano 

figuran tamén 500.000 € para poñer en 

marcha a 4ª ronda, que para nós tamén é 

unha vía de comunicación esencial para 

mellorar a mobilidade nesta cidade. E, 

señora García, a vostede pode parecerlle 

pouco. Desde logo que conformismo 

neste goberno non hai, pero si hai 

recoñecemento de cando se alude a que 

hai que desbloquear a estación intermodal 

ou a conseguir que se licite o tren a Punta 

Langosteira ao comezo do mandato, 

vostede recordará como representantes 

do Partido Popular —o cito así porque 

houbo varios, quero dicir, non é por non 

citar a un concreto— aludían a se tiña 

moito peso ou pouco peso a alcaldesa da 

cidade. A alcaldesa da cidade o que 

conseguiu é que se produciran unha serie 

de inversións que non se produciron nos 

últimos 11 anos. Non sei se ten moito 

peso ou pouco. Ten bastante máis que 

todos os que houbo antes. Aos feitos me 

remito, quero dicir, lles pode gustar ou 

non, o que é medible non é opinable, o 

que é medible non é opinable. (Óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención.) Sei que 

vostedes albergaron cumbres cando 

gobernaron, señoras e señores do Partido 

Popular, conseguiron o tren a Punta 

Langosteira, desbloquearon a estación 

intermodal, non sei, por facer unha 

brincadeira, seguro que incluso subiron o 

IBI e todo, pero ao mellor non, ao mellor 

era unha fake, pero a estación intermodal 

desbloquéase con Inés Rey como 

alcaldesa, o dragado da ría do Burgo se 

produce nun mandato socialista en 

España e nun mandato socialista na 

Coruña, poñer negro sobre branco na 

no desplegué toda una batería de 

inversiones porque son bastante conocidas 

pero no tengo ningún problema en 

recordar que aparte de lo que se refiere a 

la humanización de Alfonso Molina que 

aparece en los presupuestos con 16 

millones de euros en 3 anualidades y 1 

millón para comenzar esa obra ya el 

próximo año figuran también 500.000 € 

para poner en marcha la 4ª ronda, que 

para nosotros también es una vía de 

comunicación esencial para mejorar la 

movilidad en esta ciudad. Y, señora 

García, a usted puede parecerle poco. 

Desde luego que conformismo en este 

gobierno no hay, pero sí hay 

reconocimiento de cuando se alude a que 

hay que desbloquear la estación 

intermodal o a conseguir que se licite el 

tren a Punta Langosteira al inicio del 

mandato, usted recordará cómo 

representantes del Partido Popular —lo 

cito así porque hubo varios, quiero decir, 

no es por no citar a uno concreto— aludían 

a si tenía mucho peso o poco peso la 

alcaldesa de la ciudad. La alcaldesa de la 

ciudad lo que consiguió es que se 

produjesen una serie de inversiones que no 

se produjeron en los últimos 11 años. No 

sé si tiene mucho peso o poco. Tiene 

bastante más que todos los que hubo antes. 

A los hechos me remito, quiero decir, les 

puede gustar o no, lo que es medible no es 

opinable, lo que es medible no es opinable. 

(Se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención.) 

Sé que ustedes albergaron cumbres cuando 

gobernaron, señoras y señores del Partido 

Popular, consiguieron el tren a Punta 

Langosteira, desbloquearon la estación 

intermodal, no sé, por hacer una broma, 

seguro que incluso subieron el IBI y todo, 

pero a lo mejor no, a lo mejor era una 

“fake”, pero la estación intermodal se 

desbloquea con Inés Rey como alcaldesa, 

el dragado de la ría del Burgo se produce 

en un mandato socialista en España y en 

un mandato socialista en A Coruña, poner 
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reforma de Alfonso Molina e na súa 

humanización, nun mandato socialista, e 

cando falamos de investimentos do 

Estado, aínda non recordamos o primeiro 

que sexa importante para esta cidade que 

viñera da man dalgún goberno do Partido 

Popular. O que sabemos é que a Xunta de 

Galicia ten agora a oportunidade de 

saldar a débeda histórica que ten con esta 

cidade (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención) e pode empezar por facelo 

coa débeda que ten, e quero seguir 

recordando que esta cidade, non vale solo 

con incrementarlle un pouquiño á 

Orquestra Sinfónica, hai que cumprir ese 

convenio que se firmou no seu día e eu 

espero que quen está na Xunta de Galicia 

cumpra, e como con iso con máis cousas.  

 

 

Señora García, eu coincido con vostede, 

que solo faltaría que non se ocuparan dos 

colexios, que non se ocupan, que lles 

recordo que nos ocupamos nós desde o 

Concello. 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Si, remato. 

 

En calquera caso, grazas, señora García. 

Eu espero que sexamos capaces de sacar 

adiante máis acordos. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Grazas á Marea Atlántica. 

Remata aquí o seu turno de preguntas.  

 

 

Turno xa para o Partido Popular. Primeira 

pregunta, señor García. 

 

negro sobre blanco en la reforma de 

Alfonso Molina y en su humanización, en 

un mandato socialista, y cuando hablamos 

de inversiones del Estado, aun no 

recordamos el primero que sea importante 

para esta ciudad que haya venido de la 

mano de algún gobierno del Partido 

Popular. Lo que sabemos es que la Xunta 

de Galicia tiene ahora la oportunidad de 

saldar la deuda histórica que tiene con esta 

ciudad (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención) y puede empezar por hacerlo 

con la deuda que tiene, y quiero seguir 

recordando que esta ciudad, no vale solo 

con incrementarle un poquito a la 

Orquesta Sinfónica, hay que cumplir ese 

convenio que se firmó en su día y yo espero 

que quien está en la Xunta de Galicia 

cumpla, y como con eso con más cosas.  

 

Señora García, yo coincido con usted, que 

solo faltaría que no se ocupasen de los 

colegios, que no se ocupan, que les 

recuerdo que nos ocupamos nosotros 

desde el Ayuntamiento. 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí, finalizo. 

 

En cualquier caso, gracias, señora García. 

Yo espero que seamos capaces de sacar 

adelante más acuerdos. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Gracias a la Marea 

Atlántica. Finaliza aquí su turno de 

preguntas.  

 

Turno ya para el Partido Popular. Primera 

pregunta, señor García. 
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PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre un plan estratéxico de deporte. 

 

Ás dezaseis horas e vinte e tres minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Tras aprobarse no Pleno municipal a 

elaboración dun plan estratéxico de 

deporte, que accións realizou o Goberno 

de Inés Rey para a súa elaboración e 

presentarllo ao tecido deportivo? 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, en maio aprobouse unha 

moción que incluía un punto co seguinte 

enunciado: Elaborar con urxencia un 

plan estratéxico de deporte municipal 

cun estudo rigoroso das necesidades 

verdadeiras de todos os axentes 

deportivos e niso estamos traballando. 

 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas. 

 

En primeiro lugar, quería felicitar a 

todos aqueles deportistas, xa sexan 

olímpicos ou non, que na pasada gala do 

deporte ou na gala do mérito deportivo 

de Galicia foron galardoados. Botei de 

menos a Inés Rey, á alcaldesa ou a 

alguén do Goberno municipal 

acompañando a estes deportistas, como 

fixeron outros alcaldes doutras 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 

un plan estratégico de deporte. 

 

A las dieciséis horas y veintitrés minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Tras aprobarse en el Pleno municipal la 

elaboración de un plan estratégico de 

deporte, ¿qué acciones ha realizado el 

Gobierno de Inés Rey para su elaboración 

y presentárselo al tejido deportivo? 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Efectivamente, en mayo se aprobó una 

moción que incluía un punto con el 

siguiente enunciado: Elaborar con 

urgencia un plan estratégico de deporte 

municipal con un estudio riguroso de las 

necesidades verdaderas de todos los 

agentes deportivos y en eso estamos 

trabajando. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias. 

 

En primer lugar, quería felicitar a todos 

aquellos deportistas, ya sean olímpicos o 

no, que en la pasada gala del deporte o en 

la gala del mérito deportivo de Galicia han 

sido galardonados. Eché de menos a Inés 

Rey, a la alcaldesa o a alguien del Gobierno 

municipal acompañando a estos 

deportistas, como hicieron otros alcaldes 

de otras provincias.  



 

171 

provincias.  

 

Pero ben, cinguíndonos a esta pregunta, 

pois 2 concelleiros, 4 anos, 1 moción 

aprobada e o plan estratéxico, onde está? 

En que fase se atopa este plan? Quen está 

a desenvolvelo? Que conclusións se 

extraeron pola elaboración do devandito 

plan? Lembrar que case 900 millóns de 

euros tivo este goberno para facer 

infraestrutura deportiva, que non hai nin 

unha soa nova. Volven fracasar, volven 

mentir aos coruñeses. Como é posible 

que sexan capaces de mirar aos ollos aos 

verdadeiros motores da estrutura 

deportiva? Como son capaces de ter 

enriba da mesa o futuro desta cidade e 

non mover nin un só músculo para 

deseñar en 12 anos o que A Coruña pode 

ser no sector deportivo. O deporte 

profesionalizouse, e nós, vostedes están a 

esixir que se profesionalicen os clubs e o 

Goberno de Inés Rey, que fai? Primeiro, 

incumprir o seu programa electoral e 

segundo, incumprir encomendas que este 

pleno lles esixe. Os cidadáns non teñen 

culpa de que teñamos un goberno 

dividido, onde suframos a ineficacia de 

dous concelleiros que sumiron o deporte 

nos anos 90. 

 

 

Un plan estratéxico é necesario e 

prioritario. Non nos vale que nos digan 

que é o Consello Municipal de Deportes. 

Iso non é un plan estratéxico, é un paripé. 

Nin a Mesa de traballo de instalacións 

deportivas realizou un documento. 

Vostedes teñen a obrigación, primeiro, 

como políticos, de presentar un 

programa, cumprilo, e en materia de 

deporte que ten este concello vense 

obrigados a deseñar as liñas xerais que 

van desde a planificación xeral das 

instalacións deportivas á remodelación, 

á mellora das actuais e ata á creación 

dunha estrutura municipal básica onde se 

articule esa xestión da actividade física. 

 

 

Pero bueno, ciñéndonos a esta pregunta, 

pues 2 concejales, 4 años, 1 moción 

aprobada y el plan estratégico, ¿dónde 

está? ¿En qué fase se encuentra este plan? 

¿Quién está desarrollándolo? ¿Qué 

conclusiones se han extraído por la 

elaboración de dicho plan? Recordar que 

casi 900 millones de euros ha tenido este 

gobierno para hacer infraestructura 

deportiva, que no hay ni una sola nueva. 

Vuelven a fracasar, vuelven a mentir a los 

coruñeses. ¿Cómo es posible que sean 

capaces de mirar a los ojos a los verdaderos 

motores de la estructura deportiva? ¿Cómo 

son capaces de tener encima de la mesa el 

futuro de esta ciudad y no haber movido ni 

un solo músculo para diseñar en 12 años lo 

que A Coruña puede ser en el sector 

deportivo. El deporte se ha 

profesionalizado, y nosotros, ustedes están 

exigiendo que se profesionalicen los clubes 

y el Gobierno de Inés Rey, ¿qué hace? 

Primero, incumplir su programa electoral y 

segundo, incumplir encomiendas que este 

pleno les exige. Los ciudadanos no tienen 

culpa de que tengamos un gobierno 

dividido, donde suframos la ineficacia de 

dos concejales que han sumido el deporte 

en los años 90. 

 

Un plan estratégico es necesario y 

prioritario. No nos vale que nos digan que 

es el Consello Municipal de Deportes. Eso 

no es un plan estratégico, es un paripé. Ni 

la Mesa de trabajo de instalaciones 

deportivas ha realizado un documento. 

Ustedes tienen la obligación, primero, 

como políticos, de presentar un programa, 

cumplirlo, y en materia de deporte que 

tiene este ayuntamiento se ven obligados a 

diseñar las líneas generales que van desde 

la planificación general de las instalaciones 

deportivas a la remodelación, a la mejora 

de las actuales y hasta a la creación de una 

estructura municipal básica donde se 

articule esa gestión de la actividad física. 
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Pero para todo isto necesítase un 

diagnóstico da situación e unha recollida 

da situación actual e unha segunda fase 

de elaboración do propio plan, coas 

distintas estratexias e accións para levalo 

a cabo. Casos como o polideportivo do 

Castrillón, como a demora de máis de 2 

anos dos pregos da xestión de San Diego, 

os máis de 7 anos que están no campo de 

golf caducados, a nova execución dun 

campo de Eirís en 4 anos, os parques de 

skate deteriorados durante 3 anos, a falta 

de instalacións para deportes como 

ximnasia ou deportes de combate, a falta 

de xestión do uso das pistas da 

Universidade, a falta dun módulo de 

atletismo, dunhas pistas de atletismo e de 

lanzamento, a falta de criterio na 

adxudicación de convenios deportivos. 

Todo isto, hoxe temos que escoitar ou 

temos que ler que Labañou tamén, 

debuxan vostedes 200.000 € para facer 

unha obra e agora retírana, desisten desa 

actividade. Por non dicir que nos 

informaron que os 400.000 € que a 

señora alcaldesa dixo que ía reverter de 

novo á concellería polo famoso partido 

da selección, aínda non está en feito. 

 

Pero imos a algúns exemplos do plan, das 

deficiencias que temos no plan 

estratéxico de instalacións deportivas. 

Pista de chan de San Cristóbal, 

chámanlles a vostedes a capítulo e din 

que teñen 2 orzamentos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención), un de 700 e 

outro de 400.000 €. Ben, e dinlle, o 

primeiro non vale, teñen que quedar co 

segundo, Incrible, e a empresa, din ten 

que chamar as entidades á empresa para 

dicirlle que é o que teñen que facer. 

Resulta que esa U famosa que teñen que 

facer para facer a instalación para que 

non chova porque é unha pista que 

normalmente se traballa no inverno, non 

ten nin protección do norte, móllanse e 

non vale para nada, co cal nos din que 

Pero para todo esto se necesita un 

diagnóstico de la situación y una recogida 

de la situación actual y una segunda fase de 

elaboración del propio plan, con las 

distintas estrategias y acciones para 

llevarlo a cabo. Casos como el 

polideportivo del Castrillón, como la 

demora de más de 2 años de los pliegos de 

la gestión de San Diego, los más de 7 años 

que están en el campo de golf caducados, 

la nueva ejecución de un campo de Eirís en 

4 años, los skate park deteriorados durante 

3 años, la falta de instalaciones para 

deportes como gimnasia o deportes de 

combate, la falta de gestión del uso de las 

pistas de la Universidad, la falta de un 

módulo de atletismo, de unas pistas de 

atletismo y de lanzamiento, la falta de 

criterio en la adjudicación de convenios 

deportivos. Todo esto, hoy tenemos que 

escuchar o tenemos que leer que Labañou 

también, dibujan ustedes 200.000 € para 

hacer una obra y ahora la retiran, desisten 

de esa actividad. Por no decir que nos han 

informado que los 400.000 € que la señora 

alcaldesa dijo que iba a revertir de nuevo a 

la concejalía por el famoso partido de la 

selección, todavía no está en hecho. 

 

Pero vamos a algunos ejemplos del plan, de 

las deficiencias que tenemos en el plan 

estratégico de instalaciones deportivas. 

Pista de suelo de San Cristóbal, les llaman 

a ustedes a capítulo y dicen que tienen 2 

presupuestos (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), uno de 700 y otro de 

400.000 €. Bien, y le dicen, el primero no 

vale, tienen que quedar con el segundo, 

Increíble, y la empresa, dicen tiene que 

llamar las entidades a la empresa para 

decirle qué es lo que tienen que hacer. 

Resulta que esa U famosa que tienen que 

hacer para hacer la instalación para que no 

llueva porque es una pista que 

normalmente se trabaja en invierno, no 

tiene ni protección del norte, se mojan y no 

vale para nada, con lo cual nos dicen que 
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vaian de paseo, claro, como non vai ser. 

Ou ben co plan de xestión de actividades. 

Clubs que din (óense dous sinais 

acústicos indicativas da finalización do 

tempo de intervención) ...cumpran de 

igualdade, 35.000 €. Manda truco. E 

resulta que as nenas, por exemplo, de 

ximnasia penalízanas por pagar 25 € e 30 

€ por unha instalación deportiva, porque 

o Concello non llela dá. Incrible. Ou ben 

un equipo de hóckey feminino, provincial 

de hóckey herba, resulta que lle quitaron 

unha hora e é o único equipo da 

provincia que non ten instalacións 

deportivas ou lle retiraron as 

instalacións deportivas. 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

Si, grazas, señora alcaldesa. É que son 

tantas cousas en deporte que é incrible. 

 

Presidencia 

 

Pois síntoo moitísimo. Ten 3 minutos 

igual que o resto dos seus compañeiros. 

Ten que rematr a súa intervención. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas. Si, pois, en definitiva, 4 anos 

perdidos, incumprimentos de programa 

electoral, ningunha infraestrutura nova e 

xa lles adianto, non se escuden na Xunta 

nin nesta persoa. Adiántolles a seguinte 

resposta porque 7 millóns achegou a 

Xunta de Galicia, compromiso para as 

instalacións deportivas da Xunta. 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

vayan de paseo, claro, cómo no va a ser. O 

bien con el plan de gestión de actividades. 

Clubes que dicen (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) ...cumplan de 

igualdad, 35.000 €. Manda truco. Y resulta 

que las niñas, por ejemplo, de gimnasia las 

penalizan por pagar 25 € y 30 € por una 

instalación deportiva, porque el 

Ayuntamiento no se la da. Increíble. O bien 

un equipo de hockey femenino, provincial 

de hockey hierba, resulta que le han 

quitado una hora y es el único equipo de la 

provincia que no tiene instalaciones 

deportivas o le han retirado las 

instalaciones deportivas. 

 

Presidencia 

 

Tiene que acabar, señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. Es que son 

tantas cosas en deporte que es increíble. 

 

Presidencia 

 

Pues lo siento muchísimo. Tiene 3 minutos 

igual que el resto de sus compañeros. Tiene 

que finalizar su intervención. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias. Sí, pues, en definitiva, 4 años 

perdidos, incumplimientos de programa 

electoral, ninguna infraestructura nueva y 

ya les adelanto, no se escuden en la Xunta 

ni en esta persona. Les adelanto la siguiente 

respuesta porque 7 millones ha aportado la 

Xunta de Galicia, compromiso para las 

instalaciones deportivas de la Xunta. 

 

Muchas gracias. 

 

Señora Martínez Lema 

 

Gracias, señora alcaldesa. 
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Sinto non responderlle con tanto ímpeto 

como vostede porque non me encontro 

moi ben pero vou a intentalo. 

 

Para empezar, creo que lle bailan uns 

ceros nalgúns orzamentos. Entérese ben, 

señor García, que nunca se entera de 

nada, pero bueno. Explícolle, señor 

García. Un plan estratéxico no deporte é 

dispoñer da vontade de iniciar un proceso 

de análise e reflexión cunha metodoloxía 

que faga partícipes a todos os axentes que 

forman parte do sistema deportivo para 

facer ese estudo rigoroso das necesidades 

verdadeiras de todos os axentes 

deportivos. Sóalle de algo o Consello 

Municipal de Deportes, xa o sei, chámalle 

vostede paripé, pero esa ferramenta que o 

Goberno puxo en marcha como paso 

previo é fundamental para a elaboración 

de calquera plan, para escoitar, para saber 

esas necesidades verdadeiras. E fíxese se 

vamos polo bo camiño que un dos 

primeiros froitos dese Consello 

Municipal do Deporte é a creación dun 

plan de igualdade no deporte. E fíxese 

que casualidade que o clúster galego, 

segundo as palabras do seu presidente, 

ese plan é unha das prioridades do 

deporte en toda Galicia, e fíxese que o 

Concello da Coruña vai ser pioneiro nese 

sentido. 

 

Mire, díxenllo en maio, cando presentou 

esa moción, e insisto hoxe, a realidade do 

deporte como vostede ben di nesta cidade 

é imposible de resumir en 3 minutos, pero 

a parte positiva. A próxima apertura do 

centro deportivo do Castrillón, a 

renovación da Cidade deportiva da Torre 

con campo específico de rugby, promesas 

da nosa alcaldesa cumpridas, a 

construción dun rocódromo no que se 

poida celebrar as 3 modalidades 

olímpicas, velocidade, bloque e 

dificultade, a construción dunha pista de 

patinaxe, un circuito de BTT, novas 

 

Siento no responderle con tanto ímpetu 

como usted porque no me encuentro muy 

bien pero voy a intentarlo. 

 

Para empezar, creo que le bailan unos 

ceros en algunos presupuestos. Entérese 

bien, señor García, que nunca se entera de 

nada, pero bueno. Le explico, señor 

García. Un plan estratégico en el deporte 

es disponer de la voluntad de iniciar un 

proceso de análisis y reflexión con una 

metodología que haga partícipes a todos 

los agentes que forman parte del sistema 

deportivo para hacer ese estudio riguroso 

de las necesidades verdaderas de todos los 

agentes deportivos. Le suena de algo el 

Consejo Municipal de Deportes, ya lo sé, 

le llama usted paripé, pero esa 

herramienta que el Gobierno puso en 

marcha como paso previo es fundamental 

para la elaboración de cualquier plan, 

para escuchar, para saber esas 

necesidades verdaderas. Y fíjese si vamos 

por el buen camino que uno de los 

primeros frutos de ese Consejo Municipal 

del Deporte es la creación de un plan de 

igualdad en el deporte. Y fíjese qué 

casualidad que el clúster gallego, según 

las palabras de su presidente, ese plan es 

una de las prioridades del deporte en toda 

Galicia, y fíjese que el Ayuntamiento de A 

Coruña va a ser pionero en ese sentido. 

 

Mire, se lo dije en mayo, cuando presentó 

esa moción, e insisto hoy, la realidad del 

deporte como usted bien dice en esta 

ciudad es imposible de resumir en 3 

minutos, pero la parte positiva. La próxima 

apertura del centro deportivo del 

Castrillón, la renovación de la Ciudad 

deportiva de la Torre con campo específico 

de rugby, promesas de nuestra alcaldesa 

cumplidas, la construcción de un 

rocódromo en el que se puedan celebrar 

las 3 modalidades olímpicas, velocidad, 

bloque y dificultad, la construcción de una 

pista de patinaje, un circuito de BTT, 
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pistas multideporte en diversos puntos da 

cidade, a renovación de boa parte das 

instalacións deportivas cun investimento 

de preto de 2 millóns de euros, a creación 

de programas como Coruña Olímpica, O 

Atlántico parte de ti ou Máis rápidas, 

máis altas, máis fortes, programas 

pensados para os escolares cun enorme 

éxito de participación e aceptación, 

programas que buscan unha infancia máis 

saudable e equilibrada, programas que 

buscan visibilizar o deporte practicado 

por mulleres, programas que non buscan 

que saian mellores deportistas, si 

mellores persoas, máis cultas e máis 

preparadas, máis sensibles, programas 

que xa conseguiron que moitos alumnos 

practiquen agora deportes que antes nin 

sequera coñecían, novas actividades nas 

escolas deportivas municipais despois 

doutro verán con máis actividades e máis 

espazos en toda a cidade para o Coruña 

en forma, Coruña no mar, posibilitando a 

veciños de todas as idades coñecer e 

practicar os deportes náuticos, programa 

pioneiro que leva 2 veráns enganchando 

a usuarios para os clubs da cidade, co 

recoñecemento ao Concello por parte dos 

clubs náuticos da cidade, precisamente 

por iso. As carreiras de Coruña corre 

polos barrios con milleiros de coruñeses 

apuntados nelas, o Coruña corre en pista 

para os atletas federados, os 

campamentos deportivos, cun altísimo 

índice de satisfacción por parte dos 

usuarios, as múltiples andainas 

deportivas coñecendo a cidade e a nosa 

cultura, a aposta polo deporte inclusivo, 

Deporte para todos con probas nas que 

agora compiten deportistas de todas as 

condicións, unha aposta que valeu o 

recoñecemento á Concellaría de 

Deportes, a este concello por parte do 

grupo social ONCE nos seus premios 

solidarios, convenios, subvencións e 

bolsas a deportistas con preto de 

1.700.000 € que contribúen á excelente 

saúde do deporte nesta cidade. Milleiros 

nuevas pistas multideporte en diversos 

puntos de la ciudad, la renovación de 

buena parte de las instalaciones deportivas 

con una inversión de cerca de 2 millones 

de euros, la creación de programas como 

Coruña Olímpica, El Atlántico parte de ti 

o Más rápidas, más altas, más fuertes, 

programas pensados para los escolares 

con un enorme éxito de participación y 

aceptación, programas que buscan una 

infancia más saludable y equilibrada, 

programas que buscan visibilizar el 

deporte practicado por mujeres, 

programas que no buscan que salgan 

mejores deportistas, sí mejores personas, 

más cultas y más preparadas, más 

sensibles, programas que ya consiguieron 

que muchos alumnos practiquen ahora 

deportes que antes ni siquiera conocían, 

nuevas actividades en las escuelas 

deportivas municipales después de otro 

verano con más actividades y más espacios 

en toda la ciudad para el Coruña en forma, 

Coruña en el mar, posibilitando a vecinos 

de todas las edades conocer y practicar los 

deportes náuticos, programa pionero que 

lleva 2 veranos enganchando a usuarios 

para los clubes de la ciudad, con el 

reconocimiento al Ayuntamiento por parte 

de los clubes náuticos de la ciudad, 

precisamente por eso. Las carreras de 

Coruña corre por los barrios con millares 

de coruñeses apuntados en ellas, el Coruña 

corre en pista para los atletas federados, 

los campamentos deportivos, con un 

altísimo índice de satisfacción por parte de 

los usuarios, las múltiples andaduras 

deportivas conociendo la ciudad y nuestra 

cultura, la apuesta por el deporte 

inclusivo, Deporte para todos con pruebas 

en las que ahora compiten deportistas de 

todas las condiciones, una apuesta que 

valió el reconocimiento a la Concejalía de 

Deportes, a este ayuntamiento por parte 

del grupo social ONCE en sus premios 

solidarios, convenios, subvenciones y 

bolsas a deportistas con cerca de 

1.700.000 € que contribuyen a la excelente 
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de persoas pernoctando e consumindo na 

Coruña con cada evento deportivo, 

moitos deles dos que dan conta cadenas 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

nacionais e internacionais e que poñen A 

Coruña no mapa. Pódese facer máis, si, 

claro que si, e queremos máis, e todo isto 

xa llo dixen en maio tamén, con traballo, 

traballo e máis traballo e cun excelente e 

comprometido equipo no Servizo 

municipal de Deportes malia as 

limitacións que podemos ter e que fan 

posible que A Coruña sexa unha das 

cidades máis activas no ámbito deportivo. 

Moitas grazas. 

 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa ó comercio local. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Segunda pregunta do Grupo Popular, 

señora Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Por que o Goberno municipal deixou 

abandonado este ano o comercio local e 

non puxo en marcha xa un plan para 

axudalos a paliar a situación económica 

actual. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

O Goberno municipal non deixou 

abandonado ao comercio local, nin este 

ano nin en anos anteriores, en ningún 

momento desta lexislatura. 

 

Señora Cendán Gayoso 

salud del deporte en esta ciudad. Miles de 

personas pernoctando y consumiendo en A 

Coruña con cada evento deportivo, muchos 

de ellos de los que dan cuenta cadenas (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

nacionales e internacionales y que ponen  

A Coruña en el mapa. Se puede hacer más, 

sí, claro que sí, y queremos más, y todo esto 

ya se lo dije en mayo también, con trabajo, 

trabajo y más trabajo y con un excelente y 

comprometido equipo en el Servicio 

municipal de Deportes a pesar de las 

limitaciones que podemos tener y que 

hacen posible que A Coruña sea una de las 

ciudades más activas en el ámbito 

deportivo. Muchas gracias. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa al comercio local. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda pregunta del Grupo Popular, 

señora Cendán. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Por que el Gobierno municipal dejó 

abandonado este año el comercio local y 

no puso en marcha ya un plan para 

ayudarlos a paliar la situación económica 

actual. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

El Gobierno municipal no ha dejado 

abandonado al comercio local, ni este año 

ni en años anteriores, en ningún momento 

de esta legislatura. 

 

Señora Cendán Gayoso 
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A ninguén se lle escapa que estamos en 

plena escalada de prezos. Notámolo 

todos, máis na chamada volta ó cole. 

Vémonos obrigados a pagar un prezo 

maior por servizos básicos como a luz, a 

alimentación ou os combustibles. A 

economía familiar reséntese, pero tamén 

se resenten, e moito, os petos dos 

autónomos, e é que estes, ademais de ter 

que facer fronte a unha subida de prezos 

nos seus gastos persoais, tamén teñen que 

asumir un maior custo nos seus 

respectivos negocios. A inflación está a 

afogalos, á subida do prezo da factura da 

luz súmase o elevado custo da materia 

prima. Na última década España perdeu 

20.000 autónomos do sector comercial e 

só dende decembro xa se contabilizan 

máis de 6.700 baixas de afiliados, 

tendencia que se agudiza nestes últimos 

meses. 

 

Nesta radiografía non falta o problema do 

relevo xeracional, hai moitas xubilacións, 

pero non hai xente nova que se queira 

poñer á fronte ante os cambios de conduta 

na compra debido ó auxe do comercio 

electrónico, un tema este que debemos 

abarcar canto antes, apoiar o sector no 

camiño da transformación dixital e 

acompañalo na súa adaptación á realidade 

actual e a eses novos hábitos de compra, 

un tema de moita entidade que 

abordaremos noutro momento. Son 

cuestións todas estas que provocan que o 

sector do comercio sexa o máis castigado. 

 

Por se todo isto non fose pouco —

inflación, subida de prezos nos 

subministros e forte gasto enerxético— a 

falta de relevo xeracional e a forte 

competencia online, no caso da Coruña 

temos que sumarlle os efectos negativos 

da eliminación das prazas de 

aparcamento sen alternativas, cambios 

sen consenso cidadán, veciñal e 

comercial, artellados desde o despacho de 

 

A nadie se le escapa que estamos en plena 

escalada de precios. Lo notamos todos, 

más en la llamada vuelta al cole. Nos 

vemos obligados a pagar un precio mayor 

por servicios básicos como la luz, la 

alimentación o los combustibles. La 

economía familiar se resiente, pero 

también se resienten, y mucho, los bolsillos 

de los autónomos, y es que estos, además 

de tener que hacer frente a una subida de 

precios en sus gastos personales, también 

tienen que asumir un mayor coste en sus 

respectivos negocios. La inflación está 

ahogándolos, a la subida del precio de la 

factura de la luz se suma el elevado coste 

de la materia prima. En la última década 

España perdió 20.000 autónomos del 

sector comercial y solo desde diciembre ya 

se contabilizan más de 6.700 bajas de 

afiliados, tendencia que se agudiza en 

estos últimos meses. 

 

En esta radiografía no falta el problema 

del relevo generacional, hay muchas 

jubilaciones, pero no hay gente nueva que 

se quiera poner al frente ante los cambios 

de conducta en la compra debido al auge 

del comercio electrónico, un tema este que 

debemos abarcar lo antes posible, apoyar 

al sector en el camino de la transformación 

digital y acompañarlo en su adaptación a 

la realidad actual y a esos nuevos hábitos 

de compra, un tema de mucha entidad que 

abordaremos en otro momento. Son 

cuestiones todas estas que provocan que el 

sector del comercio sea el más castigado. 

 

Por si todo esto no fuera poco —inflación, 

subida de precios en los suministros y 

fuerte gasto energético— la falta de relevo 

generacional y la fuerte competencia en 

línea, en el caso de A Coruña tenemos que 

sumarle los efectos negativos de la 

eliminación de las plazas de aparcamiento 

sin alternativas, cambios sin consenso 

ciudadano, vecinal y comercial, 

articulados desde el despacho de no se 



 

178 

non se sabe quen, que lonxe de 

facilitarnos a vida, nola complican. 

Cambios que padecemos tódolos días e 

que no caso do comercio obrigan a que a 

clientela en moitas ocasións non poida 

acceder co coche ata o comercio, polo 

que as vendas se reducen facendo que o 

peche estea máis preto. As políticas de 

inmobilidade da señora Rey, nin melloran 

a mobilidade dos coruñeses, nin achegan 

clientes ó comercio, senón todo o 

contrario: parálise e destrución de 

emprego.  

 

Nunha nova etapa de tanta dificultade que 

se une a uns anos moi complicados polo 

impacto xerado pola pandemia, estaría 

ben axudar o comercio local, non? señora 

Rey. Xa que non se executou todo o 

orzamento, podería poñerse en marcha 

medidas que axudasen a paliar os efectos 

dunha crise que xa está aquí e que se 

acentuará no inverno, cando haxa que 

utilizar máis luz e gas e as facturas sexan 

moito máis elevadas, incentivos que 

serían ben recibidos, como xa o 

manifestou o sector, como a nova 

iniciativa da Xunta, o bono activa 

comercio. Cinco millóns de euros cos que 

se prevé chegar a mobilizar 17 millóns en 

compras no comercio de proximidade de 

toda Galicia. O obxectivo é precisamente 

ese no que a señora Rey non está a pensar: 

axudar a economía familiar e comercial 

para aliviar o impacto da inflación na 

capacidade de gasto dos fogares galegos 

e incentivar as compras nunha data clave 

para a actividade comercial previa ó 

Nadal, unha iniciativa fundamental 

porque o aforro hoxe permitirá ter máis 

dispoñibilidade de gasto nas festas e 

porque é unha forma de loitar contra as 

ofertas das grandes superficies fronte ás 

que o comercio de proximidade non ten 

tanto marxe de beneficio. 

 

No peor da pandemia tivemos os bonos 

Presco, fixémolo xuntos. O primordial 

sabe quién, que lejos de facilitarnos la 

vida, nos la complican. Cambios que 

padecemos todos los días y que en el caso 

del comercio obligan a que la clientela en 

muchas ocasiones no pueda acceder con el 

coche hasta el comercio, por lo que las 

ventas se reducen haciendo que el cierre 

esté más cerca. Las políticas de 

inmovilidad de la señora Rey, ni mejoran 

la movilidad de los coruñeses, ni acercan 

clientes al comercio, sino todo lo 

contrario: parálisis y destrucción de 

empleo.  

 

En una nueva etapa de tanta dificultad que 

se une a unos años muy complicados por el 

impacto generado por la pandemia, estaría 

bien ayudar el comercio local, ¿no,  señora 

Rey? Ya que no se ejecutó todo el 

presupuesto, podría ponerse en marcha 

medidas que ayudaran a paliar los efectos 

de una crisis que ya está aquí y que se 

acentuará en invierno, cuando haya que 

utilizar más luz y gas y las facturas sean 

mucho más elevadas, incentivos que serían 

bien recibidos, como ya lo manifestó el 

sector, como la nueva iniciativa de la 

Xunta, el bono activa comercio. Cinco 

millones de euros con los que se prevé 

llegar a movilizar 17 millones en compras 

en el comercio de proximidad de toda 

Galicia. El objetivo es precisamente ese en 

el que la señora Rey no está pensando: 

ayudar a la economía familiar y comercial 

para aliviar el impacto de la inflación en la 

capacidad de gasto de los hogares gallegos 

e incentivar las compras en una fecha 

clave para la actividad comercial previa a 

la Navidad, una iniciativa fundamental 

porque el ahorro hoy permitirá tener más 

disponibilidad de gasto en las fiestas y 

porque es una forma de luchar contra las 

ofertas de las grandes superficies frente a 

las que el comercio de proximidad no tiene 

tanto margen de beneficio. 

 

En lo peor de la pandemia tuvimos los 

bonos Presco, lo hicimos juntos. Lo 
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era o principal... (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). A que esperamos a 

repetir, señora Rey? E miren, non me 

falen de convenios, que están moi ben, 

pero que hoxe precisamos dunha 

implicación maior. Nesta liña pode 

suxerirlles que, como na articulación dos 

bonos comerciais, copien, copien. E 

dígoo así directamente, que copien a quen 

si está a traballar por fortalecer o sector, 

que copien a quen si está a artellar 

medidas paliativas e de reactivación 

económica. Galicia activou este ano tres 

convocatorias para autónomas, pemes e 

empresas... (óense dous sinais acústicos 

indicativos da finalización do tempo de 

intervención) —acabo, señora Rey— da 

súa política para potenciar o aforro 

enerxético, fomentar o emprego das 

enerxías renovables e mellorar a xestión 

dos recursos. 13 millóns de euros. As 

axudas impulsáronse en 2021 para 

reactivar a economía tras a pandemia e 

volveron a convocarse este ano dentro do 

plan de choque da Xunta para facer fronte 

ó incremento dos produtos enerxéticos e 

a situación de inflación. Máis de 128 

millóns de euros dirixidos a familias e 

empresas. E A Coruña, que? A que 

esperamos, señora Rey? 

 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Ben, durante a pandemia, como ben dixo, 

señora Cendán, este goberno foi o 

primeiro en implementar un plan de 

reactivación económica e social, o 

Presco, para apoiar o comercio local, 

que logo replicaron outros concellos e 

mesmo a propia Xunta de Galicia, 

poñendo en marcha algunhas medidas 

que o Goberno de Inés Rey xa tiña 

activado, por exemplo os bonos Presco. 

Este plan tivo un apoio económico 

superior aos 12 millóns de euros. Sabe 

vostede a cantidade de establecementos 

primordial era el principal... (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

¿A que esperamos a repetir, señora Rey? Y 

miren, no me hablen de convenios, que 

están muy bien, pero que hoy necesitamos 

una implicación mayor. En esta línea 

puede sugerirles que, como en la 

articulación de los bonos comerciales, 

copien, copien. Y lo digo así directamente, 

que copien a quién sí está trabajando por 

fortalecer el sector, que copien a quién sí 

está articulando medidas paliativas y de 

reactivación económica. Galicia activó 

este año tres convocatorias para 

autónomas, pymes y empresas... (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—acabo, señora Rey— de su política para 

potenciar el ahorro energético, fomentar el 

empleo de las energías renovables y 

mejorar la gestión de los recursos. 13 

millones de euros. Las ayudas se 

impulsaron en 2021 para reactivar la 

economía tras la pandemia y volvieron a 

convocarse este año dentro del plan de 

choque de la Xunta para hacer frente al 

incremento de los productos energéticos y 

la situación de inflación. Más de 128 

millones de euros dirigidos la familias y 

empresas. ¿Y A Coruña, qué? ¿a qué 

esperamos, señora Rey? 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Bueno, durante la pandemia, como bien 

dijo, señora Cendán, este gobierno fue el 

primero en implementar un plan de 

reactivación económica y social, el Presco, 

para apoyar el comercio local, que luego 

replicaron otros ayuntamientos e incluso la 

propia Xunta de Galicia, poniendo en 

marcha algunas medidas que el Gobierno 

de Inés Rey ya había activado, como por 

ejemplo los bonos Presco. Este plan tuvo 

un apoyo económico superior a los 12 

millones de euros ¿Sabe usted la cantidad 

de establecimientos que gracias a esta línea 
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que grazas a esta liña de axudas puideron 

permanecer abertos?  

 

Este ano dotouse un plan de axudas 

Presco por un total de 400.000 €. Este 

goberno si ten un plan que xa está a 

axudar ao comercio local a superar as 

circunstancias económicas actuais, un 

plan de concienciación e dinamización 

que nace grazas a escoita activa e 

constante das necesidades do sector 

comercial da nosa cidade. Froito destas 

conversacións asínase un convenio de 

colaboración coa FUC por un importe de 

170.000 € para dotar á Federación 

dunha infraestrutura que dea soporte a 

todas as asociacións de comerciantes 

desta cidade. Isto non só facilita o 

desenvolvemento das súas campañas de 

dinamización, para o que van destinados 

120.000 € deste convenio, senón que 

ademais evítalles toda a tramitación 

administrativa a algunhas asociacións 

con menor estrutura que tiñan limitado o 

acceso e mesmo lles evitará ter que 

devolver as axudas ás que optaban, como 

sucedía no pasado.  

 

Grazas a este convenio están a 

realizarse, entre outras, as seguintes 

accións: a “Noite branca”, “Caiowing”, 

a festa da familia e parques infantís por 

toda a cidade. Ademais disto, desde a 

Área de Comercio están a desenvolverse 

as seguintes actividades: “Tendas a 

exame”, mercado ecolóxico, campaña en 

Samaín, campaña en Nadal por barrios, 

e doutra banda, e financiado con fondos 

Edusi, estamos en proceso de adquisición 

de diverso material, como carpas, 

casetas, equipos de son, que facilitará a 

realización de mercados non 

permanentes nas diferentes zonas 

comerciais da cidade e as actividades de 

rúa demandadas polas asociacións de 

comerciantes. 

 

De igual xeito, está a traballarse noutras 

de ayudas han podido permanecer 

abiertos?  

 

Este año se ha dotado un plan de ayudas 

Presco por un total de 400.000 €. Este 

gobierno sí tiene un plan que ya está 

ayudando al comercio local a superar las 

circunstancias económicas actuales, un 

plan de concienciación y dinamización que 

nace gracias a la escucha activa y constante 

de las necesidades del sector comercial de 

nuestra ciudad. Fruto de estas 

conversaciones se firma un convenio de 

colaboración con la FUC por un importe de 

170.000 € para dotar a la Federación de una 

infraestructura que dé soporte a todas las 

asociaciones de comerciantes de esta 

ciudad. Esto no solo facilita el desarrollo de 

sus campañas de dinamización, para lo cual 

van destinados 120.000 € de este convenio, 

sino que además les evita toda la 

tramitación administrativa a algunas 

asociaciones con menor estructura que 

tenían limitado el acceso e incluso les 

evitará tener que devolver las ayudas a las 

que optaban, como sucedía en el pasado.  

 

 

Gracias a este convenio se están 

realizando, entre otras, las siguientes 

acciones: la “Noche blanca”, “Caiowing”, 

la fiesta de la familia y parques infantiles 

por toda la ciudad. Además de esto, desde 

el Área de Comercio se están desarrollando 

las siguientes actividades: “Tiendas a 

examen”, mercado ecológico, campaña en 

Samaín, campaña en Navidad por barrios, 

y por otro lado, y financiado con fondos 

Edusi, estamos en proceso de adquisición 

de diverso material, como carpas, casetas, 

equipos de sonido, que facilitará la 

realización de mercados no permanentes en 

las diferentes zonas comerciales de la 

ciudad y las actividades de calle 

demandadas por las asociaciones de 

comerciantes. 

 

De igual modo, se está trabajando en otras 
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accións de dinamización e 

concienciación sobre as vantaxes e 

importancia de comprar no noso 

comercio de proximidade que sairán 

proximamente. 

 

Para poder axudar o comercio local, 

ademais de dedicar recursos, é 

importante coñecelo de primeira man e 

que non nos pase como a vostedes no seu 

momento, que cando trasladaron a súa 

proposta para o convenio coas 

asociacións de comerciantes, unha alta 

porcentaxe destas xa non existía ou 

levaba anos sen actividade. Ese é o 

coñecemento que ten o PP local sobre o 

comercio na nosa cidade.  

 

Porque apoiar o comercio local tamén é 

manter un diálogo estreito e continuado, 

saber escoitar, detectar as súas 

necesidades e buscar solucións 

consensuadas. Porque apoiar o comercio 

local é tamén a creación dun portelo 

único para facilitarlles os trámites 

administrativos e de xestión que lles 

permita aforrar tempo e esforzos aos 

nosos comerciantes. Porque apoiar o 

comercio local tamén é humanizar as 

rúas para poñer en valor os seus 

establecementos, mellorando a súa 

contorna, embelecendo a trama urbana e 

creando espazos (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —perdón— por onde a 

xente poida pasear e comprar. Porque 

apoiar o comercio local tamén é levar a 

cabo festas e eventos en todos os barrios 

para achegar ás persoas á nosa 

hostalería e comercio. Porque apoiar o 

comercio local tamén é realizar 

campañas continuadas de 

concienciación cidadá sobre a 

importancia da compra no noso 

comercio. Porque este goberno cre 

firmemente no comercio e nas súas 

xentes, no valor diferencial que achega a 

nosa cidade e que detrás de cada 

acciones de dinamización y concienciación 

sobre las ventajas e importancia de 

comprar en nuestro comercio de cercanías 

que saldrán próximamente. 

 

 

Para poder ayudar al comercio local, 

además de dedicar recursos, es importante 

conocerlo de primera mano y que no nos 

pase como a ustedes en su momento, que 

cuando trasladaron su propuesta para el 

convenio con las asociaciones de 

comerciantes, un alto porcentaje de estas 

ya no existía o llevaba años sin actividad. 

Ese es el conocimiento que tiene el PP local 

sobre el comercio en nuestra ciudad.  

 

 

Porque apoyar el comercio local también es 

mantener un diálogo estrecho y 

continuado, saber escuchar, detectar sus 

necesidades y buscar soluciones 

consensuadas. Porque apoyar el comercio 

local es también la creación de una 

ventanilla única para facilitarles los 

trámites administrativos y de gestión que 

les permita ahorrar tiempo y esfuerzos a 

nuestros comerciantes. Porque apoyar al 

comercio local también es humanizar las 

calles para poner en valor sus 

establecimientos, mejorando su entorno, 

embelleciendo la trama urbana y creando 

espacios (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —perdón— por donde la 

gente pueda pasear y comprar. Porque 

apoyar al comercio local también es llevar 

a cabo fiestas y eventos en todos los barrios 

para acercar a las personas a nuestra 

hostelería y comercio. Porque apoyar el 

comercio local también es realizar 

campañas continuadas de concienciación 

ciudadana sobre la importancia de la 

compra en nuestro comercio. Porque este 

gobierno cree firmemente en el comercio y 

en sus gentes, en el valor diferencial que 

aporta nuestra ciudad y que detrás de cada 

comercio hay familias, hay coruñesas y 
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comercio hai familias, hai coruñesas e 

coruñeses que traballan cada día para 

saír adiante. Porque o comercio local fai 

barrio, fai cidade. Por todo isto, sempre 

imos estar ao seu lado. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Terceira e última pregunta do Partido 

Popular, señor Deus. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

relativa a obras na cidade. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Por que o Goberno municipal non 

consensúa cos veciños as obras na 

cidade, provocándolles malestar e 

indignación durante a súa execución e na 

maioría dos casos tras ver o seu 

resultado? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

O Goberno municipal si informa a 

veciños e comerciantes sobre as obras 

que se van a executar na cidade. Con 

quen non as acordamos, obviamente, é co 

Grupo municipal do Partido Popular, 

dado que todo indica que non teñen claro 

aínda que proxecto de cidade queren. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Señor Díaz, facémoslle precisamente esta 

pregunta á señora alcaldesa porque nos 

esperabamos respostas como a que 

acaba de darnos. 

 

Miren, trasladámoslles en numerosas 

mocións e preguntas a preocupación que 

coruñeses que trabajan cada día para salir 

adelante. Porque el comercio local hace 

barrio, hace ciudad. Por todo esto, siempre 

vamos a estar a su lado. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Tercera y última pregunta del Partido 

Popular, señor Deus. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a obras en la ciudad. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Por qué el Gobierno municipal no 

consensúa con los vecinos las obras en la 

ciudad, provocándoles malestar e 

indignación durante su ejecución y en la 

mayoría de los casos tras ver su resultado? 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

El Gobierno municipal sí informa a vecinos 

y comerciantes sobre las obras que se van a 

ejecutar en la ciudad. Con quien no las 

consensuamos, obviamente, es con el 

Grupo municipal del Partido Popular, dado 

que todo indica que no tienen claro aún qué 

proyecto de ciudad quieren. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Señor Díaz, le hacemos precisamente esta 

pregunta a la señora alcaldesa porque nos 

esperábamos respuestas como la que acaba 

de darnos. 

 

Miren, les hemos trasladado en numerosas 

mociones y preguntas la preocupación que 
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nos transmiten os veciños e comerciantes 

sobre as consecuencias que estas 

actuacións provocan na súa vida diaria, 

por iso vemos con preocupación a forma 

en que Inés Rey está a tomar decisións 

nos barrios sen contar cos veciños e 

comerciantes e, o que é máis importante, 

executando obras que afecta os seus 

residentes sen adoptar alternativas 

previas para paliar as consecuencias que 

esas actuacións producen. Nós si estamos 

na rúa, falamos cos veciños, e a súa 

preocupación vemos que vai en aumento.  

 

Unha e outra vez dixemos a Inés Rey que 

as actuacións que afectan á mobilidade 

han de realizarse con diálogo e consenso, 

pois pola contra van xerar rexeitamento, 

e isto é o que vemos que está a ocorrer: 

cada vez é maior a indignación dos 

coruñeses. Cando a mobilidade 

transfórmase nun asunto ideolóxico e 

afástase da realidade, complica a vida 

aos cidadáns. 

 

Trasladamos a preocupación que nos 

transmiten os coruñeses polos centos de 

prazas de aparcamento en superficie que 

se suprimiron sen prever alternativas. Xa 

o dixo a señora alcaldesa: se non tes un 

cortello non podes comprar unha vaca, 

pois co coche igual. Ou aquilo de que 

aparcar na rúa non é un dereito, onde 

está escrito iso?. Descoñece a señora 

alcaldesa a realidade dos nosos barrios, 

onde a maioría dos edificios non 

dispoñen de prazas de aparcamento e nas 

que os hai teñen uns prezos prohibitivos, 

cada vez maiores. Moitos veciños teñen 

dificultades para alugar ou comprar 

unha. A explicación é esa carga 

ideolóxica tan en boga que pretende 

eliminar os coches das cidades 

poñéndolles todo tipo de obstáculos e que 

afirma que os coches son moi baratos, 

que deberían ser máis caros para que non 

todo o mundo poida acceder a eles, unha 

lección de xustiza social que vostede e eu 

nos transmiten los vecinos y comerciantes 

sobre las consecuencias que estas 

actuaciones provocan en su vida diaria, por 

eso vemos con preocupación la forma en 

que Inés Rey está tomando decisiones en 

los barrios sin contar con los vecinos y 

comerciantes y, lo que es más importante, 

ejecutando obras que afecta a sus 

residentes sin adoptar alternativas previas 

para paliar las consecuencias que esas 

actuaciones producen. Nosotros sí estamos 

en la calle, hablamos con los vecinos, y su 

preocupación vemos que va en aumento.  

 

Una y otra vez hemos dicho a Inés Rey que 

las actuaciones que afectan a la movilidad 

han de realizarse con diálogo y consenso, 

pues de lo contrario van a generar rechazo, 

y esto es lo que vemos que está ocurriendo: 

cada vez es mayor la indignación de los 

coruñeses. Cuando la movilidad se 

transforma en un asunto ideológico y se 

aleja de la realidad, complica la vida a los 

ciudadanos. 

 

Hemos trasladado la preocupación que nos 

transmiten los coruñeses por los cientos de 

plazas de aparcamiento en superficie que se 

han suprimido sin haber previsto 

alternativas. Ya lo dijo la señora alcaldesa: 

si no tienes un establo no puedes comprar 

una vaca, pues con el coche igual. O 

aquello de que aparcar en la calle no es un 

derecho ¿dónde está escrito eso?. 

Desconoce la señora alcaldesa la realidad 

de nuestros barrios, en donde la mayoría de 

los edificios no disponen de plazas de 

aparcamiento y en las que los hay tienen 

unos precios prohibitivos, cada vez 

mayores. Muchos vecinos tienen 

dificultades para alquilar o comprar una. 

La explicación es esa carga ideológica tan 

en boga que pretende eliminar los coches 

de las ciudades poniéndoles todo tipo de 

obstáculos y que afirma que los coches son 

muy baratos, que deberían ser más caros 

para que no todo el mundo pueda acceder a 

ellos, una lección de justicia social que 
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escoitamos hai pouco, señor Díaz. 

 

 

Ás dezaseis horas e corenta e dous 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Nas últimas semanas executáronse obras 

cunha calidade máis que cuestionable. As 

obras son necesarias na cidade, pero non 

se poden facer de calquera forma, é 

necesario programalas e avisar aos 

cidadáns. O martes puidemos ver o que 

ocorreu na avenida do Exército con 

motivo das obras da rotonda no 

cruzamento Ramón e Cajal. Como se 

pode organizar semellante caos nunha 

obra que se sabía que hai tempo ía 

executar? E o caos continúa. 

 

Os cidadáns non se poden atopar de 

súpeto coas rúas cortadas, como tamén 

ocorreu a semana pasada na praza de 

Lugo. Por certo, señora Rey, sexa valente 

e cóntelle a verdade aos veciños. Eu non 

me invento nada, outra cousa é que o 

concelleiro de Mobilidade non lle conte a 

vostede as cousas que vai facer. Eu 

comprométome a facilitarlle o plan. 

 

Podemos poñer tamén como exemplo a 

Palloza, o que ocorreu na Palloza. Dá a 

sensación que estas obras fanse sen 

coñecer os xiros das rúas, as saídas dos 

garaxes, as necesidades comerciais. 

Tómanse decisións desde un despacho e 

logo corríxense in situ facendo cambios: 

aquí borro unha praza, alí poño unhas 

prazas de motos, logo coloco uns 

aparcabicis, ou simplemente pinto unha 

raia amarela. 

 

Que imos dicir da avenida dos Mallos? 

Puxéronselle trabas ata ao bus urbano 

con esa batería enganosa na que non 

todos os coches poden aparcar, e por 

suposto que non compensa os 

aparcamentos perdidos en Ramón 

usted y yo hemos escuchado hace poco, 

señor Díaz. 

 

A las dieciséis horas y cuarenta y dos 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

En las últimas semanas se han ejecutado 

obras con una calidad más que 

cuestionable. Las obras son necesarias en 

la ciudad, pero no se pueden hacer de 

cualquier forma, es necesario programarlas 

y avisar a los ciudadanos. El martes hemos 

podido ver lo que ha ocurrido en la avenida 

del Ejército con motivo de las obras de la 

rotonda en el cruce Ramón y Cajal ¿Cómo 

se puede organizar semejante caos en una 

obra que se sabía que hace tiempo se iba a 

ejecutar? Y el caos continúa. 

 

Los ciudadanos no se pueden encontrar de 

repente con las calles cortadas, como 

también ocurrió la semana pasada en la 

plaza de Lugo. Por cierto, señora Rey, sea 

valiente y cuéntele la verdad a los vecinos. 

Yo no me invento nada, otra cosa es que el 

concejal de Movilidad no le cuente a usted 

las cosas que va a hacer. Yo me 

comprometo a facilitarle el plan. 

 

Podemos poner también como ejemplo la 

Palloza, lo que ha ocurrido en la Palloza. 

Da la sensación que estas obras se hacen 

sin conocer los giros de las calles, las 

salidas de los garajes, las necesidades 

comerciales. Se toman decisiones desde un 

despacho y luego se corrigen in situ 

haciendo cambios: aquí borro una plaza, 

allí pongo unas plazas de motos, luego 

coloco unos aparcabicis, o simplemente 

pinto una raya amarilla. 

 

¿Qué vamos a decir de la avenida de los 

Mallos? Se le han puesto trabas hasta al bus 

urbano con esa batería engañosa en la que 

no todos los coches pueden aparcar, y por 

supuesto que no compensa los 

aparcamientos perdidos en Ramón 
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Cabanillas. 

 

A rúa Rei Abdullah, suprimindo un carril 

de circulación con prazas nesa batería 

que inventaron e onde o primeiro día xa 

quedou atascado un camión.  

 

En Catro Camiños os veciños ven con 

preocupación como as actuacións nos 

tramos de Alcalde Marchesi, Primavera 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención), 

Río Monelos, Fernández Latorre ou na 

praza José Toubes van suprimir centos de 

aparcamentos sen estudar unha 

alternativa real para os veciños. Estamos 

no sálvese quen poida. 

 

A rúa Pardo Bazán, caso significativo da 

toma de decisións sen ter en conta a 

opinión dos veciños residentes nesa rúa. 

Aínda están a tempo de non equivocarse, 

escoiten aos veciños.  

 

Decisións todas elas atropeladas e sen 

alternativas, e non quixese acabar a miña 

intervención sen pedirlles que bonifiquen 

tamén as viaxes dos universitarios que se 

trasladan ao Campus de Riazor, igual 

que (óense dous sinais acústicos 

indicativas da finalización do tempo de 

intervención) os de Elviña, Zapateira —

xa remato, señora alcaldesa—, igual que 

os de Elviña, Zapateira e Oza. Son as 

liñas 7 e 12A de o bus e cremos que é 

xusto que así sexa. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Señor Deus, de verdade que non se 

cansan de repetir este discurso todos os 

días, non se cansan, non? É consciente de 

que o relatorio que fai a diario, todos os 

días, unha vez que pasan 24 horas deixa 

de existir? que ningún dos problemas e as 

pragas bíblicas que relataron que ían 

ocorrer na avenida dos Mallos ocorreu? 

O outro día, por exemplo, un camión de 

Cabanillas. 

 

La calle Rey Abdullah, suprimiendo un 

carril de circulación con plazas en esa 

batería que han inventado y en donde el 

primer día ya se quedó atascado un camión.  

 

En Cuatro Caminos los vecinos ven con 

preocupación cómo las actuaciones en los 

tramos de Alcalde Marchesi, Primavera (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

Río Monelos, Fernández Latorre o en la 

plaza José Toubes van a suprimir cientos 

de aparcamientos sin haber estudiado una 

alternativa real para los vecinos. Estamos 

en el sálvese quien pueda. 

 

La calle Pardo Bazán, caso significativo de 

la toma de decisiones sin tener en cuenta la 

opinión de los vecinos residentes en esa 

calle. Aún están a tiempo de no 

equivocarse, escuchen a los vecinos.  

 

Decisiones todas ellas atropelladas y sin 

alternativas, y no quisiera acabar mi 

intervención sin pedirles que bonifiquen 

también los viajes de los universitarios que 

se trasladan al Campus de Riazor, igual que 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 

de la finalización del tiempo de 

intervención) los de Elviña, Zapateira —ya 

remato, señora alcaldesa—, igual que los 

de Elviña, Zapateira y Oza. Son las líneas 

7 y 12A del bus y creemos que es justo que 

así sea. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Señor Deus, ¿de verdad que no se cansan 

de repetir este discurso todos los días, no se 

cansan, no? ¿Es consciente de que el 

relatorio que hace a diario, todos los días, 

una vez que pasan 24 horas deja de existir? 

¿que ninguno de los problemas y las plagas 

bíblicas que relataron que iban a ocurrir en 

la avenida de Los Mallos ocurrió? El otro 

día, por ejemplo, un camión de bomberos 
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bombeiros accedeu sen ningún problema, 

aquel día que foron vostedes alí a facerse 

a foto non pasaron nin camións de 

bombeiros nin ambulancias, ía ser... ían 

arder todos e imos, unha cousa terrible. 

O outro día houbo unha intervención de 

bombeiros. Que eu saiba o camión pasou 

perfectamente, había coches aparcados 

en batería. Nin un só problema, a pesar 

de que  nas fotos, non? que se fai o seu 

candidato con cara de preocupación, nas 

rúas nas que intervimos non hai ningún 

dos males que anuncian, ningún. 

 

Sabe que si ocorre? Nos Mallos xa non 

hai dobre fila. Se cadra ese é o problema. 

O que hai son 18 prazas de aparcamento 

máis para os veciños do barrio. En Rei 

Abdullah tampouco hai dobre fila, que si 

o había, hai 15 estacionamentos máis 

para os veciños do barrio, o mesmo que 

ocorreu en Alcalde Lens ou en Gramela. 

Se cadra quedáballes xa un pouco a 

desmano, alí non subiron xa a facerse 

fotos, ao Agra, que estaba un pouco xa 

máis lonxe, non?. 

 

Sabe cal é o problema, señor Deus, o 

problema que ten o Partido Popular en 

Coruña? O seu problema non é a batería 

da Palloza, nin a batería en Rei Abdullah, 

nin a obra da avenida do Exército. O seu 

problema é que non teñen proxecto de 

cidade, ese é o problema que teñen. O 

problema é que a oposición se basea en 

ir de festa en festa, de acto cultural en 

acto cultural organizado por este 

goberno, a dicir que non hai actos 

culturais nin festas. O seu problema é que 

se cansan de dicir que non hai obras e 

con todo están todos os días facéndose 

fotos en obras, co cal, a min gustaríame 

saber que fan, que oposición queren facer 

de aquí a maio. Se é esta, pola miña 

banda encantado non? Dicía Napoleón 

que cando o adversario equivócase non o 

distraias. 

 

accedió sin ningún problema, aquel día que 

fueron ustedes allí a hacerse la foto no 

pasaron ni camiones de bomberos ni 

ambulancias, iba a ser... iban a arder todos 

y vamos, una cosa terrible. El otro día hubo 

una intervención de bomberos. Que yo 

sepa el camión pasó perfectamente, había 

coches aparcados en batería. Ni un solo 

problema, a  pesar de que en las fotos, ¿no? 

que se hace su candidato con cara de 

preocupación, en las calles en las que 

intervenimos no hay ninguno de los males 

que anuncian, ninguno. 

 

¿Sabe qué sí ocurre? En Los Mallos ya no 

hay doble fila. A lo mejor ese es el 

problema. Lo que hay son 18 plazas de 

aparcamiento más para los vecinos del 

barrio. En Rey Abdullah tampoco hay 

doble fila, que sí lo había, hay 15 

estacionamientos más para los vecinos del 

barrio, lo mismo que ocurrió en Alcalde 

Lens o en Gramela. A lo mejor les quedaba 

ya un poco a desmano, allí no subieron ya 

a hacerse fotos, al Agra, que estaba un poco 

ya más lejos, ¿no?. 

 

¿Sabe cuál es el problema, señor Deus, el 

problema que tiene el Partido Popular en 

Coruña? Su problema no es la batería de la 

Palloza, ni la batería en Rey Abdullah, ni la 

obra de la avenida del Ejército. Su 

problema es que no tienen proyecto de 

ciudad, ese es el problema que tienen. El 

problema es que la oposición se basa en ir 

de fiesta en fiesta, de acto cultural en acto 

cultural organizado por este gobierno, a 

decir que no hay actos culturales ni fiestas. 

Su problema es que se cansan de decir que 

no hay obras y sin embargo están todos los 

días haciéndose fotos en obras, con lo cual, 

a mí me gustaría saber qué hacen, qué 

oposición quieren hacer de aquí a mayo. Si 

es esta, por mi parte encantado ¿no? Decía 

Napoleón que cuando el adversario se 

equivoca no lo distraigas. 
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Mentres vostedes paséanse buscando 

problemas inexistentes, este goberno, o 

Goberno de Inés Rey conseguiu que 

Coruña sexa líder en licitación o 

primeiro semestre deste ano 2022, a 

primeira cidade de Galicia. Facía 

bastantes anos que non ocorría. Desde 

logo non sucedeu nunca, ningún dos anos 

de goberno do Partido Popular.  

 

Este goberno conseguiu 12 millóns de 

euros de fondos europeos para mellorar 

a mobilidade na cidade cos que puxemos 

en marcha as obras que vostedes agora 

critican, e que permitirán mellorar o 

espazo público nos barrios, a 

accesibilidade e a calidade de vida dos 

coruñeses. 

 

Están en contra de gañar 3.000 m2 para 

o goce da xente nos Mallos coa obra de 

Ramón Cabanillas? Están en contra de 

gañar 5.000 m2 de espazos libres en 

Alcalde Marchesi? de crear zonas de 

estancia, de introducir arboredo, 

garantir a accesibilidade? Dígano, 

dígano vostedes abertamente, eu... 

Opóñense vostedes facer peonil a rúa 

Compostela? están en contra de facer 

peonil a rúa Compostela? Dígano. Non 

se escuden en problemas que duran vinte 

e catro horas, léveno ao seu programa 

electoral. Poña o señor Lorenzo no seu 

programa electoral que se gaña as 

eleccións volve abrir ao tráfico Alcalde 

Marchesi e volve abrir ao tráfico 

Compostela. Enfrontémonos en 

condicións: vostedes defendan o seu, que 

son os coches, o caos, e nós 

defenderemos espazos públicos de 

calidade para os coruñeses e coruñesas, 

que é o que levamos defendendo estes tres 

anos. Pero dígano abertamente, non 

digan que van ocorrer males que non 

existen e ao mesmo tempo non se atreven 

a dicir cal é o seu verdadeiro programa, 

que o seu verdadeiro programa entendo 

que é reverter todas as obras que se 

Mientras ustedes se pasean buscando 

problemas inexistentes, este gobierno, el 

Gobierno de Inés Rey ha conseguido que 

Coruña sea líder en licitación el primer 

semestre de este año 2022, la primera 

ciudad de Galicia. Hacía bastantes años 

que no ocurría. Desde luego no sucedió 

nunca, ninguno de los años de gobierno del 

Partido Popular.  

 

Este gobierno ha conseguido 12 millones 

de euros de fondos europeos para mejorar 

la movilidad en la ciudad con los que 

hemos puesto en marcha las obras que 

ustedes ahora critican, y que permitirán 

mejorar el espacio público en los barrios, la 

accesibilidad y la calidad de vida de los 

coruñeses. 

 

¿Están en contra de ganar 3.000 m2 para el 

disfrute de la gente en los Mallos con la 

obra de Ramón Cabanillas? ¿Están en 

contra de ganar 5.000 m2 de espacios libres 

en Alcalde Marchesi? ¿de crear zonas de 

estancia, de introducir arbolado, garantizar 

la accesibilidad? Díganlo, díganlo ustedes 

abiertamente, yo... ¿Se oponen ustedes a la 

peatonalización de la calle Compostela? 

¿están en contra de peatonalizar la calle 

Compostela? Díganlo. No se escuden en 

problemas que duran veinticuatro horas, 

llévenlo a su programa electoral. Ponga el 

señor Lorenzo en su programa electoral 

que si gana las elecciones vuelve a abrir al 

tráfico Alcalde Marchesi y vuelve a abrir al 

tráfico Compostela. Enfrentémonos en 

condiciones: ustedes defiendan lo suyo, 

que son los coches, el caos, y nosotros 

defenderemos espacios públicos de calidad 

para los coruñeses y coruñesas, que es lo 

que llevamos defendiendo estos tres años. 

Pero díganlo abiertamente, no digan que 

van a ocurrir males que no existen y al 

mismo tiempo no se atreven a decir cuál es 

su verdadero programa, que su verdadero 

programa entiendo que es revertir todas las 

obras que se han ejecutado en los barrios 

estos tres años. Pues díganlo, pónganlo por 
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executaron nos barrios estes tres anos. 

Pois dígano, póñano por escrito. 

 

Poña no seu programa que vai permitir 

dobre fila, que lle parece moi ben a dobre 

fila e a paradiña de dous minutos para 

comprar nunha tenda. Diga que vai 

legalizar a dobre fila. Se é o que de 

verdade queren vostedes, sexan valentes 

e póñano. 

 

O outro día... faime graza que vostede 

hoxe non mencionou o tema dos veciños 

convocados por wasap, que vin que o 

outro día convocaban, non? de Pardo 

Bazán porque se decatou de que xa, 

efectivamente, xa nos reunimos cos 

veciños, como facemos con todas as rúas. 

Reunímonos cos veciños de Pardo Bazán 

e a obra que se vai a facer en Pardo 

Bazán vai ser unha obra consensuada, 

como foron todas as que fixemos, (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

e desvelen, efectivamente, desvelen 

dunha vez por todas cal é o seu proxecto 

de cidade, se é o que queren para A 

Coruña.  

 

Déixense de ocorrencias. Esta cidade 

merece, desde logo, unha oposición 

seria. Un goberno serio xa o ten e vaino 

a seguir tendo, que é este goberno de Inés 

Rey, pero merece que a oposición tamén 

sexa seria e se presente a unhas eleccións 

co verdadeiro programa e non ocultando 

o seu programa electoral. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Garden silencio cando falen os 

concelleiros, aínda que non lles guste o 

que estean a dicir, por favor. 

 

Remata o turno de preguntas. Moitas 

grazas o partido Popular. 

escrito. 

 

 

Ponga en su programa que va a permitir 

doble fila, que le parece muy bien la doble 

fila y la paradita de dos minutos para 

comprar en una tienda. Diga que va a 

legalizar el doble fila. Si es lo que de 

verdad quieren ustedes, sean valientes y 

pónganlo. 

 

El otro día... me hace gracia que usted hoy 

no mencionó el tema de los vecinos 

convocados por wasap, que vi que el otro 

día convocaban, ¿no? de Pardo Bazán 

porque se enteró de que ya, efectivamente, 

ya nos hemos reunido con los vecinos, 

como hacemos con todas las calles. Nos 

hemos reunido con los vecinos de Pardo 

Bazán y la obra que se va a hacer en Pardo 

Bazán va a ser una obra consensuada, como 

han sido todas las que hemos hecho, (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) y 

desvelen, efectivamente, desvelen de una 

vez por todas cuál es su proyecto de ciudad, 

si es lo que quieren para A Coruña.  

 

 

Déjense de ocurrencias. Esta ciudad 

merece, desde luego, una oposición seria. 

Un gobierno serio ya lo tiene y lo va a 

seguir teniendo, que es este gobierno de 

Inés Rey, pero merece que la oposición 

también sea seria y se presente a unas 

elecciones con el verdadero programa y no 

ocultando su programa electoral. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio cuando hablen los 

concejales, aunque no les guste lo que 

estén diciendo, por favor. 

 

Termina el turno de preguntas. Muchas 

gracias al Partido Popular. 
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4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLA 

CONCELLEIRA NON ADSCRITA 

D.ª ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre carril do tranvía. 

 

Preguntamos se ademais ten pensado o 

Concello acometer o soterramento ou 

eliminación das vías do antiguo tranvía 

do resto das estradas nas que todavía se 

manterían? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre invasión dos coñecidos como 

“plumachos” na cidade. 

 

Ten pensado algún plan de erradicación 

desta especie o Concello da Coruña? 

 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre páxina web municipal da 

Coruña. 

1. Ten previsto o Goberno municipal 

algún cambio neste sentido? 

 

2. Estase a traballar na búsqueda de 

posibilidades para mellorar a información 

actual que se facilita desde o propio 

Concello? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre novos parques infantís e mellora 

dalgúns dos existentes. 

 

1. Que parques infantís da cidade ten o 

Concello previsto ampliar e mellorar as 

súas instalacións? 

 

2. Existe plan de instalar novos parques 

infantís na cidade? En caso afirmativa, 

podería nomear as zonas estimativas? 

 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR LA 

CONCEJALA NO ADSCRITA D.ª 

ISABEL FARALDO CALVO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre carril del tranvía. 

 

Preguntamos si además ¿ha pensado el 

Ayuntamiento acometer el soterramiento o 

eliminación de las vías del antiguo tranvía 

del resto de las carreteras en las que 

todavía se mantendrían? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre invasión de los conocidos como 

“plumachos” en la ciudad. 

 

¿Ha pensado algún plan de erradicación 

de esta especie el Ayuntamiento de A 

Coruña? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre página web municipal de A Coruña. 

 

1. ¿Ha previsto el Gobierno municipal 

algún cambio en este sentido? 

 

2. ¿Se está trabajando en la búsqueda de 

posibilidades para mejorar la información 

actual que se facilita desde el propio 

Ayuntamiento? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre nuevos parques infantiles y mejora 

de algunos de los existentes. 

 

1. ¿Qué parques infantiles de la ciudad 

tiene el Ayuntamiento previsto ampliar y 

mejorar sus instalaciones? 

 

2. ¿Existe plan de instalar nuevos parques 

infantiles en la ciudad? En caso 

afirmativa, ¿podría nombrar las zonas 

estimativas? 
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Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o estado de deterioro e desleixo 

do entorno do museo da Domus. 

 

Ten pensado o Concello acometer a 

debida reparación e adecuación do 

entorno do museo? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre trámites para o cambio de 

titularidade dos solares anexos á AC14. 

 

1. Iniciáronse xa os trámites pertinentes 

co Ministerio, avalados, tal e como 

pedían por escrito, coa aprobación no 

Pleno do Concello? 

 

2. En que estado de tramitación se 

encontra a demanda? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre actuacións previstas ante a 

situación da arboreda no Barrio das 

Flores. 

 

Ten previsto o Goberno local unha 

actuación localizada neste barrio ante os 

perigos de derrube, caídas de pólas, e o 

desleixo dos xardíns do barrio? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre xestión no mercado de 

Dumideiras. 

 

1. Está o Concello a iniciar os trámites 

para dar resposta a estas demandas? 

 

 

2. En caso (desexable) afirmativo, en que 

puntos están eses trámites? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre proceso en casas da rúa Montes 

(Parque de Oza). 

 

1. Está ao tanto o Concello desta 

situación? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el estado de deterioro y dejadez del 

entorno del museo de la Domus. 

 

¿Ha pensado el Ayuntamiento acometer la 

debida reparación y adecuación del 

entorno del museo? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

trámites para el cambio de titularidad de 

los solares anexos a la AC14. 

 

1. ¿Se iniciaron ya los trámites pertinentes 

con el Ministerio, avalados, tal y como 

pedían por escrito, con la aprobación en el 

Pleno del Ayuntamiento? 

 

2. ¿En qué estado de tramitación se 

encuentra la demanda? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre actuaciones previstas ante la 

situación de la arboleda en el Barrio de 

las Flores. 

 

¿Ha previsto el Gobierno local una 

actuación localizada en este barrio ante 

los peligros de derrumbe, caídas de ramas, 

y la dejadez de los jardines del barrio? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre gestión en el mercado de 

Dumideiras. 

 

1. ¿Está el Ayuntamiento iniciando los 

trámites para dar respuesta la estas 

demandas? 

 

2. En caso (deseable) afirmativo, ¿en qué 

puntos están esos trámites? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre proceso en casas de la calle Montes 

(Parque de Oza). 

 

1. ¿Está al tanto el Ayuntamiento de esta 

situación? 
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2. Que pasos se están a dar desde o 

Concello para a resolución deste proceso? 

 

 

3. Ten coñecemento da reapertura deste 

proceso? 

 

4. Púxose a xunta de compensación en 

contacto co Concello da Coruña para a 

petición dos datos necesarios? En caso 

afirmativo, foron facilitados? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora do uso do galego 

no Concello da Coruña. 

 

- Somete o Goberno municipal a unha 

revisión lingüística previa os textos dos 

novos elementos de sinaléctica de 

edificios e espazos municipais? 

 

- Considera o Goberno municipal que 

permitir a instalación de sinais 

informativos con evidentes incorreccións 

garante o cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora do uso do galego no 

Concello da Coruña? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre o cumprimento da Ordenanza 

reguladora do uso da lingua galega no 

Concello da Coruña. 

 

- Toda vez que as políticas de 

normalización da lingua galega recaen 

directamente na Área de Alcaldía, fixo a 

señora alcaldesa algunha xestión cos 

organizadores de Enki para os animar a 

incorporar o uso do galego nos lemas e 

soportes publicitarios da carreira Enki 

2022? 

 

2. ¿Qué pasos se están dando desde el 

Ayuntamiento para la resolución de este 

proceso? 

 

3. ¿Tiene conocimiento de la reapertura de 

este proceso? 

 

4. ¿Se puso la junta de compensación en 

contacto con el Ayuntamiento de A Coruña 

para la petición de los datos necesarios? 

En caso afirmativo, ¿fueron facilitados? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cumplimiento de la Ordenanza 

municipal reguladora del uso del gallego 

en el Ayuntamiento de A Coruña. 

 

- ¿Somete el Gobierno municipal la una 

revisión lingüística previa los textos de los 

nuevos elementos de señalética de edificios 

y espacios municipales? 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que 

permitir la instalación de señales 

informativas con evidentes incorrecciones 

garantiza el cumplimiento de la Ordenanza 

municipal reguladora del uso del gallego 

en el Ayuntamiento de A Coruña? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cumplimiento de la Ordenanza 

reguladora del uso de la lengua gallega en 

el Ayuntamiento de A Coruña. 

 

- Toda vez que las políticas de 

normalización de la lengua gallega recaen 

directamente en el Área de Alcaldía, ¿hizo 

la señora alcaldesa alguna gestión con los 

organizadores de Enki para animarlos a 

incorporar el uso del gallego en los lemas 

y soportes publicitarios de la carrera Enki 

2022? 
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- Considera o Goberno municipal de 

Inés Rey que aquelas iniciativas cívicas 

que conten coa colaboración activa do 

Concello da Coruña deben incorporar con 

normalidade o uso da lingua galega? 

 

 

- De ser afirmativa a resposta, cal é a 

estratexia do Goberno municipal para 

lograr ese obxectivo? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora do uso do galego 

no Concello da Coruña. 

 

- Cal é motivo polo que o convite para o 

dito cóctel foi enviado aos Grupos 

Municipais unicamente en castelán? 

 

 

- Considera o Goberno municipal que 

desta forma se está dando cumprimento 

ao disposto na Ordenanza municipal 

reguladora do uso do galego no Concello 

da Coruña? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre obras na praza Emilio Jaspe 

Deza en Elviña. 

 

- Coñece o Goberno municipal cal é 

motivo polo que, catro meses despois do 

previsto, non dá finalizado a reforma da 

Praza de Emilio Jaspe Deza, en Elviña?  

 

- Pode o Goberno municipal 

comprometer algunha data concreta de 

finalización? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o Parque Europa. 

 

Ten o Goberno municipal previsión a 

curto ou medio prazo de acometer un 

necesario plan de conservación e mellora 

dos espazos e elementos de mobiliario do 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal de 

Inés Rey que aquellas iniciativas cívicas 

que cuenten con la colaboración activa del 

Ayuntamiento de A Coruña deben 

incorporar con normalidad el uso de la 

lengua gallega? 

 

- De ser afirmativa la respuesta, ¿cuál es 

la estrategia del Gobierno municipal para 

lograr ese objetivo? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cumplimiento de la Ordenanza 

municipal reguladora del uso del gallego 

en el Ayuntamiento de A Coruña. 

 

- ¿Cuál es motivo por el que la invitación 

para lo dicho cóctel fue enviada a los 

Grupos Municipales únicamente en 

castellano? 

 

- ¿Considera el Gobierno municipal que de 

esta forma se está dando cumplimiento a lo 

dispuesto en la Ordenanza municipal 

reguladora del uso del gallego en el 

Ayuntamiento de A Coruña? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre obras en la plaza Emilio Jaspe Deza 

en Elviña. 

 

- ¿Conoce el Gobierno municipal cuál es 

motivo por el que, cuatro meses después de 

lo previsto, no ha finalizado la reforma de 

la Plaza de Emilio Jaspe Deza, en Elviña?  

 

- ¿Puede el Gobierno municipal 

comprometer alguna fecha concreta de 

finalización? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el Parque Europa. 

 

¿Tiene el Gobierno municipal previsión a 

corto o medio plazo de acometer un 

necesario plan de conservación y mejora 

de los espacios y elementos de mobiliario 
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Parque Europa? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o estado da praza do Tebeo. 

 

Ten o Goberno municipal algún plan no 

curto ou medio prazo para a reforma da 

Praza do Tebeo? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a conexión entre a rúa 

Panadeiras e o mercado de San 

Agustín. 

 

1. Que xestións fixo o Goberno municipal 

neste mandato para conectar a rúa 

Panadeiras e o mercado de San Agustín? 

 

 

2. Prevé o Goberno municipal adquirir 

neste mandato o inmoble situado no 

número 19 da rúa Panadeiras? 

 

3. Fixo o Goberno municipal algunha 

xestión para efectuar dita adquisición? 

 

4. En que punto se atopa esa xestión, en 

caso de que se realizase? 

 

5. En que consiste a vía alternativa 

comprometida polo Goberno municipal 

en 2020? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre hortas urbanas. 

 

1. Cando e como pensa dar resposta o 

Goberno local ás propostas do plan de 

melloras presentado? 

 

2. Con que previsión económica conta o 

Goberno local para os plans de melloras? 

 

del Parque Europa? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

el estado de la plaza del Tebeo. 

 

¿Tiene el Gobierno municipal algún plan 

en el corto o medio plazo para la reforma 

de la Plaza del Tebeo? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DE LA MAREA 

ATLÁNTICA 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la conexión entre la calle Panaderas 

y el mercado de San Agustín. 

 

 

1. ¿Qué gestiones hizo el Gobierno 

municipal en este mandato para conectar 

la calle Panaderas y el mercado de San 

Agustín? 

 

2. ¿Prevé el Gobierno municipal adquirir 

en este mandato el inmueble situado en el 

número 19 de la calle Panaderas? 

 

3. ¿Hizo el Gobierno municipal alguna 

gestión para efectuar dicha adquisición? 

 

4. ¿En qué punto se encuentra esa gestión, 

en caso de que se realizara? 

 

5. ¿En qué consiste la vía alternativa 

comprometida por el Gobierno municipal 

en 2020? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre huertas urbanas. 

 

1. ¿Cuándo y cómo piensa dar respuesta 

el Gobierno local a las propuestas del plan 

de mejoras presentado? 

 

2. ¿Con qué previsión económica cuenta 

el Gobierno local para los planes de 

mejoras? 
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3. Ten pensado o Goberno local contratar 

unha empresa para a xestión das hortas 

urbanas? 

 

4. Ten previsto o Goberno local escoitar 

as demandas das usuarias e ampliar o 

horario de apertura das hortas para 

facilitar o seu uso? 

 

5. Por que motivo non publicou o 

Goberno local unha lista de agarda para 

cada horta urbana como indica o BOP do 

10 de febreiro? 

 

6. Ten previsto o Goberno local facer 

pública as listas de agarda actualizadas e 

manter así informadas a todas as persoas 

que solicitaron unha parcela nas hortas 

urbanas?  

 

7. Ten pensado o Goberno local publicar 

listas actualizadas nas que figuren entre 

outras as permutas realizadas para evitar 

confusións innecesarias? 

 

8. Adxudicouse algunha parcela fóra do 

prazo establecido para tomar posesión 

das mesmas? 

 

9. Ten pensado o Goberno local 

adxudicar as parcelas baleiras e non 

traballadas? En caso afirmativo, cando 

pensa facelo?  

 

10. En que data ten previsto o Goberno 

local rematar as hortas do Parque Adolfo 

Suárez?  

 

11. En que data ten previsto o Goberno 

local publicar a adxudicación das hortas 

do Parque Adolfo Suárez? 

 

12. Contarán as persoas adxudicatarias 

das hortas do Parque Adolfo Suárez co 

mesmo tempo de concesión que as do 

resto das hortas urbanas? 

 

 

3. ¿Ha pensado el Gobierno local 

contratar una empresa para la gestión de 

las huertas urbanas? 

 

4. ¿Ha previsto el Gobierno local 

escuchar las demandas de las usuarias y 

ampliar el horario de apertura de las 

huertas para facilitar su uso? 

 

5. ¿Por qué motivo no publicó el Gobierno 

local una lista de espera para cada huerta 

urbana como indica el BOP de 10 de 

febrero ? 

 

6. ¿Ha previsto el Gobierno local hacer 

públicas las listas de espera actualizadas y 

mantener así informadas a todas las 

personas que solicitaron una parcela en 

las huertas urbanas?  

 

7. ¿Ha pensado el Gobierno local publicar 

listas actualizadas en las que figuren entre 

otras las permutas realizadas para evitar 

confusiones innecesarias? 

 

8. ¿Se adjudicó alguna parcela fuera del 

plazo establecido para tomar posesión de 

las mismas? 

 

9. ¿Ha pensado el Gobierno local 

adjudicar las parcelas vacías y no 

trabajadas? En caso afirmativo, cuando 

piensa hacerlo?  

 

10. ¿En qué fecha ha previsto el Gobierno 

local finalizar las huertas del Parque 

Adolfo Suárez?  

 

11. ¿En qué fecha ha previsto el 

Gobierno local publicar la adjudicación de 

las huertas del Parque Adolfo Suárez? 

 

12. ¿Contarán las personas 

adjudicatarias de las huertas del Parque 

Adolfo Suárez con el mismo tiempo de 

concesión que las del resto de las huertas 

urbanas? 
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13. Ten pensado o Goberno local algún 

plan de actuación para o aforro da auga 

nas hortas urbanas se seguimos coa 

previsión actual de seca? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre demandas da Asociación Veciñal 

de Novo Mesoiro. 

 

1. Que medidas levou a cabo o Goberno 

local para dar cumprimento ao acordo 

incluído nos orzamentos de 2022 para a 

redacción dun proxecto dunha nova 

biblioteca municipal en Novo Mesoiro 

froito do acordo entre o Goberno 

municipal e o Grupo Municipal da Marea 

Atlántica? 

 

2.  Que medidas está a levar o Goberno 

local para mellorar as actuais deficiencias 

no mantemento das rúas, zonas verdes e 

parques infantís que acumulan 

desperfectos en distintos puntos do 

barrio? 

 

3. Ten pensado o Goberno local retirar as 

pedras decorativas ubicadas ao carón do 

parque infantil, situado no novo corredor 

verde, ante os problemas de seguridade 

que está a ocasionar? 

 

4. En que data ten previsto o Goberno 

municipal solucionar os 

desprendementos de terra na pista de 

patinaxe en construción? Ten pensado o 

Goberno dotar esta pista de cuberta e 

iluminación? 

 

5. Que actuacións se están desenvolvendo 

para mellorar a situación do céspede no 

campo da Fundación Johan Cruyff? 

 

 

6. Cal é o motivo polo que o Goberno 

local desestimase a proposta da 

asociación veciñal, a través dos 

orzamentos participativos, de dotar ao 

 

13. ¿Ha pensado el Gobierno local 

algún plan de actuación para el ahorro del 

agua en las huertas urbanas si seguimos 

con la previsión actual de sequía? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre demandas de la Asociación Vecinal 

de Novo Mesoiro. 

 

1. ¿Qué medidas llevó a cabo el Gobierno 

local para dar cumplimiento al acuerdo 

incluido en los presupuestos de 2022 para 

la redacción de un proyecto de una nueva 

biblioteca municipal en Novo Mesoiro 

fruto del acuerdo entre el Gobierno 

municipal y el Grupo Municipal de la 

Marea Atlántica? 

 

2.  ¿Qué medidas está llevando el 

Gobierno local para mejorar las actuales 

deficiencias en el mantenimiento de las 

calles, zonas verdes y parques infantiles 

que acumulan desperfectos en distintos 

puntos del barrio? 

 

3. ¿Ha pensado el Gobierno local retirar 

las piedras decorativas ubicadas a un lado 

del parque infantil, situado en el nuevo 

corredor verde, ante los problemas de 

seguridad que está ocasionando? 

 

4. ¿En qué fecha ha previsto el Gobierno 

municipal solucionar los desprendimientos 

de tierra en la pista de patinaje en 

construcción? ¿Ha pensado el Gobierno 

dotar a esta pista de cubierta e 

iluminación? 

 

5. ¿Qué actuaciones se están 

desarrollando para mejorar la situación 

del césped en el campo de la Fundación 

Johan Cruyff? 

 

6. ¿Cuál es el motivo por el que el 

Gobierno local desestimase la propuesta 

de la asociación vecinal, a través de los 

presupuestos participativos, de dotar al 
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barrio dunha pista de skate?  

 

7. En que data considera o Goberno 

municipal que vai a ofrecer a gratuidade 

de oito horas na Rede de Escolas Infantís 

Municipais? 

 

8. Cal é o motivo polo que o camiño 

ubicado detrás do centro de saúde 

permaneza pechado? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre a praza de Lugo. 

 

1. Reuniuse o Goberno cos 

representantes das praceiras para coñecer 

a súa opinión respecto das obras que 

teñen lugar na contorna do mercado da 

praza de Lugo? 

 

2. De ser así, que reclamacións lle 

trasladaron ao goberno? 

 

3. De que xeito ten pensado o Goberno 

mellorar a accesibilidade á praza de 

Lugo? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre expediente de recoñecemento 

extraxudicial. 

 

1. Iniciou o Goberno local os trámites 

precisos para esixirlle á concesionaria da 

planta de tratamento de residuos o 

reintegro dos pagos percibidos entre 2011 

e 2018 en concepto de transporte e 

tratamento de rechazos? 

 

2. Cal é o motivo de non responder 

durante 8 meses á Intervención Xeral as 

súas preguntas sobre o reintegro de 

cantidades indebidas da concesionaria de 

tratamento dos residuos? 

 

3. Ten previsto o Goberno local proceder 

a liquidar a débeda da concesionaria do 

tratamento do lixo en favor do Concello 

antes de continuar abonando facturas pola 

barrio de una pista de skate?  

 

7. ¿En qué fecha considera el Gobierno 

municipal que va a ofrecer la gratuidad de 

ocho horas en la Red de Escuelas Infantiles 

Municipales? 

 

8. ¿Cuál es el motivo por el que el camino 

ubicado detrás del centro de salud 

permanezca cerrado? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la plaza de Lugo. 

 

1. ¿Se reunió el Gobierno con los 

representantes de las placeras para 

conocer su opinión respeto a las obras que 

tienen lugar en el entorno del mercado de 

la plaza de Lugo? 

 

2. De ser así, ¿qué reclamaciones le 

trasladaron al gobierno? 

 

3. ¿De qué manera ha pensado el Gobierno 

mejorar la accesibilidad a la plaza de 

Lugo? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre expediente de reconocimiento 

extrajudicial. 

 

1. ¿Inició el Gobierno local los trámites 

precisos para exigir a la concesionaria de 

la planta de tratamiento de residuos el 

reintegro de los pagos percibidos entre 

2011 y 2018 en concepto de transporte y 

tratamiento de rechazos? 

 

2. ¿Cuál es el motivo de no responder 

durante 8 meses a la Intervención General 

sus preguntas sobre el reintegro de 

cantidades indebidas de la concesionaria 

de tratamiento de los residuos? 

 

3. ¿Ha previsto el Gobierno local 

proceder a liquidar la deuda de la 

concesionaria del tratamiento de la basura 

en favor del Ayuntamiento antes de 
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prestación do servizo? 

  

 

4. Cal é o importe acumulado das 

facturas en concepto de aluguer de aseos 

químicos abonadas fóra de contrato entre 

os anos 2021 e 2022?  

 

5. Cal é o importe acumulado das 

facturas en concepto de esterilizacións de 

cans e gatos abonadas fóra de contrato 

entre os anos 2021 e 2022? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre bebidas alcólicas nos concertos 

do Noroeste 2022. 

 

1. Por que se lle adxudicou á UTE 

Promociones del Noroeste Just Music-

Abbeybeer o pasado 8 de agosto, sen 

procedemento ningún de concorrencia 

pública, a instalación de barras e a venda 

de bebidas alcólicas en dominio público 

municipal? 

 

2. Con que criterios se determinou esa 

adxudicación e o importe a satisfacer pola 

adxudicataria? 

 

3. Considera a alcaldesa que o convenio 

plurianual para o patrocinio do festival e 

esta adxudicación son en favor da mesma 

persoa xurídica?  

 

4. Obriga o convenio plurianual para o 

patrocinio do festival a adxudicar a esta 

UTE a instalación de barras e a venda de 

bebidas alcólicas?  

 

5. Cal é a facturación estimada, a criterio 

da alcaldesa, da adxudicataria durante a 

celebración do festival? 

 

6. Garda algunha relación esta 

adxudicación coa instalación de barras e 

venda de bebidas alcólicas noutros 

eventos celebrados en recintos 

municipais pero fóra da programación do 

continuar abonando facturas por la 

prestación del servicio? 

  

4. ¿Cuál es el importe acumulado de las 

facturas en concepto de alquiler de aseos 

químicos abonadas fuera de contrato entre 

los años 2021 y 2022?  

 

5. ¿Cuál es el importe acumulado de las 

facturas en concepto de esterilizaciones de 

perros y gatos abonadas fuera de contrato 

entre los años 2021 y 2022? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

bebidas alcohólicas en los conciertos del 

Noroeste 2022. 

 

1. ¿Por qué se le adjudicó a la UTE 

Promociones de él Noroeste Just Music-

Abbeybeer el pasado 8 de agosto, sin 

procedimiento alguno de concurrencia 

pública, la instalación de barras y la venta 

de bebidas alcohólicas en dominio público 

municipal? 

 

2. ¿Con qué criterios se determinó esa 

adjudicación y el importe a satisfacer por 

la adjudicataria? 

 

3. ¿Considera la alcaldesa que el convenio 

plurianual para el patrocinio del festival y 

esta adjudicación son en favor de la misma 

persona jurídica?  

 

4. ¿Obliga el convenio plurianual para el 

patrocinio del festival a adjudicar a esta 

UTE la instalación de barras y la venta de 

bebidas alcohólicas?  

 

5. ¿Cuál es la facturación estimada, a 

criterio de la alcaldesa, de la adjudicataria 

durante la celebración del festival? 

 

6. ¿Guarda alguna relación esta 

adjudicación con la instalación de barras 

y venta de bebidas alcohólicas en otros 

eventos celebrados en recintos 

municipales pero fuera de la 



 

198 

festival Noroeste 2022? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre pisos turísticos. 

 

1. Por que, transcorridos nove meses do 

ano, non se avanzou na regulación das 

vivendas de uso turístico na cidade, tal e 

como estaba acordado?  

 

2. Que valoración fai a alcaldesa do 

incremento das vivendas de uso turístico 

na cidade e o feito de que superen as que, 

segundo FEGBN, se ofertan no mercado 

do aluguer convencional? 

 

3. Que ten previsto facer o Goberno 

municipal para atallar os problemas 

derivados da proliferación de vivendas de 

uso turístico na cidade? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre o antigo museo MAC. 

 

1. Cando se celebrou a última xuntanza 

entre o Goberno municipal e Naturgy 

para recuperar o antigo museo? 

 

2.  Cal foi o resultado desa xuntanza? 

 

3. Cando ten previsto celebrar o Goberno 

municipal a próxima xuntanza con 

Naturgy para tratar esta cuestión? 

 

4. Con que outras entidades públicas ou 

privadas contactou ou prevé contactar o 

Goberno municipal para recuperar o 

museo?  

 

5. Cal é o proxecto do Goberno municipal 

para ese equipamento? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre accesibilidade entre o Camiño do 

Pinar e Manuel Deschamps. 

 

1. Prevé a alcaldesa atender esta demanda 

da veciñanza? Cando e de que xeito? 

programación del festival Noroeste 2022? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre pisos turísticos. 

 

1. ¿Por qué, transcurridos nueve meses 

del año, no se avanzó en la regulación de 

las viviendas de uso turístico en la ciudad, 

tal y como estaba acordado?  

 

2. ¿Qué valoración hace la alcaldesa del 

incremento de las viviendas de uso 

turístico en la ciudad y el hecho de que 

superen las que, según FEGBN, se ofertan 

en el mercado del alquiler convencional? 

 

3. ¿Qué ha previsto hacer el Gobierno 

municipal para atajar los problemas 

derivados de la proliferación de viviendas 

de uso turístico en la ciudad? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el antiguo museo MAC. 

 

1. ¿Cuándo se celebró la última reunión 

entre el Gobierno municipal y Naturgy 

para recuperar el antiguo museo? 

 

2.  ¿Cuál fue el resultado de esa reunión? 

 

3. ¿Cuándo ha previsto celebrar el 

Gobierno municipal la próxima reunión 

con Naturgy para tratar esta cuestión? 

 

4. ¿Con qué otras entidades públicas o 

privadas contactó o prevé contactar el 

Gobierno municipal para recuperar el 

museo?  

 

5. ¿Cuál es el proyecto del Gobierno 

municipal para ese equipamiento? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre accesibilidad entre el Camino del 

Pinar y Manuel Deschamps. 

 

1. ¿Prevé la alcaldesa atender esta 

demanda del vecindario? ¿Cuándo y de 
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2. Cre a alcaldesa que a calidade do 

espazo público no Camiño do Pinar e o 

seu grao de mantemento son suficientes? 

 

 

3. A que se debe a deficiente atención do 

Goberno municipal ao Camiño do Pinar? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre obras pendentes na Fundación 

Luís Seoane. 

 

1. Que pensa facer o Goberno municipal 

para solucionar esta situación? 

 

2. Cando? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o Parque Europa. 

 

1. Que pensa facer o Goberno municipal 

para solucionar esta situación? 

 

2. Cando? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a praza de Azcárraga. 

 

1. Que pensa facer o Goberno municipal 

para solucionar esta situación? 

 

2. Cando? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre axudas escolas infantís. 

 

1. Como pensa resarcir a Concellería de 

Educación ás escolas infantís municipais 

pola diminución das tarifas 

complementarias, ao acollerse ás axudas 

da Xunta establecidas pola Orde do 22 de 

qué manera? 

 

2. ¿Cree la alcaldesa que la calidad del 

espacio público en el Camino del Pinar y 

su grado de mantenimiento son 

suficientes? 

 

3. ¿A qué se debe la deficiente atención del 

Gobierno municipal al Camino del Pinar? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre obras pendientes en la Fundación 

Luís Seoane. 

 

1. ¿Qué piensa hacer el Gobierno 

municipal para solucionar esta situación? 

 

2. ¿Cuándo? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el Parque Europa. 

 

1. ¿Qué piensa hacer el Gobierno 

municipal para solucionar esta situación? 

 

2. ¿Cuándo? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la plaza de Azcárraga. 

 

1. ¿Qué piensa hacer el Gobierno 

municipal para solucionar esta situación? 

 

2. ¿Cuándo? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre ayudas escuelas infantiles. 

 

1. ¿Cómo piensa resarcir la Concejalía de 

Educación a las escuelas infantiles 

municipales por la disminución de las 

tarifas complementarias, al acogerse a las 

ayudas de la Xunta establecidas por la 
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xullo do 2022? 

 

2. De acordo coa aprobación de 

solicitude das citadas axudas pola Xunta 

do Goberno Local de 23.09.22, que pensa 

cubrir exactamente a Concellería de 

Educación coa liña 1 destinada a axudas 

para gastos de mantemento das escolas 

infantís municipais? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre luces de Nadal. 

 

1. Por que o Goberno municipal non 

dialoga co sector comercial da cidade? 

 

 

2. Que proxecto ten pensado desenvolver 

este ano? 

 

3. Cantos puntos de luz van ser 

distribuídos na cidade? E nos barrios? 

Canto custará o proxecto? 

 

4. Cantas luces e cal foi o investimento 

neste proxecto nos anos 2019, 2020 e 

2021? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre punto conflitivo drogas Os 

Castros. 

 

1. Que pensa facer o Goberno municipal 

para solucionar esta situación?  

 

2. Cando? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre parque biosaudable Os Castros. 

 

Cando vai recuperar o Goberno 

municipal este espazo lúdico para os 

nosos maiores? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre mercadillo de Nadal. 

 

1. En que datas vaise celebrar? 

Orden de 22 de julio do 2022? 

 

2. De acuerdo con la aprobación de 

solicitud de las citadas ayudas por la Junta 

del Gobierno Local de 23.09.22, ¿qué 

piensa cubrir exactamente la Concejalía de 

Educación con la línea 1 destinada a 

ayudas para gastos de mantenimiento de las 

escuelas infantiles municipales? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre luces de Navidad. 

 

1. ¿Por qué el Gobierno municipal no 

dialoga con el sector comercial de la 

ciudad? 

 

2. ¿Qué proyecto ha pensado desarrollar 

este año? 

 

3. ¿Cuántos puntos de luz van a ser 

distribuidos en la ciudad? ¿Y en los 

barrios? ¿Cuánto costará el proyecto? 

 

4. ¿Cuántas luces y cuál fue la inversión en 

este proyecto en los años 2019, 2020 y 

2021? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre punto conflictivo drogas Los 

Castros. 

 

1. ¿Qué piensa hacer el Gobierno 

municipal para solucionar esta situación? 

 

2. ¿Cuándo? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

parque biosaludable Os Castros. 

 

¿Cuándo va a recuperar el Gobierno 

municipal este espacio lúdico para 

nuestros mayores? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre mercadillo de Navidad. 

 

1. ¿En qué fechas se va a celebrar? 
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2. Cal será o horario de apertura ao 

público? 

 

3. Vanse a montar casetas? 

 

4. No seu caso, que empresa vai realizar 

a montaxe de casetas? 

 

5. Cantas serían? 

 

6. Canto se vai a cobrar as empresas que 

participen? 

 

7. Haberá programa de actividades 

paralelas? 

 

8. No seu caso, cales? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre Mantemento de Eirís. 

 

1. Que pensa facer o Goberno municipal 

para solucionar esta situación?  

 

2. Cando? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre o Plan de Igualdade. 

 

1. Cal é o custo do seu deseño? 

 

2. A quen llo encargou? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre Asistentes mesas CMD. 

 

¿Asisten representantes municipais ás 

distintas mesas de traballo que se 

crearon para o Consello Municipal del 

Deportes? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Mesa 

infraestruturas deportivas. 

 

Se o Servizo Municipal de Deportes 

dispón das conclusións da mesa de 

 

2. ¿Cuál será el horario de apertura al 

público? 

 

3. ¿Se van a montar stands? 

 

4. En su caso, ¿qué empresa va a realizar 

el montaje de stands? 

 

5. ¿Cuántas serían? 

 

6. ¿Cuánto se va a cobrar las empresas 

que participen? 

 

7. ¿Habrá programa de actividades 

paralelas? 

 

8. En su caso, ¿cuáles? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Mantenimiento de Eirís. 

 

1. ¿Qué piensa hacer el Gobierno 

municipal para solucionar esta situación? 

 

2. ¿Cuándo? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el Plan de Igualdad. 

 

1. ¿Cuál es el coste de su diseño? 

 

2. ¿A quién se lo encargaron? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre asistentes mesas CMD. 

 

¿Asisten representantes municipales a las 

distintas mesas de trabajo que se crearon 

para el Consello Municipal de Deportes? 

 

 

Décimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Mesa infraestructuras 

deportivas. 

 

¿Si el Servicio Municipal de Deportes 

dispone de las conclusiones de la mesa de 
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traballo de infraestruturas deportiva, 

cales son? 

 

Décimo segunda. Pregunta de resposta 

escrita sobre calendario mesas CMD. 

 

Poderían trasladarnos o calendario das 

distintas mesas de traballo que compoñen 

o Consello Municipal de Deportes, 

informando o número de veces que se 

reuniron e os seus asistentes? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre mesas traballo CMD. 

 

Dispón o Servizo Municipal de Deportes 

de todos os informes das distintas mesas 

de traballo que se crearon no Consello 

Municipal de Deportes? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Festa do Deporte. 

 

1. Cales foron os ingresos xerados pola 

venda de entradas? 

 

2. Canta xente foi convidada? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre skate park Eirís. 

 

En que situación se atopa a mellora do 

skate park de Eirís? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre deficiencias Matogrande. 

 

Cando teñen previsto arranxar estas 

deficiencias que levan máis dun ano así? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre barrio Castrillón. 

 

- Ao respecto do solar situado entre os 

números 2 e 12 da rúa José Maria 

Henansaéz, en manifesto estado de 

insalubridade e sucidade con maleza, 

fochancas, ratas, excrementos de 

trabajo de infraestructuras deportiva, 

cuáles son? 

 

Décimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre cronograma mesas CMD. 

 

¿Podrían trasladarnos el cronograma de las 

distintas mesas de trabajo que componen el 

Consello Municipal de Deportes, 

informando el número de veces que se 

reunieron y sus asistentes? 

 

Décimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre mesas trabajo CMD. 

 

¿Dispone el Servicio Municipal de 

Deportes de todos los informes de las 

distintas mesas de trabajo que se crearon en 

el Consello Municipal de Deportes? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Fiesta del Deporte. 

 

1. ¿Cuáles han sido los ingresos generados 

por la venta de entradas? 

 

2. ¿Cuánta gente ha sido invitada? 

 

Décimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Skate Park Eirís. 

 

¿En qué situación se encuentra la mejora 

del skate park de Eirís? 

 

Décimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre deficiencias Matogrande. 

 

¿Cuándo tienen previsto arreglar estas 

deficiencias que llevan más de un año así? 

 

Décimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre barrio Castrillón. 

 

- Al respecto del solar ubicado entre los 

números 2 y 12 de la calle José Maria 

Henansaéz, en manifiesto estado de 

insalubridad y suciedad con maleza, 

baches, ratas, excrementos de animales, 
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animais, xiringas, etc. 

 

1. Quen son os actuais propietarios 

deses solares? 

 

2. Por que non lles require o Concello 

para que realicen os labores de limpeza? 

 

 

3. Cantos solares son de propiedade 

municipal? 

 

4. Por que non realiza a súa obrigatoria 

limpeza? 

 

5. Que destino teñen eses solares? 

 

6. A que se van a dedicar? 

 

7. Que traballos de mantemento van 

realizar na zona mentres non se urbaniza 

para manter un estado de salubridade 

básico? 

 

8. Cal é proxecto de urbanización 

previsto na praza existente entre a rúa 

José María Hernansáez e a avenida da 

Concordia?  

 

9. Que equipamentos se proxecta 

instalar? 

 

10. Emendaranse as recollidas de 

pluviais? 

 

11. Ten previsto o Concello realizar un 

aparcamento neses solares? 

 

12. Cando pensa o Concello reunirse 

cos veciños para explicarlles que 

solucións expoñen para eses solares? 

 

13. Por que non reciben aos veciños 

que pediron cita o 18 de outubro de 2021 

e reiteraron o 23 de marzo deste ano? 

 

- Os veciños do inmoble situado na rúa 

Antonio Ríos n°32 están cansados de 

jeringuillas, etc. 

 

1. ¿Quiénes son los actuales propietarios 

de esos solares? 

 

2. ¿Por qué no les requiere el 

Ayuntamiento para que realicen las labores 

de limpieza? 

 

3. ¿Cuántos solares son de propiedad 

municipal? 

 

4. ¿Por qué no realiza su obligatoria 

limpieza? 

 

5. ¿Qué destino tienen esos solares? 

 

6. ¿A qué se van a dedicar? 

 

7. ¿Qué trabajos de mantenimiento van a 

realizar en la zona mientras no se urbaniza 

para mantener un estado de salubridad 

básico? 

 

8. ¿Cuál es proyecto de urbanización 

previsto en la plaza existente entre la calle 

José María Hernansáez y la avenida de la 

Concordia?  

 

9. ¿Qué equipamientos se proyecta 

instalar? 

 

10. ¿Se subsanarán las recogidas de 

pluviales? 

 

11. ¿Ha previsto el Ayuntamiento 

realizar un aparcamiento en esos solares? 

 

12. ¿Cuándo piensa el Ayuntamiento 

reunirse con los vecinos para explicarles 

qué soluciones plantean para esos solares? 

 

13. ¿Por qué no reciben a los vecinos que 

pidieron cita el 18 de octubre de 2021 y 

reiteraron el 23 de marzo de este año? 

 

- Los vecinos del inmueble situado en la 

calle Antonio Ríos n°32 están cansados de 
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denunciar a través do 010, de chamadas 

a programas de radio e de presentación 

de escritos, o estado en que se atopa o 

solar lindeiro cheo de maleza e sucidade, 

con ratas e unha abundante vexetación 

que despois do verán e estando seca pode 

representar un problema de seguridade 

para todos os veciños do inmoble por 

risco de incendio 

 

 

1. Por que non proceden á inmediata 

limpeza do mesmo? 

 

2. Saben quen é o propietario? 

 

3. Requiríronlle? 

 

4. Por que non o limpa de forma 

subsidiaria o Concello? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre cables en fachadas. 

 

Que medidas pensan tomar para 

solucionalo? 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre campaña “A cidade que 

queremos”. 

 

Canto costa ás arcas municipais a 

campaña "A cidade que queremos” 

utilizada en diferentes tipos de carteis e 

logos en todo tipo de soportes? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta escrita 

sobre Banda Municipal de Música. 

 

1. Cando teñen previsto finalizar o 

proceso de selección do director da 

Banda Municipal de Música? 

 

2. E a do subdirector e resto de prazas 

vacantes? 

 

Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre a Casa Cornide. 

denunciar a través del 010, de llamadas a 

programas de radio y de presentación de 

escritos, el estado en que se encuentra el 

solar colindante lleno de maleza y 

suciedad, con ratas y una abundante 

vegetación que después del verano y 

estando seca puede representar un 

problema de seguridad para todos los 

vecinos del inmueble por riesgo de 

incendio 

 

1. ¿Por qué no proceden a la inmediata 

limpieza del mismo? 

 

2. ¿Saben quién es el propietario? 

 

3. ¿Le han requerido? 

 

4. ¿Por qué no lo limpia de forma 

subsidiaria el Ayuntamiento? 

 

Décimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre cableado en fachadas. 

 

¿Qué medidas piensan tomar para 

solucionarlo? 

 

Décimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre campaña “La ciudad que 

queremos”. 

 

¿Cuánto cuesta a las arcas municipales la 

campaña "La ciudad que queremos” 

utilizada en diferentes tipos de carteles y 

logos en todo tipo de soportes? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Banda Municipal de Música. 

 

1. ¿Cuándo tienen previsto finalizar el 

proceso de selección del director de la 

Banda Municipal de Música? 

 

2. ¿Y la del subdirector y resto de plazas 

vacantes? 

 

Vigésimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la Casa Cornide. 
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1. Cando pensa o Concello iniciar a vía 

xudicial para a recuperación da Casa 

Comide? 

 

2. Que actuacións ou trámites realizaron 

ata o de agora, durante este mandato, 

para recuperar a Casa Cornide? 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre multas cámaras. 

 

1. Cantas multas puxeron as cámaras de 

vixilancia do Concello na Cidade Vella? 

 

 

2. E en Peixaría? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre a Fundación 

Piñeiro Pose. 

 

Que accións ou recursos administrativos 

ou xudiciais iniciaron desde o Concello 

respecto á situación da Fundación 

Piñeiro Pose? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre contratos menores IMCE. 

 

1. Cal é o motivo polo que non se 

publican os do IMCE?  

 

2. Cando nos van facilitar a relación de 

contratos menores do IMCE desde xuño 

de 2019 ao 31 de outubro do ano en 

curso? 

 

Vixésimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre empregados LTM. 

 

Que medidas tomará a alcaldesa Inés 

Rey, responsable de Cultura, para 

solucionar este problema dos máis de 75 

traballadores? 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre dirección do Museo 

 

1. ¿Cuándo piensa el Ayuntamiento iniciar 

la vía judicial para la recuperación de la 

Casa Cornide? 

 

2. ¿Qué actuaciones o trámites han 

realizado hasta ahora, durante este 

mandato, para recuperar la Casa Cornide? 

 

Vigésimo segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre multas cámaras. 

 

1. ¿Cuántas multas pusieron las cámaras 

de vigilancia del Ayuntamiento en la 

Ciudad Vieja? 

 

2. ¿Y en Pescadería? 

 

Vigésimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la Fundación Piñeiro Pose. 

 

 

¿Qué acciones o recursos administrativos o 

judiciales iniciaron desde el Ayuntamiento 

respecto a la situación de la Fundación 

Piñeiro Pose? 

 

Vigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre contratos menores IMCE. 

 

1. ¿Cuál es el motivo por el qué no se 

publican los del IMCE?  

 

2. ¿Cuándo nos van a facilitar la relación 

de contratos menores del IMCE desde 

junio de 2019 al 31 de octubre del año en 

curso? 

 

Vigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre empleados LTM. 

 

¿Qué medidas tomará la alcaldesa Inés 

Rey, responsable de Cultura, para 

solucionar este problema de los más de 75 

trabajadores? 

 

Vigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre dirección do Museo 



 

206 

Arqueolóxico. 

 

Cando pensan nomear a dirección do 

Museo Arqueolóxico da cidade? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre dirección José Cornide. 

 

Cando pensan nomear a dirección para o 

Instituto José Cornide de Estudos 

Coruñeses? 

 

Vixésimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre espazos RAG e EPB. 

 

Cal é o motivo polo que non se facilitou 

un espazo á Real Academia Galega e ao 

museo Emilia Pardo Bazán para manter 

a súa actividade durante as obras de 

rehabilitación previstas? 

 

Vixésimo novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre ratas Cidade 

Vella. 

 

Cando realizo o Concello a última 

campaña de desratización na zona? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre polideportivo Castrillón. 

 

1. Cando ten previsto abrir o 

polideportivo do Castrillón? 

 

2. Que tipo de xestión teñen previsto para 

leste? 

 

Trixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre MAC. 

 

1. Que negociacións se mantiveron coa 

empresa Naturgy respecto do Museo de 

Arte Contemporánea? 

 

2. Que resultado se obtivo? 

 

3. Cando foi a última vez que falaron coa 

empresa á mantenta do Museo e da 

Arqueológico. 

 

¿Cuándo piensan nombrar la dirección del 

Museo Arqueológico de la ciudad? 

 

Vigésimo séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre dirección José Cornide. 

 

¿Cuándo piensan nombrar la dirección para 

el Instituto José Cornide de Estudios 

Coruñeses? 

 

Vigésimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre espacios RAG y EPB. 

 

¿Cuál es el motivo por el que no se facilitó 

un espacio a la Real Academia Galega y al 

museo Emilia Pardo Bazán para mantener 

su actividad durante las obras de 

rehabilitación previstas? 

 

Vigésimo novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre ratas Ciudad Vieja. 

 

 

¿Cuándo realizo el Ayuntamiento la última 

campaña de desratización en la zona? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre polideportivo Castrillón. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto abrir el 

polideportivo del Castrillón? 

 

2. ¿Qué tipo de gestión tienen previsto para 

este? 

 

Trigésimo primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre MAC. 

 

1. ¿Qué negociaciones se han mantenido 

con la empresa Naturgy respecto del 

Museo de Arte Contemporáneo? 

 

2. ¿Qué resultado se ha obtenido? 

 

3. ¿Cuando fue la última vez que hablaron 

con la empresa a propósito del Museo y de 
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colección? 

 

4. Que proposta fai o Concello para 

tentar recuperar para a cidade o museo e 

a colección de arte? 

 

Trixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre edificio 

Telefónica. 

 

1. O Concello está a valorar a posible 

adquisición do edificio propiedade de 

Telefónica situado na rúa San Andrés 

esquina Mantelería? 

 

2. Que usos ten previsto para este 

inmoble? 

 

3. Que custo económico se prevé pola 

compra e a necesaria rehabilitación de 

todo o inmoble? 

 

Trixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre obras Luís 

Seoane. 

 

1. Cando pensan comezar as obras 

prevista na Fundación Luís Seoane? 

 

2.  Para cando está prevista a 

terminación? 

 

3. Que empresa realizará as obras? 

 

Trixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre bonificación bus 

urbano. 

 

1. Ten pensado o Goberno municipal 

bonificar da mesma forma as viaxes dos 

universitarios que se trasladen ao 

campus de Riazor? 

 

2. Esas bonificacións xa se están 

aplicando nestes momentos, que prazos 

estímanse para a inclusión nas mesmas 

do campus de Riazor? 

 

la colección? 

 

4. ¿Qué propuesta hace el Ayuntamiento 

para intentar recuperar para la ciudad el 

museo y la colección de arte? 

 

Trigésimo segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre edificio 

Telefónica. 

 

1. ¿El Ayuntamiento está valorando la 

posible adquisición del edificio propiedad 

de Telefónica situado en la calle San 

Andrés esquina Mantelería? 

 

2. ¿Qué usos tiene previsto para este 

inmueble? 

 

3. ¿Qué coste económico se prevé por la 

compra y la necesaria rehabilitación de 

todo el inmueble? 

 

Trigésimo tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras Luís Seoane. 

 

 

1. ¿Cuándo piensan comenzar las obras 

prevista en la Fundación Luís Seoane? 

 

2. ¿ Para cuándo está prevista la 

terminación? 

 

3. ¿Qué empresa realizará las obras? 

 

Trigésimo cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bonificación bus urbano. 

 

 

1. ¿Tiene pensado el Gobierno municipal 

bonificar de la misma forma los viajes de 

los universitarios que se trasladen al 

campus de Riazor? 

 

2. Esas bonificaciones ya se están 

aplicando en estos momentos, ¿qué plazos 

se estiman para la inclusión en las mismas 

del campus de Riazor? 
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Trixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre mobilidade 

Cidade Vella. 

 

1. Contemplouse este tipo de actividade 

á hora de permitir o acceso para realizar 

este servizo aos residentes? 

 

2. Vai existir algún tipo de autorización 

exprés que permita a súa tramitación 

para poder acceder aos profesionais da 

repartición de mercadorías voluminosas 

ou pesadas en calquera horario? 

 

Trixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre parque do Agra 

Urbanismo. 

 

1. Cales son as intencións do Goberno 

municipal en relación á tramitación deste 

instrumento de plan? 

 

 

2. Vai comezar a tramitación durante 

este mandato ou, como noutros casos, vai 

pospoñer? 

 

Trixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre Alfonso Molina. 

 

1. En que situación se atopa a redacción 

do proxecto para a execución desta 

infraestrutura? 

 

2. Que compromisos ten o Goberno 

municipal tras as reunións mantidas coa 

ministra de Transportes, para o comezo 

das obras? 

 

Trixésimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre bus urbano Xuxán 

 

1. Vai o Goberno Municipal escoitar a 

demanda dos veciños e dotar ao barrio de 

Xuxán de transporte publico urbano? 

 

2. Lindeiro co barrio de Xuxán atópase 

un colexio cuxos alumnos poderían 

Trigésimo quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre movilidad Ciudad Vieja. 

 

 

1. ¿Se ha contemplado este tipo de 

actividad a la hora de permitir el acceso 

para realizar este servicio a los residentes? 

 

2. ¿Va a existir algún tipo de autorización 

exprés que permita su tramitación para 

poder acceder a los profesionales del 

reparto de mercancías voluminosas o 

pesadas en cualquier horario? 

 

Trigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre parque del Agra Urbanismo. 

 

 

1. ¿Cuáles son las intenciones del 

Gobierno municipal en relación a la 

tramitación de este instrumento de 

planeamiento? 

 

2. ¿Va a comenzar la tramitación durante 

este mandato o, como en otros casos, se va 

a posponer? 

 

Trigésimo sétima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Alfonso Molina. 

 

1. ¿En qué situación se encuentra la 

redacción del proyecto para la ejecución de 

esta infraestructura? 

 

2. ¿Qué compromisos tiene el Gobierno 

municipal tras las reuniones mantenidas 

con la ministra de Transportes, para el 

comienzo de las obras? 

 

Trigésimo octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre bus urbano Xuxán 

 

1. ¿Va el Gobierno Municipal a escuchar 

la demanda de los vecinos y dotar al barrio 

de Xuxán de transporte publico urbano? 

 

2. Lindante con el barrio de Xuxán se 

encuentra un colegio cuyos alumnos 
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utilizar tamén o transporte público para 

os seus desprazamentos, contemplouse 

esta posibilidade? 

 

5º. Rogos. 

 

Rogos orais. 

 

Presidencia 

 

Comezan os rogos orais. Señora Faraldo, 

é o seu turno. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLA CONCELLEIRA NON 

ADSCRITA D.ª ISABEL FARALDO 

CALVO 

 

Primeiro. Rogo oral para a mellora do 

solo sobre o que se asenta o parque 

biosaludable de Mesoiro Vello. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Rogo para a mellora do solo sobre o que 

se asenta o parque biosaludable de 

Mesoiro Vello. Este parque novo é 

bastante utilizado pola veciñanza do 

barrio, está instalado intercalando zona 

acolchada con anchas ringleiras de herba 

que ante a falta de mantemento periódico 

chegan a cubrir os bancos e as pezas para 

ximnasia, dificultando o uso das 

máquinas. A tal fin, rogan xa a nós desde 

a propia Asociación de Veciños que se 

amplíe o acolchado do solo sobre o que se 

asenta, eliminando as zonas verdes 

intercaladas, innecesarias, ademais, 

porque o parque está instalado en un 

amplo solar verde. 

 

Facémonos eco de esta demanda e 

elevamos este rogo ó Concello. 

 

Segundo. Rogo oral para a instalación 

de marquesiñas de protección nas 

podrían utilizar también el transporte 

público para sus desplazamientos, ¿se ha 

contemplado esta posibilidad? 

 

5º. Ruegos. 

 

Ruegos orales. 

 

Presidencia 

 

Comienzan los ruegos orales. Señora 

Faraldo, es su turno. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR LA CONCEJALA NO ADSCRITA 

D.ª ISABEL FARALDO CALVO 

 

 

Primero. Ruego oral para la mejora del 

suelo sobre el que se asienta el parque 

biosaludable de Mesoiro Vello. 

 

Señora Faraldo Calvo 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Ruego para la mejora del suelo sobre el 

que se asienta el parque biosaludable de 

Mesoiro Vello. Este parque nuevo es 

bastante utilizado por el vecindario del 

barrio, está instalado intercalando zona 

acolchada con anchas filas de hierba que 

ante la falta de mantenimiento periódico 

llegan a cubrir los bancos y las piezas para 

gimnasia, dificultando el uso de las 

máquinas. A tal fin, ruegan ya a nosotros 

desde la propia Asociación de Vecinos que 

se amplíe el acolchado del suelo sobre el 

que se asienta, eliminando las zonas verdes 

intercaladas, innecesarias, además, 

porque el parque está instalado en uno 

amplio solar verde. 

 

Nos hacemos eco de esta demanda y 

elevamos este ruego al Ayuntamiento. 

 

Segundo. Ruego oral para la instalación 

de marquesinas de protección en las 
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paradas de Mesoiro Vello. 

 

Rogo para a instalación de marquesinas 

de protección nas paradas de Mesoiro 

Vello. Non nos agotaremos de demandar 

esta petición para o barrio, que pola 

facilidade da súa xestión, a importancia 

que ten para a calidade do barrio e a 

deixadez que supón non acometela, 

bueno, pois levamos tempo en nome do 

barrio de Mesoiro Vello rogando a este 

concello que realice as xestións oportunas 

para a instalación de marquesinas nas 

paradas de bus urbano da zona, pero 

sobre todo na parada do bus escolar, onde 

a rapazada e as persoas que os acompañan 

teñen que esperar á intemperie. Xa 

entrado o outono e ás portas do inverno, 

volvemos a insistir neste rogo que 

confiamos obteña por fin resposta deste 

concello. 

 

 

Terceiro. Rogo oral para a instalación 

de contedor de aceite rexeitábel no 

barrio de Mesoiro Vello. 

 

Tamén solicitan desde o barrio a 

instalación de contedor de aceite 

desechable. Solicitan desde o barrio de 

Mesoiro Vello a instalación de a lo menos 

un contedor de aceite usado para a súa 

reciclaxe. A fin de evitar os longos 

recorridos, o máis cercano está no barrio 

de Novo Mesoiro, cada vez que a 

veciñanza quere exercer o seu dereito, 

bueno, a súa..., ademais quere exercer o 

compromiso coa cidade de desechar ben 

os aceites utilizados, facilitando deste 

xeito o correcto depósito destos residuos. 

 

 

Cuarto. Rogo oral relativo ó acceso ós 

servizos hixiénicos do pavillón 

municipal ou instalación de un WC 

público. 

 

Acceso ós servizos hixiénicos no 

paradas de Mesoiro Vello. 

 

Ruego para la instalación de marquesinas 

de protección en las paradas de Mesoiro 

Vello. No nos agotaremos de demandar 

esta petición para el barrio, que por la 

facilidad de su gestión, la importancia que 

tiene para la calidad del barrio y la 

dejadez que supone no acometerla, bueno, 

pues llevamos tiempo en nombre del barrio 

de Mesoiro Vello rogando a este 

ayuntamiento que realice las gestiones 

oportunas para la instalación de 

marquesinas en las paradas de bus urbano 

de la zona, pero sobre todo en la parada 

del bus escolar, donde los niños y niñas y 

las personas que los acompañan tienen que 

esperar a la intemperie. Ya entrado el 

otoño y a las puertas del invierno, 

volvemos a insistir en este ruego que 

confiamos obtenga por fin respuesta de 

este ayuntamiento. 

 

Tercero. Ruego oral para la instalación de 

contenedor de aceite desechable en el 

barrio de Mesoiro Vello. 

 

También solicitan desde el barrio la 

instalación de contenedor de aceite 

desechable. Solicitan desde el barrio de 

Mesoiro Vello la instalación de al menos 

un contenedor de aceite usado para su 

reciclaje. A fin de evitar los largos 

recorridos, el más cercano está en el 

barrio de Nuevo Mesoiro, cada vez que el 

vecindario quiere ejercer su derecho, 

bueno, su..., además quiere ejercer el 

compromiso con la ciudad de desechar 

bien los aceites utilizados, facilitando de 

este modo el correcto depósito de estos 

residuos. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo al acceso a los 

servicios higiénicos del pabellón 

municipal o instalación de un WC 

público. 

 

Acceso a los servicios higiénicos en el 
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pabellón municipal ou instalación dun wc 

público, non? Rogamos que se considere 

abrir o pavillón municipal e ademais que 

se lle de orden ás persoas que alí están 

traballando para permitir o acceso ós wcs 

xa que ó carecer as pistas deportivas do 

Johan Cruyff deles, a rapazada e os 

familiares que acompañan, pois teñen que 

facer as súas necesidades básicas nos 

aledaños da pista, é dicir, ó aire libre, 

non?, cuestión que aínda que poda 

parecer menor, motivou incluso que 

algunha da rapazada se dera de baixa 

nestas pistas. 

 

Quinto. Rogo oral sobre revisión e 

reparación das beirarrúas do barrio de 

Novo Mesoiro. 

 

Reparación das beirarrúas do barrio Novo 

Mesoiro. En contacto coa Asociación do 

barrio, pídennos que elevemos o seguinte 

rogo: moitas das beirarrúas do barrio 

atópanse en mal estado, rotas ou con 

faltas de pezas que supoñen un risco de 

tropezos, caídas e lesións en xeral para os 

viandantes, sobre todo para a veciñanza 

do barrio, que é a que máis transita polas 

zonas con desperfectos. 

 

 

Rogamos, polo tanto, unha revisión e 

reparación das beirarrúas do barrio que o 

precisan. 

 

Sexto. Rogo oral para o estudo e 

realización de beirarrúas e soterrado 

dos cables na rúa Horta de Mesoiro. 

 

E por último, estudo e realización de 

beirarrúas e soterrado do cableado na rúa 

Huerta de Mesoiro Vello, á que ademais 

adxuntamos unha fotografía, un reportaxe 

gráfico. 

 

Nesta rúa do barrio de Mesoiro Vello, 

unha das principales da barriada, non 

existe continuidade da beirarrúa que se 

pabellón municipal o instalación de un wc 

público, ¿no? Rogamos que se considere 

abrir el pabellón municipal y además que 

se dé orden a las personas que allí están 

trabajando para permitir el acceso a los 

wcs ya que al carecer las pistas deportivas 

del Johan Cruyff de ellos, los niños y niñas 

y los familiares que acompañan, pues 

tienen que hacer sus necesidades básicas 

en los aledaños de la pista, es decir, al aire 

libre, ¿no?, cuestión que aunque pueda 

parecer menor, motivó incluso que alguno 

de los niños se diera de baja en estas 

pistas. 

 

Quinto. Ruego oral sobre revisión y 

reparación de las aceras del barrio de 

Novo Mesoiro. 

 

Reparación de las aceras del barrio Novo 

Mesoiro. En contacto con la Asociación 

del barrio, nos piden que elevemos el 

siguiente ruego: muchas de las aceras del 

barrio se encuentran en mal estado, rotas 

o con faltas de piezas que suponen un 

riesgo de tropiezos, caídas y lesiones en 

general para los viandantes, sobre todo 

para el vecindario del barrio, que es la que 

más transita por las zonas con 

desperfectos. 

 

Rogamos, por lo tanto, una revisión y 

reparación de las aceras del barrio que lo 

precisan. 

 

Sexto. Ruego oral para el estudio y 

realización de aceras y soterrado del 

cableado en la calle Horta de Mesoiro. 

 

Y por último, estudio y realización de 

aceras y enterrado del cableado en la calle 

Horta de Mesoiro Vello, a la que además 

adjuntamos una fotografía, un reportaje 

gráfico. 

 

En esta calle del barrio de Mesoiro Vello, 

una de las principales de la barriada, no 

existe continuidad de la acera que se 
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sinaliza cun pequeno paso peonil. 

Ademais, dá a un camiño sen tránsito de 

vehículos, estreito e asfaltado. 

 

Rogamos se estude a posibilidade de 

facer unha ampla beirarrúa que ademais 

de adecentar a zona suporía unha mellora 

para o tránsito do barrio. 

 

Nesa mesma zona hai toda unha rede de 

cableado suspendido entre farolas que 

ademais de constituír todo un exemplo de 

feísmo, supón un risco en caso de ter que 

pasar vehículos de envergadura, como 

por exemplo o camión de bombeiros. 

 

Rogamos que este concello valore o 

inicio das actuacións precisas para o 

debido soterramento do cableado. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Faraldo. 

 

Turno para os rogos orais do BNG. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre o prego do 

novo contrato do servizo de 

conservación, mantemento e mellora 

da infraestrutura verde e azul da 

cidade da Coruña. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

Segundo transcendeu publicamente, o 

Tribunal Administrativo de Contratación 

Pública da Comunidade Autónoma de 

Galiza anulou as condicións do novo 

contrato do servizo de conservación, 

señaliza con un pequeño paso peatonal. 

Además, da a un camino sin tránsito de 

vehículos, estrecho y asfaltado. 

 

Rogamos se estudie la posibilidad de hacer 

una amplia acera que además de adecentar 

la zona supondría una mejora para el 

tránsito del barrio. 

 

En esa misma zona hay toda una red de 

cableado suspendido entre farolas que 

además de constituir todo un ejemplo de 

feísmo, supone un riesgo en caso de tener 

que pasar vehículos de envergadura, como 

por ejemplo el camión de bomberos. 

 

Rogamos que este ayuntamiento valore el 

inicio de las actuaciones precisas para el 

debido soterramiento del cableado. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Faraldo. 

 

Turno para los ruegos orales del BNG. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego oral sobre el pliego del 

nuevo contrato del servicio de 

conservación, mantenimiento y mejora de 

la infraestructura verde y azul de la 

ciudad de A Coruña. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

Según trascendió públicamente, el 

Tribunal Administrativo de Contratación 

Pública de la Comunidad Autónoma de 

Galicia anuló las condiciones del nuevo 

contrato del servicio de conservación, 
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mantemento e mellora da infraestrutura 

verde e azul da cidade da Coruña. 

Segundo fontes do propio Goberno 

municipal, a decisión do TACGAL afecta 

ás cláusulas económicas, dado que 

durante o proceso de contratación houbo 

unha mudanza no convenio colectivo. 

Esta situación obriga a introducir 

modificacións no prego de prescricións 

técnicas, cláusulas administrativas e 

estudo económico financeiro que rexerán 

a contratación para sacar o contrato de 

novo a licitación. 

 

 

Por todo isto, o Grupo Municipal do BNG 

formula o seguinte rogo: que o Goberno 

municipal na redacción definitiva do 

prego de prescricións técnicas, cláusulas 

administrativas e estudo económico 

financeiro que rexerá o contrato do 

servizo de conservación, mantemento e 

mellora da infraestrutura verde e azul da 

cidade da Coruña, atenda a demanda das 

traballadoras e traballadores de corrixir a 

actual situación de desigualdade, 

asegurando a equiparación das 

condicións salariais do persoal do servizo 

baixo o principio de a igual traballo, igual 

salario. 

 

 

Segundo. Rogo oral a respecto da 

veciñanza afectada polo Parque 

Ofimático. 

 

Señora Veira González 

 

Si. Rogo oral a respecto da veciñanza 

afectada polo Parque Ofimático. 

 

O Grupo Municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que desde a Concellaría de 

Urbanismo se convoque no menor tempo 

posíbel a mesa de traballo coa veciñanza 

de Elviña afectada polo Parque Ofimático 

xunto con todo o persoal técnico preciso 

para que a xuntanza resulte produtiva, 

mantenimiento y mejora de la 

infraestructura verde y azul de la ciudad de 

A Coruña. Según fuentes del propio 

Gobierno municipal, la decisión del 

TACGAL afecta a las cláusulas 

económicas, dado que durante el proceso 

de contratación hubo un cambio en el 

convenio colectivo. Esta situación obliga a 

introducir modificaciones en el pliego de 

prescripciones técnicas, cláusulas 

administrativas y estudio económico 

financiero que regirán la contratación 

para sacar el contrato de nuevo a 

licitación. 

 

Por todo esto, el Grupo Municipal del BNG 

formula el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal en la redacción 

definitiva del pliego de prescripciones 

técnicas, cláusulas administrativas y 

estudio económico financiero que regirá el 

contrato del servicio de conservación, 

mantenimiento y mejora de la 

infraestructura verde y azul de la ciudad de 

A Coruña, atienda la demanda de las 

trabajadoras y trabajadores de corregir la 

actual situación de desigualdad, 

asegurando la equiparación de las 

condiciones salariales del personal del 

servicio bajo el principio de a igual 

trabajo, igual salario. 

 

Segundo. Ruego oral respecto al 

vecindario afectado por el Parque 

Ofimático. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. Ruego oral respecto al vecindario 

afectado por el Parque Ofimático. 

 

El Grupo Municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que desde la Concejalía 

de Urbanismo se convoque en el menor 

tiempo posible la mesa de trabajo con el 

vecindario de Elviña afectada por el 

Parque Ofimático junto con todo el 

personal técnico preciso para que la 
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que nela se poidan resolver dúbidas e se 

poida traballar sobre a proposta 

presentada. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó BNG. Turno para a 

Marea Atlántica. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primeiro. Rogo oral sobre o Circo de 

Artesáns. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Moitas grazas. 

 

O Circo de Artesáns foi fundado na 

Coruña en 1847 e cumpre, por tanto, 

neste ano 2022, 175 anos de historia. É a 

entidade cultural e social máis antiga da 

cidade e do conxunto de Galicia. É máis, 

trátase da sociedade do seu tipo, cultural, 

recreativa, benéfica, máis antiga de todo 

o territorio do Estado español. O Circo foi 

protagonista e testemuña de diferentes 

períodos e sucesos históricos, desde o 

reinado de Isabel II á Revolución de 

1868, ata a I República española, a 

Restauración de Alfonso XII, o 

nacemento do rexionalismo galego, o 

reinado de Alfonso XIII, a Ditadura de 

Primo de Rivera, a II República, o golpe 

militar. Garda, pois, entre as súas 

paredes, a memoria dos principais 

acontecementos habidos na Coruña en 

casi 200 anos. Milleiros de coruñeses e 

coruñesas de todas as clases sociais ó 

longo da historia foron socios e socias e 

participaron nas actividades do popular 

Circo de Artesáns. Nas súas instalacións 

citáronse no século XIX e no século XX 

os máis salientables intelectuais, artistas 

e políticas e políticos que viviron na 

Coruña, converténdose nun dos 

reunión resulte productiva, que en ella se 

puedan resolver dudas y se pueda trabajar 

sobre la propuesta presentada. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al BNG. Turno para la 

Marea Atlántica. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR El GRUPO MUNICIPAL DE LA 

MAREA ATLÁNTICA 

 

Primero. Ruego oral sobre el Circo de 

Artesanos. 

 

Señor Lema Suárez 

 

Muchas gracias. 

 

El Circo de Artesanos fue fundado en A 

Coruña en 1847 y cumple, por tanto, en 

este año 2022, 175 años de historia. Es la 

entidad cultural y social más antigua de la 

ciudad y del conjunto de Galicia. Es más, 

se trata de la sociedad de su tipo, cultural, 

recreativa, benéfica, más antigua de todo 

el territorio del Estado español. El Circo 

fue protagonista y testigo de diferentes 

períodos y sucesos históricos, desde el 

reinado de Isabel II a la Revolución de 

1868, hasta la I República española, la 

Restauración de Alfonso XII, el nacimiento 

del regionalismo gallego, el reinado de 

Alfonso XIII, la Dictadura de Primo de 

Rivera, la II República, el golpe militar. 

Guarda, pues, entre sus paredes, la 

memoria de los principales 

acontecimientos habidos en A Coruña en 

casi 200 años. Miles de coruñeses y 

coruñesas de todas las clases sociales a lo 

largo de la historia fueron socios y socias 

y participaron en las actividades del 

popular Circo de Artesanos. En sus 

instalaciones se citaron en el siglo XIX y en 

el siglo XX los más destacables 

intelectuales, artistas y políticas y políticos 

que vivieron en A Coruña, convirtiéndose 
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principais centros de vida cultural e social 

de Galicia e do Estado español no seu 

tempo. 

 

Na visita que en datas recentes as nosas 

voceiras fixeron á súa sede, o seu actual 

equipo directivo, ademais de amosarnos o 

seu edificio cargado de historia así como 

a súa impresionante pinacoteca e 

biblioteca, trasladounos a súa vontade de 

que o Circo de Artesáns conte na nosa 

cidade cunha rúa co seu nome, como 

xeito de recoñecer e poñer en valor as 

súas achegas á conformación da Coruña 

moderna. 

 

Déase por trasladada esta petición do 

Circo de Artesáns a este pleno e tamén á 

Comisión de Honras e Distincións. 

 

Nada máis e grazas. 

 

Segundo. Rogo oral sobre 

accesibilidade entre o camiño do Pinar 

e Manuel Deschamps. 

 

Señora García Gómez 

 

Si. Máis de 420 veciños e veciñas da Agra 

do Orzán, O Peruleiro e Os Mariñeiros 

veñen de solicitarlle ó Goberno 

municipal, co aval das súas sinaturas, 

unha intervención urxente para adecentar 

o camiño do Pinar e resolver a 

accesibilidade das escaleiras que unen 

este paso coa rúa Manuel Deschamps. No 

seu escrito recordan que viven en barrios 

onde a mobilidade é un grave problema, 

con pendentes pronunciadas, beirarrúas 

moi estreitas e ausencia total de espazos 

de lecer. 

 

Á vista de todo o anterior, rogo que a 

alcaldesa atenda de inmediato as 

demandas dos veciños e as veciñas 

asinantes desta solicitude e proceda a 

resolver os problemas de accesibilidade 

no camiño do Pinar e a súa conexión coa 

en un de los principales centros de vida 

cultural y social de Galicia y del Estado 

español en su tiempo. 

 

En la visita que en fechas recientes 

nuestras portavoces hicieron a su sede, su 

actual equipo directivo, además de 

mostrarnos su edificio cargado de historia 

así como su impresionante pinacoteca y 

biblioteca, nos trasladó su voluntad de que 

el Circo de Artesanos cuente en nuestra 

ciudad con una calle con su nombre, como 

forma de reconocer y poner en valor sus 

aportaciones a la conformación de A 

Coruña moderna. 

 

Dese por trasladada esta petición del 

Circo de Artesanos a este pleno y también 

a la Comisión de Honores y Distinciones. 

 

Nada más y gracias. 

 

Segundo. Ruego oral sobre accesibilidad 

entre el camino del Pinar y Manuel 

Deschamps. 

 

Señora García Gómez 

 

Sí. Más de 420 vecinos y vecinas del Agra 

do Orzán, O Peruleiro y Os Marineros 

acaban de solicitarle al Gobierno 

municipal, con el aval de sus firmas, una 

intervención urgente para adecentar el 

camino del Pinar y resolver la 

accesibilidad de las escaleras que unen 

este paso con la calle Manuel Deschamps. 

En su escrito recuerdan que viven en 

barrios donde la movilidad es un grave 

problema, con pendientes pronunciadas, 

aceras muy estrechas y ausencia total de 

espacios de ocio. 

 

A la vista de todo lo anterior, ruego que la 

alcaldesa atienda de inmediato las 

demandas de los vecinos y las vecinas 

firmantes de esta solicitud y proceda a 

resolver los problemas de accesibilidad en 

el camino del Pinar y su conexión con la 
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rúa Manuel Deschamps. 

 

Terceiro. Rogo oral sobre as escolas 

infantís municipais. 

 

E o outro rogo refírese ás escolas infantís 

municipais. No Pleno, na sesión ordinaria 

celebrada o 8 de setembro deste ano, 

mediante unha moción do Grupo 

Municipal da Marea Atlántica sobre o 

inicio do curso escolar, o Concello 

adoptou os seguintes acordos: instar o 

Goberno municipal a incluír novamente 

na Rede de Escolas Infantís á EIM 

Carmen Cervigón; instar o Goberno local 

a modificar á maior brevidade o 

Regulamento orgánico de funcionamento 

das escolas infantís municipais para 

ampliar a gratuidade deste servizo 

público, pasando das 6 a 8 horas; e instar 

o Goberno local a desenvolver unha liña 

de axudas municipais específicas para o 

inicio do curso educativo que aborde as 

dificultades que están a ter as familias 

ante a inflación. 

 

 

Á vista de todo o anterior, rogo que o 

Goberno local cumpla cos acordos 

plenarios relativos ás escolas infantís 

municipais. 

 

Presidencia 

 

Peche o micro, por favor, señora García, 

o micro. Grazas. 

 

Moitas grazas á Marea Atlántica. 

 

Turno dos rogos orais do Partido Popular. 

 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo ó proceso 

de admisión na REIM. 

calle Manuel Deschamps. 

 

Tercero. Ruego oral sobre las escuelas 

infantiles municipales. 

 

Y el otro ruego se refiere a las escuelas 

infantiles municipales. En el Pleno, en la 

sesión ordinaria celebrada el 8 de 

septiembre de este año, mediante una 

moción del Grupo Municipal de la Marea 

Atlántica sobre el inicio del curso escolar, 

el Ayuntamiento adoptó los siguientes 

acuerdos: instar al Gobierno municipal a 

incluir nuevamente en la Red de Escuelas 

Infantiles a la EIM Carmen Cervigón; 

instar al Gobierno local a modificar a la 

mayor brevedad el Reglamento orgánico 

de funcionamiento de las escuelas 

infantiles municipales para ampliar la 

gratuidad de este servicio público, 

pasando de las 6 a 8 horas; e instar al 

Gobierno local a desarrollar una línea de 

ayudas municipales específicas para el 

inicio del curso educativo que aborde las 

dificultades que están teniendo las familias 

ante la inflación. 

 

A la vista de todo lo anterior, ruego que el 

Gobierno local cumpla con los acuerdos 

plenarios relativos a las escuelas infantiles 

municipales. 

 

Presidencia 

 

Cierre el micro, por favor, señora García, 

el micro. Gracias. 

 

Muchas gracias a la Marea Atlántica. 

 

Turno de los ruegos orales del Partido 

Popular. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo al proceso de 

admisión en la REIM. 
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Señor Varela Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa e moi boas 

tardes. 

 

A data de hoxe a Rede de Escolas Infantís 

Municipais dispón de 118 prazas sen 

cubrir. Está aberto o proceso de 

admisión do 3 ao 17 de outubro. Cando 

transcorra este prazo publicaranse unhas 

listas provisionais segundo os criterios 

de valoración establecidos pola Xunta de 

Goberno Local e darase un novo prazo 

para emendar erros e achegar 

documentación que falta, de tal forma 

que as familias aspirantes a estas prazas 

non poderán ver aos seus menores 

escolarizados ata finais da primeira 

semana de novembro. 

 

Rogo á señora alcaldesa que este 

goberno municipal realice as xestións 

oportunas para volver descentralizar este 

proceso, permitindo que sexa cada 

escola, como ocorre no resto das etapas 

educativas, a que se responsabilice da 

súa admisión, creando unha comisión de 

escolarización tanto para resolver casos 

dubidosos como para os non 

escolarizados por falta de praza na 

escola solicitada. Isto axilizaría o 

proceso, como xa comprobamos no 

pasado, e permitiría que as prazas 

vacantes se cubrisen coa máxima 

celeridade, tal e como necesitan as 

familias. 

 

Segundo. Rogo oral relativo á Escola 

Infantil Carmen Cervigón. 

 

O segundo rogo. O pasado 28 de 

setembro, o portavoz do Partido Popular, 

Miguel Lorenzo, e un servidor 

reunímonos coa directora e un membro 

da Xunta Directiva do AMPA da Escola 

Infantil Carmen Cervigón. Esta escola 

desde a súa posta en funcionamento no 

 

Señor Varela Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa y muy buenas 

tardes. 

 

A fecha de hoy la Red de Escuelas 

Infantiles Municipales dispone de 118 

plazas sin cubrir. Está abierto el proceso de 

admisión del 3 al 17 de octubre. Cuando 

transcurra este plazo se publicarán unas 

listas provisionales según los criterios de 

baremación establecidos por la Junta de 

Gobierno Local y se dará un nuevo plazo 

para subsanar errores y aportar 

documentación que falta, de tal forma que 

las familias aspirantes a estas plazas no 

podrán ver a sus menores escolarizados 

hasta finales de la primera semana de 

noviembre. 

 

Ruego a la señora alcaldesa que este 

gobierno municipal realice las gestiones 

oportunas para volver a descentralizar este 

proceso, permitiendo que sea cada escuela, 

como ocurre en el resto de las etapas 

educativas, la que se responsabilice de su 

admisión, creando una comisión de 

escolarización tanto para resolver casos 

dudosos como para los no escolarizados 

por falta de plaza en la escuela solicitada. 

Esto agilizaría el proceso, como ya 

comprobamos en el pasado, y permitiría 

que las plazas vacantes se cubrieran con la 

máxima celeridad, tal y como necesitan las 

familias. 

 

 

Segundo. Ruego oral relativo a la 

Escuela Infantil Carmen Cervigón. 

 

El segundo ruego. El pasado 28 de 

septiembre, el portavoz del Partido 

Popular, Miguel Lorenzo, y un servidor nos 

reunimos con la directora y un miembro de 

la Junta Directiva del AMPA de la Escuela 

Infantil Carmen Cervigón. Esta escuela 

desde su puesta en funcionamiento en el 
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curso 14-15 era a cuarta das nove 

escolas que máis prazas achegaba á rede, 

95, ademais de contar cunhas excelentes 

instalacións e un magnífico equipo 

docente. Esta escola abandonou a rede 

municipal porque o 1 de setembro o 

Servizo municipal de Educación 

informoulle que non se ían acoller ás 

axudas da Xunta para garantir oito horas 

gratuítas de atención educativa aos 

menores nas escolas infantís municipais, 

como si se ía a facer nas escolas infantís 

autonómicas. 

 

Dado que o Goberno local rectificou 22 

días despois da súa decisión inicial e 

agora si se acolle ás axudas da Xunta, e 

dado que esta é unha demanda unánime 

das familias e equipo docente da Carmen 

Cervigón, rogo á señora alcaldesa que 

este goberno municipal realice as 

xestións oportunas para reincorporar a 

esta escola infantil á Rede de Escolas 

Infantís Municipais da que nunca debeu 

saír. 

 

Moitas grazas. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo á falta de 

mantemento do Parque Europa. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Rogo sobre a falta de mantemento do 

Parque Europa. O Parque Europa é un dos 

pulmóns verdes da Coruña situado entre 

a zona de Catro Camiños e A Gaiteira. O 

xardín foi construído en 1994 e conta cun 

gran espazo verde aberto, xogos infantís, 

fontes, canchas deportivas, esculturas ó 

estilo Parque Güell, en concreto un 

dragón e un estanque, con figuriñas en 

forma de peixe. No centro está situado o 

Fórum Metropolitano, un centro de 

servizos integrados, culturais, sociais e 

educativos e punto de encontro para os 

amantes de lecer, biblioteca municipal, 

centro social, salas de cinema, de 

curso 14-15 era la cuarta de las nueve 

escuelas que más plazas aportaba a la red, 

95, además de contar con unas excelentes 

instalaciones y un magnífico equipo 

docente. Esta escuela abandonó la red 

municipal porque el 1 de septiembre el 

Servicio municipal de Educación le 

informó que no se iban a acoger a las 

ayudas de la Xunta para garantizar ocho 

horas gratuitas de atención educativa a los 

menores en las escuelas infantiles 

municipales, como sí se iba a hacer en las 

escuelas infantiles autonómicas. 

 

Dado que el Gobierno local ha rectificado 

22 días después de su decisión inicial y 

ahora sí se acoge a las ayudas de la Xunta, 

y dado que esta es una demanda unánime 

de las familias y equipo docente de la 

Carmen Cervigón, ruego a la señora 

alcaldesa que este gobierno municipal 

realice las gestiones oportunas para 

reincorporar a esta escuela infantil a la Red 

de Escuelas Infantiles Municipales de la 

que nunca debió salir. 

 

Muchas gracias. 

 

Tercero. Ruego oral relativo a la falta de 

mantenimiento del Parque Europa. 

 

Señora Cendán Gayoso 

 

Ruego sobre la falta de mantenimiento del 

Parque Europa. El Parque Europa es uno 

de los pulmones verdes de A Coruña 

situado entre la zona de Cuatro Caminos y 

A Gaiteira. El jardín fue construido en 

1994 y cuenta con un gran espacio verde 

abierto, juegos infantiles, fuentes, canchas 

deportivas, esculturas al estilo Parque 

Güell, en concreto un dragón y un 

estanque, con figuritas en forma de 

pescado. En el centro está situado el 

Fórum Metropolitano, un centro de 

servicios integrados, culturales, sociales y 

educativos y punto de encuentro para los 

amantes de ocio, biblioteca municipal, 
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filmoteca, hemeroteca e centro de 

información xuvenil. 

 

 

Lamentablemente o estado de 

conservación e mantemento é nulo. O 

céspede atópase en mal estado e hai zonas 

baixo árbores que xa carecen del. 

Asemade, hai fontes que non funcionan, 

hai algúns puntos que ofrecen sucidade 

alarmante e o mobiliario atópase en mal 

estado. 

 

É por iso que, e tendo en conta o arquivo 

fotográfico anexo, rogo que o Goberno 

municipal poña en marcha un plan 

integral para mellorar este gran espazo 

verde da cidade. 

 

Cuarto. Rogo oral relativo á falta de 

mantemento da praza de Azcárraga. 

 

O seguinte rogo sería pola falta de 

mantemento tamén, neste caso da praza 

de Azcárraga. A praza de Azcárraga, 

proxectada por Pedro Mariño nas 

postrimerías do século XIX é un lugar 

cheo de historia e de interese turístico 

pola súa situación, entre o edificio de 

Capitanía Xeral, a Igrexa de Santiago e a 

Colexiata de Santa María do Campo. De 

feito, foi sede do Concello. Alberga 

diversos monumentos homenaxes como o 

de Pucho Boedo. Na parte central atópase 

a escalinata, Fonte do Desexo, de 

mediados do século XIX e as bananeiras 

e freixos que forman unha especie de teito 

de ramas sobre a praza e que datan de hai 

máis de 120 anos. Hoxe este elemento 

serve como punto de atracción 

fotográfica para os turistas. A praza foi 

declarada como zona de especial 

protección en 2008 e na actualidade 

alberga diversas celebracións de festas, 

como a Feria das Marabillas, as festas do 

Rosario ou a da cerveza artesá. Sen 

embargo, a saúde do xardín de carácter 

histórico e da praza suscita as críticas dos 

centro social, salas de cine, de filmoteca, 

hemeroteca y centro de información 

juvenil. 

 

Lamentablemente el estado de 

conservación y mantenimiento es nulo. El 

césped se encuentra en mal estado y hay 

zonas bajo árboles que ya carecen de él. Al 

mismo tiempo, hay fuentes que no 

funcionan, hay algunos puntos que ofrecen 

suciedad alarmante y el mobiliario se 

encuentra en mal estado. 

 

Es por eso que, y teniendo en cuenta el 

archivo fotográfico anexo, ruego que el 

Gobierno municipal ponga en marcha un 

plan integral para mejorar este gran 

espacio verde de la ciudad. 

 

Cuarto. Ruego oral relativo a la falta de 

mantenimiento de la plaza de Azcárraga. 

 

El siguiente ruego sería por la falta de 

mantenimiento también, en este caso de la 

plaza de Azcárraga. La plaza de 

Azcárraga, proyectada por Pedro Mariño 

en las postrimerías del siglo XIX es un 

lugar lleno de historia y de interés turístico 

por su situación, entre el edificio de 

Capitanía General, la Iglesia de Santiago 

y la Colegiata de Santa María del Campo. 

De hecho, fue sede del Ayuntamiento. 

Alberga diversos monumentos homenajes 

como el de Pucho Boedo. En la parte 

central se encuentra la escalinata, Fuente 

del Deseo, de mediados del siglo XIX y los 

plataneros y fresnos que forman una 

especie de techo de ramas sobre la plaza y 

que datan de hace más de 120 años. Hoy 

este elemento sirve como punto de 

atracción fotográfica para los turistas. La 

plaza fue declarada como zona de especial 

protección en 2008 y en la actualidad 

alberga diversas celebraciones de fiestas, 

como la Feria de las Maravillas, las fiestas 

del Rosario o la de la cerveza artesana. Sin 

embargo, la salud del jardín de carácter 

histórico y de la plaza suscita las críticas 
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veciños pola neglixencia no coidado dese 

patrimonio natural e cultural que está 

completamente desatendido. 

 

 

É por iso que, e tendo en conta de novo o 

arquivo fotográfico anexo, rogo que o 

Goberno municipal poña en marcha un 

plan integral para mellorar o estado dun 

dos conxuntos patrimoniais de maior 

valor turístico da nosa cidade. 

 

 

Grazas. 

 

Quinto. Rogo oral relativo a obras no 

mercado de San Agustín. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

En reunión mantida con veciños e 

comerciantes da contorna do mercado de 

San Agustín, en relación coas obras 

realizadas nas rúas e prazas que o 

rodean, trasládannos a súa inquietude 

sobre a localización dos contedores de 

residuos que van situarse fronte aos 

números 1 e 2 da rúa Pío XII. Estes 

contedores en proxecto ían ir enterrados, 

pero ao parecer decidiuse cambiar o 

prescrito e finalmente colocaranse 7 

contedores en liña, incluídos un de roupa 

e outro de aceite. Isto vai provocar 

molestias tanto ao bar situado na 

esquina, como a todos os locais 

comerciais situados nos soportais do 

edificio, sendo ademais unha solución 

antiestética nunha obra aínda sen estrear 

e sen rematar. 

 

Por todo iso rogo se atendan as peticións 

de veciños, comerciantes e mercadores 

presentadas por escrito e se cumpra o 

establecido no proxecto para enterrar os 

contedores nesa zona, ou se propoña 

outra localización máis axeitada para os 

mesmos. 

 

de los vecinos por el descuido en el 

cuidado de ese patrimonio natural y 

cultural que está completamente 

desatendido. 

 

Es por eso que, y teniendo en cuenta de 

nuevo el archivo fotográfico anexo, ruego 

que el Gobierno municipal ponga en 

marcha un plan integral para mejorar el 

estado de uno de los conjuntos 

patrimoniales de mayor valor turístico de 

nuestra ciudad. 

 

Gracias. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a obras en el 

mercado de San Agustín. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

En reunión mantenida con vecinos y 

comerciantes del entorno del mercado de 

San Agustín, en relación con las obras 

realizadas en las calles y plazas que lo 

rodean, nos trasladan su inquietud sobre la 

ubicación de los contenedores de residuos 

que van a situarse frente a los números 1 y 

2 de la calle Pío XII. Estos contenedores en 

proyecto iban a ir enterrados, pero al 

parecer se ha decidido cambiar lo prescrito 

y finalmente se colocarán 7 contenedores 

en línea, incluidos uno de ropa y otro de 

aceite. Esto va a provocar molestias tanto 

al bar situado en la esquina, como a todos 

los locales comerciales ubicados en los 

soportales del edificio, siendo además una 

solución antiestética en una obra aún sin 

estrenar y sin rematar. 

 

 

Por todo ello ruego se atiendan las 

peticiones de vecinos, comerciantes y 

placeros presentadas por escrito y se 

cumpla lo establecido en el proyecto para 

enterrar los contenedores en esa zona, o se 

proponga otra ubicación más adecuada 

para los mismos. 
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Sexto. Rogo oral relativo a obras no 

mercado de San Agustín. 

 

E o seguinte rogo di así: 

 

É indubidable que as obras que se 

executaron na contorna do mercado de 

San Agustín provocaron moitas molestias 

a veciños, comerciantes e mercadores ao 

prolongarse durante máis dun ano. 

Durante todo ese período de tempo, os 

vehículos de carga e descarga 

compartiron o espazo coas obras cunha 

total falta de control, provocando máis 

dun incidente. Na actualidade, coas 

obras aínda sen rematar, pero co 

pavimento case executado na súa 

totalidade, a desorde e a falta de control 

seguen reinando nesa contorna. Non se 

cumpre ningún horario de repartición e 

déixanse os vehículos nos sitios máis 

insospeitados. 

 

Por todo iso, rogo se estableza un control 

dos vehículos de repartición diaria nesa 

zona con indicación das zonas 

habilitadas no proxecto para as zonas de 

carga e descarga, e o establecemento dun 

horario para a realización destas 

actividades. 

 

Moitas grazas. 

 

Sétimo. Rogo oral relativo a deportes. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

É un rogo vinculado a deportes. Tendo en 

conta que dentro das competencias 

fundamentais da administración local en 

materia de deporte, segundo o 

establecido na Lei do deporte galego, é a 

de fomentar e promocionar a actividade 

deportiva no seu territorio respectivo, e 

tamén a de manter, por suposto, as 

instalacións deportivas de titularidade 

Sexto. Ruego oral relativo a obras en el 

mercado de San Agustín. 

 

Y el siguiente ruego dice así: 

 

Es indudable que las obras que se han 

ejecutado en el entorno del mercado de San 

Agustín han provocado muchas molestias a 

vecinos, comerciantes y placeros al 

prolongarse durante más de un año. 

Durante todo ese periodo de tiempo, los 

vehículos de carga y descarga han 

compartido el espacio con las obras con 

una total falta de control, provocando más 

de un incidente. En la actualidad, con las 

obras aún sin rematar, pero con el 

pavimento casi ejecutado en su totalidad, el 

desorden y la falta de control siguen 

reinando en ese entorno. No se cumple 

ningún horario de reparto y se dejan los 

vehículos en los sitios más insospechados. 

 

 

Por todo eso, ruego se establezca un control 

de los vehículos de reparto diario en esa 

zona con indicación de las zonas 

habilitadas en el proyecto para las zonas de 

carga y descarga, y el establecimiento de 

un horario para la realización de estas 

actividades. 

 

Muchas gracias. 

 

Séptimo. Ruego oral relativo a deportes. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Es un ruego vinculado a deportes. 

Teniendo en cuenta que dentro de las 

competencias fundamentales de la 

administración local en materia de deporte, 

según lo establecido en la Ley del deporte 

gallego, es la de fomentar y promocionar la 

actividad deportiva en su territorio 

respectivo, y también la de mantener, por 

supuesto, las instalaciones deportivas de 
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municipal, por iso rogo a este goberno 

municipal que en virtude desas 

competencias realice as xestións 

oportunas para solucionar o problema 

que están a sufrir as entidades deportivas 

que utilizan os campos de San Pedro de 

Visma e de Cidade Deportiva de Arsenio 

Iglesias da Torre porque están cansados 

de que ante unha reclamación sobre 

algunha incidencia se eluda dar 

explicacións desde a Concellería, en 

concreto, sobre a situación na que se 

atopan as áreas de meta dos campos de 

fútbol de San Pedro de Visma e á 

situación na que se atopan algúns días de 

adestro as entidades deportivas ao 

dispoñer só de auga fría nos vestiarios. 

 

Doutra banda, tamén rogamos que nos 

campos de fútbol da Cidade Deportiva de 

Arsenio Iglesias a iluminación, que é 

escasa, para o desenvolvemento 

adecuado dos adestramentos e dos 

partidos oficiais, pois rogamos que se 

teña en conta esta necesidade, xa que se 

tiña contemplada á hora da súa reforma 

e non entendemos a demora para 

mellorar a devandita iluminación. 

 

Moitas grazas. 

 

Oitavo. Rogo oral relativo a 

accesibilidade no Barrio das Flores. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Si. No Barrio das Flores, concretamente 

na rúa Margarida, os veciños levan 

pedindo á alcaldesa desde o inicio do 

mandato a colocación dunha rampla de 

acceso desde o Bloque 1. Para acceder 

aos portais teñen que subir 20 chanzos e 

hai veciños, xa sexa polo carriño da 

compra, por idade ou por discapacidade, 

aos que lles resulta moi difícil o acceso. 

Ademais, sen esta rampla non poden 

instalar un ascensor. 

 

titularidad municipal, por eso ruego a este 

gobierno municipal que en virtud de esas 

competencias realice las gestiones 

oportunas para solucionar el problema que 

están sufriendo las entidades deportivas 

que utilizan los campos de San Pedro de 

Visma y de Ciudad Deportiva de Arsenio 

Iglesias de la Torre porque están cansados 

de que ante una reclamación sobre alguna 

incidencia se rehúya dar explicaciones 

desde la Concejalía, en concreto, sobre la 

situación en la que se encuentran las áreas 

de meta de los campos de fútbol de San 

Pedro de Visma y a la situación en la que 

se encuentran algunos días de entreno las 

entidades deportivas al disponer solo de 

agua fría en los vestuarios. 

 

Por otro lado, también rogamos que en los 

campos de fútbol de la Ciudad Deportiva 

de Arsenio Iglesias la iluminación, que es 

escasa, para el desarrollo adecuado de los 

entrenamientos y de los partidos oficiales, 

pues rogamos que se tenga en cuenta esta 

necesidad, ya que se tenía contemplada a la 

hora de su reforma y no entendemos la 

demora para mejorar dicha iluminación. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Octavo. Ruego oral relativo a 

accesibilidad en el Barrio de las Flores. 

 

Señora Gallego Neira 

 

Sí. En el Barrio de las Flores, 

concretamente en la calle Margarita, los 

vecinos llevan pidiendo a la alcaldesa 

desde el inicio del mandato la colocación 

de una rampa de acceso desde el Bloque 1. 

Para acceder a los portales tienen que subir 

20 escalones y hay vecinos, ya sea por el 

carrito de la compra, por edad o por 

discapacidad, a los que les resulta muy 

difícil el acceso. Además, sin esta rampa no 

pueden instalar un ascensor. 
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Os veciños solicitan a súa colocación 

urxente, polo que rogo que se solucione 

esta situación canto antes e a veciñanza 

poida acceder aos seus edificios con 

normalidade. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó Grupo Popular. 

 

Rogos escritos. 

 

ROGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo escrito sobre o estado 

das árbores situadas no parque de Oza, 

na parte lindeira co muro que o separa 

da contorna da igrexa de Santa María 

de Oza. 

 

No parque de Oza, na parte lindeira cos 

muros que separan o parque do recinto do 

Instituto de Educación Secundaria de 

Monelos e da contorna da igrexa de Santa 

María de Oza, como se pode apreciar nas 

fotografías que ilustran este rogo, hai 

varias árbores cuxas pólas sobordan as 

lindes do parque adentrándose no recinto 

no que está situada a igrexa. 

 

 

Rogo que o Goberno municipal dea as 

instrucións pertinentes para garantir o bo 

estado destas árbores e para que se 

proceda, cando sexa oportuno, á poda das 

pólas para evitaren que sobarden as lindes 

do parque e se adentren no recinto da 

igrexa de Santa María de Oza. 

 

 

ROGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo escrito relativo á 

Los vecinos solicitan su colocación 

urgente, por lo que ruego que se solucione 

esta situación cuanto antes y el vecindario 

pueda acceder a sus edificios con 

normalidad. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al Partido Popular. 

 

Ruegos escritos. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego escrito sobre el estado de 

los árboles ubicados en el parque de Oza, 

en la parte colindante con el muro que lo 

separa del entorno de la iglesia de Santa 

María de Oza. 

 

En el parque de Oza, en la parte colindante 

con los muros que separan el parque del 

recinto del Instituto de Educación 

Secundaria de Monelos y del entorno de la 

iglesia de Santa María de Oza, como se 

puede apreciar en las fotografías que 

ilustran este ruego, hay varios árboles 

cuyas ramas rebasan los lindes del parque 

adentrándose en el recinto en el que está 

ubicada la iglesia. 

 

Ruego que el Gobierno municipal dé las 

instrucciones pertinentes para garantizar 

el buen estado de estos árboles y para que 

se proceda, cuando sea oportuno, a la 

poda de las ramas para evitar que 

sobrepasen las lindes del parque y se 

adentren en el recinto de la iglesia de 

Santa María de Oza. 

 

RUEGOS ESCRITOS PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego escrito relativo a la 
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substitución da rampla e mellora das 

escaleiras de acceso ao paseo marítimo 

dos Castros. 

 

As escaleiras e a rampla que conectan o 

fin da rúa Nova Travesía Boavista co 

paseo marítimo dos Castros, acceso 

previo ao parque de San Diego e ao peirao 

de Oza, son perigosas e atópanse en mal 

estado desde hai anos. Asemade, a rampla 

non cumpre coas medidas e a inclinación 

acaídas de acceso a persoas con 

discapacidade física ou mobilidade 

reducida, especialmente para as cadeiras 

de rodas que non poden transcorrer por aí. 

Este impedimento leva aos veciños que 

queren acceder ao paseo a ter que dar a 

volta á mazá, co que a petición de 

corrección destes elementos de 

accesibilidade continúan. É por iso que, 

tendo en conta o arquivo fotográfico 

anexo e que non é a primeira vez que se 

solicita esta solución de mobilidade, rogo 

que o Goberno municipal cambie estes 

elementos arquitectónicos fundamentais 

de acceso. 

 

Segundo. Rogo escrito relativo á 

recuperación do parque biosaludable 

do barrio dos Castros. 

 

Os comerciantes da cidade expuxeron 

recentemente que non saben nada do 

proxecto da instalación das luces de 

Nadal para as próximas festas e que están 

a coñecer polos medios de comunicación 

os pasos dados polo Goberno municipal. 

Só houbo unha reunión conxunta en 

xaneiro deste ano para debater e acordar 

o futuro dos ornamentos. Sen embargo, e 

tras o compromiso do Executivo de 

compartir o proxecto con antelación, non 

o fixeron. É por iso que rogo que o 

Goberno municipal se sente a escoitar ao 

sector para darlle cumprimento ás súas 

necesidades, tras dous anos de non ser 

atendidas as súas peticións ao respecto do 

proxecto lumínico de Nadal. 

sustitución de la rampa y mejora de las 

escaleras de acceso al paseo marítimo de 

Os Castros. 

 

Las escaleras y la cuesta que conectan el 

fin de la calle Nova Travesía Boavista con 

el paseo marítimo de Os Castros, acceso 

previo al parque de San Diego y al muelle 

de Oza, son peligrosas y se encuentran en 

mal estado desde hace años. Al mismo 

tiempo, la rampa no cumple con las 

medidas y la inclinación apropiadas de 

acceso a personas con discapacidad física 

o movilidad reducida, especialmente para 

las sillas de ruedas que no pueden 

transcurrir por ahí. Este impedimento lleva 

a los vecinos que quieren acceder al paseo 

a tener que dar la vuelta a la manzana, con 

lo que la petición de corrección de estos 

elementos de accesibilidad continúan. Es 

por eso que, teniendo en cuenta el archivo 

fotográfico anexo y que no es la primera 

vez que se solicita esta solución de 

movilidad, ruego que el Gobierno 

municipal cambie estos elementos 

arquitectónicos fundamentales de acceso. 

 

Segundo. Ruego escrito relativo a la 

recuperación del parque biosaludable del 

barrio de Os Castros. 

 

Los comerciantes de la ciudad expusieron 

recientemente que no saben nada del 

proyecto de la instalación de las luces de 

Nadal para las próximas fiestas y que están 

conociendo por los medios de 

comunicación los pasos dados por el 

Gobierno municipal. Solo hubo una 

reunión conjunta en enero de este año para 

debatir y acordar el futuro de los 

ornamentos. Sin embargo, y tras el 

compromiso del Ejecutivo de compartir el 

proyecto con antelación, no lo hicieron. Es 

por eso que ruego que el Gobierno 

municipal se siente a escuchar al sector 

para darle cumplimiento a sus 

necesidades, tras dos años de no ser 

atendidas sus peticiones al respeto del 
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Cuarto. Rogo escrito relativo á falta de 

mantemento dos espazos verdes do 

barrio de Eirís. 

 

As zonas verdes empezan a reclamar o 

seu terreo alén do desexable polos 

veciños, motivo polo que proliferan as 

queixas a través das redes sociais pola 

falta de mantemento e a xeración de 

barreiras naturais aos peóns. É por iso que 

rogo que o Goberno municipal acometa 

as actuacións que sexan necesarias para 

regularizar o mantemento da zona e non 

causar problemáticas veciñais. 

 

 

Quinto. Rogo escrito relativo á posta en 

marcha de campañas contra a 

drogodependencia. 

 

Os veciños dos barrios dos Castros, A 

Gaiteira, Castrillón, Eirís e Monelos 

levan anos denunciando un incremento 

notable dos índices de delincuencia, 

apuntando ao consumo de heroína como 

principal causa desta situación. Só é 

preciso camiñar pola rúa para saber do 

que estou a falar. Son veciña, vivo nun 

destes barrios. A imaxe é terrible, o medo 

dos veciños segue en aumento, 

especialmente entre os que viven preto 

destes centros neurálxicos de 

compravenda de droga, e a sensación de 

inseguridade é cada vez maior pola 

cantidade de roubos na rúa. A situación 

empeza a ser insostible. É por iso que 

rogo que o Goberno municipal poña en 

marcha diversas campañas de prevención 

e concienciación para evitar o consumo 

de drogas, especialmente destinadas aos 

usuarios dos centros cívicos e aos 

menores en idade escolar; comezando por 

estes barrios mais facéndoas extensibles a 

toda a cidade. 

 

Presidencia 

proyecto lumínico de Nadal. 

 

Cuarto. Ruego escrito relativo a la falta de 

mantenimiento de los espacios verdes del 

barrio de Eirís. 

 

Las zonas verdes empiezan a reclamar su 

terreno al margen de lo deseable por los 

vecinos, motivo por el que proliferan las 

quejas a través de las redes sociales por la 

falta de mantenimiento y la generación de 

barreras naturales a los peatones. Es por 

eso que ruego que el Gobierno municipal 

acometa las actuaciones que sean 

necesarias para regularizar el 

mantenimiento de la zona y no causar 

problemáticas vecinales. 

 

Quinto. Ruego escrito relativo a la puesta 

en marcha de campañas contra la 

drogodependencia. 

 

Los vecinos de los barrios de Os Castros, 

A Gaitera, Castrillón, Eirís y Monelos 

llevan años denunciando un incremento 

notable de los índices de delincuencia, 

apuntando al consumo de heroína como 

principal causa de esta situación. Solo es 

preciso caminar por la calle para saber de 

lo que estoy hablando. Soy vecina, vivo en 

uno de estos barrios. La imagen es terrible, 

el miedo de los vecinos sigue en aumento, 

especialmente entre los que viven cerca de 

estos centros neurálgicos de compraventa 

de droga, y la sensación de inseguridad es 

cada vez mayor por la cantidad de robos 

en la calle. La situación empieza a ser 

insostenible. Es por eso que ruego que el 

Gobierno municipal ponga en marcha 

diversas campañas de prevención y 

concienciación para evitar el consumo de 

drogas, especialmente destinadas a los 

usuarios de los centros cívicos y a los 

menores en edad escolar; comenzando por 

estos barrios pero haciéndolas extensibles 

a toda la ciudad. 

 

Presidencia 
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Ata aquí o Pleno ordinario do mes de 

outubro. 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

dezasete horas e nove minutos, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase a 

presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real Decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

Hasta aquí el Pleno ordinario del mes de 

octubre. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

diecisiete horas y nueve minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 

   

 


